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1. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µαθη-

τές από το 11ο Δηµοτικό Σχολείο Αιγάλεω, το 14ο Δηµοτικό
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Εφαρµοσµένων Επιστηµών του Κίελου, το 1ο Δηµο- τικό Σχο-
λείο Πύργου και φοιτητές από το πρόγραµµα ERASMUS, σελ.
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2. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2927, 2930, 2932, 2934,
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που επιβαίνουν στο "Πλοίο της Ειρήνης", σελ. 2982

5. Αποχώρηση των Βουλευτών της Κοινοβουλευτικής Οµά-
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φορών ερωτήσεων της Πέµπτης 14 Μαΐου 2015, σελ. 2925 -
2926
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τις ληξιπρόθεσµες οφειλές» (Α' 35)», σελ. 2927 - 2979
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Αθήνα, σήµερα στις 13 Μαΐου 2015, ηµέρα Τετάρτη και ώρα
10.02’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Ζ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων καθώς επίσης και των
αναφορών-ερωτήσεων της Πέµπτης 14 Μαΐου 2015.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 184/5-5-2015 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Αχαΐας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Μαρίας
Κανελλοπούλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και
Θρησκευµάτων, σχετικά µε την ανάγκη επανασχεδιασµού της
αξιοποίησης του κτιριακού αποθέµατος του πρώην Υπουργείου
Πολιτισµού και Αθλητισµού (ΥΠΠΟΑ).

2. Η µε αριθµό 189/5-5-2015 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευτού
Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Άννας – Μισέλ Ασηµακο-
πούλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις επιπτώ-
σεις της απόφασης εξαίρεσης της Ελλάδας από το πρόγραµµα
ποσοτικής χαλάρωσης της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας.

3. Η µε αριθµό 191/5-5-2015 επίκαιρη ερώτηση του Ζ’ Αντιπρο-
έδρου της Βουλής και Βουλευτή Λάρισας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδος κ. Γεωργίου Λαµπρούλη προς τον Υπουργό
Υγείας, σχετικά µε την κατάσταση στη νοσοκοµειακή µονάδα
«ΑΜΑΛΙΑ ΦΛΕΜΙΝΓΚ».

4. Η µε αριθµό 177/4-5-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Νικολάου Νικολόπουλου
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την ανάγκη για άµεση εξό-
φληση των οφειλόµενων ποσών έναντι νοσηλείων στα προνοιακά
ιδρύµατα της Αχαΐας.

5. Η µε αριθµό 180/4-5-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασι-
λείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε
την καταγγελία του ΣΥΡΙΖΑ όταν ήταν αντιπολίτευση για την ρύθ-
µιση που κατατέθηκε µε την τροπολογία 1251/67/7-3-2014 και εν-
τάχθηκε στο ν. 4250/26-3-2014 του Υπουργείου Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και αφορούσε πρόστιµα 1,2 δισ.

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 193/5-5-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τους Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλι-
σης και Κοινωνικής Αλληλεγγύης και Οικονοµικών, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων ανακούφισης των δανειοληπτών του Οργανισµού

Εργατικής Κατοικίας (ΟΕΚ).
2. Η µε αριθµό 153/28-4-2015 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-

τού Καρδίτσας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Χρυσούλας Κατσαβριά – Σιωροπούλου προς τον Υπουργό Πολι-
τισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε την κρίση στο
χώρο του βιβλίου.

3. Η µε αριθµό 162/28-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Τζαβάρα προς
τον Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά
µε την  καταβολή ποσοστού 1,5% των ακαθάριστων εσόδων των
τηλεοπτικών σταθµών για την παραγωγή κινηµατογραφικών ται-
νιών.

4. Η µε αριθµό 149/27-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Πειραιώς των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Δηµητρίου Καµµένου
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη στάση του δικη-
γόρου του ελληνικού δηµοσίου στη συζήτηση της προσφυγής
στο Συµβούλιο της Επικρατείας στις 24-3-2015 του µη κερδοσκο-
πικού Σωµατείου «Έλληνες Φορολογούµενοι», που ζητούσε να
κριθεί αντισυνταγµατική και παράνοµη η «συµφωνία συµβιβα-
σµού» µεταξύ του ελληνικού δηµοσίου και της «SIEMENS».

5. Η µε αριθµό 163/28-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου της Νέας Δηµοκρατίας κ. Εµµανουήλ Κόνσολα
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις δηλώσεις του κυ-
βερνητικού εκπροσώπου για το θέµα της αύξησης του ΦΠΑ σε
ορισµένα νησιά του Αιγαίου.

6. Η µε αριθµό 150/27-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αχαΐας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Νικολάου Νικολόπουλου
προς τον Υπουργό  Οικονοµικών, σχετικά µε την επαναπρόσληψη
των πρώην εργαζοµένων της Αχαϊκής Τράπεζας στην Εθνική
Τράπεζα της Ελλάδος.

7. Η µε αριθµό 115/20-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Αρκαδίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Κων-
σταντίνου Ζαχαριά προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε το χρο-
νοδιάγραµµα κατάργησης της Ανώνυµης Εταιρείας Συστήµατος
Αµοιβών των Νοσοκοµείων (ΕΣΑΝ Α.Ε.).

8. Η µε αριθµό 105/20-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λάρισας του Ποταµιού κ. Κωνσταντίνου Μπαργιώτα προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη διαδικασία επιλογής των Διοική-
σεων Νοσοκοµειακών Μονάδων.

9. Η µε αριθµό 106/20-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δράµας του Ποταµιού κ. Κυριάκου Χαρακίδη προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε δηµοσιεύµατα από την κατασκευά-
στρια εταιρεία (Lockheed Martin) για την ανακατασκευή των πε-
παλαιωµένων αεροσκαφών P-3B και των αντιπροτάσεων της
Airbus.

10. Η µε αριθµό 123/20-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
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λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξαρτήτων Ελλήνων κ. Αθανασίου Παπα-
χριστόπουλου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τη λήψη
υγειονοµικών µέτρων για τη προστασία των πολιτών του Πύργου
Ηλείας εξαιτίας της συσσώρευσης απορριµµάτων στην περιοχή.

11. Η µε αριθµό 131/21-4-2015 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Πανελληνίου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Δηµητρίου Κωνσταντόπουλου προς τον Υπουργό
Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας,
σχετικά µε την έναρξη του προγράµµατος «Εξοικονόµηση κατ’
οίκον» στα πλαίσια του Συµφώνου Εταιρικής Σχέσης (ΣΕΣ-νέο
ΕΣΠΑ) 2014-2020 και επανεκκίνηση της οικοδοµικής δραστηριό-
τητας.

ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-
νονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 1365/31-3-2015 ερώτηση του Βουλευτή Β’ Αθη-
νών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Σπυρίδωνος – Αδώνιδος Γεωρ-

γιάδη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την έλλειψη φαρµά-
κων από την Ελληνική αγορά.

2. Η µε αριθµό 1583/6-4-2015 ερώτηση του Βουλευτή Α’ Θεσ-
σαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος κ. Αθανασίου
Βαρδαλή προς τον Υπουργό Πολιτισµού, Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, σχετικά µε την ανάγκη άµεσης χρηµατοδότησης των σχο-
λικών µονάδων του Δήµου Θεσσαλονίκης.

3. Η µε αριθµό 407/3-3-2015 ερώτηση του Δ’ Αντιπροέδρου
της Βουλής και Βουλευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Νικήτα Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις πα-
ραιτήσεις Διοικητών Νοσοκοµείων.

4. Η µε αριθµό 336/27-2-2015 ερώτηση του Βουλευτή Κιλκίς
του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Χατζησάββα
προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την επίπτωση στην οικο-
νοµία της Βορείου Ελλάδος από την ελεύθερη διακίνηση προ-
ϊόντων µε τα Σκόπια.

2926 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Συνέχιση της συζήτησης και ψήφιση επί της αρχής, των  άρ-
θρων και  του συνόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οι-
κονοµικών: «Κύρωση της από 27 Μαρτίου 2015 Πράξης
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιω-
σιµότητα της «Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις λη-
ξιπρόθεσµες οφειλές» (Α’35)».

Περνάµε κατευθείαν στον κατάλογο των οµιλητών. 
Τον λόγο έχει η κ. Ραχήλ Μακρή από το ΣΥΡΙΖΑ.
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Η Κυβέρνηση καλείται να επιλύσει δύο ιδιαίτερα σοβαρά και

επείγοντα ζητήµατα, αφ’ ενός τη διευκόλυνση των πολιτών και
αφ’ ετέρου τη διασφάλιση λειτουργίας µιας από της κρισιµότε-
ρες βιοµηχανίες της χώρας. Η αναγκαιότητα των συγκεκριµένων
ρυθµίσεων καθίσταται αυταπόδεικτη, καθώς αφ’ ενός από την
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης εξαρτάται µεγάλος αριθµός αγρο-
τών που καλλιεργεί τεύτλα, αφ’ ετέρου η εξαντλητική εµµονή της
προηγούµενης κυβέρνησης στην υπέρµετρη φορολόγηση των
πολιτών, έχει φέρει την κοινωνία σε απόγνωση.

Η αλήθεια είναι ότι ο επείγον χαρακτήρας των συγκεκριµένων
διατάξεων δεν µπορεί να αµφισβητηθεί, καθώς οι αγρότες έπρε-
πε να σπείρουν την επόµενη σοδειά τους. Δεν είναι δυνατόν η
πολιτεία να χρωστά στους ανθρώπους του µόχθου και µην επι-
λέγει την αµεσότερη λύση νοµοθέτησης για την τακτοποίηση των
οφειλόµενων ποσών. Δεν είναι δυνατόν να υπάρχουν άνθρωποι
σε απόγνωση, γιατί θέλουν να πληρώσουν τις φορολογικές τους
υποχρεώσεις και δεν τους το επιτρέπουν οι υπέρµετρες προσαυ-
ξήσεις και τα υπέρογκα πρόστιµα. 

Σε αντίθεση µε την προηγούµενη κυβέρνηση, πλέον ο επείγων
χαρακτήρας των ρυθµίσεων κρίνεται δυνάµει του συµφέροντος
των πολλών και όχι της τσέπης των ολιγαρχών. 

Θυµίζουµε ότι στις 7 Μαρτίου του 2014, ο τότε Υπουργός Οι-
κονοµικών κ. Στουρνάρας, Εργασίας και Κοινωνικών Ασφαλίσεων
κ. Βρούτσης και Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής
Διακυβέρνησης κ. Μητσοτάκης, υπέγραψαν την τροπολογία µε
αριθµό 1251/67, για την οποία δηµοσίευµα του περιοδικού «UN-
FOLLOW» αναφέρει ότι σβήνει πρόστιµα και βεβαιωµένες φορο-
λογικές υποχρεώσεις που µόνο για τη µια εταιρεία και µόνο για
τα έτη 2010 - 2011 ανέρχονται στα 480 εκατοµµύρια ευρώ από
800 εκατοµµύρια ευρώ που ήταν το αρχικό πρόστιµο, ενώ υπο-
λογίζεται ότι εάν ελεγχθούν και άλλες χρονιές το ποσό µπορεί
να φτάσει στο 1,2 δισεκατοµµύριο ευρώ.

Σύµφωνα πάντα µε τα δηµοσιευµένα στοιχεία στο ανωτέρω
άρθρο, η τροπολογία έρχεται να εξυπηρετήσει πλήθος εταιρειών
και ιδίως εταιρειών πετρελαιοειδών. Η πρώτη εταιρεία είναι η
«MOTOR OIL» του κ. Βαρδή Βαρδινογιάννη και η δεύτερη τα
«ΕΛΠΕ» του κ. Σπύρου Λάτση που είναι συνέταιρος µε το ελλη-
νικό δηµόσιο. 

Επί της συγκεκριµένης ρύθµισης είχα καταθέσει την µε αριθµό
7222/871 ερώτηση και αίτηση κατάθεσης εγγράφων στις 24
Μαρτίου 2014, στην οποία, βέβαια, ουδέποτε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση τόλµησε να απαντήσει. 

Σε αντίθεση, λοιπόν, µε τους Βουλευτές της προηγούµενης
κυβέρνησης, εµείς στηρίζουµε µόνο τη λαϊκή εντολή για την απο-
κατάσταση των αδικιών και την αποκατάσταση της νοµιµότητας
και σε αντίθεση µε Βουλευτές που θυµίζουν το τσιτάτο του νοµ-
πελίστα Αµερικανού συγγραφέα Lewis, «Όταν ο φασισµός θα
έρθει στην Αµερική θα είναι τυλιγµένος σε µία σηµαία και θα κρα-
τάει ένα σταυρό». 

Στηρίζουµε την τροπολογία 138/9 της 7ης Μαΐου 2015 για τη
ρύθµιση θεµάτων σχετικών µε τη λειτουργία των λαϊκών αγορών. 

Στις 5 Μαΐου του 2014 η συγκυβέρνηση Νέας Δηµοκρατίας και
ΠΑΣΟΚ, εκπροσωπούµενη από τον κ. Χατζηδάκη και τον κ.
Στουρνάρα, υπέγραψε στο Eurogroup συµφωνία όπου προβλέ-
πεται ότι τέσσερις µόνο εταιρείες θα αναλαµβάνουν την καλλιέρ-
γεια, παραγωγή και επεξεργασία των ελληνικών αγροτικών
προϊόντων, τα οποία θα διοχετεύονταν στην αγορά από µία µόνο

εταιρεία. 
Καταθέτω για τα Πρακτικά τα συγκεκριµένα στοιχεία. 
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ραχήλ Μακρή καταθέτει για

τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Στις 6 Μαΐου του 2014 ψηφίσατε το ν.4264, µε τον οποίο επι-
χειρήσατε να βάλετε ταφόπλακα στις λαϊκές αγορές, που σας
χαλούσαν, βέβαια, το µονοπώλιο που ονειρευόσασταν. Επιχειρή-
σατε να εξαθλιώσετε τους παραγωγούς, αλλά και τους πωλητές
για να χάσουν τις άδειές τους. Ευτυχώς, βέβαια, για τον ελληνικό
λαό δεν τα καταφέρατε. Η σηµερινή Κυβέρνηση πράττει το
πρώτο βήµα, αποκαθιστώντας µία βασική αδικία. 

Όλοι οφείλουµε να συµβάλλουµε βέβαια στην πληρέστερη και
δηµοκρατικότερη υλοποίηση µιας λύσης προς όφελος τόσο των
καταναλωτών όσο και των ανθρώπων που βγάζουν ένα µεροκά-
µατο στις δύσκολες συνθήκες του υπαίθριου εµπορίου. 

Αναλυτικότερα, λοιπόν, Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ προτείνουµε
νοµοτεχνικές παρεµβάσεις στην τροπολογία για τις λαϊκές αγο-
ρές: 

Στην παράγραφο 1 της τροπολογίας 138/9, η οποία τροποποιεί
την παράγραφο 2 του άρθρου 39 του ν.4264/2014, προβλέπεται
ότι εκδίδεται απόφαση για την κατάθεση των απαιτούµενων δι-
καιολογητικών, τουλάχιστον δύο µήνες πριν από την καταληκτική
ηµεροµηνία ανανέωσης. Στο επόµενο εδάφιο ως καταληκτική
ηµεροµηνία ορίζεται η 30η Ιουνίου 2015 µε δυνατότητα τετράµη-
νης παράτασης. 

Για την ορθότερη νοµοθέτηση πιστεύουµε ότι καταληκτική
ηµεροµηνία πρέπει να οριστεί η 30η Οκτωβρίου 2015, µε δυνα-
τότητα τετράµηνης παράτασης, προκειµένου οι αρµόδιοι φορείς
να έχουν το χρόνο να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους. 

Στην παράγραφο 2 της τροπολογίας, η οποία αφορά την πα-
ράγραφο 2 του άρθρου 5 του ν.4264/14 οι λέξεις «οι δήµαρχοι»
προτείνουµε, κύριε Υπουργέ, να αντικατασταθεί από το «οι φο-
ρείς λειτουργίας των λαϊκών αγορών», καθώς σε Αθήνα και Θεσ-
σαλονίκη οι αποφάσεις δεν λαµβάνονται από τους δηµάρχους.

Επιπρόσθετα, στο ίδιο άρθρο θα ήταν θεµιτό να προστεθεί ότι
διατηρούνται οι θέσεις που ήδη κατέχουν παραγωγοί και επαγ-
γελµατίες πωλητές, καθώς οι θέσεις έχουν δοθεί µε το προ-
εδρικό διάταγµα 51 του 2006 και όχι αυθαίρετα. 

Ακόµα, στην ίδια παράγραφο δύναται να προστεθεί για λόγους
διαφάνειας ότι οι φορείς λειτουργίας των λαϊκών αγορών συστή-
νουν πενταµελείς επιτροπές απόδοσης θέσεων που αποτελούν-
ται από τρεις υπαλλήλους, έναν εκπρόσωπο του Συλλόγου
Παραγωγών κι έναν εκπρόσωπο του Σωµατείου Επαγγελµατιών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, θα µου δώσετε λίγο χρόνο ακόµα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Μακρή, µε

συγχωρείτε. Ήδη από χθες το βράδυ αποφασίστηκε -και το λέω
µε αφορµή τη διακοπή που κάνω τώρα στην οµιλία σας- οι οµι-
λητές να έχουν έξι λεπτά χρόνο. Θα παρακαλούσα πολύ να τη-
ρηθεί, όσο το δυνατόν από τους συναδέλφους ο χρόνος, διότι
θα υπάρξουν και οι τοποθετήσεις των Κοινοβουλευτικών Εκπρο-
σώπων, καθώς και οι τοποθετήσεις των αγορητών, όπως αποφα-
σίστηκε χθες το βράδυ, επί των τροπολογιών. Αυτό είναι ένα
πρόγραµµα περίπου πέντε ωρών. Φανταστείτε ότι στις 16.00’ η
ώρα πρέπει να έχει ολοκληρωθεί η συζήτηση και η ψήφιση.
Οπότε θα παρακαλούσα µε την ευκαιρία αυτή όλους τους Βου-
λευτές να τηρούν το χρόνο. 

Σας δίνω λίγο παραπάνω χρόνο, αλλά επισπεύστε, παρακαλώ. 
ΡΑΧΗΛ ΜΑΚΡΗ: Ευχαριστώ. 
Στην παράγραφο 6 τροπολογίας 138/9 προτείνουµε το τελευ-

ταίο εδάφιο να αντικατασταθεί από το «και ένας εκπρόσωπος
των πωλητών λαϊκών αγορών που ασκεί την επαγγελµατική του
δραστηριότητα στη Μητροπολιτική Ενότητα Θεσσαλονίκης και
προτείνεται από τον αντιπροσωπευτικότερο σύλλογο εντός του
ανωτέρου διοικητικού ορίου».

Η νοµοτεχνική αυτή βελτίωση αποσκοπεί στη διασφάλιση ότι
ο εκπρόσωπος θα προτείνεται από τον πολυπληθέστερο σε
ενεργά εγγεγραµµένα µέλη σύλλογο, είτε αυτός αποτελείται από
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παραγωγούς πωλητές είτε από επαγγελµατίες πωλητές είτε και
από τις δύο κατηγορίες πωλητών λαϊκών αγορών. 

Ως πρόσθετες νοµοτεχνικές βελτιώσεις προτείνουµε στο
άρθρο 4 του ν. 4264/2014 να αντικατασταθεί το οικείο περιφε-
ρειακό συµβούλιο από την Περιφερειακή Επιτροπή Λαϊκών Αγο-
ρών Αττικής και Θεσσαλονίκης αντίστοιχα, προκειµένου οι
διαδικασίες να µην χρονοτριβούν και να αποφασίζουν όσοι δια-
θέτουν εµπεριστατωµένη γνώση επί του θέµατος. 

Ακόµη, στην παράγραφο 1, του άρθρου 12 του ν. 4264/2014,
όπως έχει τροποποιηθεί και ισχύει, προτείνουµε να απαλειφθεί
η φράση «από αδυναµία προσέλευσης του αδειούχου», καθώς
είναι ασαφές το πλαίσιο απόδειξης της αδυναµίας. 

Τέλος, οφείλουµε να ρυθµίσουµε τις γραφειοκρατικές διαδι-
κασίες έκδοσης και ανανέωσης των παραγωγικών αδειών, καθώς
πρέπει να υπάρχει διακριτή διαδικασία έκδοσης από αυτή της
ανανέωσης, γιατί δεν είναι λογικό να υποχρεώνουµε τους αγρό-
τες κάθε τρεις ή έξι µήνες να µαζεύουν δεκαοχτώ δικαιολογητικά
και υπέρµετρους φακέλους εγγράφων για να αποδείξουν το αυ-
τονόητο. 

Αποδεικνύουµε, λοιπόν, στην πράξη ότι η σελίδα άλλαξε. Η
συγκυβέρνηση Σαµαρά-Βενιζέλου εισήγαγε τροπολογίες ντρο-
πής για διαγραφή προστίµων και χρεών σε συγκεκριµένους επι-
χειρηµατίες και µόνο για τριγωνικές συναλλαγές. Αυτές τις
ρυθµίσεις καλούµε τη σηµερινή Κυβέρνηση να τις καταργήσει
και να επιβάλλει τη συνταγµατική εντολή για φορολογικά βάρη
ανάλογα µε τη φοροδοτική ικανότητα των πολιτών. 

Όταν υπάρχει διαφάνεια, όλοι εκπληρώνουν τις υποχρεώσεις
τους. Χαρακτηριστικό παράδειγµα αποτελεί η ΠΑΕ ΠΑΟΚ, που
πλήρωσε τις υποχρεώσεις της δυνάµει της παρούσας ΠΝΠ, συµ-
βάλλοντας στο δηµόσιο ταµείο και λύνοντας προβλήµατα που
χρόνιζαν για την ιστορική αυτή οµάδα της Βορείου Ελλάδος. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Μακρή. 

Τον λόγο έχει η κ. Κεραµέως από τη Νέα Δηµοκρατία. 
ΝΙΚΗ ΚΕΡΑΜΕΩΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σύµφωνα µε το άρθρο 1 της

πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου στόχος της κατεπείγουσας
ρύθµισης είναι να διασφαλιστεί, µέσω της κεφαλαιακής ενίσχυ-
σης των 30 εκατοµµυρίων ευρώ, η συνέχιση της λειτουργίας και
η βιωσιµότητα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 

Την εποµένη ηµέρα της υπογραφής της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου υπέβαλα ερώτηση στην Κυβέρνηση, σχετικά µε τη
συµβατότητα της συγκεκριµένης κεφαλαιακής ενίσχυσης µε την
ενωσιακή νοµοθεσία. Θα µπορούσα κάλλιστα να είχα περιµένει
να εκφράσω τους προβληµατισµούς µου απευθείας στην Ολο-
µέλεια. Ο στόχος µου, όµως, µε την υποβολή της συγκεκριµένης
ερώτησης, ήταν να διασφαλιστεί έγκαιρα το κύρος της πράξης
και σε περίπτωση παραβίασης της ενωσιακής νοµοθεσίας, να
υπάρξει περιθώριο διόρθωσης. Και αυτό, για να αποφευχθούν
ενδεχόµενες επιπλοκές και χρηµατικές κυρώσεις, που θα επιβά-
ρυναν αργότερα σηµαντικά τους Έλληνες φορολογούµενους και
που µπορούσαν να αποβούν µοιραίες για το µέλλον της εται-
ρείας. 

Έχουν περάσει σαράντα ηµέρες και δεν έχει δοθεί ακόµα
απάντηση στην ερώτηση. 

Γι’ αυτό σας ξαναρωτώ, κύριοι Υπουργοί, από το Βήµα της
Βουλής: Έχετε µεριµνήσει για την αξιολόγηση της ρύθµισης ως
προς τη συµβατότητά της µε τους κανόνες περί κρατικών ενισχύ-
σεων, κατά την έννοια του άρθρου 107, παράγραφος 1 της συν-
θήκης λειτουργίας της Ευρωπαϊκής Ένωσης; Έχουν ληφθεί τα
αναγκαία µέτρα για να θωρακιστεί η πράξη ως προς το σκέλος
αυτό; Το ζήτηµα το επισηµαίνει, άλλωστε, τόσο το Γενικό Λογι-
στήριο του Κράτους όσο και η Επιστηµονική Υπηρεσία της Βου-
λής. 

Επίσης, έχετε αξιολογήσει τη ρύθµιση υπό το πρίσµα των απο-
φάσεων της Ευρωπαϊκής Επιτροπής του Μαΐου 2011 και του
Μαΐου 2013, µε τις οποίες εγκρίθηκαν, υπό προϋποθέσεις, οι
κρατικές ενισχύσεις για την ανακεφαλαιοποίηση και την εξυ-
γίανση της ΑΤΕ; 

Επισηµαίνω τις δύο αυτές αποφάσεις, γιατί στη µεν πρώτη η
πώληση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης είχε τεθεί ως προ-
ϋπόθεση για την έγκριση της ανακεφαλαιοποίησης της ΑΤΕ, ενώ
στη δεύτερη απόφαση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής η εκκαθάριση
των περιουσιακών στοιχείων που δεν µεταβιβάστηκαν στην Τρά-
πεζα Πειραιώς, στα οποία συµπεριλαµβάνεται η Βιοµηχανία Ζά-
χαρης, είχε τεθεί ως προϋπόθεση για την έγκριση της εξυγίαν-
σης της ΑΤΕ. 

Μάλιστα, κύριοι συνάδελφοι, στη δεύτερη απόφαση της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής του Μαΐου 2013, αναφέρεται συγκεκριµένα:
«Η αναδιάρθρωση δεν θα περιλαµβάνει νέα κεφαλαιακή ενί-
σχυση». 

Εποµένως, τέτοιου είδους νοµικά ζητήµατα είναι αναγκαίο να
διερευνηθούν σε βάθος και αν τυχόν προκύπτει πρόβληµα, αυτό
να διορθωθεί ή να µετριαστεί το συντοµότερο δυνατόν. 

Καταθέτω για τα Πρακτικά και τις δύο αυτές αποφάσεις της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Νίκη Κεραµέως καταθέτει
για τα Πρακτικά τις προαναφερθείσες αποφάσεις, οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Σας ερωτώ, επίσης, κύριοι Υπουργοί: Έχει προηγηθεί η προ-
βλεπόµενη στο ν. 4152/2013 διαδικασία προηγούµενης διαβού-
λευσης µε την αρµόδια Κεντρική Μονάδα Κρατικών Ενισχύσεων
του Υπουργείου Οικονοµικών; Η γνωµοδότηση της ΚΕΜΚΕ είναι
υποχρεωτική και το βήµα αυτό θεσπίστηκε ως ασφαλιστική δι-
κλίδα, ακριβώς για να θωρακιστούµε από τα λάθη του παρελθόν-
τος, από λάθη που κόστισαν ακριβά τόσο στον Έλληνα φορο-
λογούµενο όσο και στις ίδιες τις προοπτικές ανάπτυξης και εξυ-
γίανσης της παραγωγικής βάσης της χώρας.

Κύριοι Υπουργοί, θεωρώ εύλογη την ανησυχία σας για την
προστασία των τευτλοπαραγωγών. Δεν αµφιβάλλω καθόλου για
τις καλές σας προθέσεις ούτε και για την απόφασή σας να βά-
λετε ως προτεραιότητα τη στήριξη της συγκεκριµένης επιχείρη-
σης στο πλαίσιο άσκησης βιοµηχανικής πολιτικής. 

Ωστόσο, κύριοι συνάδελφοι, γνωρίζετε καλά ότι η συµµόρ-
φωση µε τους ενωσιακούς κανόνες κρατικών ενισχύσεων συνι-
στά υποχρέωση κάθε κράτους-µέλους στο πλαίσιο τήρησης της
νοµιµότητας. Κύριοι συνάδελφοι, όµως, οι κανόνες αυτοί δεν
είναι αλά καρτ. Δεν µπορούµε να τους δεχόµαστε µόνο όταν
φέρνουν χρήµατα και να τους αγνοούµε όταν συνοδεύονται από
υποχρεώσεις. 

Όµως, κατά την πρώτη συνεδρίαση της αρµόδιας επιτροπής
ακούσαµε τον κύριο Υπουργό τον κ. Λαφαζάνη, να µας εγκαλεί
επειδή µε ειλικρίνεια και σεβασµό ως προς την προτεραιότητά
σας αποπειραθήκαµε να σας προειδοποιήσουµε, αποπειραθή-
καµε να διαφυλάξουµε ακριβώς το κύρος της πράξης. 

Είναι, άραγε, έλλειψη πατριωτικού φρονήµατος η προστασία
του Έλληνα φορολογούµενου και η τήρηση της νοµιµότητας;
Δεν οφείλουµε να επισηµάνουµε την ανάγκη έγκαιρης λήψης
προληπτικών ή διορθωτικών µέτρων; 

Η θωράκιση της πράξης από άποψη συµβατότητας µε την ενω-
σιακή νοµοθεσία θα πρέπει να είναι κοινός στόχος όλων µας, να
βεβαιωθούµε ότι πράγµατι έχουν τηρηθεί όλες οι απαιτούµενες
διαδικασίες και έχουν γίνει όλες οι απαραίτητες προηγούµενες
αξιολογήσεις. Διαφορετικά, το µέτρο αυτό, κύριοι Υπουργοί,
µπορεί να γυρίσει µπούµερανγκ και να πρέπει όχι µόνο να επι-
στραφεί το ποσό των 30 εκατοµµυρίων, αλλά επιπλέον να κληθεί
ο Έλληνας φορολογούµενος να πληρώσει ανατοκισµούς και
πρόστιµα. Αυτό ακριβώς είναι που θέλουµε να αποτρέψουµε. 

Δεν θα επεκταθώ στον ρόλο του εκκαθαριστή και στις εκ του
νόµου προβλεπόµενες υποχρεώσεις του, ούτε και στο αν η συγ-
κεκριµένη κεφαλαιακή ενίσχυση αποτελεί εν τέλει λυσιτελές και
αποτελεσµατικό µέτρο για την επίλυση των διαρθρωτικών προ-
βληµάτων της εταιρείας, καθώς κατά τη δεύτερη συνεδρίαση της
αρµόδιας επιτροπής στη Βουλή ειπώθηκαν πολλά από τα ενδια-
φερόµενα µέρη για το πολύπαθο παρελθόν, το ζοφερό παρόν
και το αβέβαιο µέλλον της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 

Οι περισσότερες πλευρές, όµως, συµφώνησαν σε ένα κοινό
τόπο, ότι η βιωσιµότητα και η εξυγίανση της εταιρείας είναι αµ-
φίβολο ότι διασφαλίζονται µε το επίµαχο µέτρο. Η δε σκοπού-
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µενη κεφαλαιακή ενίσχυση ενδέχεται να παγώσει και οποιοδή-
ποτε επενδυτικό ενδιαφέρον από ιδιώτες στο µέλλον. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα πω µόνο δύο λόγια για το
άρθρο 2 της πράξης, µε το οποίο η Κυβέρνηση προβαίνει σε µία
εξαιρετικά γενναιόδωρη διεύρυνση των εξαιρέσεων που είχαν
θεσµοθετηθεί µόλις έξι µέρες πριν από την υπογραφή της πρά-
ξης. 

Με το άρθρο αυτό προβλέπεται περαιτέρω απαλλαγή από
πρόσθετους φόρους, τέλη, πρόστιµα εκπρόθεσµης υποβολής
κ.ο.κ.. 

Εν ολίγοις, µε τη ρύθµιση αυτή δίνετε τη δυνατότητα να κατα-
βάλει κανείς µόνο την καθαρή κύρια οφειλή προς την εφορία,
απαλλαγµένη από φόρους, τέλη, πρόστιµα και προσαυξήσεις. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριοι Υπουργοί, τι µήνυµα δίνει η Κυβέρνηση στους Έλληνες

φορολογούµενους, τόσο στους συνεπείς όσο και στους ασυνε-
πείς, µε την όψιµη αυτή προσθήκη σε µία ήδη ευνοϊκότατη ρύθ-
µιση; Δεν αποτελεί η προσθήκη αυτή πρόκληση προς όλους
εκείνους τους φορολογούµενους που πραγµατικά πασχίζουν να
είναι συνεπείς ως προς τις φορολογικές τους υποχρεώσεις απέ-
ναντι στο κράτος; Δεν αποτελεί ενθάρρυνση και σαφές κίνητρο
προς όσους συστηµατικά είναι ασυνεπείς ή φοροδιαφεύγουν;
Με ποια λογική και για ποιο σκοπό τα ως άνω πρόσωπα, αντί να
υποστούν τις συνέπειες των πράξεών τους, αντιθέτως επιβρα-
βεύονται µε τη ρύθµιση; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν µπορεί κανείς παρά να ανα-
ρωτηθεί για το τι είδος φορολογικής συνείδησης επιθυµεί η Κυ-
βέρνηση να καλλιεργήσει στους πολίτες. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Κεραµέως. 

Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Χατζησάββας από τον Λαϊκό Σύν-
δεσµο-Χρυσή Αυγή. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΧΑΤΖΗΣΑΒΒΑΣ: Χαρακτηριστικό παράδειγµα, η
επιτοµή της αποβιοµηχανοποίησης της Ελλάδας είναι και η πε-
ρίπτωση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Αναρωτιέται κα-
νείς πώς κατάφεραν κάποιοι να κλείσουν µία εταιρεία που
µεσουρανούσε, που µονοπωλούσε την αγορά. 

Κατ’ εµέ, φταίει η κοινή οικονοµική αγορά που µας ζήτησε να
µειώσουµε την παραγωγή κατά 50% και το κάναµε. Φταίει, όµως
και η ΚΑΠ, η οποία οδηγούσε τους αγρότες σε λανθασµένους
δρόµους και, δυστυχώς, συνεχίζει να τους οδηγεί σε λανθασµένο
δρόµο ακόµα και τώρα. Οι νέοι αγρότες που πηγαίνουν να ασχο-
ληθούν µε την καλλιέργεια, προσπαθούν να βρουν µόνο επιδο-
τούµενες καλλιέργειες, χωρίς να τους ενδιαφέρει εάν αυτό που
κάνουν συµβάλλει στην προσπάθεια που υποτίθεται ότι κάνουµε
ως χώρα για την επανεκκίνηση της οικονοµίας.

Το θέµα είναι ότι πολλές φορές δεν εντοπίζεται το πρόβληµα
και άλλες φορές αποκρύπτεται κιόλας. Υπάρχουν προβλήµατα
και σε ιδιωτικές επιχειρήσεις, κύριοι Υπουργοί. Στο Κιλκίς, στην
«ΚΑΡΙΝΑ» είναι όµηροι οικονοµικά οι πρώην εργαζόµενοι και
αυτοί και οι οικογένειές τους. Υπάρχουν εκατοντάδες τέτοια πα-
ραδείγµατα σε όλη την Ελλάδα.

Συµφωνήσαµε ότι ένας από τους παράγοντες για τη σωτηρία
της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης και της εύρυθµης λειτουρ-
γίας αυτής είναι οι αγρότες και η αύξηση της παραγωγής ζαχα-
ρότευτλων. Πώς θα γίνει, όµως, αυτό; Είπαµε ότι θα γίνει µε
συµβολαιακή καλλιέργεια. Το πρότειναν οι αγρότες, είπε η τρά-
πεζα «ωραία, θα γίνει», είπε η Βιοµηχανία «θα το κάνουµε». Και
οι αγρότες τώρα αναρωτιούνται: Πώς θα γίνει; Θα ξεκινήσουν
πρώτα αυτοί να καλλιεργούν και µετά θα γίνουν τα συµβόλαια;
Δηλαδή από το τέλος προς την αρχή;

Για τις δύο Τράπεζες -και η Αγροτική Τράπεζα που ήταν µέτο-
χος και αυτή που κληρονόµησε µετά, η Πειραιώς- ακούστηκε
µέσα στην επιτροπή να λένε κάποιοι ότι το µόνο που τους ενδια-
φέρει είναι να εισπράξουν. Φυσικά και το µόνο που τους ενδια-
φέρει είναι να εισπράξουν. Οι ιδιωτικές τράπεζες που δανείζουν
µε τόκο είναι µαγαζιά που πουλάνε χρήµα. Το µόνο που τους εν-

διαφέρει είναι να εισπράξουν, τίποτα παραπάνω. Τώρα το θέµα
του πώς µια τράπεζα λειτουργεί σαν ιδιωτική µε το 40% να είναι
σε ιδιώτες και το 60% να είναι στο Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής
Σταθερότητας είναι άλλο θέµα.

Βέβαια ανέφερε η τράπεζα ότι δεν έγινε καν αίτηµα για χρη-
µατοδότηση της επιχείρησης, γιατί –λέει- είπε η «DIGICON» ότι
δεν πρέπει να χρηµατοδοτούνται κρατικές επιχειρήσεις και αυτοί
ως θέσφατο το εφάρµοσαν.

Αναφέρθηκε επίσης για το αν µπορεί να πουλήσει τη δεσµευ-
µένη ζάχαρη από την «ΠΑΕΓΑ» και είπαν οι κύριοι της τράπεζας
ότι φυσικά και µπορεί να την πουλήσει, αν και ήταν κοινή παρα-
δοχή ότι η τιµή που µπορεί να πουλήσει αυτήν τη στιγµή κάνει
το προϊόν να είναι µη ανταγωνιστικό.

Το ξεπερνάµε αυτό για να πούµε λίγο για την «ΠΑΕΓΑ», γιατί
µπορεί κάποιοι να µην ξέρουν. Η «ΠΑΕΓΑ» µε ογκοµέτρηση και
σε συνάρτηση µε το ειδικό βάρος του εµπορεύµατος δίνει µια
χρηµατοδότηση δεσµεύοντας το εµπόρευµα. Και είπαν ότι δεν
είναι σφραγισµένο και µπορούν ανά πάσα στιγµή να πουλήσουν.
Πρέπει να πούµε ότι και αλυσίδες µπαίνουν και σφραγίδες µπαί-
νουν και για να φορτωθεί εµπόρευµα πρέπει να είναι υπάλληλος
της τράπεζας εκεί παρών στη διαδικασία της φόρτωσης, όταν θα
κοπούν τα παραστατικά και φυσικά έστω και ένα κιλό να πουλή-
σουν τα έσοδα θα πάνε για πληρωµή της τράπεζας.

Έγινε µεγάλο θέµα για τους µισθούς των εργαζοµένων και
είπε κάποιος από τους αρµόδιους φορείς ότι οι µισθοί µπορεί να
είναι λίγο παραπάνω, γιατί παίρνουν ένα επίδοµα παραµεθορίου.
Το πρόβληµα για κάποιους εκεί πέρα µέσα ήταν το εξής: Γιατί
δίδεται το επίδοµα παραµεθορίου, όταν για παράδειγµα στους
δασκάλους της παραµεθορίου δεν δίνεται; Κανονικά δεν θα
έπρεπε να είναι ανάποδο; Γιατί δεν δίνεται από το κράτος επί-
δοµα παραµεθορίου και στους δασκάλους; Ευτυχώς, όµως, οι
δάσκαλοί µας έχουν διαφορετικά κριτήρια για το αν θα πάνε να
µάθουν τα παιδιά µας γράµµατα ή όχι.

Για το άρθρο 2, για τις ρυθµίσεις των χρεών έγινε πολλή συ-
ζήτηση. Μας είπε η Υπουργός ότι δεν είναι αυτό που λέµε ότι
είναι. Τουλάχιστον να µη γίνει ένα τσουβάλιασµα όσων έχουν
πληγεί από το µνηµόνιο τα τελευταία χρόνια µε αυτούς οι οποίοι
δούλευαν περιµένοντας τέτοιες ρυθµίσεις εις βάρος του αντα-
γωνισµού, οι οποίοι έτρεχαν να πληρώσουν τις εισφορές τους,
έτρεχαν να πληρώσουν τους φόρους τους, ενώ αυτοί δεν πλή-
ρωναν τίποτα, έκαναν και µια µερική µετακύλιση στις τιµές των
προιόντων και φυσικά δεν µπορούσε να τους ανταγωνιστεί κα-
νένας.

Θα ήθελα να αναφερθώ λίγο στις λαϊκές. Καλή είναι η παρά-
ταση χρόνου, καλές είναι και οι ρυθµίσεις. Το θέµα είναι οι λόγοι
που οδήγησαν αυτούς τους ανθρώπους να µην µπορούν να πλη-
ρώσουν τις εισφορές τους, τις υποχρεώσεις τους και χρειάζονται
τώρα ρύθµιση. 

Στη διακριτότητα ανάµεσα σε παραγωγούς και επαγγελµατίες
βλέπω αναφορά µόνο στα χωροταξικά. Υπάρχουν πάρα πολλά
προβλήµατα. Το κράτος πετάει την ευθύνη στην περιφέρεια, η
περιφέρεια στο δήµο, ο δήµος στα σωµατεία, η µισή λαϊκή δεν
µιλάει µε την άλλη µισή. Υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα.

Τώρα πώς θα ξεχωρίσετε τον παραγωγό ο οποίος εµπορεύε-
ται δέκα προιόντα και παράγει ένα µε αυτόν που είναι πραγµα-
τικά παραγωγός ή µε τον αµιγώς επαγγελµατία, δεν ξέρω.
Πάντως υπάρχουν πολλά προβλήµατα. Με ποιους µιλήσατε, πού
µιλήσατε, πότε µιλήσατε, δεν ξέρω. Μέχρι και σήµερα µας παίρ-
νουν τηλέφωνο και µας µεταφέρουν την απόγνωσή τους.

Είναι πάρα πολλά τα προβλήµατα. Ακόµα και µε το εµπάργκο
των αγροτικών προϊόντων οι παραγωγοί έχουν πληγεί. Έχουν και
τα προβλήµατα στις λαϊκές, που έχουν να ανταγωνιστούν κά-
ποιον δίπλα τους που δεν έχει ούτε ταµειακή, δεν πληρώνει ούτε
εισφορές, δεν πληρώνει τίποτα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει του κουδούνι λήξεως του χρόνου
οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Εµείς, σαν λαϊκό εθνικιστικό κίνηµα, πιστεύουµε ότι συστατικοί

παράγοντες για επανεκκίνηση της οικονοµίας είναι ο πρωτογε-
νής τοµέας, είναι οι αγρότες, είναι οι αλιείς, είναι οι κτηνοτρόφοι,
είναι οι εργάτες. Με καταλύτη µια σωστή εθνική πολιτική, µια
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εθνική ελληνική κυβέρνηση, ένα εθνικό ελληνικό κράτος µε τη
βοήθεια του θεού θα δώσει τη λύση και δεν εννοώ τη δική σας
Κυβέρνηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.

Κυριάκος Χαρακίδης από το Ποτάµι.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΑΡΑΚΙΔΗΣ: Αγαπητοί συνάδελφοι, άλλη µια

πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου έχουµε σήµερα, τη δεύτερη.
Και στη διαδικασία της πρώτης είχα πει στον κ. Βούτση, τότε που
είχε χαρακτηρίσει την πρώτη Πράξη Νοµοθετικού Περιεχοµένου
ως την επιτοµή των πράξεων, ότι η επόµενη που θα έρθει πώς
θα χαρακτηριστεί, σαν η αποτοµή των πράξεων νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου; Σήµερα ήρθε, θα έρθει και η εποµένη, δεν ξέρουµε
πώς θα χαρακτηριστεί. 

Το θέµα είναι ότι πάµε ακόµα χειρότερα και από την προηγού-
µενη, γιατί πλέον µπαίνουν και διατάξεις-τροπολογίες µέσα στην
πράξη και ιδιαίτερα στην τροπολογία για τις λαϊκές δεν βλέπουµε
το πόσο επείγον είναι και τη συνάφεια την οποία µπορεί να έχει
µε την συγκεκριµένη ρύθµιση που κάνει η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, δεδοµένου ότι έχουµε στο πρώτο άρθρο για τη ζά-
χαρη και στο δεύτερο άρθρο µία διάταξη που αφορά τα φορο-
λογικά. 

Και εδώ µπαίνει, αν θέλετε, το ερώτηµα: Αν σήµερα ήταν εδώ
η Πρόεδρος της Βουλής; Την προηγούµενη φορά σε ένα νοµο-
σχέδιο τρεις τροπολογίες ζήτησε δύο φορές από τους Υπουρ-
γούς µε υποτιµητικό τρόπο να εξηγήσουν και αφού δεν πείστηκε
για τους λόγους του επείγοντος και της συνάφειας, το έβαλε για
να αποφασίσει η Ολοµέλεια της Βουλής για να συζητηθούν οι
συγκεκριµένες τροπολογίες. Σκεπτόµαστε, λοιπόν, τι θα γινόταν
σήµερα. Θα το δεχόταν ή δεν θα το δεχόταν; Θα έµπαινε πάλι
στη διαδικασία της ψηφοφορίας;

Και θέλω να µπω στην ουσία της πράξης νοµοθετικού περιε-
χοµένου, ξεκινώντας ίσως από το άρθρο 2, όπως και ο ειδικός
αγορητής µας, που µίλησε αναλυτικά. Εγώ θα κάνω ένα σχόλιο
πάνω στο άρθρο 2, το οποίο είναι κάτι συµπληρωµατικό σε αυτό
που έχει έρθει για την επανεκκίνηση της οικονοµίας µε τις εκατό
δόσεις και αρκετές ρυθµίσεις που ήρθαν µετά. Όσο θα βελτιώ-
νεται εκείνο το σχέδιο, θα είναι προς το καλύτερο και δεν δια-
φωνούµε.

Η επανεκκίνηση, όµως, της οικονοµίας δεν γίνεται µε ρυθµί-
σεις επί ρυθµίσεων, δηλαδή σε κάθε νοµοσχέδιο να γίνεται και
µια φορολογική ρύθµιση. Επανεκκίνηση της οικονοµίας γίνεται,
κατά την άποψή µου, µε τέσσερεις γενναίες παρεµβάσεις. Με
µια γενναία παρέµβαση, µια γενναία και άµεση ρύθµιση των κόκ-
κινων δανείων, που σε επίκαιρη ερώτηση ο κ. Σταθάκης µου ξα-
ναπάντησε ότι σε έξι µήνες θα ξεκινήσει η διαδικασία, το Φεβ-
ρουάριο. Έχουµε Φεβρουάριο, Μάρτιο, Απρίλιο, Μάιο και κάθε
µία πάµε σε έξι µήνες. Το εξάµηνο, όµως, κάποτε πρέπει να αρ-
χίσει να µετράει.

Το δεύτερο που πρέπει να γίνει είναι η ρευστότητα των τρα-
πεζών προς τις επιχειρήσεις, γιατί όσο θα παραµένει αυτό το πε-
ριβάλλον τόσο µεγαλύτερο πρόβληµα θα έχουµε. Και δεν µπορεί
να γίνεται µε την αντιπαράθεση που έχει ανοίξει αυτήν τη στιγµή
η Κυβέρνηση µε την Τράπεζα της Ελλάδας, αλλά µε σύγκλιση.
Το να ανοίγει αντιπαράθεση η Τράπεζα της Ελλάδας µε τον κ.
Στουρνάρα είναι σαν να κυνηγάει τη σκιά της, κυνηγάει φαντά-
σµατα. Αυτό που πρέπει να κυνηγήσει η σηµερινή Κυβέρνηση
είναι προϋποθέσεις ανάπτυξης και τίποτα περισσότερο και σε
συνεργασία µε όλους τους φορείς, µε όλα τα δεδοµένα τα οποία
έχει µπροστά της.

Το τρίτο το οποίο θα πρέπει να δει άµεσα η Κυβέρνηση και θα
πρέπει να έρθει σε διάλογο µε τους φορείς είναι ο νέος αναπτυ-
ξιακός νόµος. Να ξεκινήσουν δειλά κάποιες επενδύσεις, σε ένα
καλύτερο όµως κλίµα.

Και το τέταρτο είναι το Πτωχευτικό Δίκαιο, ένα απαρχαιωµένο,
αναχρονιστικό Πτωχευτικό Δίκαιο. Δεν προσδοκά κανείς ότι στην
Ελλάδα θα έρθει να επενδύσει κάποιος ξένος από µία άλλη χώρα
όπου το Πτωχευτικό Δίκαιο παίζει το σηµαντικότατο ρόλο για τις
ξένες επενδύσεις.

Με αφορµή λοιπόν τη θέση µου στο άρθρο 2 ήθελα µόνο µία
ερώτηση να βάλω στην κυρία Υπουργό, να µας ενηµερώσει δη-

λαδή οι εισπράξεις των παρελθόντων ετών, εκτός ρυθµίσεων,
ποιες είναι, σε τι ποσό ανέρχονται. 

Στην επιτροπή είχα αναφερθεί συγκεκριµένα για τη ζάχαρη και
είχα πει -και µάλιστα άκουσα και τον κύριο Υπουργό να αναφέ-
ρεται κι εδώ- ότι ενώ το 2009 είχαν καλλιεργηθεί διακόσιες τριά-
ντα τέσσερις χιλιάδες στρέµµατα και παρήχθησαν εκατόν εβδο-
µήντα δύο χιλιάδες τόνοι ζάχαρης χωρίς καµµία επιδότηση, το
2014 καλλιεργήθηκαν εβδοµήντα τέσσερις χιλιάδες στρέµµατα
και παρήχθησαν πενήντα τρεις χιλιάδες τόνοι ζάχαρης, παρότι
υπήρχε από το 2010 η ολοκληρωµένη παρέµβαση των 30 ευρώ
και στη συνέχεια είχαµε και έχουµε από τώρα και την εξισωτική
των 53 ευρώ. 

Βλέπουµε ότι οι αγρότες δεν µπαίνουν στη διαδικασία να καλ-
λιεργήσουν και λέµε: «Γιατί δεν µπαίνουν στη διαδικασία να καλ-
λιεργήσουν;». Για έναν και µοναδικό λόγο: Γιατί δεν εγγυάται
κανείς, όχι ότι θα πάρουν υψηλότερες τιµές, όπως λένε κάποιοι,
στο καλαµπόκι και ούτω καθ’ εξής, αλλά γιατί δεν ξέρουν αν το
προϊόν τους θα το πληρωθούν στην όποια τιµή συµφωνηθεί. Λοι-
πόν, αυτό γίνεται γιατί κατ’ αρχάς δεν υπάρχει η εγγύηση ότι θα
λειτουργεί το εργοστάσιο, δεν υπάρχει εγγύηση ότι όλα αυτά τα
οποία τους λένε θα ισχύσουν και ότι θα βρεθούν σε κάποια
στιγµή να µην πληρώνονται, όπως ήταν απλήρωτοι τόσον καιρό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έχουµε τώρα την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Μας

είχαν πει ότι τα 30 εκατοµµύρια θα πάνε στους τευτλοπαραγω-
γούς, θα πήγαιναν στους µεταφορείς και ούτω καθ’ εξής. Εδώ
λοιπόν έχουµε το εξής: Οι εργαζόµενοι είχαν πληρωθεί από το
δάνειο της Τράπεζας Πειραιώς και δεν είχαν να παίρνουν καθό-
λου λεφτά, έτσι όπως λέχθηκε στην επιτροπή. Οι παραγωγοί
είχαν να παίρνουν 913 χιλιάδες και οι µεταφορείς 1.800.000, δη-
λαδή από τα 30 εκατοµµύρια 2.713.000. Τα υπόλοιπα χρήµατα
πήγαν, στην ουσία, στο κράτος, δηλαδή το κράτος πήρε από τον
εκκαθαριστή 30 εκατοµµύρια και πλήρωσε την «ΤΡΑΙΝΟΣΕ», πλή-
ρωσε τη ΔΕΠΑ, πλήρωσε τον ΟΠΕΚΕΠΕ και τις θυγατρικές της
Σερβίας και φυσικά τους Γάλλους και τους Πολωνούς. 

Εµείς βάζουµε λοιπόν ένα ερώτηµα, µε βάση τα στοιχεία τα
οποία µας έδωσε ο εκκαθαριστής. Γιατί και τα 30 εκατοµµύρια
που πήραµε τα πήραµε από τον εκκαθαριστή. Ο εκκαθαριστής
λοιπόν µάζεψε περίπου µέχρι τώρα 500 εκατοµµύρια. Ξέρετε ότι
από τα 500 εκατοµµύρια τα 320 εκατοµµύρια πήγαν στο ΤΧΣ, στο
Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας, και τα 30 εκατοµµύ-
ρια αυτά πάλι εκεί θα πήγαιναν; Τα υπόλοιπα πήγαν σε παλαιούς
προµηθευτές, σε εργαζόµενους και ούτω καθ’ εξής. Κι εγώ θέλω
να ρωτήσω: Πήραµε 30 εκατοµµύρια για την αύξηση του µετοχι-
κού κεφαλαίου. Γιατί δεν πήραµε 60-70 εκατοµµύρια από τον εκ-
καθαριστή να ενισχυθεί το µετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας
ακόµη περισσότερο, να ‘χει χρήµατα, όπως πήραµε τα 30 τώρα;
Είτε είναι νόµιµη ή παράνοµη η πράξη, είτε είναι 30 είτε είναι 70,
είναι το ίδιο πράγµα θεωρούµε. Γιατί δεν πήραµε λοιπόν 60-70
να µπορέσει η εταιρεία να κινηθεί; Γιατί -προσέξτε- 20 εκατοµ-
µύρια κεφάλαιο κίνησης ζήτησε η εταιρεία από την Τράπεζα Πει-
ραιώς και η Τράπεζα Πειραιώς αρνήθηκε και είπε «µόνο όταν η
ΑΤΕ προς εκκαθάριση -η εταιρεία δηλαδή που κάνει την εκκαθά-
ριση της Αγροτικής Τράπεζας- θα καλύψει τα ταµειακά ελλείµ-
µατα, µόνο τότε εµείς θα µπούµε στη διαδικασία να δώσουµε
χρήµατα». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κύριε Χαρακίδη,
σας παρακαλώ πολύ, συντοµεύετε. Πήρατε και δύο λεπτά επι-
πλέον. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΧΑΡΑΚΙΔΗΣ: Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, κάνοντας
µία ερώτηση, να µας δώσει ο Υπουργός την αµοιβή των εκκαθα-
ριστών, να ξέρουµε δηλαδή αν υπάρχει αµοιβή, ποια είναι αυτή.
Το πιο ντροπιαστικό για όλους µας είναι ότι αυτή τη στιγµή έχει
στις αποθήκες της τριάντα οκτώ χιλιάδες τόνους δεσµευµένης
ελληνικής ζάχαρης η Τράπεζα Πειραιώς, δεν πωλείται από την
εταιρεία, γιατί αν την πουλήσει θα τα πάρει όλα τα χρήµατα η
Τράπεζα Πειραιώς, παραµένει στις αποθήκες και αυτό το οποίο
κάνουµε, αντί να πουλάει η Βιοµηχανία Ζάχαρης ελληνική ζά-
χαρη, πουλάει πολωνική και γαλλική, εισαγόµενη ζάχαρη, κινδυ-
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νεύοντας να χάσουµε εξ ολοκλήρου τα δικαιώµατά µας. Μάλι-
στα, το brand name µε το οποίο πουλάει την πολωνική ζάχαρη
είναι «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης». Είναι ντροπή για όλους
µας. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Τον λόγο έχει ο κ.
Ιωάννης Καραγιάννης από το ΣΥΡΙΖΑ.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΡΑΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, µε το σχετικό

νοµοσχέδιο που συζητούµε σήµερα στη Βουλή δίνονται από την
Κυβέρνηση δύο σαφείς απαντήσεις σε αντίστοιχα µεγάλα και σο-
βαρά ζητήµατα. Το πρώτο έχει να κάνει µε την επιβίωση και ανα-
διοργάνωση ενός σηµαντικού εργαλείου παραγωγικής ανασυ-
γκρότησης της χώρας, που είναι η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης, και το δεύτερο µε τη µεγάλη και αυτονόητη προσπάθεια αύ-
ξησης των δηµόσιων εσόδων.

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου της 27ης Μαρτίου για τη
Βιοµηχανία Ζάχαρης έρχεται την κρίσιµη στιγµή να καλύψει επι-
τυχώς τη θεσµική αδυναµία του βασικού µετόχου της εταιρείας
να ανταποκριθεί στις υποχρεώσεις του σε ό,τι αφορά την κεφα-
λαιακή επάρκεια και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές της. Η πράξη
κρίνεται αναγκαία και απαραίτητη τόσο για τη συνέχιση της λει-
τουργίας της εταιρείας όσο και για τη στήριξη των τευτλοπαρα-
γωγών.

Η γενικότερη δε στήριξη της πρωτογενούς παραγωγής και της
ελληνικής µεταποίησης δεν είναι απλή υποχρέωση, αλλά εθνική
ανάγκη τόσο για την εκβιοµηχάνιση της χώρας και τη βιώσιµη
εξισορρόπηση του ισοζυγίου τρεχουσών συναλλαγών όσο και
για την αύξηση του βαθµού αυτοδυναµίας της σε τρόφιµα. 

Δυστυχώς η χώρα µας σήµερα είναι ελλειµµατική στα περισ-
σότερα είδη και οι ανάγκες καλύπτονται µε αθρόες εισαγωγές
που επιβαρύνουν δραµατικά το εµπορικό ισοζύγιο. Ενδεικτικά
σας αναφέρω ότι µόνο οι εισαγωγές κτηνοτροφικών προϊόντων
ξεπερνούν τα 2 δισεκατοµµύρια το χρόνο.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τα χρηµατοοικονοµικά και διαρ-
θρωτικά προβλήµατα της Ελληνικής Εταιρείας Ζάχαρης, οι ζη-
µιογόνες χρήσεις και η έλλειψη ρευστότητας αναλύθηκαν επαρ-
κώς στην αρµόδια επιτροπή µαζί µε τους σχετικούς φορείς. Εκεί
όλα τα κόµµατα συµφώνησαν για τη στήριξη, την αναδιοργά-
νωση και την ανάπτυξη της εταιρείας.

Με την αναγκαία κεφαλαιακή ενίσχυση η Βιοµηχανία ξεκινά
ουσιαστικά τη µάχη της επιβίωσης και παράλληλα στηρίζει τους
τευτλοπαραγωγούς στην έναρξη της καλλιεργητικής περιόδου,
µε στόχο τη συνέχιση της παραγωγής τεύτλων στη χώρα µας. 

Για να µπορέσει όµως να ανταποκριθεί η Βιοµηχανία στο στρα-
τηγικό της ρόλο, κρίνεται απαραίτητη η άµεση εφαρµογή του
σχεδίου αναδιοργάνωσης, που πρέπει να στοχεύει στη µείωση
του λειτουργικού της κόστους, την αύξηση της παραγωγικότη-
τας, την εξωστρέφεια και τη βιωσιµότητά της µέσα σε συνθήκες
σκληρού ανταγωνισµού προς όφελος µετόχων, εργαζοµένων και
παραγωγών. Εξυπακούεται ο αυστηρός και συστηµατικός έλεγ-
χος, η αξιολόγηση βάσει αποτελεσµάτων, η απόδοση ευθυνών
για πράξεις και παραλείψεις παρελθόντων ετών και η λειτουργία
της εταιρείας µε καθαρά ιδιωτικοοικονοµικά κριτήρια.

Σε ό,τι αφορά το άρθρο 2 περί ληξιπρόθεσµων οφειλών µε τη
σχετική τροποποίηση της παραγράφου 1 του άρθρου 1 του
ν.4321/2015, θέλω να πω ότι κινείται σαφέστατα σε θετική κατεύ-
θυνση, γιατί; Δίνεται η δυνατότητα σε φυσικά και νοµικά πρό-
σωπα που βρίσκονται σε πραγµατική οικονοµική αδυναµία
πληρωµών λόγω κρίσης να ρυθµίσουν φορολογικές εκκρεµότη-
τες και ταυτόχρονα να εισρεύσουν έσοδα στα δηµόσια ταµεία. 

Είναι γνωστό ότι η ρύθµιση των εκατό δόσεων των ληξιπρόθε-
σµων οφειλών του άρθρου 1 του παραπάνω νόµου περιελάµβανε
µόνο την απαλλαγή κατά ποσοστό από τις προσαυξήσεις και
τους τόκους εκπρόθεσµης καταβολής αυτών των οφειλών και ει-
δικότερα του άρθρου 53 του ν.4174/2013, καθώς και τα πρόστιµα
υποβολής ανακριβούς δήλωσης ή µη υποβολής δήλωσης των
άρθρων 54 και 58 του ίδιου νόµου.

Είναι, όµως, γνωστό σε όλους ότι λόγω της οικονοµικής κρίσης
οι επιχειρήσεις βρίσκονται σε µεγάλη δυσπραγία και οικονοµική

ασφυξία, µε αποτέλεσµα να µη µπορούν να ανταποκριθούν στις
υποχρεώσεις τους. Έτσι, η πλήρης απαλλαγή ή η απαλλαγή κατά
ποσοστό από όλους τους πρόσθετους φόρους του ν.2523/1997,
αλλά και αυτών των προστίµων και των τόκων του ν.4174/2013,
που γίνεται πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, θα δώσει τη δυ-
νατότητα στις επιχειρήσεις να µπορέσουν κάτω από αντίξοες οι-
κονοµικές συνθήκες να ανταποκριθούν στην άρση των εκκρεµο-
τήτων των οφειλών τους και στο κράτος να αυξήσει τα έσοδά
του.

Εδώ βρίσκεται η ουσία και το θετικό πρόσηµο του εν λόγω άρ-
θρου, που προσχηµατικά, σκόπιµα και δικολαβίστικα η Αντιπολί-
τευση προσπάθησε να ερµηνεύσει ως πράξη χαριστική σε
µεγάλους οφειλέτες χρεώστες. Στην παρούσα, όµως, οικονοµική
συγκυρία δεν δικαιολογούνται τέτοιου είδους αστήρικτοι ισχυρι-
σµοί.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ευχαριστώ θερµά για την προ-
σοχή σας.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καραγιάννη και για την τήρηση του χρόνου. 
Τον λόγο έχει ο κ. Χρήστος Σταϊκούρας από τη Νέα Δηµοκρα-

τία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κα-

λούµαστε σήµερα να συζητήσουµε την κύρωση της δεύτερης
πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου της παρούσας Κυβέρνησης.
Δύο πράξεις σε λιγότερο από ένα µήνα. Πρακτική την οποία κατά
το παρελθόν στηλίτευαν τα κόµµατα που στηρίζουν σήµερα την
Κυβέρνηση, όπως στηλίτευαν και αυτή της κατάθεσης και ψήφι-
σης νοµοσχεδίων µε τη µορφή του κατεπείγοντος, όπως στηλί-
τευαν και αυτή της κατάθεσης και ψήφισης σωρείας βουλευτικών
και υπουργικών τροπολογιών άσχετων µε τα υπό συζήτηση νο-
µοσχέδια και σήµερα, στις πρώτες εκατό ηµέρες της νέας Κυ-
βέρνησης, τα υιοθετούν και µάλιστα επαναλαµβανόµενα.

Όλα αυτά συνιστούν, αν µη τι άλλο, κραυγαλέες αποδείξεις
ασυνέπειας, αλλά αποδεικνύουν και τα αδιέξοδα στα οποία η Κυ-
βέρνηση έχει περιέλθει εξαιτίας της αβελτηρίας, των παλινωδιών
της, των αστοχιών της. 

Επί των συγκεκριµένων διατάξεων. Με την πρώτη διάταξη κα-
ταβάλλεται από τον ειδικό εκκαθαριστή της Αγροτικής Τράπεζας
ποσό 30 εκατοµµυρίων ευρώ από τα µη διανεµηθέντα κέρδη και
διαθέσιµά του στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, έναντι µελ-
λοντικής αύξησης του µετοχικού της κεφαλαίου. 

Δύο ζητήµατα έχουν τεθεί, τόσο από την Αντιπολίτευση όσο
και από τους φορείς. 

Το πρώτο σχετίζεται µε το εάν η εν λόγω καταβολή είναι συµ-
βατή µε το υφιστάµενο ενωσιακό θεσµικό πλαίσιο περί κρατικών
ενισχύσεων, κάτι που επισηµαίνει και η έκθεση του Γενικού Λο-
γιστηρίου του Κράτους. Προβληµατισµό τον οποίο κατέθεσαν
στην ακρόαση φορέων και η ΠΑΣΕΓΕΣ και η ΓΣΕΒΕΕ, ενώ δεν
φαίνεται να έχει τηρηθεί και η διαδικασία του ν. 4152/2013, δη-
λαδή η διαδικασία προηγούµενης διαβούλευσης και έκφρασης,
όχι µόνο γνώµης, αλλά θετικής γνώµης από την αρµόδια κεν-
τρική µονάδα κρατικών ενισχύσεων του Υπουργείου Οικονοµι-
κών.

Το δεύτερο ζήτηµα έχει να κάνει µε το ότι η συγκεκριµένη νο-
µοθετική πρωτοβουλία δεν αντιµετωπίζει ουσιαστικά το πρό-
βληµα της βιωσιµότητας της εταιρείας, πρόβληµα µεγάλο,
διαχρονικό και διογκούµενο, όπως άλλωστε υποστήριξε κατά την
ακρόαση φορέων και η καινούργια διοίκηση της εταιρείας που
διόρισε η παρούσα Κυβέρνηση. Πρόβληµα που οφείλεται κυρίως
στο υψηλό βιοµηχανικό, ενεργειακό και λειτουργικό κόστος της
εταιρείας, στο υψηλό κόστος της πρώτης ύλης, στη χαµηλή
στρεµµατική απόδοση. Πρόβληµα του οποίου η αντιµετώπιση
απαιτεί συντεταγµένο σχέδιο, συνεκτική µελέτη, εξειδικευµένη
στρατιωτική βιωσιµότητα της εταιρείας, βασιζόµενη µεταξύ
άλλων και στα θετικά σηµεία του υπάρχοντος σχεδίου αναδιάρ-
θρωσης. Και θα συµφωνήσω µε τον αρµόδιο Αναπληρωτή
Υπουργό Οικονοµικών ότι προς αυτήν την κατεύθυνση οφεί-
λουµε να συµβάλλουµε όλοι µας µε υπευθυνότητα, µε σοβαρό-
τητα και κυρίως µε διορατικότητα και αυτό αφορά και την
παρούσα ενίσχυση της εταιρείας.
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Με τη δεύτερη διάταξη συµπληρώνεται ο ν. 4321/2015, σχε-
τικά µε τη ρύθµιση των ληξιπρόθεσµων οφειλών στη φορολογική
διοίκηση. 

Ορισµένες παρατηρήσεις: Πρώτη παρατήρηση. Ο νόµος συµ-
πληρώνεται µόλις έξι ηµέρες µετά τη δηµοσίευσή του. Στις 21
Μαρτίου δηµοσιεύθηκε το σχετικό ΦΕΚ, στις 27 Μαρτίου, δη-
λαδή έξι ηµέρες αργότερα, η Κυβέρνηση υπέγραψε την ΠΝΠ
που συµπληρώνει το νόµο. Απόδειξη, τουλάχιστον προχειρότη-
τας, αν όχι και σκοπιµότητας. 

Δεύτερη παρατήρηση. Η Κυβέρνηση στην αιτιολογική έκθεση
του σχεδίου νόµου αναφέρεται στην αναγκαιότητα ρύθµισης φο-
ρολογικών εκκρεµοτήτων πολιτών και επιχειρήσεων που βρίσκον-
ται, όπως λέει χαρακτηριστικά, σε πραγµατική αδυναµία να
ανταποκριθούν στο σύνολο των υποχρεώσεών τους λόγω της
κρίσης.

Για να δούµε λίγο τα ποσοτικά στοιχεία:
Πρόσφατα, από τις εκατόν πενήντα χιλιάδες οφειλέτες που εν-

τάχθηκαν στη ρύθµιση-εξπρές, υπήρξαν και δεκαπέντε οφειλέτες
µε ποσά άνω των 300.000 ευρώ που βρήκαν και πλήρωσαν
άµεσα, µέσα σε µία εβδοµάδα, συνολικά 16,5 εκατοµµύρια ευρώ
επί συνόλου εισπράξεων περίπου 150 εκατοµµυρίων ευρώ. Δη-
λαδή -για να µην µπλέκουµε µε πολλούς αριθµούς- το 0,01% των
οφειλετών κατέβαλε σε µία εβδοµάδα το 10% των εισπράξεων.
Μάλιστα, από τις έξι επιχειρήσεις µε οφειλές άνω του ενός εκα-
τοµµυρίου που έτυχαν ευνοϊκής ρύθµισης µόνο από την πα-
ρούσα Κυβέρνηση οι τέσσερις είχαν βεβαιωµένες οφειλές πριν
το 2010.

Σε ό, τι αφορά την παρούσα ρύθµιση: Στο 86 φυσικά και νο-
µικά πρόσωπα µε οφειλές άνω του ενός εκατοµµυρίου ευρώ, που
εντάχθηκαν µέχρι σήµερα στη ρύθµιση από ένα σύνολο τριακο-
σίων ογδόντα χιλιάδων οφειλετών, διαγράφηκαν περίπου 20 εκα-
τοµµύρια πρόσθετοι φόροι από τα συνολικά περίπου 87 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Άρα –πάλι για να µην µπλέκουµε µε αριθµούς-
το 0,02% των συµµετεχόντων γλίτωσε το 23% των πρόσθετων
φόρων, που αφορά το 8% του ρυθµιζόµενου κεφαλαίου.

Συνεπώς εύλογα αναρωτιέται κάποιος για ποια αδυναµία λόγω
κρίσης οµιλούµε; Σε ποια πραγµατική οικονοµική αδυναµία ανα-
φέρεται η Κυβέρνηση; Είναι προφανές ότι εγείρεται σοβαρό
ηθικό θέµα από την εν λόγω ρύθµιση, ειδικά –και το γνωρίζουµε
αυτό- όταν από τον έλεγχο της Γενικής Γραµµατείας Δηµοσίων
Εσόδων προκύπτει ότι οι περισσότεροι από τους µεγάλους οφει-
λέτες, µε βάση το φορολογικό τους προφίλ, µπορούσαν να αν-
ταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους. Απλά δεν το έκαναν γιατί
ήταν συστηµατικά ασυνεπείς.

Τρίτη παρατήρηση: Η είσπραξη οφείλεται και στον κανιβαλι-
σµό άλλων ρυθµίσεων και φόρων, καθώς οι φορολογούµενοι
αποδήµησαν από άλλες ρυθµίσεις ή ανέβαλαν τις εµπρόθεσµες
υποχρεώσεις τους για να ωφεληθούν από τις νέες ρυθµίσεις. Το
αποτέλεσµα είναι –και προσέξτε το- τον µήνα Απρίλιο, παρά τα
120 εκατοµµύρια εισπράξεις από τη νέα ρύθµιση, τα συνολικά
φορολογικά έσοδα να διαµορφώνονται στο επίπεδο του στόχου.
Και η κατάσταση να γίνεται πολύ χειρότερη τον Μάιο –τις δέκα
πρώτες ηµέρες του Μαΐου- παρά τα περίπου 15 εκατοµµύρια
ευρώ από τη νέα ρύθµιση. Και θα δείτε τα αποτελέσµατα των
εσόδων όταν δηµοσιοποιηθούν εντός των επόµενων ηµερών.

Τέταρτον, από την εν λόγω ρύθµιση επέρχεται πρόσθετη µεί-
ωση βεβαιωµένων οφειλών και εσόδων, γεγονός για το οποίο
πάντα ο ΣΥΡΙΖΑ, ως αξιωµατική αντιπολίτευση, ασκούσε σκληρή
κριτική. Σήµερα, όµως, τα ξέχασε αυτά.

Πέµπτο και τελευταίο: Η Κυβέρνηση εκτιµά ότι θα εισπράξει –
όπως είπε χθες η κυρία Υπουργός- 700 εκατοµµύρια ευρώ από
τις ρυθµίσεις. Θυµίζουµε ότι στο περίφηµο «Πρόγραµµα της
Θεσσαλονίκης» προσδοκούσε ότι θα εισπράξει περίπου 3 δισε-
κατοµµύρια ευρώ το 2015. Προσγειώνεται, συνεπώς, στις εκτι-
µήσεις της περίπου στο 1/5 των αρχικών. Καλό είναι και αυτό,
αφού στους πόρους για την αντιµετώπιση της ανθρωπιστικής
κρίσης η προσγείωση ήταν στο 1/10. Και όχι µόνο αυτό. Σύµφωνα
µε τον προϋπολογισµό, από τον νόµο της προηγούµενης κυβέρ-
νησης προβλέπονταν ούτως ή άλλως εισπράξεις ύψους 470 εκα-
τοµµυρίων ευρώ για το 2015.

Συνεπώς το όποιο πρόσθετο θετικό αποτέλεσµα, αν προκύψει,

δεν θα είναι σηµαντικό και θα οφείλεται κυρίως στους µεγάλους
οφειλέτες, που δεν περιλαµβάνονταν στην προηγούµενη ρύθ-
µιση. Και θα έχει ιδιαίτερη σηµασία να δούµε ποιοι θα είναι τελικά
αυτοί που θα ωφεληθούν.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σταϊκούρα.

Τον λόγο έχει ο κ. Γεώργιος Αµυράς από το Ποτάµι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, άλλη µια πράξη νοµοθετικού

περιεχοµένου της Κυβέρνησης. Αυτήν τη φορά συνοδεύεται από
τρεις υπουργικές και τρεις βουλευτικές τροπολογίες, άσχετες
µε το περιεχόµενο του νοµοθετήµατος. Μία εξ αυτών είναι εκ-
πρόθεσµη και µία άλλη που κατέθεσε κάποιος συνάδελφος από
τους Ανεξάρτητους Έλληνες –που δεν βλέπω κανέναν σήµερα
στην Αίθουσα- έχει να κάνει µε αυθαίρετες κατασκευές στο Λου-
τράκι.

Πρόκειται, λοιπόν, για µία καταχρηστική άσκηση της αρµοδιό-
τητας των Υπουργών και µία κάκιστη νοµοθετική πρακτική, την
οποία έχει στηλιτεύσει από αυτήν εδώ την Αίθουσα και η Πρό-
εδρος της Βουλής η κ. Ζωή Κωνσταντοπούλου.

Δεν ξέρω ποιος νιώθει πιο ανακουφισµένος σήµερα από τους
δύο για την απουσία της κ. Κωνσταντοπούλου στο ταξίδι της στη
Μόσχα, η ίδια η Πρόεδρος της Βουλής ή οι Υπουργοί; Υποµειδιά
και πάλι ο Υπουργός. 

Ας έρθουµε όµως τώρα στο περιεχόµενο της πράξης νοµο-
θετικού περιεχοµένου για την ΕΒΖ. Εµείς στο Ποτάµι θεωρούµε
ότι η βιωσιµότητα και η ύπαρξη της Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης είναι οπωσδήποτε κρίσιµη, σηµαντική και υπεραπα-
ραίτητη. Ένα ζαχαρουργείο δηµιουργεί απασχόληση, παρέχει
πρώτη ύλη και υποπροιόντα µεγάλης οικονοµικής αξίας. 

Ωστόσο, αν και µονοπώλιο, η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
αποτελεί ένα τρανό παράδειγµα αποτυχίας του κράτους, όταν
το κράτος κάνει τον επιχειρηµατία. Δεν νοµίζω ότι χρειάζεται
άλλη απόδειξη από τη σηµερινή πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου, που είναι ένα φιλί της ζωής για να παραµείνει όρθια η
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και να µην καταρρεύσει. 

Ποια Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης; Αυτή που από το 1963
ήταν συνδεδεµένη µε την πρωτογενή παραγωγή, είχε καθε-
τοποιηµένη παραγωγή και µοναδική τεχνογνωσία πανευρωπαϊκά.
Η ΕΒΖ ήταν η πρώτη στην Ευρώπη που καθιέρωσε σύστηµα
συµβολαιακής γεωργίας πολύ πριν καν ανακαλυφθεί ο όρος
αυτός στην υπόλοιπη Ευρώπη, περίπου µία δεκαετία µπροστά
από την εποχή της. 

Θα µπορούσε λοιπόν η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης να είναι
ένα φωτεινό παράδειγµα. Αντ’ αυτού, έχει φτάσει να είναι µία
διαλυµένη εταιρεία από την ανεπάρκεια, τον κοµµατισµό και τις
δόλιες -θα πω εγώ- κυβερνήσεις όσον αφορά την ευθύνη τους
για τους διορισµούς των διοικήσεων -κοµµατικών διοικήσεων-
που έφεραν σε αυτό το χάλι την ΕΒΖ. Πρέπει να οµολογήσουν η
Νέα Δηµοκρατία και το ΠΑΣΟΚ ότι στον κρίσιµο αυτό τοµέα της
αγροτικής οικονοµίας τα έκαναν θάλασσα. 

Σήµερα, λοιπόν, που οι Έλληνες φορολογούµενοι καλούνται
να βάλουν πάλι το χέρι στην τσέπη για να δώσουµε 30.000.000
ευρώ στην ΕΒΖ για κεφαλαιακή ενίσχυση. Οι επισφαλείς
απαιτήσεις της ΕΒΖ το 2014 έχουν φτάσει τα 24.590.000 ευρώ.
Το 2007, αγαπητοί συνάδελφοι, για να έχετε µία εικόνα, οι
επισφαλείς απαιτήσεις ήταν µόλις 787.000 ευρώ. Μέσα σε µία
επταετία εκτοξευθήκαν στα 25.000.000 ευρώ - περίπου όσα
ψάχνουµε σήµερα για να σταθεί στα πόδια της η Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης. Θα καταθέσω τα στοιχεία αυτά στο τέλος.
Είναι από το site της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

Είναι να απορεί κανείς, αυτές οι διοικήσεις τα τελευταία επτά
χρόνια βερεσέ έδιναν τη ζάχαρη; Στο τεφτέρι έγραφαν τα
χρωστούµενα; Πρόκειται για ένα προϊόν που έχει όλες τις πόρτες
στις αγορές ανοιχτές, ένα προϊόν µονοπωλιακό και υψηλής
ποιότητας -όσον αφορά την ελληνική ζάχαρη. 

Βέβαια, ο κύριος Υπουργός, ο κ. Αποστόλου, ο οποίος εχτές
µας είπε πού έµεναν τα µέλη της διοίκησης -πεντακόσια-
εξακόσια χιλιόµετρα µακριά από την έδρα της εταιρείας- θα
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έπρεπε να µας πει και θα περιµένουµε να µας καταθέσει στοιχεία
σχετικά µε τις αµοιβές των µελών της διοίκησης. Η δική µου
έρευνα µιλάει για περίπου 0,5 εκατοµµύρια ευρώ το χρόνο. Και
οι αµοιβές αυτές δεν ήταν και καθόλου συνδεδεµένες µε το
αποτέλεσµα της δουλειάς τους. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Και των εργαζοµένων.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Πάµε λοιπόν και στους εργαζόµενους.

Ποια είναι η παραγωγικότητα των εργαζοµένων; Θα κάνουµε µία
σύγκριση Ελλάδος-Ιταλίας. Τα στοιχεία αυτά είναι από την
επιτροπή των Γαλλικών Βιοµηχανιών Ζάχαρης, CEFS Sugar sta-
tistics 2014. Θα τα καταθέσω και αυτά στο τέλος. 

Το 2014 -ας πάρουµε δηλαδή την πρόσφατη χρήση- η
παραγωγή ζάχαρης στην Ελλάδα ήταν εκατόν εξήντα χιλιάδες
τόνοι. Είχαµε χίλιους εκατόν είκοσι εργαζοµένους. Η παραγω-
γικότητα δηλαδή ανά εργαζόµενο ήταν εκατόν σαράντα τρεις
τόνοι. Στην Ιταλία είχαµε πεντακόσιες επτά χιλιάδες τόνους
παραγωγής ζάχαρης για το 2014 από χίλιους εξακόσιους ογδό-
ντα εργαζοµένους. Η παραγωγικότητά τους ήταν τριακόσιοι
είκοσι τόνοι ανά εργαζόµενο. 

Αυτό δεν σηµαίνει ότι οι Έλληνες εργαζόµενοι ήταν τεµπέ-
ληδες –όχι- αλλα έτσι γεννιούνται τα κακά στερεότυπα. Το πρό-
βληµα είναι ότι δεν έγιναν επενδύσεις, δεν έγινε καµµία ανα-
νέωση του εξοπλισµού, και έµειναν πολύ πίσω όσον αφορά τις
εξελίξεις στο επίπεδο τεχνογνωσίας. Εκεί που ήταν η Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης πρωτοπόρος σε αυτό τον τοµέα, έγινε
ουραγός και µαζί συµπαρέσυρε και τους εργαζόµενους.

Έτσι έχουµε φτάσει στις στατιστικές αποτιµήσεις να φαίνονται
οι Έλληνες ότι ναι µεν εργάζονται τις περισσότερες ώρες από
οποιονδήποτε άλλο Ευρωπαίο, αλλά έχουν τη χαµηλότερη πα-
ραγωγικότητα. Οι Γερµανοί για παράδειγµα εργάζονται τις λιγό-
τερες ώρες την εβδοµάδα από κάθε άλλο Ευρωπαίο, αλλά έχουν
την υψηλότερη παραγωγικότητα, διότι εκεί εργάζονται πιο έξυ-
πνα, το οικονοµικό και εργασιακό περιβάλλον είναι δοµηµένο
σωστά και δεν είναι έρµαια της κάθε κοµµατικής διορισµένης δι-
οίκησης. 

Εµείς, το Ποτάµι, αγαπητοί συνάδελφοι, είµαστε υπέρ της υγι-
ούς επιχειρηµατικότητας και του συνεργατισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Έχω ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε; 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ολοκληρώστε σύν-

τοµα, κύριε συνάδελφε. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΜΥΡΑΣ: Εµείς θέλουµε η Ελληνική Βιοµηχανία

Ζάχαρης να αποτελέσει ένα πιλοτικό σχέδιο για δηµιουργία αν-
ταγωνιστικών οµάδων νέων παραγωγών, οι οποίοι θα έχουν το
σύνολο των τευτλοπαραγωγών, µε σκοπό την εξαγορά της Ελ-
ληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης, την απόκτηση της ποσόστωσης,
την καθετοποίηση της παραγωγής και την παραγωγή και εκµε-
τάλλευση µιας σειράς υποπροϊόντων που µοσχοπουλιούνται στις
εξωτερικές αγορές. 

Η µελάσα από ζαχαροκάλαµο µε µια τροποποίηση της παρα-
γωγικής διαδικασίας της ΕΒΖ αποτιµάται στις διεθνείς αγορές
από 18 έως 20 ευρώ το κιλό. Η νωπή πούλπα και η ζαχαρόπιτα,
που είναι ζωοτροφές υψηλής ποιότητας, αποτιµώνται στα 16
λεπτά το κιλό, ενώ θα µπορούσε η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
να αυτοτροφοδοτεί τις ενεργειακές της ανάγκες από την αξιο-
ποίηση των στελεχών της τευτλοκαλλιέργειας. 

Είναι ένα πυροσβεστικό µέτρο, ένα φιλί της ζωής τα
30.000.000 ευρώ για την κεφαλαιακή στήριξη της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης, αλλά δεν έχουµε ακούσει, κύριε Υπουργέ,
κάτι για τα νέα προϊόντα, τα οποία θα µπορούσαν να παράξουν
τα πέντε εργοστάσια –ή εν πάση περιπτώσει όσα λειτουργούν-
όπως βιοαιθανόλη, κιτρικό οξύ και αλκοόλ ποτοποιίας.

Τελειώνοντας, θα σας έλεγα ότι οι καλοί µας συνάδελφοι, ο
Αλέξανδρος Χατζηδηµητρίου, Βουλευτής Σερρών, όπως επίσης
και ο Σπύρος Καχριµάνης, από τον τοµέα Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων του Ποταµιού, έχουν πολλές τεκµηριωµένες ιδέες.
Έχουν καταρτίσει ένα σχέδιο πάνω στο οποίο θα µπορούσαν ναι
µεν να στηριχθούν οι δυνάµεις του αύριο, ναι µεν θα απαιτούνταν
περισσότερα από τα 30.000.000 ευρώ που δίνουµε σήµερα -αλλά
το µέλλον άδηλο- ωστόσο η υπεραξία από το τεύτλο ως τη ζά-

χαρη και τα υποπροϊόντα θα ήταν πάρα πολύ µεγάλη. 
Εµείς, ως Ποτάµι -επειδή οι ίδιοι το κάνουµε και τολµάµε- προ-

τείνουµε, κοιτάµε το µέλλον και πιστεύουµε ότι και εσείς θα
έπρεπε να ακολουθήσετε τον ίδιο δρόµο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Γεώργιος Αµυράς καταθέτει
για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται
στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενο-
γραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥ-
ΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα εννέα µαθήτριες και µαθητές και πέντε συνοδοί εκπαι-
δευτικοί από το 11ο Δηµοτικό Σχολείο Αιγάλεω και το 14ο Δηµο-
τικό Σχολείο Καλλιθέας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Ηλίας Ιωαννίδης από το ΣΥΡΙΖΑ. 
ΗΛΙΑΣ ΙΩΑΝΝΙΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, αισθάνοµαι την ανάγκη να το-

ποθετηθώ επί της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου όχι µόνο
γιατί ως µέλος της Διαρκούς Επιτροπής Οικονοµικών ή κάτοικος
της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης αντιλαµβάνο-
µαι τι συµβαίνει στη λειτουργία των εργοστασίων ζάχαρης, αλλά
κυρίως γιατί θεωρώ ιστορικής σηµασίας αυτή την απόφαση, διότι
υλοποιεί τη δέσµευση και πολιτική µας θέση για έµφαση στον
πρωτογενή τοµέα. Είναι η πρώτη Πράξη µε τεράστιο συµβολισµό
για την παραγωγική ανασυγκρότηση της καθηµαγµένης χώρας
µας. 

Αισθάνοµαι την ανάγκη να µεταφέρω από αυτό το Βήµα στον
ελληνικό λαό τον προβληµατισµό µου για το πώς τα κόµµατα του
µνηµονίου αντιµετώπισαν αυτήν τη δύσκολη αλήθεια, τη µεγάλη
υψηλού ρίσκου προσπάθεια επαναλειτουργίας της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 

Αναδείκνυαν µε µικροψυχία τα υπαρκτά προβλήµατα που
αυτοί δηµιούργησαν, τις δυσκολίες που έχουµε εξαιτίας των
δικών τους επιλογών και πράξεων. Μας κατακεραυνώνουν για
την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, που αυτοί χρησιµοποί-
ησαν είκοσι επτά φορές, καταστρέφοντας και αποδοµώντας
κάθε έννοια δηµοκρατίας και δηµοκρατικής λειτουργίας.

Όλα αυτά την ίδια στιγµή που µόλις και µετά βίας προλάβαµε
τη φετινή και όχι από του χρόνου σπορά των αγροτών και δώ-
σαµε τη δυνατότητα να δουλέψουν εργαζόµενοι, υπάλληλοι και
αυτοκινητιστές. 

Στο ερώτηµα: «πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και λειτουρ-
γία από φέτος της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης ή κανονική
διαδικασία και χάσιµο της χρονιάς για τους αγρότες, τους εργα-
ζόµενους και τους καταναλωτές ελληνικής ζάχαρης;» τοποθετη-
θήκανε υπέρ της δεύτερης επιλογής. 

Κατά τα άλλα, χθες ο κ. Χατζηδάκης µάς είπε ότι πάνω από
κόµµατα και χρώµατα για όλους µας είναι η πατρίδα. Για την ίδια
πατρίδα µιλάµε, κύριε Χατζηδάκη; Ακαλλιέργητα χωράφια η πα-
τρίδα σας µε αγρότες σε απόγνωση. Καλλιεργήσιµα µε τεύτλα
εµείς, ως προσπάθεια τουλάχιστον, ανοίγοντας ένα παράθυρο
ελπίδας και αισιοδοξίας για τους αγρότες µας. Κλειστά εργοστά-
σια εσείς. Ανοιχτά από την πρώτη χρονιά εµείς. Εισαγόµενη ζά-
χαρη εσείς. Ελληνική εµείς. Ανεργία εσείς. Εργασία εµείς. 

Πράγµατι στην ίδια πατρίδα κατοικούµε, αλλά ο πατριωτισµός
σας δεν φάνηκε αυτές τις µέρες στη συγκεκριµένη συζήτηση.
Μικροψυχία, µεµψιµοιρία, υποκρισία, στεναχώρια. Γιατί τελικά;
Ίσως γιατί αυτή η πράξη µάς δίνει και το στίγµα της δικής µας
προσπάθειας και κυρίως αναδεικνύει τις δικές σας ευθύνες.
Ίσως γιατί η επανεκκίνηση της οικονοµίας που θα επιχειρήσουµε,
ξεκινώντας από την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, είναι και το
τέλος της αποβιοµηχάνισης που µε «πατριωτισµό» εσείς κατα-
φέρατε.

Η αποβιοµηχάνιση της χώρας µας δεν είναι µια καινούργια
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ιστορία. Μια χώρα που στηρίχθηκε οικονοµικά στη µικρή και µε-
γάλη βιοµηχανία και βιοτεχνία τις δεκαετίας του ’60 µέχρι και του
’80, άλλαξε άρδην χαρακτηριστικά παραγωγής τα τελευταία
τριάντα χρόνια. 

Η Αριστερά της Μεταπολίτευσης διαισθανόµενη τα σηµερινά
αδιέξοδα της οικονοµικής και παραγωγικής µας βάσης έλεγε:
«Δεν θα γίνουµε τα γκαρσόνια της Ευρώπης». Η αλλαγή του πα-
ραγωγικού ιστού της Ελλάδας µέσω των υπηρεσιών έδωσε γρή-
γορο και φτηνό χρήµα, αλλά σταδιακά υποβάθµισε τον πρω-
τογενή και δευτερογενή τοµέα, που πρέπει να αποτελούν την
ατµοµηχανή µιας κραταιάς εθνικής οικονοµίας. Η ευρωπαϊκή
ενοποίηση έφερε πολύ γρήγορα και την οικονοµική ολοκλήρωση,
µια ολοκλήρωση που δεν άφηνε περιθώριο βιοµηχανικής ανά-
πτυξης, µη σεβόµενη την αγροτική οικονοµία, µη σεβόµενη τις
µέχρι τώρα παραγωγικές οδούς της χώρας, που όµως ξετρελά-
θηκε να πουλάει υπηρεσίες και να υµνεί τη µεταπρατική οικονο-
µία µπαζώνοντας παραλίες, πουλώντας ακόµη και τη θάλασσα
την ίδια. 

Η ανατολική Μακεδονία και Θράκη είδε τη δεκαετία του ’90 να
κλείνουν µεγάλες βιοµηχανίες αφήνοντας πίσω τους ανεργία και
µιζέρια. Η «SOFTEX» και τα καπνά, πήραν το δρόµο τους προς
την Βουλγαρία και την Τουρκία µιας και ο παραγωγικός χάρτης
της Ευρώπης δεν τις χώραγε. Η εποχή του εκσυγχρονισµού ισο-
πέδωσε τη µικρή και µεσαία επιχειρηµατικότητα και άφησε µόνο
τους µεγάλους παίχτες για να κάνει αλισβερίσι.

Στα µνηµονιακά χρόνια µε την καταστροφή του εισοδήµατος
και της ζήτησης, η ήδη βεβαρηµένη βιοµηχανία συρρικνώθηκε
ακόµη περισσότερο. Η απάντηση της Κυβέρνησης σε ένα κοντό-
φθαλµο και ανεπιτυχές παραγωγικό µοντέλο µπορεί να είναι
µόνο η οικονοµική και παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας.
Χρειαζόµαστε ισχυρή βιοµηχανική πολιτική, που θα ενισχύει τον
πρωτογενή και δευτερογενή τοµέα. 

Η βιωσιµότητα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης αποτελεί
το πρώτο µέτρο του προγράµµατος της παραγωγικής ανασυγ-
κρότησης της χώρας µας. Η Ελληνική Βιοµηχανία είναι ο µονα-
δικός παραγωγός ζάχαρης στην Ελλάδα που είχε παραρτήµατα
στη Λάρισα, το Πλατύ Ηµαθίας, στις Σέρρες, στην Ξάνθη και
στην Ορεστιάδα. Αποτέλεσε πυλώνα της οικονοµίας τα προηγού-
µενα χρόνια και µε την πώληση της Αγροτικής Τράπεζας όπου
κατείχε το 82,3 των µετοχών, στην Τράπεζα Πειραιώς υπονοµεύ-
τηκε πλήρως το µέλλον της επιχείρησης.

Με την ευκαιρία αυτή να πω ότι ο κ. Λαφαζάνης χαρακτήρισε
την πώληση της Αγροτικής Τράπεζας «σκάνδαλο του αιώνα».
Κύριε Υπουργέ, µην το αφήσουµε ανεξιχνίαστο και ατιµώρητο
αυτό το έγκληµα σε βάρος των Ελλήνων αγροτών και του ελλη-
νικού λαού.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε.
Οι παραλυτικές πολιτικές που ακολουθήθηκαν από την προ-

ηγούµενη συγκυβέρνηση σε καθετί που αποτελούσε κρατική πε-
ριουσία, έφτασαν και την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης σε αυτό
το σηµείο.

H απέχθειά τους σε ό,τι βρισκόταν υπό κρατικό έλεγχο, ανε-
ξάρτητα από το εάν ήταν κερδοφόρο ή όχι, τους έκανε κοινωνικά
ανάλγητους µε τα πιο φτωχά στρώµατα της ελληνικής κοινωνίας.
Οι εκδικητικές λογικές τους παραλίγο να οδηγήσουν σε µαρασµό
τον κλάδο των τευτλοπαραγωγών. 

Με αυτά τα 30.000.000 ευρώ εµείς δίνουµε τη δυνατότητα σε
µια εν δυνάµει κερδοφόρα επιχείρηση να αναπτυχθεί και επίσης
στους τευτλοπαραγωγούς την ευκαιρία να µην καταστραφούν. 

Ευρισκόµενοι σε τέτοιες ώρες, είναι καιρός να βάλουµε τις βά-
σεις για ένα νέο παραγωγικό µοντέλο που δεν το επιτάσσει ο πο-
λιτικός σχεδιασµός της Κυβέρνησης, αλλά οι ανάγκες της
κοινωνίας µας και η ανάγκη των αγροτών να µπορούν να διαθέ-
σουν τη σοδειά τους σε µια υγιή επιχείρηση και όχι να την αφή-
σουν να σαπίζει στις αποθήκες. 

Χρειάζεται επιµονή και στήριξη από την πλευρά του δηµοσίου
σε µια τέτοια επιχείρηση, ώστε να µπορεί εν ευθέτω χρόνω, παρά
το ιδιαίτερα ανταγωνιστικό περιβάλλον, να εξάγει προϊόν η Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης.

Πρέπει όλοι µας σήµερα να σταθούµε στο ύψος των περιστά-
σεων και όχι να κάνουµε πολιτική µε µικροκοµµατικά οφέλη. Οι
πυλώνες της παραγωγής και της οικονοµίας της χώρας θα πρέ-
πει να είναι σε πλήρη σύµπνοια µε τα προϊόντα που παράγει και
τις ανάγκες που έχει.

Οι νεοφιλελεύθερες συνταγές διέλυσαν τον παραγωγικό ιστό
της χώρας. Δεν µπορεί οι ακολουθούµενες πολιτικές να είναι
στοιχισµένες µε τα τραπεζικά συµφέροντα και όχι µε τις ανάγκες
του λαού µας. Δεν µπορεί απέναντι στο δόγµα του µικρού και
ευέλικτου κράτους να θυσιάζουµε τον παραγωγικό µας ιστό.

Πρέπει να ξέρετε πως η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι
µόνο η αρχή µιας δέσµης µέτρων, που ως στόχο θα έχουν την
παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας, την ενδυνάµωση της
οικονοµίας, σε πλήρη αντιστοιχία µε τις ανάγκες της κοινωνίας
και τα «θέλω» του λαού µας. Στόχος µας είναι η παραγωγική ανα-
συγκρότηση που θα εστιάζει και θα υπηρετεί τις ανάγκες των
λαών και όχι τα κέρδη των λίγων.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Ιωαννίδη. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κεγκέρογλου. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κατ’ αρχάς, θα µου επιτρέψετε να κάνω ένα σχόλιο για τη δια-

δικασία της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου και την πολιτική
υιοθέτησή της από την Κυβέρνηση, η οποία ως Αντιπολίτευση
διερρήγνυε τα ιµάτιά της κάθε φορά που υπήρχε τέτοια πράξη. 

Το επιχείρηµα της Κυβέρνησης είναι ότι ο αριθµός των πρά-
ξεων νοµοθετικού περιεχοµένου που εκδόθηκαν κατά την προ-
ηγούµενη κοινοβουλευτική περίοδο ήταν πολύ µεγάλος, ενώ
τώρα είναι πάρα πολύ µικρός –δύο ή τρεις µέχρι στιγµής. 

Εάν όµως κάνουµε µια σύγκριση του αριθµού των νοµοσχε-
δίων που ψήφισε η συγκεκριµένη Βουλή µε τον αριθµό των νο-
µοσχεδίων που ψήφισε η προηγούµενη, θα δούµε ότι το ποσοστό
είναι τεράστιο. 

Όµως, δεν είναι µόνο αυτό. Θα σας θυµίσω ότι πριν καν την
ολοκλήρωση της διαδικασίας σε αυτήν την Αίθουσα για την ψή-
φιση του σχετικού νόµου που αφορούσε τη ρύθµιση οφειλών στο
δηµόσιο, γινόταν ταυτόχρονα η επεξεργασία της πράξης νοµο-
θετικού περιεχοµένου, άλλως δεν εξηγείται ότι λίγες ώρες µόνο
µετά ήταν έτοιµη, κατατέθηκε και υπεγράφη από τον Πρωθυ-
πουργό.

Θα µου πείτε, είναι αυτό µεµπτό; Ίσως δεν έκαναν σοβαρή
δουλειά οι άνθρωποι που επεξεργάστηκαν το νοµοσχέδιο για τη
ρύθµιση οφειλών στο δηµόσιο, τους έριξε κάποιος κάποια ιδέα
και στη συνέχεια έκαναν µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.
Αυτή είναι η «αγνή» εκδοχή. 

Υπάρχει όµως και άλλη εκδοχή, η οποία λέει ότι ακριβώς στο
θέµα που αφορά την απαλλαγή ποσών που έχουν να κάνουν µε
ταµειακά πρόστιµα, µε πρόστιµα προσαυξήσεων κ.λπ., που αφο-
ρούν συγκεκριµένα πρόσωπα και επιχειρήσεις, η πράξη είναι
ατοµική, του ίδιου του Πρωθυπουργού. Διότι, µε αυτόν τον τρό-
πο ήθελε να περάσει ένα συγκεκριµένο µήνυµα. 

Επειδή δεν δόθηκαν, λοιπόν, ούτε σαφείς εξηγήσεις, γιατί προ-
έκυψε η ανάγκη να γίνει πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και
γιατί δεν υπήρξε η πρόβλεψη ή γιατί δεν κατατέθηκε τροπολογία
ή γιατί δεν νοµοθετήθηκε µε οποιοδήποτε άλλο τρόπο το συγκε-
κριµένο ζήτηµα από την πλευρά της Κυβέρνησης, ο καθένας
µπορεί να σκεφτεί οτιδήποτε. 

Βέβαια, µπορούν να εξαχθούν σαφή συµπεράσµατα αµέσως
µόλις κάνουµε τον απολογισµό για τους εντασσόµενους στη συγ-
κεκριµένη ρύθµιση. Αυτό θα µας δώσει συγκεκριµένα στοιχεία.

Η προσωπική µου θέση –και πιστεύω όλων- θα πρέπει να είναι
ότι αυτό το συνταγµατικό εργαλείο, διότι δεν είναι αντισυνταγ-
µατική η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, το δίνει το Σύνταγµα
αυτό το εργαλείο, θα πρέπει να αξιοποιείται πραγµατικά όταν
είναι αδύνατη η µε άλλο τρόπο νοµοθέτηση.

Στη συγκεκριµένη περίπτωση ούτε διακοπές είχε η Βουλή ούτε
νοµοσχέδια είχαµε για να ενταχθεί. 

Βεβαίως, αν λογαριάσουµε τις εβδοµάδες από το Φεβρουάριο
µέχρι σήµερα που έχουµε νοµοθετικό έργο, θα δούµε ότι κατά
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60% καθόµαστε. Και επειδή γίνεται πολλή συζήτηση, το 60% των
αµοιβών που έχουµε πάρει ως Βουλευτές πρέπει να το επιστρέ-
ψουµε. Το 60% του χρόνου καθόµαστε, το 70% µέχρι πρότινος.
Τις τελευταίες δύο-τρεις εβδοµάδες, ναι, υπάρχει εντατικό έργο.
Το προηγούµενο διάστηµα θυµάστε τι γινόταν; Άρα, ενώ δεν είχε
φόρτο εργασίας η Βουλή, ενώ δεν υπήρχαν επίσηµες διακοπές
του Σώµατος -καλοκαιρινές, Χριστουγέννων ή Πάσχα- έρχεται
µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου εν αιθρία, η οποία ρυθµίζει
τα σε σχέση µε τα οφειλόµενα προς το κράτος συγκεκριµένων
ατόµων και επιχειρήσεων.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της επιβολής νέας φορολόγησης
στους αγρότες. Κατ’ αρχάς πρέπει να πούµε ότι µέχρι τώρα δεν
υπήρχε σε καµµιά περίπτωση, όπως και σε άλλες χώρες της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης, φορολόγηση επιδοτήσεων αγροτικών ενισχύ-
σεων και βεβαίως αποζηµιώσεων. Δεν υπήρξε καµµιά αναφορά
πουθενά και δεν υπήρξε και νοµοθέτηση στο παρελθόν. Και έρ-
χεται σήµερα η Κυβέρνηση να εισαγάγει για πρώτη φορά νοµο-
θετικά τη φορολόγηση των αγροτικών ενισχύσεων και επιδοτή-
σεων, αυτών που προέρχονται από την Κοινή Αγροτική Πολιτική.
Αυτό συµβαίνει για πρώτη φορά στη χώρα µας και πρέπει να το
επισηµάνουµε.

Το ότι έρχεται κεκαλυµµένα και µε το επιχείρηµα της απαλλα-
γής των µέχρι 12.000 επιδοτήσεων, αυτό δεν λέει τίποτα. Για
πρώτη φορά, λοιπόν, σπάει αυτό το οποίο ίσχυε ως αρχή και
στην Ελλάδα και σε όλες τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
δηλαδή οι αφορολόγητες ενισχύσεις. Του χρόνου θα έρθει µε
µια διάταξη και θα πει στο Κοµµουνιστικό Κόµµα «Ναι, πέρυσι
σας υποσχέθηκα ότι τους φτωχοµεσαίους αγρότες θα τους έχω
αφορολόγητους» και του χρόνου θα έρθει ένας άλλος Υπουργός
ή ο ίδιος πιθανόν ή µια άλλη κυβέρνηση ή η ίδια πιθανόν και θα
πει «Δεν µπορούµε πρέπει να φορολογήσουµε από το 0 ευρώ».

Αυτό, λοιπόν, δεν εξισορροπεί την εισαγωγή για πρώτη φορά
της φορολόγησης των ενισχύσεων. Θα µπορούσε να υπάρξει
διάλογος, να υπάρξει ένας διαφορετικός τρόπος αντιµετώπισης.
Τέτοιος διάλογος δεν υπήρξε. Είναι κεραυνός εν αιθρία το συγ-
κεκριµένο νοµοθέτηµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Έρχεται βεβαίως, να απαντήσει, µάλλον να καταρρίψει και ένα

επιχείρηµα της Κυβέρνησης σε σχέση µε τη µη δυνατότητα αν-
τιµετώπισης του φορολογικού που έχει κενά, που ψηφίστηκε το
προηγούµενο διάστηµα. Έχουµε ένα φορολογικό των αγροτών
το οποίο έχει κενά και µε τις πρόσθετες ρυθµίσεις που γίνονται,
θα οδηγήσει στην υπερφορολόγηση των αγροτών. 

Έχουµε προτείνει ότι έστω για φέτος, πρώτη φορά εφαρµογής
του συστήµατος εσόδων-εξόδων, να δεχτεί η Κυβέρνηση, να δε-
χτεί το Υπουργείο Οικονοµικών να υπάρχουν ως έξοδα τεκµαρτά
ισόποσα του 20% των εσόδων, χωρίς παραστατικά, ούτως ώστε
να υπάρξει µια εξισορρόπηση στη ζηµιά την οποία θα υποστούν
οι αγρότες. Δεν προχωρεί να το κάνει, παρότι το θεωρεί λογικό,
γιατί –λέει- δεν µπορεί στον ίδιο χρόνο να κάνει δυο φορές νο-
µοθέτηση για το φορολογικό. Μα, αν είναι δυνατόν! Και έρχεται
µε την τροπολογία τούτη να εισάγει τη φορολόγηση των αγροτι-
κών ενισχύσεων και την ίδια ώρα µας λέει ότι δεν µπορεί να διορ-
θώσει ένα λάθος της προηγούµενης κυβέρνησης, της προηγού-
µενης Βουλής ή του Υπουργείου Οικονοµικών. 

Θα πρέπει να προστεθεί η διάταξη ως νοµοτεχνική βελτίωση -
εµείς την προτείνουµε- ότι ως έξοδα για τα εισοδήµατα του 2014
σε όσους αγρότες υποβάλλουν φορολογικές δηλώσεις µε βάση
το σύστηµα εσόδων-εξόδων, να λαµβάνεται και ποσό ίσο µέχρι
το 20% των εσόδων χωρίς παραστατικά.

Αυτές οι δύο σειρές πρέπει να προστεθούν, για να υπάρξει µια
εξοµάλυνση στο πρόβληµα. Θα παρακαλούσα για άλλη µια φορά
την κυρία Υπουργό, να το εξετάσει.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε,

κύριε Κεγκέρογλου.
Τον λόγο έχει ο κ. Σταύρος Αραχωβίτης από το ΣΥΡΙΖΑ.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΑΧΩΒΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έρχεται σή-

µερα στην Ολοµέλεια της Βουλής για συζήτηση η κύρωση της
πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου για τη ρύθµιση της βιωσιµό-
τητας της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης και τις ληξιπρόθε-
σµες οφειλές.

Από τη συζήτηση που έγινε στην αρµόδια επιτροπή της Βου-
λής, φωτίστηκαν διάφορες πολύ ενδιαφέρουσες πτυχές και για
τα δύο άρθρα της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Σχετικά µε τις ληξιπρόθεσµες οφειλές, φάνηκε ξεκάθαρα η
επιτυχία της ρύθµισης των εκατό δόσεων του ν. 4321/2015. Ένας
πολύ µεγάλος αριθµός συµπολιτών µας ανταποκρίθηκε και προ-
σήλθε στα ταµεία, προκειµένου να τακτοποιήσει τις υποχρεώσεις
του προς το δηµόσιο. Το µέγεθος, όµως, της επιτυχίας της ρύθ-
µισης φαίνεται από το γεγονός ότι εισπράχθηκαν οφειλές παλαι-
ότερων δεκαετιών που για τη φοροελεγκτική διοίκηση ήταν
πραγµατικά µη εισπράξιµες. 

Η ρύθµιση που εισήχθη µε τη συγκεκριµένη πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου, προβλέπει επιπλέον διαγραφή ορισµένων
πρόσθετων φόρων ή τελών, οι οποίοι ενσωµατώνονται στην
κύρια οφειλή. Η ρύθµιση αυτή σε καµµία περίπτωση δεν επιφέρει
διαγραφή προστίµων για παραβάσεις της νοµοθεσίας ΦΠΑ, του
Τελωνειακού Κώδικα ή του Κώδικα Βιβλίων Και Στοιχείων, για να
µην έχουµε παρεξηγήσεις.

Άλλωστε, δεν είναι η πρώτη φορά που πρόσθετοι φόροι δια-
γράφονται ή ρυθµίζονται. Ήδη, µε τον ν. 2523/1997 προβλεπόταν
µείωση αυτών, αλλά και µεταγενέστεροι νόµοι ακόµα προέβλε-
παν ευνοϊκή µεταχείριση για τους πρόσθετους αυτούς φόρους.
Δυστυχώς, από το 2011 όλες αυτές οι διατάξεις καταργήθηκαν.
Αν ίσχυαν, ενδεχοµένως πολλές επιχειρήσεις να µην βρίσκονταν
στη δύσκολη θέση να οδηγηθούν στο λουκέτο.

Όσον αφορά τη ρύθµιση για τη διασφάλιση της βιωσιµότητας
της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης, δεν προέκυψαν σηµαντικές
διαφωνίες στην επιτροπή. Αναδείχθηκαν, όµως, µια σειρά παρα-
µέτρων, γύρω από την ελληνική αγροτική βιοµηχανία, την πρω-
τογενή παραγωγή και τις εθνικές στρατηγικές στον πρωτογενή
τοµέα. 

Κατά πρώτον, η πτωτική πορεία της βιοµηχανίας, έχει τις ρίζες
της στην απώλεια σηµαντικού µέρους των ποσοστώσεων στην
καλλιέργεια τεύτλων, µε την ΚΟΑ του 2006. Στο κοµβικό αυτό
σηµείο µειώθηκε δραµατικά η καλλιέργεια ζαχαρότευτλων στη
χώρα µας. Ως άµεσο αποτέλεσµα είχαµε τη ραγδαία µείωση της
παραγόµενης ποσότητας ζάχαρης στα ελληνικά εργοστάσια,
εκτοξεύοντας το κόστος παραγωγής στα ύψη. Εδώ αρχίζει, λοι-
πόν, η κατάρρευση της βιοµηχανίας. Αρχίζουν οι ζηµιές, η µη
εξυπηρέτηση των δανείων, επισφαλείς απαιτήσεις κ.λπ.. 

Κατά δεύτερον, ακολουθήθηκαν λανθασµένες στρατηγικές
επιλογές, οι οποίες οδήγησαν σε νέα υποβάθµιση του κλάδου
της ζάχαρης. Η επιλογή για κατεύθυνση επενδύσεων στο βιοντί-
ζελ, για παράδειγµα, αποδείχθηκε αναποτελεσµατική για τη βιο-
µηχανία και τον κλάδο. Αντί να στηριχθούν επιλογές ενίσχυσης
της παραγωγής ζάχαρης, όπου σαν χώρα είµαστε ελλειµµατική,
δόθηκε έµφαση σε έναν τοµέα, ο οποίος ήταν άκαιρος και κακά
σχεδιασµένος. Κόστος; Εξήντα εκατοµµύρια ευρώ.

Κατά τρίτον, αναδείχθηκαν λανθασµένες πολιτικές της προ-
ηγούµενης διοίκησης της εταιρείας. Ενώ από το 2010 διαφαινό-
ταν καθαρά η πτωτική πορεία της εταιρείας, δεν έγιναν οι ενέρ-
γειες εκείνες που θα µπορούσαν να αναστρέψουν την κατά-
σταση. Αντίθετα, αυξήθηκε ο δανεισµός που έφθασε σε υπέ-
ρογκα ύψη. Εδώ έρχονται να προστεθούν οι µεγάλες ευθύνες
της τότε Αγροτικής Τράπεζας και της µετέπειτα Τράπεζας Πει-
ραιώς. 

Σαφώς, ο στόχος της Κυβέρνησης είναι να διασφαλιστεί, αλλά
και να αναπτυχθεί η λειτουργία της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζά-
χαρης και κατ’ επέκταση της εγχώριας παραγωγής ζάχαρης και
τευτλοκαλλιέργειας. Δεν µπορεί κανείς, βέβαια, να ισχυριστεί ότι
µε την παρούσα πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου διασφαλίζεται
η αναπτυξιακή πορεία της εταιρείας. Εκείνο, όµως, που διασφα-
λίζεται είναι η προσωρινή λειτουργία της εταιρείας.

Ο κλάδος της τευτλοκαλλιέργειας έχει υψηλό βαθµό τεχνο-
γνωσίας στην παραγωγή, υψηλή εξειδίκευση και επενδύσεις σε
πάγια. Το ελληνικό τεύτλο έχει υψηλό σακχαρικό τίτλο και η διά-
θεση της ζάχαρης είναι εξασφαλισµένη. Εποµένως τα θέµατα
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που αναδείχθηκαν και έχουν να κάνουν µε τη νέα στρατηγική που
πρέπει να ακολουθηθεί στην πρωτογενή παραγωγή, ανοίγουν
ένα νέο κύκλο πολιτικής συζήτησης πια.

Ο ρόλος του χρηµατοπιστωτικού συστήµατος στην αγροτική
βιοµηχανία, τη µεταποίηση αλλά και την πρωτογενή παραγωγή
θα πρέπει να επανεξεταστεί. Η πολιτική των επιτοκίων που ακο-
λούθησε η Αγροτική Τράπεζα κατά τα τελευταία χρόνια λειτουρ-
γίας της και  στη συνέχεια η Τράπεζα Πειραιώς υπερχρέωσε τον
πρωτογενή τοµέα και τη µεταποίηση. Μάλιστα, στην επιτροπή
έθεσα ερώτηση προς τους εκπροσώπους της Τράπεζας Πει-
ραιώς για το ποιο είναι το πραγµατικό κεφάλαιο που πήγε στην
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης σε σχέση µε τα 159 εκατοµµύρια
που εµφανίζονται σήµερα ως δάνεια στη βιοµηχανία καθώς και
ποιοι είναι οι τόκοι που κεφαλαιοποιήθηκαν. Απάντηση δε δό-
θηκε. Θεωρώ ότι οι εκπρόσωποι της τράπεζας ενδεχοµένως δεν
ήταν κατάλληλα προετοιµασµένοι. Θα πρέπει όµως να δούµε συ-
νολικά το θέµα της αγροτικής βιοµηχανίας στη χώρα µας. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Δεν ήθελαν να απαντήσουν.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΑΡΑΧΩΒΙΤΗΣ: Ενδεχοµένως. Ας το πούµε πιο ευ-

γενικά, κύριε συνάδελφε.
Θεωρώ όµως ότι η σηµερινή πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου

δίνει την απαραίτητη χρονική ανάσα στην νέα διοίκηση της εται-
ρείας να ανασχεδιάσει τη στρατηγική της αλλά και στο Υπουρ-
γείο να παρέµβει αποφασιστικά στην ανάπτυξη πολιτικών,
αφήνοντας πίσω τις λογικές διαχείρισης επιδοτήσεων που ακο-
λουθήθηκαν τα προηγούµενα χρόνια. 

Εδώ να χαιρετίσουµε την προτεινόµενη , σχετικά µε το αφο-
ρολόγητο των 12.000 ευρώ για τις ευρωπαϊκές επιδοτήσεις και
την εξαίρεση στο σύνολό τους των αποζηµιώσεων του ΕΛΓΑ. Να
θυµίσουµε στους κυρίους συναδέλφους ότι σύµφωνα µε το ν.
4172/2013 στο άρθρο 21 και 29 τον φορολογικό νόµο του 2013,
που αφορά στα εισοδήµατα για το 2014, θεωρείτο εισόδηµα, το
οποίο φορολογείται, το σύνολο των επιδοτήσεων και το σύνολο
των αποζηµιώσεων. Σήµερα, λοιπόν, η Κυβέρνηση µε την τροπο-
λογία που εισάγεται, ορίζει το όριο των 12.000 ευρώ αφορολό-
γητο, καθώς και την εξαίρεση των αποζηµιώσεων στο σύνολό
τους από το φορολογητέο αγροτικό εισόδηµα. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Αραχωβίτη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συ-
νεδρίασή µας, αφού ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»
τριάντα έξι µαθήτριες και µαθητές καθώς και δύο συνοδοί εκπαι-
δευτικοί από τα εκπαιδευτήρια «ΚΑΙΣΑΡΗ». 

Σας καλωσορίζουµε.
(Χειροκροτήµατα από όλες τις πτέρυγες)

Τον λόγο έχει ο κ. Σεβαστάκης από το ΣΥΡΙΖΑ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΕΒΑΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ. 
Ίσως απορεί κανείς πώς ένας άνθρωπος, µε γνωστικά αντικεί-

µενα στην παιδεία και τον , ασχολείται µε ένα ερώτηµα παραγω-
γικής φύσης. Εν τούτοις είµαι απ’ αυτούς που θεωρούν ότι τα
παραγωγικά ζητούµενα της χώρας σχετίζονται πάρα πολύ µε µια
αντίληψη, µε µια µέση , γύρω από την παραγωγή. 

Δε θα συµφωνήσω µε την κατηγοριοποίηση που έκανε ο ειση-
γητής µας, κ. Λαπαβίτσας, για τις υπηρεσίες που διογκώθηκαν,
έφτασαν στο 82%, έναντι της βιοµηχανίας που έπεσε στο 14%
και της αγροτικής παραγωγής, που έπεσε στο 4%. Νοµίζω ότι
στην νέα οικονοµία αυτά συνδέονται. Ένα πολύ µεγάλο κοµµάτι
της βιοµηχανίας είναι υπηρεσίες και το ανάστροφο. 

Δηµιουργήθηκε όµως ένα άλλο εθνικό φαντασιακό, που δεν
περιείχε και δεν περιέχει την παραγωγή. Κατά κάποιο τρόπο όλη
η παραγωγική κουλτούρα διεστράφη και έγινε κουλτούρα υπαλ-
λήλου, διαχειριστή επιδότησης, εύστοχου και καπάτσου καρ-
πωτή της επιδότησης. Αυτό το πολύ ακριβές αφήγηµα του κ.
Αποστόλου χθες που περιέγραψε την σχιζοφρενική κατάσταση
που επικρατεί στη βιοµηχανία ζάχαρης, στην πραγµατικότητα εκ-
φράζει αυτές τις εξαιρετικές αντιφάσεις, που ενσωµατώνονται

και στην παραγωγή και την πολιτική της διαχείριση. 
Περίπου ό,τι ισχύει για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης,

ισχύει για πάρα πολλές παραγωγικές δοµές. Δηλαδή, τι έχουµε;
Δανειακή πίεση, ασχεδίαστη οργάνωση και κακοδιαχείριση και
διαφθορά, ένα πολιτικό έλλειµµα στον τρόπο µε τον οποίο η Ελ-
λάδα διαπραγµατεύτηκε µε τις ευρωπαϊκές δοµές, την ένταξη,
την ενσωµάτωση και του αγαθού και του κανονιστικού κοµµα-
τιού, δηλαδή, πώς ενσωµάτωσε τον κώδικα, τον κανόνα και πώς
αυτός ο κανόνας, αντί να βοηθήσει την παραγωγική ενίσχυση,
έγινε καταναγκασµός και αδρανοποιητικός µηχανισµός. Ο τρό-
πος µε τον οποίο λειτουργούν οι κανόνες της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης σήµερα περισσότερο καταστέλλει, παρά ενισχύει. 

Αυτήν, λοιπόν, τη στρέβλωση τη βλέπουµε να διατρέχει πάρα
πολλές βιοµηχανίες και συνεταιριστικές απόπειρες και ουσια-
στικά αυτό διέρρηξε µια θεµελιώδη σχέση. Η αγροτική βιοµηχα-
νία ή αγκιστρώνεται πάνω στην αγροτική παραγωγή, στον
πρωτογενή δηλαδή τοµέα, ή διαρρηγνύει τη σχέση της. Σε µας,
λοιπόν, υπάρχει µια διάρρηξη αυτής της θεµελιώδους σχέσης -
το περιέγραψαν οι πολύ καλύτεροι γνώστες, οι προηγούµενοι
οµιλητές- των τευτλοπαραγωγών µε τη βιοµηχανία. 

Είναι σίγουρο ότι η ρύθµιση είναι µια πολιτική απόφαση. Όλοι
εντοπίσατε ότι δεν είναι η επίλυση του προβλήµατος ή ότι δεν
εξασφαλίζει τη βιωσιµότητα. Σωστό. Εν τούτοις, είναι µια -νο-
µίζω- πολιτική επιλογή. Δεν αφήνω ούτε µια λογιστική αποτίµηση,
όπως εισηγείται η τεχνική του κ. Χατζηδάκη: «είναι κάτι ζηµιο-
γόνο, δεν το αγγίζω, το αφήνω να καταρρεύσει, αυτό λέει η αριθ-
µητική των πραγµάτων». Παίρνω την απόφαση να το διατηρήσω.
Όµως, είναι το µικρό κοµµάτι, που πρέπει να ακολουθηθεί από
το µεγάλο, που είναι να ανασχεδιαστεί και να ξαναµπεί µέσα στην
έννοια του χρήσιµου. 

Όλο µας το πρόβληµα είναι ότι, τουλάχιστον τη δεκαετία του
’80, πάρα πολλές βιοµηχανικές δοµές, προβληµατικές επιχειρή-
σεις, ουσιαστικά µεταµφιέστηκαν, ανακαινίστηκαν, χωρίς να ανα-
καινίζονται και στην πραγµατικότητα, αυτό το τρύπηµα, αυτήν τη
διάρρηξη, την διάβρωση την εσωτερική, την εισπράττουµε σή-
µερα. Είµαστε γεµάτοι παραγωγικά φαντάσµατα ως χώρα και
δεν ξέρω αν το πολιτικό σύστηµα µπορεί να δώσει µια εύκολη
απάντηση σε αυτό. 

Υπάρχουν αποκλίνουσες απόψεις, αποκλίνοντες οµιλητές και
για το πώς θα µπορούσε να διαχειριστεί καλύτερα µε αυτόν ή
τον άλλο τρόπο το επιχειρησιακό κοµµάτι της βιοµηχανίας, όµως,
στο πρόβληµά µας, στο κέντρο και στον πυρήνα µας, είναι αυτό
το ερώτηµα. 

Θέλω να πω ότι η νέα αντίληψη είναι µια ανοιχτή αντίληψη για
την παραγωγή, που γίνεται µέρος µιας κουλτούρας, µιας πολιτι-
στικής κατανόησης της παραγωγικής µας εαυτότητας. Και νο-
µίζω ότι πρέπει να ξαναδούµε την ανάπτυξη και της βιοµηχανίας
ζάχαρης και των άλλων µικρών διάσπαρτων βιοµηχανικών υπο-
λειµµάτων που έχουµε ως χώρα, µε αυτήν τη νέα ανοικτότητα.
Κι επίσης, πρέπει να αποκτήσουµε µια πολύ ισχυρή διαπραγµα-
τευτική συνείδηση. Η διαπραγµάτευση έχει το έπος της, αλλά
έχει και το µικρό κοµµάτι, που είναι πώς ένας Υπουργός ή ένας
τεχνοκράτης µπορεί να πάρει µια πίστωση χρόνου ή µια υβριδική
επιείκεια από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

Με αυτούς τους όρους, που δεν νοµίζω ότι στοιχειοθετούν
ούτε µια πολιτική αισιοδοξία ούτε µια πολιτική ηθικολογία, σας
ευχαριστώ πολύ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον
κ. Σεβαστάκη.

Τον λόγο έχει ο κ. Παναγιώτης Καρκατσούλης από Το Ποτάµι. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΚΑΤΣΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,  η πράξη νοµοθετικού περιεχο-

µένου που συζητάµε σήµερα είναι η πρώτη της συγκυβέρνησης
ΣΥΡΙΖΑ - ΑΝΕΛ. Τη στιγµατίσαµε µε όση δύναµη είχαµε όταν εκ-
δόθηκε. Η απάντηση της Συµπολίτευσης ήταν µια δεύτερη ΠΝΠ
µε ελάχιστη απόσταση από την προηγούµενη. Ακολούθησε στη
συνέχεια η κατηγορηµατική δήλωση ενός Υπουργού ότι θα φέ-
ρουν και άλλες, «όσες χρειαστεί», όπως είπε.

Θα µπορούσε, επίσης, εάν κατανοούσε τη φύση της πράξης
νοµοθετικού περιεχοµένου να πει: θα βιάσουµε το κράτος – δι-
καίου όσες φορές χρειαστεί, αλλά προφανώς δεν κατανοεί καν
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περί τίνος πρόκειται. 
Στην πρώτη της, λοιπόν, πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου η

συγκυβέρνηση πρωτοτύπησε, αφού εξέδωσε δύο, σε συσκευα-
σία της µιας. Το πρώτο άρθρο της πράξης νοµοθετικού περιεχο-
µένου αναφέρεται, όπως ήδη αναφέρθηκε, στην καταβολή 30
εκατοµµυρίων ευρώ στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, ενώ το
δεύτερο σε ένα θέµα παντελώς άσχετο µε το πρώτο, δηλαδή
στην επέκταση ισχύος του ν.4321/2015, που είχε ψηφιστεί λίγες
µέρες πριν. 

Από την ηµέρα, όµως, που εκδόθηκε η πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου µέχρι σήµερα µεσολάβησε ικανός χρόνος, οπότε η
Κυβέρνηση σκέφτηκε να εµπλουτίσει την ΠΝΠ. Πρόσθεσε και
τροπολογίες στην πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Με νοµι-
κούς ακροβατισµούς, που επιτρέπουν την επίκληση του φύλου
συκής τυπικής νοµιµότητας έφερε προς κύρωση τα δύο παλιά
άρθρα της ΠΝΠ, προσθέτοντας και µερικές ακόµη, ετερόκλητες
πάντα, ρυθµίσεις µέσω τροπολογιών που εκκινούν από τις αδει-
οδοτήσεις περιπτέρων, µέχρι θέµατα οργανωτικά που αφορούν
στο Υπουργείο Ανάπτυξης. 

Κυρίες και κύριοι της Συµπολίτευσης, µας φέρνετε στο νου
την περίφηµη –να πω διαβόητη;- πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου του 2012. Θυµάστε εκείνη την ΠΝΠ που εκδόθηκε στις 9 Νο-
εµβρίου του 2012 και τροποποιούσε διατάξεις του ν.4093/12;
Ήταν οι τροποποιήσεις του µεσοπρόθεσµου, ο οποίος νόµος
αυτός ψηφίστηκε την ίδια µέρα. Την ίδια µέρα που ψηφίστηκε ο
νόµος, µε πράξη νοµοθετικού περιερχοµένου τροποποιήθηκε.
Ιδού πεδίον δόξης λαµπρόν! Προφανώς, θα τους ξεπεράσετε
από ό,τι φαίνεται.

Το περιεχόµενο, όµως, της συγκεκριµένης πράξης νοµοθετι-
κού περιεχοµένου δεν αποτελεί το αντικείµενο της οµιλίας µου,
παρόλο που θα µπορούσε κάθε καλόπιστος να διερωτηθεί γιατί
το θέµα της Βιοµηχανίας Ζάχαρης, που ήταν γνωστό από την
πρώτη µέρα συγκρότησης της Βουλής, δεν ήρθε έστω ως µια
από τις πολλές τροπολογίες-µε µια κανονική διαδικασία-που υιο-
θετήθηκαν σε προηγούµενα νοµοσχέδια και χρειάστηκε πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου για να το λύσουµε, δηλαδή κάτι που
δεν µπορεί να συζητηθεί και δεν µπορεί να αµφισβητηθεί και έρ-
χεται ουσιαστικά µόνο για µια τυπική κύρωση.

Αντικείµενο της κριτικής δεν είναι ούτε καν η πιθανή υστερο-
βουλία της ρύθµισης ή έστω η έλλειψη σχεδίου διακυβέρνησης.
Αυτό οµολογείται και φαίνεται πια µέσα στις εκατό µέρες ότι δεν
υπάρχει σχέδιο διακυβέρνησης. Ούτε καν αυτό δεν είναι το αντι-
κείµενο της κριτικής. Αντικείµενο της κριτικής αποτελεί ο βια-
σµός του κράτους– δικαίου και των θεσµών από την «πρώτη
φορά Αριστερά» Κυβέρνηση, η οποία ως Αντιπολίτευση κατακε-
ραύνωνε ορθώς την πρακτική της προηγούµενης συγκυβέρνη-
σης Νέας Δηµοκρατίας – ΠΑΣΟΚ, που είχε µετατρέψει την
έκτακτη διαδικασία των ΠΝΠ σε τακτική.

Η παράκαµψη του Κοινοβουλίου και η άρση της διάκρισης των
εξουσιών µε την εκτελεστική λειτουργία να αναλαµβάνει και τη
νοµοθετική όλα αυτά στηλιτεύτηκαν. Έχει ειπωθεί πολλές φορές
αυτό, αλλά πρέπει να το επαναλαµβάνω συνέχεια, διότι η προ-
σπάθεια µιθριδατισµού, την οποία επιχειρείτε µε συνεχή παρά-
καµψη των κανονικών διαδικασιών του κοινοβουλευτικού βίου
πρέπει να στιγµατίζεται.

Όλα, λοιπόν, αυτά που είχαν στιγµατιστεί στην αρχή και από
τον κύριο Πρωθυπουργό, όσο και από την Πρόεδρο της Βουλής,
ακυρώνονται από εσάς. Ακόµα και πριν από λίγες µέρες, όταν η
Πρόεδρος της Βουλής έθεσε θέµα συνταγµατικότητας τροπολο-
γιών που ήρθαν την τελευταία στιγµή σε νοµοσχέδιο, ακόµα και
τότε εσείς κωφεύσατε. 

Αν, όµως, από τώρα ακολουθείτε αυτήν τη διαδικασία και αυ-
τήν τη κοινοβουλευτική πρακτική το ερώτηµα είναι: τι µέλλει γε-
νέσθαι στο µέλλον;

Και στις δύο πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου η ratio ήταν
η ίδια.

Επικαλείστε έκτακτη περίσταση εξαιρετικά επείγουσας και
απρόβλεπτης ανάγκης. Αυτό, τουλάχιστον, λέει το Σύνταγµα και
ο νόµος. Τόσο το επείγον, όσο και το απρόβλεπτο, θεωρούνται
από εσάς αυταπόδεικτα. Οι ισχυρισµοί σας δηλαδή, πρέπει να
ισχύουν αξιωµατικά. Η κοινοβουλευτική πλειοψηφία, αυτή που

εν προκειµένω έχετε, µετατρέπεται σε µέσο για µια κυνική κατα-
στρατήγηση της θεσπισµένης κοινοβουλευτικής διαδικασίας.
Σας το επισηµαίνουµε, αλλά αδιαφορείτε. Για να παραφράσω µία
αποστροφή του Αριστόβουλου Μάνεση µας λέτε: «Έχετε άδικο,
διότι είστε µειοψηφία». 

Ακόµα µια φορά, η ελληνική πολιτεία δεν διαθέτει τα µέσα που
θα απέτρεπαν τέτοιες αβαρίες. 

Συνεπώς, επαφίεται στη δική σας στάση και τη δική σας πρα-
κτική έναντι του κράτους δικαίου. 

Ακόµη µία φορά, µε λυπεί ιδιαίτερα το ότι µία Κυβέρνηση της
Αριστεράς έχει ψηφίσει έξι νοµοσχέδια ως εξής: Δύο µε την κα-
νονική διαδικασία, δύο µε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και
δύο µε τη διαδικασία του κατεπείγοντος. Με λυπεί, λοιπόν, η κα-
νονικοποίηση της εξαίρεσης. Με λυπεί το γεγονός ότι οδεύετε
σταθερά σε µια καταστρατήγηση των κοινοβουλευτικών διαδικα-
σιών και πλήττετε θανάσιµα το κράτος δικαίου. 

Υπό την έννοια αυτή, είστε επικίνδυνοι για την κοινοβουλευτική
διαδικασία και την αναβάθµιση του κράτους δικαίου. Η πρακτική
σας δείχνει την περιφρόνηση προς αυτά, τα οποία εσείς στηλι-
τεύατε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώνοντας θέλω να επι-
σηµάνω ότι τώρα που είµαστε σε κατάσταση έκτακτης ανάγκης
ή επί ποδός πολέµου, όπως αρέσκεστε να µας υπενθυµίζετε,
τώρα ακριβώς είναι η ώρα που όσοι πιστεύουν στην κοινοβου-
λευτική δηµοκρατία και θεωρούν το κράτος δικαίου µοναδικό
ανάχωµα στον αυταρχισµό, πρέπει να αντιδράσουν µε στεντό-
ρεια φωνή, όχι µε ψιθύρους και ψευτοδικαιολογίες. Το Ποτάµι
εκφέρει αυτήν τη φωνή µε όση δύναµη διαθέτει. Αναµένουµε το
ίδιο και από όλες τις πτέρυγες της  Βουλής. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Καρκατσούλη. 
Τον λόγο έχει η κ. Όλγα Κεφαλογιάννη από τη Νέα Δηµοκρα-

τία. Θα ακολουθήσει ο κ. Κωνσταντίνος Σέλτσας από το ΣΥΡΙΖΑ.
Μετά τον κ. Σέλτσα έχει ζητήσει τον λόγο ο Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Κυριάκος Μητσοτά-
κης. 

Ορίστε, κυρία Κεφαλογιάννη, έχετε τον λόγο. 
ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είναι γεγονός ότι δεν γνωρίζαµε

µέχρι τα τέλη Μαρτίου τι ακριβώς σηµαίνει η φράση «πρώτη
φορά Αριστερά», φράση που µε ιδιαίτερη αυταρέσκεια επανα-
λαµβάνατε, αγαπητοί συνάδελφοι της Συµπολίτευσης, όλο το
προηγούµενο διάστηµα. 

Είχαν περάσει δύο µήνες ζωής για τη συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ -
ΑΝΕΛ και δεν είχαµε παρατηρήσει άλλη κυβερνητική δραστηριό-
τητα έως ότου έφτασε η 23η Μαρτίου κι επιτέλους η Κυβέρνηση
νοµοθέτησε -όχι βέβαια στη Βουλή- διότι υπήρχε έκτακτη ανάγκη
και έπρεπε να νοµοθετήσει µε διάταγµα, µε πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου. 

Ποια ήταν αυτή η έκτακτη ανάγκη; Να χαριστούν τα πρόστιµα
της εφορίας για παραβάσεις του Φορολογικού και Τελωνιακού
Κώδικα, δηλαδή πρόστιµα για λαθρεµπόριο, για έκδοση εικονι-
κών τιµολογίων, απόκρυψη φορολογικής ύλης, µη απόδοση ΦΠΑ
κι άλλες παραβάσεις που είχαν βεβαιωθεί. 

Το νοµοσχέδιο που συζητάµε σήµερα, είναι ένα καθαρό δείγµα
των αντιφάσεων και της προχειρότητας που διακρίνουν τη συγ-
κυβέρνηση, χαρακτηριστικά που βλέπουµε να κυριαρχούν σε όλο
το φάσµα των κινήσεων της Κυβέρνησης. 

Κατ’ αρχάς, επιτρέψτε µου να πω δυο λόγια για την Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης: 

Είναι αυτονόητο ότι πρέπει να δούµε µε υπευθυνότητα και σο-
βαρότητα το θέµα των τευτλοπαραγωγών. Είναι προφανές ότι
χρειάζονται βιώσιµες και ρεαλιστικές λύσεις. Αυτό, όµως, δεν
µπορεί να γίνει µε ακροβασίες και ενέργειες, που µόνο ερωτη-
µατικά προκαλούν. 

Έχει η Κυβέρνηση συγκεκριµένο σχέδιο για την επόµενη
ηµέρα; Θα γίνουν συγκεκριµένες πρωτοβουλίες για την εξυ-
γίανσή της; Θα γίνει αναδιάρθρωση του χρέους της; Θα αναζη-
τηθεί, ενδεχοµένως, ιδιώτης επενδυτής, όπως έγινε στο παρελ-
θόν; 
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Είναι πολύ συγκεκριµένα τα ερωτήµατα και ζητούν συγκεκρι-
µένες απαντήσεις. Και είναι πολύ εύκολο να λαϊκίζουµε, να δηµι-
ουργούµε εντυπώσεις, να επαναλαµβάνουµε λάθη που κάναµε
στο παρελθόν και πληρώσαµε µε βαρύ τίµηµα στα χρόνια της
κρίσης.

Ας περάσουµε τώρα στο θέµα των ληξιπρόθεσµων οφειλών:
Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου που ερχόµαστε σήµερα να
κυρώσουµε, ευνοεί µεγάλους οφειλέτες, οι οποίοι, εκτός από τις
απαλλαγές των προσαυξήσεων για το χρόνο της καθυστέρησης
στην απόδοση των φόρων -εισοδήµατος, ΦΠΑ, τέλη και άλλα-
απαλλάσσονται πλέον µέχρι και στο 100% για τα πρόστιµα που
τους επιβλήθηκαν κατόπιν φορολογικών ελέγχων. Δηλαδή, η
συγκυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ επεκτείνει, σε όφελος των µεγάλων
οφειλετών, τη ρύθµιση για την τµηµατική εξόφληση των ληξιπρό-
θεσµων οφειλών προς την εφορία µέχρι και σε εκατό δόσεις. 

Οι επιχειρήσεις που θα ενταχθούν, θα έχουν έκπτωση µέχρι
100%, όχι µόνο επί των προσαυξήσεων, όπως σας είπα, αλλά και
των πρόσθετων φόρων. Τα ποσά αυτά δεν εντάσσονταν στη ρύθ-
µιση, που προέβλεπε η αρχική ρύθµιση για τις εκατό δόσεις,
καθώς µε βάση τη φορολογική νοµοθεσία θεωρούνται ποσά, που
ανήκουν στις αρχικές οφειλές προς το δηµόσιο. 

Έτσι, οι ΔΟΥ και τα τελωνεία θεωρούσαν τα ποσά αυτά ως εν-
ταγµένα στις αρχικές οφειλές, δηλαδή στο αρχικό κεφάλαιο και
όχι στις προσαυξήσεις και τους τόκους καθυστέρησης. 

Εδώ, όµως, επενέβη η αριστερή Κυβέρνηση, που υποτίθεται
ότι δεν κάνει διακρίσεις και δρα οριζοντίως, η οποία κούρεψε και
τις οφειλές που προέρχονται από κάθε είδους φορολογικές πα-
ραβάσεις. 

Να προσθέσουµε και το εξής στοιχείο: Στη ρύθµιση της πρά-
ξης νοµοθετικού περιεχοµένου εντάσσονται οφειλές ανεξαρτή-
του ύψους -ακόµα και ποσά πάνω από ένα εκατοµµύριο ευρώ-
που προέβλεπε η προηγούµενη ρύθµιση τµηµατικής εξόφλησης. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Δεν είναι στην πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.
Είναι στο νόµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Κυρία Υπουργέ, µη
διακόπτετε. Σηµειώστε τις παρατηρήσεις σας και θα µιλήσετε σε
επόµενη παρέµβαση. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Μα, δεν υπάρχει τέτοιο πράγµα στην πράξη νοµο-
θετικού περιεχοµένου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ας µην κάνουµε διά-
λογο. Κρατήστε τις παρατηρήσεις σας για το τέλος. 

ΟΛΓΑ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗ: Σε κάθε περίπτωση, κερδισµένοι
είναι οι µεγαλοοφειλέτες, που έχουν τη δυνατότητα να πληρώ-
σουν, γλιτώνοντας έτσι τεράστια ποσά. 

Η ρύθµιση έχει οριζόντια εφαρµογή, ενώ τα ίδια ακριβώς κρι-
τήρια ισχύουν για όλους, ανεξάρτητα από το ύψος του εισοδή-
µατος και της περιουσίας. Δηλαδή, τι κάνει η Κυβέρνηση; Παίρνει
µε το ένα χέρι τα λεφτά των δήµων και των ασφαλιστικών τα-
µείων, τα λεφτά των πολιτών δηλαδή, και µε το άλλο χέρι τα δίνει
στους παραβάτες των φορολογικών και τελωνειακών νόµων. Επί
της ουσίας, πρόκειται για ρύθµιση φορολογικής αµνηστίας, σε
όφελος των µερίδων του κεφαλαίου, όπως θα έλεγε κανονικά η
Αριστερά. 

Όλα τα παραπάνω, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δείχνουν µε
τον πιο καθαρό τρόπο την αποσπασµατικότητα, την προχειρό-
τητα, την απελπισία, θα έλεγα, της Κυβέρνησης να αντιµετωπίσει
το πρόβληµα που συσσωρεύεται τους τελευταίους τρεις µήνες. 

Επιτρέψτε µου να υπενθυµίσω και πάλι σε όλους την κριτική
που ασκούσε η τότε αντιπολίτευση στη χρήση των πράξεων νο-
µοθετικού περιεχοµένου από την προηγούµενη κυβέρνηση. 

Επίσης, θα ήθελα να τονίσω την αναντιστοιχία λόγων και πρά-
ξεων για µια νέα, για µια αριστερή κυβέρνηση, που όλα τα προ-
ηγούµενα χρόνια µας προέτασσε, κουνώντας το δάχτυλο, το
ηθικό, πολιτικό πλεονέκτηµά της. 

Θέλω να επισηµάνω την ανησυχητική επιπολαιότητα µε την
οποία αντιµετωπίζει η σηµερινή Κυβέρνηση, τόσο το σηµαντικό
θέµα της Βιοµηχανίας Ζάχαρης, όσο και το θέµα των ληξιπρόθε-
σµων οφειλών. Θέλω να εκφράσω την έντονη ανησυχία µου για
τις διαρκείς κρίσεις που δηµιουργεί η Κυβέρνηση µε όλους τους

θεσµικούς φορείς στο εξωτερικό, αλλά και στην Ελλάδα. Χαρα-
κτηριστικό παράδειγµα αποτελεί η προσπάθεια υπονόµευσης,
ακόµα και του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος. 

Τέλος, θέλω να κρούσω τον κώδωνα του κινδύνου και να πω
κάτι που επαναλαµβάνω όλο το τελευταίο διάστηµα: Η πραγµα-
τική οικονοµία κινδυνεύει. Το πρόβληµα ρευστότητας οξύνεται
κάθε ηµέρα. Η Κυβέρνηση οφείλει, έστω και τώρα, να καταλάβει
το προφανές: Η ελληνική οικονοµία δεν πάει καλά. Η αβεβαι-
ότητα που επικρατεί, τη σπρώχνει σε µια γενικευµένη απορρύθ-
µιση όλων των δεικτών. Οι ηµέρες περνάνε. Ο χρόνος κυλάει
αντίστροφα και εις βάρος µας. Δώστε λύσεις τώρα. 

Ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε την
κ. Κεφαλογιάννη. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Σέλτσας από το ΣΥΡΙΖΑ. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΣΕΛΤΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το σηµερινό νοµοσχέδιο ανήκει

στη σειρά νοµοθετηµάτων, που κινούνται προς την κατεύθυνση
της υλοποίησης του προγράµµατος της Θεσσαλονίκης, τουλά-
χιστον ως προς το οικονοµικό του κοµµάτι. 

Τα δύο σκέλη του περιλαµβάνουν τους άξονες, στους οποίους
δίνουµε προτεραιότητα και είναι τα εξής: Η κοινωνική προστασία
των πληγέντων στρωµάτων από την κρίση και η παραγωγική ανα-
συγκρότηση της χώρας. Ειδικότερα, η στήριξη της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης, η οποία είχε οδηγηθεί στο κλείσιµο από
τις µνηµονιακές κυβερνήσεις, συµπεριλαµβάνεται στους άξονες
αυτούς.

Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι µια επιχείρηση που πα-
ράγει ένα προϊόν στρατηγικού χαρακτήρα και λειτουργεί ως συν-
δετικός κρίκος ανάµεσα στον πρωτογενή και τον δευτερογενή
τοµέα παραγωγής, δίνοντας στήριγµα στους τευτλοπαραγωγούς
και εργασία σε πολυάριθµους εργάτες και επιστήµονες της ρη-
µαγµένης από την ανεργία περιοχής της Βόρειας Ελλάδας, κάτι
που τη δεδοµένη στιγµή είναι και το ζητούµενο για µία χώρα σαν
την Ελλάδα που αντιµετωπίζει τη λαίλαπα της ανεργίας. 

Προσωπικά, προέρχοµαι από µία περιφέρεια η οποία είναι
τευτλοπαραγωγός περιοχή. Πολλοί συµπολίτες µου εξακολου-
θούν να αγωνιούν για την τύχη της βιοµηχανίας αυτής. 

Τα διαρθρωτικά µεγέθη της τευτλοκαλλιέργειας στην Ελλάδα
παρουσίασαν µία φθίνουσα πορεία από το 2006, οπότε και ανα-
θεωρήθηκε η Κοινή Αγροτική Παραγωγή στον τοµέα της ζάχα-
ρης, έως το 2011. Ενδεικτικό είναι ότι το 2005 καλλιεργήθηκαν
περίπου σαράντα δύο χιλιάδες εκτάρια σε ζαχαρότευτλα, ενώ το
2011 καλλιεργήθηκαν περίπου έξι χιλιάδες εκτάρια. 

Η µείωση αυτή, όπως αντιλαµβάνεστε, ήταν δραµατική. Το γε-
γονός αυτό είχε ως συνέπεια την αδυναµία κάλυψης της εθνικής
ποσόστωσης ζάχαρης, µε αποτέλεσµα τη µείωση κατά 50% και
το κλείσιµο ορισµένων εργοστασίων. 

Σαν να µην έφθαναν όλα αυτά, η επιλογή να καλύπτεται ακόµη
και αυτή η µειωµένη ποσόστωση, µε φασόν παραγωγή σε τρίτες
χώρες, θεωρώ πως ήταν µία ακατανόητη επιλογή, τη στιγµή που
τα συγκριτικά πλεονεκτήµατα της χώρας µας για παραγωγή ζα-
χαροτεύτλων είναι προφανή. 

Ακόµα και έτσι να µην ήταν, θεωρώ πως είναι προτιµότερο να
δουλεύουν οι Έλληνες αγρότες, αυξάνοντας το ΑΕΠ της χώρας,
παρά να εστιάζουµε µόνο στους οικονοµικούς δείκτες µιας επι-
χείρησης. 

Η αντιµετώπιση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης από τις
προηγούµενες κυβερνήσεις ήταν εγκληµατική. Έχουµε καθήκον
να αναδείξουµε αυτό το πολιτικό έγκληµα ενώπιον του ελληνικού
λαού και να αναζητήσουµε τις όποιες ευθύνες. Η ατιµωρησία σε
βάρος του ελληνικού λαού πρέπει να τελειώσει. Είναι κρίσιµο οι
αντιπρόσωποι του λαού να σταθούν δίπλα σε όσους επιζητούν
τη δικαιοσύνη. 

Η ενδελεχής έρευνα για την προηγούµενη κακοδιαχείριση
είναι το καλύτερο εχέγγυο ότι στη νέα κατάσταση δεν θα επανα-
ληφθούν τέτοια φαινόµενα. 

Όσον αφορά τις πολιτικές ευθύνες, θα ήθελα να πω το εξής:
Εάν κάποιες µεγάλες ευρωπαϊκές εταιρείες είχαν συµφέρον από
τη µείωση της ποσόστωσης στο 50% και το επακόλουθο κλείσιµο
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των εργοστασίων, εδώ εµείς ως χώρα είχαµε το αντίθετο, λόγω
των επιπτώσεων που προαναφέρθηκαν. Και τα κόµµατα της τότε
Συµπολίτευσης θα πρέπει να µας εξηγήσουν τι έκαναν, όταν εκ-
προσωπούσαν τη χώρα στους ευρωπαϊκούς θεσµούς, για να
αποτρέψουν µια τέτοια εξέλιξη. Μόνο σε κλείσιµο και οικονοµικό
µαρασµό οδηγούν αυτού του είδους οι πολιτικές και όχι σε ανά-
πτυξη, όπως υπόσχονταν. 

Το Υπουργείο σίγουρα θα έχει καλύτερη εικόνα και θα παρου-
σιάσει ένα πλάνο αναδιάρθρωσης µε ένα οργανόγραµµα, που θα
αλλάξει προς το καλύτερο την κατάσταση. 

Καθαρά από πολιτικής πλευράς, θα ήθελα να εκφράσω την
άποψή µου ως προς τα σηµεία που πρέπει να προσεχθούν: 

Εκτός από την κακοδιαχείριση, που προανέφερα, χρειάζεται
να γίνει βελτιστοποίηση σε όλα τα στάδια της παραγωγής, από
το χωράφι στην επεξεργασία, στο δίκτυο διανοµής και στην οι-
κονοµική διαχείριση. 

Γνωµοδοτικά θα µπορούσαµε να συµβουλευθούµε κάποιο από
τα πολύ άξια εκπαιδευτικά και ερευνητικά ιδρύµατα της χώρας,
ενώ πρέπει να υπάρξει µέριµνα για την αποθήκευση και προστα-
σία της ζάχαρης από τα χρηµατιστηριακά παιχνίδια. 

Τέλος είτε µε την παραγωγή ενέργειας είτε µε τα υποπροϊόντα
που µπορούν να χρησιµοποιηθούν στον εµπλουτισµό των αγρο-
τικών εκτάσεων, στις ζωοτροφές, στη φαρµακοβιοµηχανία και
στη βιοµηχανία πολυµερών, πρέπει να αναζητηθούν τρόποι και
δράσεις, έτσι ώστε τα οφέλη να είναι τα µέγιστα δυνατά για την
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και να καταστεί µια βιώσιµη επι-
χείρηση, προσφέροντας στον ελληνικό λαό και στο ελληνικό κρά-
τος αυτό που πραγµατικά µπορεί να προσφέρει. 

Το επείγον ήταν να σωθεί η βιοµηχανία και καλώς βιαστήκαµε
να ανατρέψουµε µια αντίθετη εξέλιξη. Αν δει κανείς την πορεία
της µετοχής, καθώς και τους τελευταίους άγονους διαγωνι-
σµούς, καταλαβαίνει ότι το σχέδιο ήταν να διαλυθεί στα εξ ων
συνετέθη, προς όφελος του ανταγωνισµού. 

Από εκεί και πέρα, χρειαζόµαστε ένα σοβαρό και εύστοχο επα-
νασχεδιασµό για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, µε σκοπό
να εµπλακεί ακόµα µεγαλύτερο κοµµάτι παραγωγών στην παρα-
γωγική διαδικασία. Μιλάµε για τουλάχιστον τριπλάσια αγροτική
παραγωγή, για να ξανανοίξουν και τα εργοστάσια που έκλεισαν.
Αυτός πρέπει να είναι ο επόµενος στόχος. 

Όσον αφορά τη διαδικασία του κατεπείγοντος, µε την οποία
ήρθε αυτή η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, αυτή δείχνει και
τη διαφορά µας από το «µαύρο µέτωπο» του µνηµονίου. Για αυ-
τούς επείγον ήταν το ξεπούληµα της χώρας και το ξήλωµα των
εργατικών δικαιωµάτων. Για εµάς επείγουσα είναι η στήριξη των
αδυνάτων και το ξαναχτίσιµο των παραγωγικών δοµών της χώ-
ρας. 

Για τους πιο πάνω λόγους υπερψηφίζω το νοµοσχέδιο. Σας ευ-
χαριστώ. Με συγχωρείτε για τα σαρδάµ, αλλά είναι η πρώτη φο-
ρά που τοποθετούµαι.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Λαµπρούλης): Ευχαριστούµε τον

κ. Σέλτσα.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Νέας Δη-

µοκρατίας, κ. Κυριάκος Μητσοτάκης.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ως

Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, έχω την υποχρέωση να περνάω
πολλές ώρες στην Αίθουσα της Ολοµέλειας και φυσικά να ακούω
πολλούς οµιλητές απ’ όλα τα κόµµατα. Κατά συνέπεια, ακούω
και πολλά ενδιαφέροντα πράγµατα, τα οποία ενίοτε µε εκπλήσ-
σουν. Άκουσα, ας πούµε, µια πολύ ενδιαφέρουσα οµιλία του κ.
Σεβαστάκη πριν, µία διαφορετική προσέγγιση από έναν άν-
θρωπο, ο οποίος προέρχεται από έναν άλλο χώρο, όχι το χώρο
της οικονοµίας, και ο οποίος ανέφερε πολύ ενδιαφέροντα πράγ-
µατα για το πώς αντιλαµβάνεται την παραγωγική ανασυγκρό-
τηση.

Άκουσα, όµως, µε πολύ ενδιαφέρον τον κ. Σέλτσα –και επί τη
ευκαιρία να τον συγχαρώ για την πρώτη του οµιλία από το Βήµα
της Βουλής- να κάνει µνεία στο πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης.
Είχε να ακουστεί αυτή η κουβέντα στην Αίθουσα, κύριοι Υπουρ-
γοί και κυρία Υπουργέ, κάποιους µήνες τώρα. Τι έγινε αλήθεια
το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης; Πού το θυµηθήκατε πάλι;

Υπάρχει ακόµα; Αποτελεί µπούσουλα κυβερνητικών δεσµεύ-
σεων; Διότι, εξ όσων θυµάµαι, το πρόγραµµα της Θεσσαλονίκης
προέβλεπε παροχές ύψους 11 δισεκατοµµυρίων, ενώ η τελευ-
ταία σας επικοινωνία µε την τρόικα, µε τους θεσµούς -ζητώ συγ-
γνώµη για το σαρδάµ- φαίνεται από τις διαρροές να µας προ-
ετοιµάζει για φορολογικά µέτρα ύψους 4 έως 5 δισεκατοµµυ-
ρίων. 

Με ενδιαφέρον, λοιπόν, χαιρετίζω την επαναφορά στην προ-
γραµµατική ορθοδοξία του ΣΥΡΙΖΑ και αναµένω και από τους
Υπουργούς να µας εξηγήσουν µε ποιο τρόπο ακριβώς συνδέεται
η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µε την εφαρµογή του προ-
γράµµατος της Θεσσαλονίκης.

Πολλά ειπώθηκαν για τη χρήση του εργαλείου της πράξης νο-
µοθετικού περιεχοµένου. Δεν θα επεκταθώ περαιτέρω. Ασκήθηκε
δριµεία κριτική και στην επιτροπή, αλλά και στην Ολοµέλεια από
συναδέλφους όλων των κοµµάτων, µε εξαίρεση φυσικά τους συ-
ναδέλφους του ΣΥΡΙΖΑ και των ΑΝΕΛ. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΛΥΚΟΥΔΗΣ)

Θα πω µόνο ότι χθες η Βουλή, πραγµατικά πρωτοτύπησε. Κα-
τάφερε, σε µία µέρα να συζητήσει και να ψηφίσει ένα κατεπείγον
νοµοσχέδιο -το οποίο µόνο κατεπείγον δεν ήταν, όπως φάνηκε
από τις τοποθετήσεις των αρµοδίων Υπουργών- να ξεκινήσει συ-
ζήτηση για µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, την οποία η
ίδια η Κυβέρνηση και η Πρόεδρος της Βουλής καταδίκαζε, µέχρι
πριν από δύο µήνες, και ταυτόχρονα να ψηφίσει και µια σειρά
από εκπρόθεσµες τροπολογίες. Όλα αυτά έγιναν µέσα σε µία
µέρα.

Το λέω µόνο, διότι η υποκρισία περί καλής νοµοθέτησης πε-
ρισσεύει σε αυτήν την Αίθουσα. Και καλό θα ήταν να ήσασταν
λίγο πιο συγκρατηµένοι, όταν ασκούσατε, µε ύφος πολλών καρ-
διναλίων, κριτική για κακές πρακτικές, που όντως ακολουθήθη-
καν σε αυτή την Αίθουσα. Και κάποια στιγµή, θα πρέπει να πάψει
να αποτελεί άλλοθι το γεγονός ότι επειδή τα έκαναν οι προηγού-
µενοι, θα τα κάνουµε και εµείς.

Έρχοµαι τώρα στην ουσία της κύρωσης της πράξης νοµοθε-
τικού περιεχοµένου, η οποία περιλαµβάνει δύο άρθρα. 

Το πρώτο αφορά την έκτακτη επιχορήγηση, κατά παρέκκλιση
όλων των διατάξεων -κανονισµού, ειδικής εκκαθάρισης, πιστωτι-
κών ιδρυµάτων, διατάξεων πτωχευτικού δικαίου- της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης.

Το πρώτο ερώτηµα το οποίο θέλω να θέσω και για το οποίο
δεν πήρα απάντηση -τουλάχιστον δεν τοποθετήθηκε ο αρµόδιος
Αναπληρωτής Υπουργός κ. Λαφαζάνης, ίσως τοποθετηθεί στη
συνέχεια- είναι εάν αυτή η έκτακτη επιχορήγηση συνιστά ή όχι
παράνοµη κρατική ενίσχυση. Έχει ή δεν έχει εκφέρει άποψη η
κεντρική µονάδα κρατικών ενισχύσεων του Υπουργείου Οικονο-
µικών; Και αν ναι, πώς τοποθετείται στο ζήτηµα αυτό; 

Ανέπτυξε αναλυτικά αυτή την επιχειρηµατολογία η κ. Κερα-
µέως. Δεν θα επανέλθω. Όµως, καταλαβαίνετε ότι δεν είναι δυ-
νατόν σήµερα να συζητάµε για µια έκτακτη επιχορήγηση µιας
βαθιάς προβληµατικής επιχείρησης, χωρίς να λαµβάνουµε υπό-
ψη αυτή την παράµετρο. Διότι εάν όντως αυτή η επιχορήγηση
συνιστά παράνοµη κρατική ενίσχυση, είναι βέβαιο, κυρίες και κύ-
ριοι Βουλευτές, ότι αυτό το πρόβληµα θα το ξαναβρούµε µπρο-
στά µας.

Και, βέβαια, δεν άκουσα πολλά από τον αρµόδιο Υπουργό για
τις προϋποθέσεις υπό τις οποίες, Υπουργέ, κύριε Αποστόλου,
µπορεί ξανά αυτή η βιοµηχανία -αν µπορεί- να γίνει βιώσιµη. Θυ-
µίζω αυτό το οποίο είπε και ο κ. Χατζηδάκης, ο εισηγητής µας,
στην τοποθέτησή του: Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι µια
βαθιά προβληµατική επιχείρηση. Δεν µας έχει απασχολήσει
επαρκώς, γιατί είναι τόσο προβληµατική η επιχείρηση.

Εγώ προσωπικά κατάλαβα, παρακολουθώντας και τη συζή-
τηση στην επιτροπή, αλλά και τη διαδικασία ακρόασης των φο-
ρέων, ότι υπάρχουν διάφοροι λόγοι για το γεγονός ότι η
επιχείρηση αυτή σήµερα έχει φτάσει στο σηµείο να έχει ληξιπρό-
θεσµες υποχρεώσεις που πλησιάζουν τα 150 εκατοµµύρια και
βέβαια -το πιο σηµαντικό- να έχει ένα κόστος παραγωγής, το
οποίο πλησιάζει τα 1.000 ευρώ τον τόνο, όταν πουλάει τη ζάχαρη
500 ευρώ τον τόνο. 
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Διάφορες εξηγήσεις µπορεί να υπάρχουν για το πώς είναι δυ-
νατό µια επιχείρηση να περιήλθε σε µια τόσο δραµατική κατά-
σταση. Κακοδιαχείριση από τις προηγούµενες διοικήσεις; Ενδε-
χοµένως ναι. Ενδεχοµένως, όµως, η βιοµηχανία να πλήρωνε
πολύ ακριβές τιµές στους παραγωγούς και να είχε και πολύ
υψηλό κόστος λειτουργίας, το οποίο να οφείλεται στο γεγονός
ότι είχε υπερβολικά µεγάλο αριθµό εργαζοµένων που αµείβονταν
µε υπερβολικές αµοιβές. 

Θα ήθελα να µου επιβεβαιώσει ο κύριος Υπουργός ή να δια-
ψεύσει, τα στοιχεία τα οποία εγώ κατάφερα και ανέσυρα, ότι δη-
λαδή και σήµερα ακόµα η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης -το ένα
εργοστάσιο το οποίο έχει αποµείνει- έχει διακόσιους εβδοµήντα
εργαζόµενους, οι οποίοι αµείβονταν τον προηγούµενο χρόνο –
µέσος όρος µηνιαίων αµοιβών- µε περίπου 3.500 ευρώ και επίσης
τετρακόσιους ογδόντα εποχικούς εργαζοµένους. Και αυτό, για
µια επιχείρηση που θυµίζω ότι λειτουργεί λίγους µήνες το χρόνο.

Η ουσία, λοιπόν, της συζήτησης που πρέπει να κάνουµε εδώ,
κύριε Υπουργέ, είναι να εξετάσουµε µε νηφαλιότητα εάν αυτή η
βιοµηχανία µπορεί να είναι βιώσιµη, εάν υπάρχει πραγµατικό
σχέδιο εξυγίανσης, εάν µπορεί να πουληθεί στον ιδιωτικό τοµέα
και γιατί παρά τις προσπάθειες της προηγούµενης κυβέρνησης
δεν βρέθηκε τελικά επενδυτής ο οποίος να επενδύσει σε αυτήν
τη βιοµηχανία. Δεν πρέπει να µας προβληµατίσει αυτή η πραγ-
µατικότητα; Θα δεχόµαστε, ως εκπρόσωποι των πολιτών και των
Ελλήνων φορολογουµένων, να επιδοτούµε εσαεί µια επιχείρηση,
η οποία δεν είναι βιώσιµη; Θα ρίχνουµε λεφτά σε ένα βαρέλι
χωρίς πάτο;

Δεν γνωρίζω την απάντηση. Εσείς, όµως, οφείλετε να τη γνω-
ρίζετε. Και οφείλετε, αν µη τι άλλο, για να δικαιολογήσετε αυτήν
την έκτακτη επιχορήγηση, να παρουσιάσετε στην Εθνική Αντι-
προσωπεία ένα συγκροτηµένο σχέδιο εξυγίανσης.

Μακάρι να µπορεί η χώρα να έχει µια δυναµική παραγωγή ζά-
χαρης, να υπάρχουν τευτλοπαραγωγοί, οι οποίοι, µε ανταγωνι-
στικό τρόπο να µπορούν να παράγουν την πρώτη ύλη, η οποία
να απορροφάται από ένα εργοστάσιο να µπορεί να µεταποιεί τη
ζάχαρη και να πουλάει το τελικό προϊόν. Αυτό θα ήταν ευχής
έργο. Το ερώτηµα είναι εάν µε την παρούσα συνθήκη της αγοράς
ζάχαρης, αυτή είναι µια πραγµατικότητα, η οποία είναι εφικτή.
Διότι αν δεν απαντήσουµε σε αυτό το βασικό ερώτηµα, θα κλη-
θείτε πολύ σύντοµα -και θα κληθεί πολύ σύντοµα πάλι η Εθνική
Αντιπροσωπεία- να αντιµετωπίσετε πάλι τεράστια προβλήµατα
µιας επιχείρησης η οποία, καθώς φαίνεται σήµερα, δεν έχει την
προοπτική να είναι βιώσιµη.

Περιµένω, λοιπόν, µε ενδιαφέρον τις σκέψη σας γύρω από
αυτά τα ερωτήµατα, κύριε Υπουργέ, και κύριε Λαφαζάνη, που
έχετε τη γενική επιστασία της διαδικασίας παραγωγικής ανασυγ-
κρότησης. 

Διότι αν δεχτούµε –και αφήνω στην άκρη το πρόβληµα των
κρατικών ενισχύσεων- ότι θέλουµε να έχουµε επιδοτούµενη πα-
ραγωγή ζάχαρης, τότε που θα σταµατήσει αυτή η επιχειρηµατο-
λογία; Ποιες άλλες βιοµηχανίες θα πρέπει να επιδοτήσουµε στο
όνοµα µιας εθνικής βιοµηχανικής πολιτικής; Να µας το πείτε πα-
ρακαλώ και να εξηγήσετε και πόσο ακόµη θα επιβαρύνετε τον
Έλληνα φορολογούµενο µε αυτές σας τις πρακτικές.

Έρχοµαι τώρα στο δεύτερο άρθρο της σχετικής τροπολογίας,
δηλαδή αυτό το οποίο αφορά τις ληξιπρόθεσµες οφειλές. 

Η κυρία Υπουργός είναι εδώ. Την βλέπω. Μιλάει µε τους συ-
νεργάτες της. Δεν δόθηκαν, κυρία Βαλαβάνη, επαρκείς εξηγή-
σεις για το τι άλλαξε µέσα σε έξι ηµέρες από την ψήφιση του
ν.4321 µέχρι τη δηµοσίευση της πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, ώστε να δικαιολογηθεί αυτή η αλλαγή, αυτή η προσθήκη η
οποία διαγράφει πρόστιµα. Το διαβάζω ακριβώς: «…εκπρόθε-
σµης υποβολής ή µη υποβολής δηλώσεων ή ανακριβούς δήλω-
σης του ν.4174/2013».

Τι άλλαξε ακριβώς µέσα σε έξι µέρες και υποχρεωθήκατε να
προβείτε σε αυτήν την αναδιατύπωση; Σας ρώτησα στην επι-
τροπή ποιοι ωφελούνται από αυτή τη ρύθµιση και νοµίζω ότι κα-
νείς δεν θα διαφωνήσει µαζί σας. Θέλω κατ’ αρχάς να πω ότι δεν
αµφισβητώ καθόλου τις καλές σας προθέσεις και εκτιµώ και το
γεγονός ότι είστε µία πολύ εργατική Υπουργός, που παρά το γε-
γονός ότι δεν είχε εξοικείωση µε το αντικείµενο, µε µεγάλη ειλι-

κρίνεια αναφερθήκατε στη µεγάλη προσπάθεια που κάνετε να
εξοικειωθείτε µε τη φορολογική νοµοθεσία και αντιλαµβάνοµαι
ότι αυτό δεν είναι κάτι εύκολο. Αλλά εγώ δεν πρόκειται να σας
ασκήσω κριτική για το γεγονός ότι δεν γνωρίζατε φορολογία,
πριν αναλάβετε το αξίωµα αυτό. 

Σας ρώτησα όµως στην επιτροπή κάτι πάρα πολύ συγκεκρι-
µένο: Ποιοι ωφελούνται από αυτή τη ρύθµιση και κυρίως ποιοι
µεγάλοι οφειλέτες ωφελούνται από αυτή τη ρύθµιση και αν
υπήρχαν µεγάλοι οφειλέτες, οι οποίοι κάνουν χρήση αυτής της
ρύθµισης και δεν µπορούσαν να κάνουν χρήση της προηγούµε-
νης και πόσα πρόστιµα γλυτώνουν, ενδεχοµένως, από την ένταξή
τους σε αυτή τη ρύθµιση; Εγώ διάβασα στις εφηµερίδες -και θα
ήθελα παρακαλώ να το επιβεβαιώσετε ή να το διαψεύσετε- ότι
µεγάλες επιχειρήσεις, επώνυµο µεγάλο µπαρ στη Μύκονο, το
οποίο χρωστούσε 7,5 εκατοµµύρια ευρώ, έσπευσε και έκανε
χρήση της ρύθµισης, κατέθεσε 2,8 εκατοµµύρια ευρώ cash, µε-
τρητό -τα είχε δηλαδή τα λεφτά- για να γλυτώσει 5 εκατοµµύρια
ευρώ. Είναι αλήθεια ή δεν είναι; Δεν ξέρω αν είναι αλήθεια αλλά
δηµοσιεύτηκε στην εφηµερίδα. Εάν είναι όµως, επιβεβαιώνεται
η υποψία µας ότι η διάταξη αυτή δεν είναι µια διάταξη η οποία
ωφελεί τον µικρό ο οποίος δεν έχει τη δυνατότητα να πληρώσει,
αλλά ωφελεί τον µεγάλο ο οποίος έχει τα λεφτά του στην τρά-
πεζα και περιµένει την καλύτερη ρύθµιση, σε συνεννόηση ενδε-
χοµένως µε την Κυβέρνηση, για να µπορέσει να διαγράψει
πρόστιµα. 

Βέβαια, υπάρχει και το άλλο µείζον ζήτηµα, που αφορά τις
οφειλές του ΠΑΟΚ. Πήγε ο κ. Σαββίδης -διάβασα- και πλήρωσε
10,3 εκατοµµύρια ευρώ και διαγράφησαν όλα τα πρόστιµα. Τα
είχε ή δεν τα είχε τα λεφτά από πριν; Αναρωτιέµαι. Αν τα είχε από
πριν, δεν µπορούσε να µπει στην προηγούµενη ρύθµιση; Όταν
σας ασκήσαµε, λοιπόν, κριτική, όχι γιατί κάνατε τη ρύθµιση, αλλά
γιατί καταργήσατε το όριο του 1 εκατοµµυρίου, ακριβώς εκεί
αναφερόµουν. Θα περιµένουµε, λοιπόν, κάποιες εξηγήσεις στην
εθνική αντιπροσωπεία και όπως βλέπετε, τίποτα δεν µένει τελικά
κρυφό. Όλα αποκαλύπτονται. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, σε δύο λεπτά τελειώνω.
Δεν υπάρχει καµµία αµφιβολία ότι από τη ρύθµιση αυτή και

από την προηγούµενη ρύθµιση και από τον ν. 4321, την οποία
θυµίζω ότι υπερψηφίσαµε εκφράζοντας βέβαια την επιφύλαξή
µας, την αντίρρησή µας για την κατάργηση του ορίου του 1 εκα-
τοµµυρίου, επωφελούνται και πολλοί µικροί. Παραθέσατε τα
στοιχεία χθες και αυτό δεν το αµφισβητεί κανείς. Εξάλλου ο ν.
4321 τι είναι; Είναι µια µικρή βελτίωση µιας ρύθµισης, την οποία
είχαµε φέρει κι εµείς. Η ένστασή µας είναι όµως στους µεγάλους
οφειλέτες, στους συστηµατικά ασυνεπείς, και αναρωτιέµαι πώς
η ανοχή σε αυτούς είναι συµβατή µε την «πρώτη φορά Αρι-
στερά», την οποία σε κάθε τόνο διακηρύσσετε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κλεψύδρα του χρόνου αδει-
άζει πια και καθώς µπαίνουµε πια για τα καλά στον Μάιο και
καθώς αυτή η διαπραγµάτευση τραβάει πια στον τέταρτό της
µήνα, θα πρέπει να έρθει κι η ώρα σύντοµα να κάνετε κι εσείς
έναν συνολικό απολογισµό του τι έχετε πετύχει µέχρι σήµερα ως
Κυβέρνηση. Εγώ, αυτό το οποίο βλέπω είναι ότι οι δανειστές δεν
έχουν µετακινηθεί ούτε έναν πόντο από τις απαιτήσεις τους. Η
διαδικασία παραµένει ίδια, αξιολόγηση από τους θεσµούς, ολο-
κλήρωση του τρέχοντος προγράµµατος, τα ίδια θέµατα που ήταν
στην ατζέντα επί δικών µας ηµερών, εργασιακά, ασφαλιστικά, τα
ίδια παραµένουν και σήµερα.

Βλέπω την ελληνική πλευρά να έχει υποχωρήσει σε µια σειρά
από θέµατα, µε σηµαντικότερο το θέµα της φορολογίας. Βλέ-
πετε, οι κόκκινες γραµµές, όταν δεν υπάρχουν λεφτά, ξεθωριά-
ζουν γρήγορα σε ένα χλωµό ροζ. Βλέπω τη χώρα να επιστρέφει
στην ύφεση και αναρωτιέµαι αν τον Υπουργό Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης τον απασχολεί αυτό, το γεγονός ότι επιστρέφει η
χώρα σε ύφεση, µετά από δύο τρίµηνα ανάπτυξης, χλωµής µεν
αλλά ανάπτυξης. 

Βλέπω την Κυβέρνηση επίσης να ψάχνει παντού για εξιλαστή-
ρια θύµατα. Όλοι φταίνε σε αυτή την Κυβέρνηση, εκτός από την
ίδια, η Αντιπολίτευση, τα µέσα, η διαπλοκή, οι σιωνιστικές συνο-
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µωσίες. Τα κουνούπια-κατάσκοποι, που κάποιοι ενδεχοµένως να
φαντάζονται ότι κυκλοφορούν και σε αυτήν την Αίθουσα, µέχρι
και ο Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδος σας φταίει. Αν έχετε
θέµα µε τον Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, να το πείτε ξε-
κάθαρα. Να µην κρύβεστε πίσω από δηµοσιεύµατα.

Και γιατί όχι, φέρτε και µία ρύθµιση -γιατί σας ενοχλούν οι ανε-
ξάρτητες αρχές- και βάλτε όριο ηλικίας τα εξήντα έτη και για το
Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος. 

Εάν, λοιπόν, έχετε πρόβληµα µε την ανεξαρτησία της Τράπε-
ζας της Ελλάδος, να το πείτε ανοιχτά και να µην χρησιµοποιείτε
υπόγεια χτυπήµατα κατά ενός θεσµού. Γιατί πρέπει να καταλά-
βετε κάτι πολύ απλό, ότι όταν βάλλετε κατά του κ. Στουρνάρα ή
µάλλον κατά του Διοικητή της Τράπεζας της Ελλάδος, βάλλετε
ταυτόχρονα και κατά του κ. Ντράγκι, τον οποίο συγχρόνως εκλι-
παρείτε να σας ανεβάσει το όριο των εντόκων, µπας και µπορέ-
σετε να κερδίσετε 2 µε 3 δισεκατοµµύρια, για να πληρώσετε τις
υποχρεώσεις τις οποίες έχετε.

Ολοκληρώστε, λοιπόν, τη συµφωνία. Εµείς εδώ πέρα είµαστε,
όπως σας είπαµε, να σας στηρίξουµε. Προσέξτε, όµως, κάτι και
κλείνω µε αυτό. Δεν θα συναινέσουµε σε αυξήσεις φόρων, για
να πηγαίνει ο κ. Κατρούγκαλος να ξανακάνει προσλήψεις. Να το
ξεκαθαρίσουµε µια και καλή αυτό. Την πλήρωσε µια φορά ο ιδιω-
τικός τοµέας αυτήν την κρίση, δεν θα την ξαναπληρώσει δεύτερη
φορά, για να µπορέσετε εσείς να αυξήσετε το κράτος, να ξανα-
χτίσετε τις πελατειακές σας σχέσεις στις πλάτες του µικροµε-
σαίου, του αυτοαπασχολούµενου, του εργαζόµενου στον
ιδιωτικό τοµέα. Σε τέτοιες φορολογικές πολιτικές µην περιµένετε
συναίνεση από τη Νέα Δηµοκρατία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι τη

συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία,
αφού προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου
και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής και ξενα-
γήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ»,
σαράντα τέσσερις φοιτητές και φοιτήτριες του Τµήµατος Δηµό-
σιας Διοίκησης του Παντείου Πανεπιστηµίου µαζί µε πέντε καθη-
γητές τους. 

Κυρίες και κύριοι, σάς ευχαριστούµε για την επίσκεψή σας στο
Κοινοβούλιο. 

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Ο συνάδελφος κ. Γεώργιος Ουρσουζίδης από το ΣΥΡΙΖΑ έχει

τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΥΡΣΟΥΖΙΔΗΣ: Κύριοι Υπουργοί, αγαπητοί συνά-

δελφοι, σεβαστά παιδιά που αποτελείτε το µέλλον για την απο-
τίναξη του ζυγού που έχει πέσει τα τελευταία χρόνια πάνω στη
χώρα, γιατί απλά δεν χρωστάτε τίποτα σε κανέναν, η βασική έν-
σταση για το µέρος της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου που
αφορά στη ρύθµιση βεβαιωµένων οφειλών στη φορολογική διοί-
κηση είναι ότι πρόκειται για µια χαριστική πράξη. Κατηγορούµα-
στε ότι κάναµε µια χαριστική ρύθµιση στους µεγαλοφειλέτες, για
εκείνους δηλαδή που ξεπερνούν το 1 εκατοµµύριο ευρώ. Και το
λένε αυτοί που γνωρίζουν καλά ότι από το 1997 και παλαιότερα
ακόµη χρέη πολιτών από φορολογικές παραβάσεις κάθε είδους
αδυνατούσαν να τα εισπράξουν. Έρχεστε το 2013, προσαυξά-
νετε αυτά τα χρέη, αντί να φροντίσετε να τα εισπράξετε και στη
συνέχεια εγγράφετε αυτές τις προσαυξηµένες οφειλές στον
κρατικό προϋπολογισµό, δηµιουργώντας µια πλασµατική εικόνα
στον ελληνικό λαό, αυτήν του πλεονάσµατος. Πλεόνασµα, βε-
βαίως, σε προσδοκίες, σε ανέξοδες υποσχέσεις µιας πολιτικής,
που έσβησε κυριολεκτικά από το χάρτη επιχειρήσεις και ελεύθε-
ρους επαγγελµατίες στα πρότυπα της οικονοµικής πολιτικής που
ασκείται στη Βόρειο Κορέα. 

Αποδειχθήκατε πιστοί οπαδοί των στρεβλών εφαρµογών του
υπαρκτού σοσιαλισµού. Αυτή η πολιτική υπήρξε ταυτόχρονα
άκρως υποκριτική, αφού γνωρίζετε πολύ καλά ότι οι αποπληρω-
µές αυτών των οφειλών, ουσιαστικά ήταν µηδενικές, διότι, ενώ
δηµιουργήθηκαν σε συνθήκες –υποτίθεται- ανάπτυξης, καλείτε
αυτές τις ίδιες επιχειρήσεις σε συνθήκες καταστροφής κυριολε-

κτικά της οικονοµίας, εν έτει 2013, να ανταποκριθούν και µάλι-
στα, µε απίστευτες προσαυξήσεις, της τάξης του 3% το µήνα,
παρακαλώ! Αναρωτιέται κανείς: Υπάρχει, άραγε, ίχνος σοβαρό-
τητας σε αυτήν την πολιτική που εφαρµόστηκε τα τελευταία χρό-
νια; 

Δεν θα πω τίποτα παραπάνω, αλλά θα πρέπει να τονίσω ότι η
εισπραξιµότητα αυτών των οφειλών, σύµφωνα µε δηλώσεις του
αρµόδιου Υπουργού σε αυτήν εδώ την Αίθουσα, δεν ξεπερνού-
σαν το 0,05%. Δηλαδή, για να καταλάβει ο πολίτης, σε κάθε εκα-
τοµµύριο που προσδοκούσατε να εισπράξετε 500 ευρώ αντιστοι-
χούσαν σε αυτό που πραγµατικά έµπαινε στα δηµόσια ταµεία.
Αυτή ήταν η πολιτική και αναρωτιέται κανείς αν η πολιτική σας
ήταν να κρατάτε όµηρους τους πολίτες επί σειρά ετών, εφαρµό-
ζοντας και επιβάλλοντας έµµεσα τις επιλογές σας. 

Με την εφαρµογή της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου ήδη
έχουν εισρεύσει στα ταµεία του κράτους αρκετές εκατοντάδες
εκατοµµύρια ευρώ.

Το ζήτηµα πλέον είναι να δηµιουργήσουµε τις προϋποθέσεις
στην πραγµατική οικονοµία, ώστε να αποδειχθούν βιώσιµες
αυτές οι ρυθµίσεις που αφορούν πάνω από 2 δισεκατοµµύρια
ευρώ, ενώ προσδοκάτε να εισπραχθούν γύρω στα 700 εκατοµ-
µύρια ευρώ έως το 2023. 

Το σηµαντικότερο, όµως, είναι ότι σταµατά ο στρουθοκαµηλι-
σµός της φορολογικής διοίκησης και δηµιουργούνται προϋπο-
θέσεις επανένταξης στη διαδικασία της παραγωγής επιχειρή-
σεων και φυσικών προσώπων, καταργώντας ταυτόχρονα το κα-
θεστώς οµηρίας, όπως προανάφερα.

Έρχοµαι τώρα στο θέµα της ζάχαρης. Η εταιρεία αυτή λει-
τουργεί από το 1960. Υπήρξε ο βασικός πυλώνας τυποποίησης
της αγροτικής παραγωγής και προσέφερε πράγµατι στην ελλη-
νική οικονοµία, σε συνθήκες των παχέων αγελάδων. Τα τελευταία
χρόνια, σύµφωνα πάντα µε την έκθεση της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης, υπήρξαν σοβαρά προβλήµατα που αφορούν στη
λειτουργία, στα διαρθρωτικά προβλήµατα τα οποία έχει η επιχεί-
ρηση, ζηµιογόνες χρήσεις, προβλήµατα ρευστότητας, σαν επα-
κόλουθο της κατάρρευσης των τιµών, όπως αναφέρεται στο
εισηγητικό σηµείωµα της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Αξίζει
να τονιστεί ότι οι ζηµιές προχωρούν. Το 2008 ήταν 7,5 εκατοµ-
µύρια ευρώ, το 2009 ήταν 47,5 εκατοµµύρια ευρώ, το 2010 ήταν
34 εκατοµµύρια ευρώ, το 2011 ήταν 17 εκατοµµύρια ευρώ, το
2012 ήταν 1 εκατοµµύριο ευρώ, το 2013 ήταν 11 εκατοµµύρια
ευρώ και το 2014 ήταν 57 εκατοµµύρια ευρώ. Επαναλαµβάνω ότι
αυτά είναι στοιχεία από το εισηγητικό σηµείωµα της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 

Αναρωτιέται, λοιπόν,  κανείς, γιατί  κάποιος πρέπει, µε αυτή
την εικόνα που παρουσιάζει η ίδια η Βιοµηχανία Ζάχαρης, να
δώσει 30 εκατοµµύρια ευρώ, ώστε να λειτουργήσει το εργοστά-
σιο. 

Προβληµατίστηκα πάρα πολύ, σε σχέση µε την εικόνα που
πρέπει να δίνει ένας άνθρωπος που διαχειρίζεται ξένο χρήµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή) 

Εν συντοµία, δυστυχώς, θα πρέπει να πω, ότι ο πρώτος που
θα πληρώσει το τίµηµα είναι ο ίδιος ο αγρότης, ο οποίος επέν-
δυσε σε µια σειρά από υποδοµές, από εργαλεία, τα οποία θα του
είναι άχρηστα, αν κλείσει αυτό το εργοστάσιο και αυτά τα ευαγή,
ευγενή τραπεζικά ιδρύµατα, στα οποία έχουν όλοι οι αγρότες
χρεωθεί, θα τους καλέσουν να πουλήσουν τα χωράφια και τα σπί-
τια τους, για να ανταπεξέλθουν. Ένας παράγοντας είναι αυτός.

Δεύτερος παράγοντας. Οι εργαζόµενοι στη Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης θα έπρεπε να βγουν στην ανεργία, µε ένα περιβάλλον ιδιαί-
τερα δύσκολο στο να βρουν µια εργασία, ώστε να ανταποκρι-
θούν στις απαιτήσεις της ζωής. 

Τρίτον. Είναι δυνατόν να κλείνουµε µια βιοµηχανία, η οποία
έχει έναν προνοµιακό χαρακτήρα, σε σχέση µε τον τόπο στον
οποίο ζούµε, σε επίπεδο Βαλκανίων; Όπως είπε πολύ σωστά ο
εκπρόσωπος από το Ποτάµι είναι µια δραστηριότητα, την οποία
σχεδόν µονοπωλιακά τη διεκδικούµε. 

Άρα, λοιπόν, υπάρχει εκείνη η αιτία, κάτω από την οποία θυ-
σιάζει κάποιος αυτά τα τριάντα εκατοµµύρια, αναλαµβάνοντας
το ρίσκο από ανθρώπους οι οποίοι µοχθούν, από ανθρώπους που
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δουλεύουν για πεντακόσια, εξακόσια, επτακόσια ευρώ και παρά-
γουν αυτόν τον πλούτο. Τα παίρνουµε, τα δίνουµε και τα εµπι-
στευόµαστε σε κάποιους ανθρώπους.

Όσον αφορά τις επιλογές που έγιναν στη σύνθεση του Διοι-
κητικού Συµβουλίου, ήδη έχω πει την άποψή µου στην Επιτροπή
Παραγωγής. Δεν συµφωνώ, άλλα πράγµατα περίµενα. Περίµενα
ανθρώπους από αυτούς που έχουν σπουδάσει και τους αρπά-
ζουν κυριολεκτικά οι ξένες αγορές, µε ανατρεπτικές ιδέες, µε
ιδέες που δίνουν µια άλλη αντίληψη σε αυτό που λέγεται παρα-
γωγή, να στελεχώσουν τη διοίκηση αυτού του εργοστασίου.
Όµως, εύχοµαι να διαψευστώ και του χρόνου να έρθω εδώ, από
αυτό το Βήµα και να µιλήσω για το ότι ήµουν υπερβολικός σε κά-
ποιες τοποθετήσεις µου.

Εµένα µε άκουσαν στην παραγωγή και µε άκουσαν και εδώ
σήµερα οι εργαζόµενοι. Δεν θα µε ξαναδούν ούτε θα πάω πα-
ρεµβατικά ποτέ να πω «διορίστε αυτόν, κάντε εκείνο, κάντε τ’
άλλο». Το ξέρουν και θα µε θυµηθούν όταν θα δεχθούν τέτοιες
ενοχλήσεις, γιατί αυτή ήταν µια πραγµατικότητα πολλών ετών
στο παρελθόν. 

Σας ευχαριστώ και εύχοµαι καλή επιτυχία. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε. 

Τον λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Διαµαντόπουλος από τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι Υπουργοί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το παρόν σχέ-
διο νόµου είναι απόλυτα συµβατό µε δύο σηµεία των συµπλεγ-
µάτων, τα οποία θα βοηθήσουν στην ανοικοδόµηση της οικονο-
µίας µας, εποµένως και της ίδιας µας της χώρας. 

Το πρώτο κοµµάτι αφορά την επανεκκίνηση της οικονοµίας.
Για να υπάρξει επανεκκίνηση της οικονοµίας δεν µπορεί να συ-
νεχίζει να υπάρχει υπερχρέωση όσων δραστηριοποιούνται στο
οικονοµικό κοµµάτι αυτής της χώρας, είτε πρόκειται για υπηρε-
σίες –η οικονοµία µας κυρίως απαρτίζεται από τον τοµέα των
υπηρεσιών- είτε πρόκειται για οποιαδήποτε άλλη παραγωγική
δραστηριότητα. 

Εποµένως, αυτή η ρύθµιση ήρθε για να συµπληρώσει προ-
ηγούµενο νόµο, αντιλαµβανόµενη η Υπουργός, το Υπουργείο γε-
νικότερα, πως η προηγούµενη ρύθµιση έως ένα σηµείο µπορεί
να θεωρούνταν µη επαρκής για να φτάσει στον απώτερο στόχο
των εσόδων για το κράτος, αλλά και την ελάφρυνση όσων δρα-
στηριοποιούνται στον οικονοµικό τοµέα. Και ορθώς την έφερε.

Σε αυτό το σηµείο, όµως, αφού έχουν τοποθετηθεί και έχουν
δώσει εξηγήσεις και απαντήσεις και στην επιτροπή και εδώ οι αρ-
µόδιοι Υπουργοί, πρέπει να σταθώ και στο είδος της αντιπολίτευ-
σης που γίνεται. Θα µπορούσα να πω πως πρόκειται για αντι-
πολίτευση για γέλια, εάν η κατάσταση δεν ήταν τόσο κρίσιµη.
Δυστυχώς, είναι για κλάµατα, λόγω αυτής της κατάστασης. Επι-
µένει σε δήθεν ταξικό πρόσηµο υπέρ των λίγων, όταν έχει ζητη-
θεί επανειληµµένα από την Υπουργό να φέρει στοιχεία για το
ποιοι έχουν ευνοηθεί. Προφανώς, στατιστικά µόνο µπορούσε να
γίνει αυτό.  Έφερε τα στοιχεία η κυρία Υπουργός και απάντησε.
Έδειξε ότι κυρίως οι µικροί και µεσαίοι επωφελήθηκαν και από
αυτή τη συµπληρωµατική δράση του Υπουργείου στον προηγού-
µενο νόµο. Άρα, έχουν καταπέσει οποιαδήποτε επιχειρήµατα. Και
ειλικρινά, δεν θέλω να χαραµίσω περισσότερο χρόνο για να πω
«κοίτα ποιος µιλάει για εξυπηρέτηση συµφερόντων: το ΠΑΣΟΚ
και η Νέα Δηµοκρατία». Και από πίσω η κλασική ουρά: το Ποτάµι.
Εξάλλου, προέβησαν και σε µια αστεία προσπάθεια αντικυβερ-
νητικής διαδήλωσης στο Σύνταγµα. 

Το άλλο κοµµάτι έχει να κάνει και µε την παραγωγική ανασυγ-
κρότηση. Αλλά έχει να κάνει και µε την οπτική που βάζει ο ΣΥΡΙΖΑ
εδώ και χρόνια όχι από αυτή την Έκθεση της Θεσσαλονίκης
µόνο, αλλά από την προηγούµενη, που µιλάει για αγροτοδιατρο-
φικό σύµπλεγµα. Είναι τελείως διαφορετικό. Δεν µπορεί να ειδω-
θεί ο πρωτογενής τοµέας, αλλά και η µεταποίηση, µόνο από την
οπτική του κέρδους όσον αφορά τη στενή έννοια της δραστη-
ριότητας αυτής. Έχει να κάνει µε την αυτονοµία µιας χώρας σε
βασικά προϊόντα, των οποίων η εισαγωγή την οδηγεί σε µια κα-

τάσταση περιορισµένης αυτονοµίας. 
Στη συζήτηση που έγινε στην επιτροπή, αλλά και εδώ, οι αρ-

µόδιοι Υπουργοί, όχι µόνο ανέλυσαν τα κακώς κείµενα, από τα
οποία µπήκε σε αυτή την περιδίνηση και την τεράστια κρίση η
Βιοµηχανία Ζάχαρης, αλλά αποτύπωσαν και τις αιτίες για την πα-
ρούσα ενέργεια του Υπουργείου, καθώς και το όραµα για το πού
θέλουµε να καταλήξει. Σε αυτό ελάχιστα ψελλίστηκαν. Και εδώ,
όµως, έχει ενδιαφέρον να δούµε από ποια πλευρά γίνεται η κρι-
τική. 

Ο κ. Μητσοτάκης επανέφερε το ζήτηµα, το ερώτηµα, το οποίο
προφανώς δεν είναι αθώο. Αποτυπώθηκε έξυπνα, θα έλεγα, ως
ερώτηµα, ενώ όµως έχουν επιχειρηµατολογήσει υπέρ αυτής της
λογικής οι Βουλευτές και οι Βουλεύτριες του κόµµατός του. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ποιες; 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Ερωτά: «Μήπως πρόκειται

για κρατική ενίσχυση, την οποία θα βρούµε µπροστά µας;». Σί-
γουρα αυτή η λογική δεν συνάδει…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΤΑΣΟΥΛΑΣ: Οι Βουλευτές.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε

µου. 
Αυτή τη στιγµή η ικανότητα που έχω να αντιπαρέρχοµαι αυτό

το σούσουρο που γίνεται, ενώ δεν µιλώ µε γραπτό κείµενο, δεν
µπορεί να δίνει αφορµή να υπάρχουν εµβόλιµα ερωτήµατα από
τον κ. Τασούλα, παραδείγµατος χάρη και περαιτέρω φασαρία, η
οποία µου αφαιρεί και χρόνο και συγκέντρωση, για να απαντήσω
και να συνεχίσω την τοποθέτησή µου. 

Σας παρακαλώ, δεν φτάνει που είστε λίγοι. Είστε και πολύ θο-
ρυβώδεις. 

Παρακαλώ, να µου επιτρέψετε να συνεχίσω και να µου δοθεί
και ο χρόνος που έχασα.

Και έφτασε σε αυτό το σηµείο…
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Μα, επειδή είµαστε λίγοι, είµα-

στε και θορυβώδεις.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Κουµουτσάκο, σας

έχω δει σε επιτροπή να µιλάτε για ήθος…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μη χάνετε τον χρόνο

σας, κύριε Διαµαντόπουλε σε απαντήσεις. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: ..ακόµη και πως πρέπει να

µην περνάµε τα όρια µας, γιατί δίνει άλλο µήνυµα, όταν είχαµε
τον Ευρωπαίο Επίτροπο. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Ενώ εσείς, ως γνωστόν, είστε
άνθρωπος της τάξεως.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μην καταναλώνετε
τον χρόνο σας.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς, όταν ήσασταν στο
Κοινοβούλιο, κάνατε τέτοιου είδους παρεµβάσεις από κάτω; Εί-
χατε αυτή τη συµπεριφορά; Εάν δεν την είχατε, µην είστε τιµητές
µόνο στο ένα κοµµάτι. Λοιπόν, προχωρήστε στην αυτοκριτική
σας και αφήστε µε να τελειώσω. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΟΥΜΟΥΤΣΑΚΟΣ: Κάναµε, αλλά δεν αντιδρούσαν
οι οµιλητές.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΔΙΑΜΑΝΤΟΠΟΥΛΟΣ: Όπως και να έχει, ακούγο-
νται επιχειρήµατα αυτήν τη στιγµή. Αυτό που όλοι αναγνωρί-
ζουµε, πως πρόκειται για µία ανάσα, για το απαραίτητο οξυγόνο
προς την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, ούτως ώστε να
παραµείνει εν ζωή για να µπορέσει να απαντήσει στο ζήτηµα του
αγροτοδιατροφικού συµπλέγµατος και την αυτονοµία, την
αυτάρκεια της χώρας µας σε τέτοιους βασικούς τοµείς, έρχονται
να το υπονοµεύσουν µε τη λογική ότι ίσως πρόκειται για κρατική
ενίσχυση.

Κύριε Μητσοτάκη, ευθέως σας απευθύνοµαι, όχι προσωπικά
αλλά ως Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο: Εσείς υπό τη λογική ότι
µπορεί και να είναι έτσι -γιατί δεν είστε βέβαιος- θα θέλατε να
µην έρθει αυτή η ρύθµιση για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης;
Πείτε το ευθέως. Πείτε ότι εσείς ως Νέα Δηµοκρατία υπό την
πιθανότητα να είναι κρατική ενίσχυση, που δεν είναι βέβαια, αυτή
τη στιγµή παίρνετε το ρίσκο να µην έρθει και να µην προχωρήσει
αυτή η ρύθµιση.

Λόγω του χρόνου που έχασα µε την παρέµβασή σας, δεν θα
συνεχίσω. Αφήνω τον κόσµο να σας κρίνει, όταν λέτε πως οποια-
δήποτε αµφισβήτηση του κ. Στουρνάρα είναι αµφισβήτηση του
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κ. Ντράγκι. 
Να σας πω κάτι, κύριε Μητσοτάκη; Εµείς ήρθαµε, µε τις κα-

λύτερες διαθέσεις, για να συνεργαστούµε µε όλους τους φορείς
και αυτού του τόπου και τους εταίρους µας. Το ζήτηµα είναι το
εξής: Όταν αποκαλύπτεται υπονοµευτική ενέργεια που εκπο-
ρεύεται από το περιβάλλον του Διοικητή της Τραπέζης της
Ελλάδος, εσείς οι ίδιοι δεν θα έπρεπε να τον εγκαλέσετε και να
τον βάλετε στη θέση του; 

Γιατί µε ποιον είναι τέλος πάντων; Είναι µε αυτές τις προ-
σπάθειες της Κυβέρνησης και για το καλό της χώρας ή συντελεί
στην υπονόµευση και του καλού της χώρας και της Κυβέρνησης;
Όταν κάποιος αποδεικνύει ότι είναι µε το δεύτερο, τότε οφείλει
αυτή η Κυβέρνηση να τον φέρνει µπροστά στις ευθύνες του και
επιτέλους να αναλαµβάνει και αυτός την ευθύνη µε την ευθιξία
που ορίζει και η θέση του αυτή τη στιγµή και να κάνει τα πρέ-
ποντα. 

Δυστυχώς, δεν έχω τον χρόνο για να αναπτύξω και εγώ πώς η
µη παρέµβασή σας, ως οφείλατε, στη διαµόρφωση της Κοινής
Αγροτικής Πολιτικής στην Ευρωπαϊκή Ένωση έφερε τη Βιο-
µηχανία Ζάχαρης σε αυτή τη θέση. 

Όπως και να έχει, στηρίζουµε αυτό το σχέδιο νόµου και µε τον
τρόπο που ήρθε, διότι όλα αυτά υπάγονται στο πρόγραµµα και
τις αρχές του ΣΥΡΙΖΑ και είναι αυτά που θα βάλουν µπροστά
αυτή την οικονοµία. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ο συνάδελφος κ.

Ζήσης Ζάννας από τον ΣΥΡΙΖΑ έχει τον λόγο. 
ΖΗΣΗΣ ΖΑΝΝΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.  
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχουµε κι εµείς τις επιφυλάξεις

µας για το κατά πόσον είναι χρήσιµη µια πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, αλλά νοµίζω ότι το να µας κατηγορεί η Αξιωµατική
Αντιπολίτευση, αυτοί οι οποίοι ψήφισαν πάνω από εικοσιπέντε
πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, είναι άκρως υποκριτικό. 

Τουλάχιστον, η συγκεκριµένη πράξη νοµοθετικού περιεχο-
µένου καλύπτει και εξυπηρετεί άµεσες, επείγουσες ανάγκες,
κοινωνικές ανάγκες, και όχι ισοπέδωση µισθών, συντάξεων,
εργασιακών σχέσεων κάτω από τους εντολείς της τρόικα.

Θα τοποθετηθώ στη σηµερινή συζήτηση αποκλειστικά για τη
ζάχαρη, το παράδειγµα της οποίας, µε την επαναλειτουργία της
Βιοµηχανίας Ζάχαρης και τη διάσωσή της κυριολεκτικά, στο
παρά πέντε, συµπυκνώνει στοιχεία ενδεικτικά της κατάστασης,
που είχε περιέλθει η χώρα και ταυτόχρονα µίας προσπάθειας
αναγέννησης από την νέα Κυβέρνηση. 

Έτσι, από τη µια είναι φανερή δια γυµνού οφθαλµού η µνηµο-
νιακή εγκατάλειψη και απαξίωση και από την άλλη, η αγωνιώδης
προσπάθεια επαναλειτουργίας και στήριξης της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης, των εργαζοµένων και των παραγωγών.  

Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι ένα χαρακτηριστικό πα-
ράδειγµα πιστής εφαρµογής του νεοφιλελεύθερου δόγµατος
της παράδοσης στην ιδιωτική πρωτοβουλία και την ελεύθερη
αγορά, λειτουργούσε δηλαδή προς όφελος της κοινωνίας υπό
δηµόσια ιδιοκτησία, άσχετα αν η επιχείρηση είναι ή έχει θετικές
προοπτικές κερδοφορίας. 

Τόσο οι προηγούµενες κυβερνήσεις όσο και η Ευρωπαϊκή
Ένωση επέβαλαν αυτή την πολιτική, η οποία συνοψίζεται στη
φράση «πριν πουλήσεις το φάρµακο, πρέπει να πουλήσεις την
ασθένεια». Μέσα σε µια δεκαετία µια µονοπωλιακή εθνική επιχεί-
ρηση, µε παραγωγή της τάξης των 300.000 τόνων ζάχαρης, πα-
ραγωγή ικανή να καλύψει την εσωτερική ζήτηση και µε δυνα-
τότητα εξαγωγών, υποβαθµίζεται µεθοδικά. 

Η αρχή γίνεται µε τη µεταρρύθµιση της Κοινής Οργάνωσης
Αγοράς Ζάχαρης, που µείωσε το πλαφόν παραγωγής της Ελλη-
νικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης κατά 50%, ωθώντας στην ανεργία
εκατοντάδες εργαζόµενους και εποχικά απασχολούµενους στην
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και την κάθετη πτώση της παρα-
γωγής ζαχαρότευτλων. Ενδεικτικά, φέτος καλλιεργήθηκαν εβδο-
µήντα οκτώ χιλιάδες στρέµµατα τεύτλων από τα τετρακόσια
είκοσι οκτώ χιλιάδες στρέµµατα, που καλλιεργούνταν το 2005,
όταν η εταιρεία λειτουργούσε και τα πέντε εργοστάσιά της, οδη-
γώντας έτσι σε οικονοµικό αδιέξοδο τους παραγωγούς. 

«Με ένα σµπάρο δύο τρυγόνια», όπως λέει και ο λαός µας, κα-

τάφεραν οι Ευρωπαίοι εταίροι µας και οι εγχώριοι εκφραστές
τους τα εξής: Πρώτον, κατάφεραν να οδηγήσουν µε συστηµα-
τικό τρόπο την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης σε οικονοµική αι-
µορραγία. Είναι χαρακτηριστικό µάλιστα, το παράδειγµα της
µετατροπής εργοστασίων ζάχαρης σε εργοστάσια βιοαιθανόλης.
Η παταγώδης αποτυχία της συγκεκριµένης επένδυσης οδήγησε
σε κλείσιµο τα δύο εργοστάσια, το ένα στη Λάρισα και το άλλο
στην Ξάνθη. 

Στη συνέχεια, η διορισµένη διοίκηση της Ελληνικής Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης ξεκίνησε να σχεδιάζει την πώληση της βιοµηχα-
νίας. Από τα τρία εργοστάσια της εταιρείας σήµερα λειτουργεί
µόνο το ένα στην Ελλάδα και δύο στη Σερβία. Το 2010, είχαµε
εκατόν πενήντα πέντε χιλιάδες τόνους παραγωγή. Το 2011 η πα-
ραγωγή µειώνεται κάθετα στους τριάντα οκτώ χιλιάδες τόνους.
Οι αριθµοί είναι αποκαλυπτικοί του εγκλήµατος. Μιλούν από
µόνοι τους. 

Δεύτερον, η παράδοση και διάλυση της Βιοµηχανίας Ζάχαρης
εντάσσεται σε ένα συνολικότερο σχεδιασµό, αυτόν της αποβιο-
µηχάνισης και αποαγροτικοποίησης της ελληνικής οικονοµίας,
ώστε να τελειώσει κάθε προοπτική οικοδόµησης της παραγωγι-
κής βάσης της χώρας, να δηµιουργηθεί µία Ευρώπη, που κυρίως
τα γερµανικά και γαλλικά βιοµηχανικά προϊόντα θα είναι τα µόνα
ανταγωνιστικά και που η Ελλάδα θα είναι πλήρως εξαρτηµένη
και διατροφικά, ανεπαρκής να καλύψει τις βασικές της ανάγκες.

Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, γνωρίζουµε καλά ότι η πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου δεν δίνει συνολική λύση, παρά µόνο µία
προσωρινή ανακούφιση να καλυφθούν οι άµεσες τρέχουσες
ανάγκες και οι µισθοί των εργαζοµένων. 

Όµως, αυτό δεν είναι το τέλος, αλλά η αρχή µίας πορείας µε
δυσκολίες και προκλήσεις, αλλά άκρως ενδιαφέρουσες για την
ανασυγκρότηση της παραγωγής, που σήµερα ξεκινά από τη ζά-
χαρη, αλλά θα συνεχιστεί στη βάση των πραγµατικών αναγκών
της οικονοµίας, της σύνδεσης της αγροτικής, κτηνοτροφικής και
αλιευτικής δραστηριότητας µε τη µεταποίηση και τυποποίηση.
Σήµερα, εκατοντάδες εργαζόµενοι παραµένουν στη δουλειά
τους, στα εργοστάσια της ζάχαρης και χιλιάδες τευτλοπαραγω-
γοί θα επιστρέψουν στις καλλιέργειές τους, στα χωράφια τους.

Επιτέλους, κύριοι Υπουργοί, να πληρώσουν αυτοί που χρω-
στούν εκατοµµύρια ευρώ στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης,
κερδοσκοπώντας στην πλάτη του ελληνικού δηµοσίου µε την
ανοχή, αν όχι και µε την κάλυψη, των προηγούµενων διοικήσεων
και της πολιτικής ηγεσίας.

Η Κυβέρνηση και ο ΣΥΡΙΖΑ δεν πρόκειται να συνεχίσουν τη
µνηµονιακή οικονοµική και κοινωνική κατεδάφιση. Δεν θα γίνουν
διαχειριστές της φτώχειας και της εξαθλίωσης, στην οποία οδή-
γησαν οι νεοφιλελεύθερες συνταγές των ακραίων µονεταριστι-
κών κύκλων της Ευρώπης και του Διεθνούς Νοµισµατικού Τα-
µείου. Δεν θα γίνει αυτή η Κυβέρνηση συνένοχη στο έγκληµα της
παραγωγικής ερηµοποίησης της χώρας.

Η νέα Κυβέρνηση έχει εντολή να εφαρµόσει πρόγραµµα διε-
ξόδου από την κρίση, µε την κοινωνία όρθια και αξιοπρεπή, ένα
πρόγραµµα µεροληπτικό υπέρ των εργαζοµένων, των ανέργων,
των χαµηλοσυνταξιούχων, των ανασφάλιστων, των νέων επιστη-
µόνων, των µικροµεσαίων επιχειρηµατιών και αγροτών, που στο-
χοποιήθηκαν από τις µνηµονιακές πολιτικές. 

Σε αυτή την κατεύθυνση αξιολογούµε θετικά τις πρωτοβου-
λίες, που έχουν παρθεί το τελευταίο διάστηµα. Είναι ενδεικτικές
του προσανατολισµού των προθέσεων της Κυβέρνησης ως προς
την αντιµετώπιση των συνεπειών των µνηµονίων, της ανθρωπι-
στικής κρίσης, της οικοδόµησης σε νέα βάση της οικονοµίας και
της παραγωγής.

Η εφαρµογή ενός ταξικά µεροληπτικού προγράµµατος δεν
είναι µια ευκαιριακή επιλογή για τον ΣΥΡΙΖΑ και την Κυβέρνηση,
αλλά µια επιλογή µε στρατηγικό βάθος. Είναι καθαρό για µας ότι
όχι µόνο δεν θα πάµε πίσω από τις κόκκινες γραµµές µας, αλλά
µέρα µε την ηµέρα δηµιουργούµε µια Ελλάδα ανεξάρτητη, µε
ενίσχυση του αγροτικού τοµέα, µε προοπτική ανάπτυξης της µι-
κροµεσαίας µεταποιητικής βιοµηχανίας, µε ισχυρή αµυντική βιο-
µηχανία, µε ποιοτικό τουριστικό προϊόν, µία Ελλάδα που ο λαός
µας θα εργάζεται µε αξιοπρέπεια και θα καρπώνεται τους κό-
πους του.
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Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΠΑΣΟΚ κ. Γιάννης Κου-
τσούκος έχει τον λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν
«συνωµότησε το σύµπαν», όπως περιγράφει στο σχετικό έργο ο
γνωστός συγγραφέας, ώστε να απολογείται χθες -και πιστεύω
ότι θα κάνει και στη συνέχεια- η κυρία Βαλαβάνη για τις κατηγο-
ρίες που τις έχουµε απευθύνει γι’ αυτή τη σκανδαλώδη ρύθµιση.
Δεν συνωµότησε το σύµπαν! Η ίδια και η Κυβέρνηση, µε τρεις
συγκεκριµένες ενέργειες µάς δίνει τη δυνατότητα να την κατη-
γορούµε ευθέως. Και µε έκπληξη ακούω Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
που έχουν πέσει στον πρώιµο κυβερνητισµό να λένε ότι αυτά
ήταν και στο πρόγραµµά τους.

Πρώτη πράξη: Καταργεί το πλαφόν του ενός εκατοµµυρίου.
Ρωτούσαµε εδώ, παρότι ψηφίσαµε το νοµοσχέδιο, να βάλουµε
ορισµένα κριτήρια και ορισµένες προϋποθέσεις, γιατί το κάνετε
έτσι; 

Δεύτερον: Λίγες µέρες µετά την ψήφιση του νοµοσχεδίου, µας
φέρνει την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου στις 27 Μαρτίου κι
έρχεται στη Βουλή ενάµιση µήνα µετά. Γιατί έρχεται ενάµιση
µήνα µετά; Αναρωτηθήκατε; Για να δηµιουργήσει τα έννοµα απο-
τελέσµατα για να προλάβουν κάποιοι –µπορεί κάποιοι να πάνε
και αργότερα- να πάνε να κάνουν τις ρυθµίσεις, ώστε στο ενδε-
χόµενο που κάποιοι Βουλευτές από εµάς, από την πλειοψηφία,
θα έθεταν ορισµένους περιορισµούς και προϋποθέσεις, αυτοί να
έχουν τακτοποιήσει τις δουλειές τους. 

Και το τρίτον είναι ότι στην πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
σ’ αυτήν τη διάταξη για πρώτη φορά, το λέω, διαγράφονται πρό-
στιµα και προσαυξήσεις για πράξεις φοροδιαφυγής που είναι
ιδιάζουσες και παραπέµπουν στον Ποινικό Κώδικα. 

Τι λέει η κυρία Υπουργός; Λέει: «Κοιτάξτε, δεν διαγράφουµε
µε βάση διατάξεις του Τελωνιακού Κώδικα ούτε πρόστιµα του
ΣΔΟΕ». Αλήθεια είναι, αλλά όταν, οι ελεγκτικές αρχές είτε είναι
τα τελωνεία είτε είναι το ΣΔΟΕ, συλλαµβάνουν διαφεύγουσα φο-
ρολογητέα ύλη, η φορολογούσα αρχή επιβάλλει το φόρο που
έχει διαφύγει, βάζει τις προσαυξήσεις που λέει ο νόµος και µετά
βάζει και τα πρόστιµα.

Ο ν. 2523/1997 είναι πάρα πολύ συγκεκριµένος και λέει ότι
στην περίπτωση που η δήλωση είναι ανακριβής, έχουµε 3% προ-
σαύξηση για κάθε µήνα, από τότε δηλαδή που έπρεπε να υπο-
βάλει τη δήλωση µέχρι σήµερα που έγινε ο έλεγχος, µέχρι 120%
και για τους παρακρατούµενους φόρους που δεν αποδόθηκαν
4,5% τον µήνα. Περίπου τα ίδια επαναλαµβάνει και ο νέος Κώδι-
κας Φορολογικής Διαδικασίας, ο ν. 4174 για πρόστιµα από 10%
έως 100%. Αυτά είναι που διαγράφονται µε την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου.

Ένα παράδειγµα: Ας πούµε ότι οι ελεγκτικές υπηρεσίες βρή-
καν φοροδιαφυγή ύψους 3.000.000 ευρώ. Θα επιβάλουν κύριο
φόρο µε 35% ένα 1.050.000 της περιόδου 2005, -παίρνω ένα τυ-
χαίο παράδειγµα- προσαύξηση 1.260.000 ΦΠΑ 540.000, προσαύ-
ξηση στο ΦΠΑ 648.000, πρόστιµα του Κώδικα 6.000.000 και το
αυτοτελές πρόστιµο 1.620.000. Δηλαδή, πρέπει να είµαστε πολύ
συγκεκριµένοι για να µην γίνεται καµµία παραπλάνηση της Βου-
λής, µέσα από µία παράθεση νόµων και παραγράφων που δεν
καταλαβαίνει ο κόσµος.

Από τα 3.498.000 διαγράφετε τα 1.590.000. Αυτό είναι το πρω-
τοφανές και το πρωτόγνωρο. 

Όλες οι ρυθµίσεις µέχρι τώρα διέγραφαν τις προσαυξήσεις,
λόγω εκπρόθεσµης καταβολής. Δηλαδή, επιβάλαµε σε κάποιον
τα πρόστιµα, επιβάλαµε φόρο, δεν πήγαινε να πληρώσει και
έτρεχαν οι προσαυξήσεις. Ερχόταν µια ευνοϊκή ρύθµιση και δια-
γράφαµε τις προσαυξήσεις, επειδή δεν πλήρωσε. 

Ρωτώ, λοιπόν, το εξής, που το έθιξε και ο κ. Λαπαβίτσας: Αφο-
ρά τους ανθρώπους της κρίσης αυτή η ρύθµιση; Ναι, αφορά και
αυτούς. Μας είπε χθες η κυρία Βαλαβάνη ότι είναι τριακόσιες πε-
νήντα πέντε χιλιάδες, αλλά –προσέξτε- είναι ογδόντα έξι µόνο µε
οφειλές πάνω από ένα εκατοµµύριο και µόνο τετρακόσιοι εξήντα
µέχρι ένα εκατοµµύριο.

Αναφέρθηκε νωρίτερα ο κ. Μητσοτάκης σε µια περίπτωση και
έχω εδώ το σχετικό δηµοσίευµα. Εκεί που συµβολίζεται η φορο-
διαφυγή, η χλιδή και η σπατάλη, εκεί αξιοποιούν αυτή τη ρύθ-
µιση. Με επιβολές φόρων και προστίµων 7,5 δισεκατοµµυρίων,
πληρώνουµε το 1/3 ή το 1/4 και τελειώσαµε.

Αυτούς θέλετε, αγαπητοί συνάδελφοι του ΣΥΡΙΖΑ, να εξυπη-
ρετήσετε; Εµείς σας είπαµε ότι θα ζητήσουµε ονόµατα και θα
βγουν αυτά. Και εάν έχετε καλή πρόθεση, σας είπαµε να βάλετε
ένα πλαφόν και προϋποθέσεις. Δεν µπορεί ο άλλος να κορόιδευε
την κοινωνία, να έχει τεράστια περιουσία, καταθέσεις και µαύρο
χρήµα και εµείς να τα σβήνουµε όλα, να του τα χαρίζουµε! Και
προσέξτε: Από πού θα τα πάρουµε αυτά; Από το φτωχό, στον
οποίο θα αυξήσουµε το ΦΠΑ. 

Αυτή είναι η πολιτική της Αριστεράς; Εγώ δεν την είχα ακούσει
µέχρι τώρα έτσι. Αλλιώς την άκουγα. 

Παίρνω τις ανακοινώσεις του ΣΔΟΕ του µηνός Απριλίου 2015,
µε Κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ-ΑΝΕΛ. Περιέχει πράξεις φοροδιαφυγής
συγκεκριµένες: ποσό 5.800.000 στη µία περίπτωση, ποσό
4.400.000 σε άλλη και 1.500.000.000 στην άλλη.

Ας πει, λοιπόν, η κυρία Υπουργός στο επιτελείο της -µια και η
ίδια µε ειλικρίνεια µάς είπε ότι δεν τα γνωρίζει καλά τα φορολο-
γικά- να µου απαντήσουν στο εξής παράδειγµα: Πόσοι από τους
φόρους που θα επιβληθούν, τα πρόστιµα και τις προσαυξήσεις
διαγράφονται µε τη ρύθµισή της;   

Θέλετε να πάµε σε παλαιότερες ανακοινώσεις του ΣΔΟΕ; Θα
αναφερθώ σε µια ανακοίνωση του 2010, για παράδειγµα, για
εκτιµώµενο ύψος προστίµων 1.050.000.000 ευρώ. Να µας φέρει,
λοιπόν, η κυρία Υπουργός ένα παράδειγµα, µε τη ρύθµισή της,
τι θα πάει να πληρώσει ο άλλος για να αποδοθεί «λευκός» στην
κοινωνία και τι του χαρίζουµε. Αναφέροµαι σε περιπτώσεις µε-
γάλης φοροδιαφυγής όλων αυτών των απατεώνων και των κυ-
κλωµάτων που λυµαίνονται την κοινωνία. Αυτό είναι το µήνυµα
που εκπέµπουµε;

Μας είπε χθες ο κ. Λαπαβίτσας στην κατά τα άλλα ενδιαφέ-
ρουσα διάλεξή του, για τη σχέση κράτους µε τα ληξιπρόθεσµα.
Έχει δίκιο σε πολλά σηµεία. Αλλά, το µήνυµα θα είναι υπέρ εκεί-
νου που περίµενε την ευνοϊκή ρύθµιση και έχει αµύθητα πλούτη,
για να του τα χαρίσουµε ή εµείς θα κοιτάµε να ρυθµίσουµε τα
χρέη του φτωχού, ώστε να φέρει κάτι, για του να ζήσει το κράτος
και η επιχείρησή του; Αυτό είναι το µήνυµα;

Άρα, για να µην µας λέτε για υποκρισίες -γιατί άκουσα και τέ-
τοια- µιλάµε για πάρα πολύ συγκεκριµένα πράγµατα. Και σε αυτά
θέλουµε να τοποθετηθείτε και σας καλούµε να βάλετε φραγµό.
Πολύ γρήγορα κατρακυλάτε. Εάν τα είχαµε κάνει εµείς αυτά, δεν
θα στεκόµασταν πουθενά. 

Σχετικά µε τα υπόλοιπα θέµατα: Άκουσα την επίσης ενδιαφέ-
ρουσα διάλεξη του κ. Λαπαβίτσα - ήταν πολύ πιο σεµνός ο κ.
Αποστόλου- να µας εξηγεί, γιατί η παραγωγική ανασυγκρότηση
γίνεται µε µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Εάν ήταν τόσο
εύκολο, θα το είχαµε κάνει και εµείς!

Θέλετε να συζητήσουµε για το πώς θα ενισχύσουµε τη Βιοµη-
χανία Ζάχαρης για να µην κλείσει; Είµαστε ανοιχτοί, όπως είπα
και στην επιτροπή. Θέλουµε να επιβιώσει και η τευτλοπαραγωγή
και η Βιοµηχανία Ζάχαρης. 

Και οι δύο ενέργειες που έχουν γίνει στο πρόσφατο παρελθόν
για να ενισχύσουν την τευτλοπαραγωγή, έχουν τη δική µας
σφραγίδα. Είναι η ολοκληρωµένη διαχείριση, που έτυχε να την
βγάλω εγώ και να την ολοκληρώσει ο κ. Δριβελέγκας από τα συρ-
τάρια της Ειδικής Υπηρεσίας των Ευρωπαϊκών Προγραµµάτων –
και δεν έχουν πληρωθεί ακόµα οι άνθρωποι- και είναι η συν-
δεδεµένη ενίσχυση που έκανε η προηγούµενη κυβέρνηση. Γιατί,
είχε τη λογική, όπου έχουµε αγροτικές βιοµηχανίες να ενισχύ-
σουµε την παραγωγή της πρώτης ύλης, για παράδειγµα τη  βιο-
µηχανική ντοµάτα, την τευτλοκαλλιέργεια κ.ο.κ..

Έκτοτε και για εκατό µέρες τώρα, δεν υπάρχει καµµιά πράξη
ενίσχυσης της τευτλοπαραγωγής, οι εκκλήσεις µόνο του κ. Απο-
στόλου. Δεκτές. Βάλτε τεύτλα. Καλλιεργείστε. 

Και λέω, αγαπητοί συνάδελφοι, ας πούµε ότι αυτό ερχόταν χω-
ριστά και δεν ήταν σε µια πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, θα
το ψηφίζαµε; Ενδεχόµενα µέσα από τη συζήτηση, εάν η Κυβέρ-
νηση µάς έπειθε ότι έχει ένα ολοκληρωµένο σχέδιο, που δεν το
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έχει παρουσιάσει, να το ψηφίζαµε. Δεν έχουµε καµµία αντίρ-
ρηση. Το αντίθετο. Αλλά ολοκληρωµένο σχέδιο δεν υπάρχει. Και
είναι φανερό ότι τα 30 εκατοµµύρια ευρώ δεν θα πάνε σε τευτ-
λοπαραγωγούς. Σε υποχρεώσεις της επιχείρησης θα πάνε, σε πι-
στωτές. Κατά συνέπεια, είναι και ατελέσφορη αυτή η διαδικασία.
Δηλαδή, είναι σαν να ρίχνουµε κάποια χρήµατα στον πίθο των
Δαναΐδων. 

Αν θέλει λοιπόν η Κυβέρνηση, ας κάνουµε µια ανοιχτή συζή-
τηση, όπως την κάναµε στην επιτροπή µη ολοκληρωµένη, όµως
µετά την παρέµβασή µας που εκλήθησαν οι φορείς, για να δούµε
ποιο είναι το ολοκληρωµένο σχέδιο. Και να µην επιτίθεται η Κυ-
βέρνηση στις τράπεζες, των οποίων κατέχει την πλειοψηφία,
γιατί δεν έδιναν δάνειο και την αναγκάστηκε να κάνει πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου. Αυτοί έχουν την πλειοψηφία. Ο κ. Λα-
φαζάνης εδώ, ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος, µάς έλεγε ότι
θα αλλάξει τις διοικήσεις. Είναι υπό κρατικό έλεγχο. Ε, ας τα κά-
νουν. Ας εφαρµόσουν το πρόγραµµά τους.

Έρχοµαι στις τροπολογίες. Η µια τροπολογία είναι της κ. Βα-
λαβάνη, του Υπουργείου Οικονοµικών δηλαδή και επειδή ζητή-
σαµε να γίνει συζήτηση και αύριο, ώστε να ολοκληρωθεί, γιατί
έχουµε την πίεση του χρόνου και δεν πρέπει να συζητάµε πρά-
ξεις νοµοθετικού περιεχοµένου µε αυτήν την πίεση, µας είπε ότι
θέλει να ψηφιστεί σήµερα, γιατί πρέπει να ξεκινήσει η διαδικασία
παραλαβής των δηλώσεων. Καλά, το νοµοσχέδιο αυτό που κυ-
ρώνει την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου είναι δύο εβδοµάδες
στη Βουλή. Δεν µπορούσε να έρθει αυτή η απλή τροπολογία που
λέει ότι οι επιδοτήσεις µέχρι 12.000 ευρώ δεν φορολογούνται;
Μπορούσε να έρθει. 

Αλλά το ζήτηµα το δικό µας δεν είναι, αγαπητοί συνάδελφοι,
διαδικαστικό. Είναι επί της ουσίας. Διότι θα έρθει η Βουλή µε την
πρόταση του ΣΥΡΙΖΑ για πρώτη φορά να ανατρέψει –«πρώτη
φορά Αριστερά»- αυτό που τόσα χρόνια υπήρχε εδώ κατοχυρω-
µένο, ότι οι επιδοτήσεις της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, µε
βάση και τα έγγραφα της Ευρωπαϊκής Κοινότητας, είναι αφορο-
λόγητες. 

Διάβασα και την τροπολογία που έχουν καταθέσει οι συνάδελ-
φοι των ΑΝΕΛ. Το ίδιο πράγµα λένε. Δείτε τις δικές µας τροπο-
λογίες στην προηγούµενη φάση, όταν λέγαµε γιατί αυτά τα
χρήµατα είναι ακατάσχετα, όταν ήθελε η διοίκηση του ΟΓΑ να
πάρει τις εισφορές. Υπάρχει τεκµηρίωση γι’ αυτό και το καταργεί
η Κυβέρνηση. Δεν έχει σηµασία που βάζει πλαφόν τα 12.000
ευρώ. Ο επόµενος Υπουργός µπορεί να τα κάνει 10.000 ευρώ,
8.000 ευρώ, 7.000 ευρώ ή 15.000 ευρώ. Σηµασία είναι ότι δέχεται
τη φιλοσοφία της φορολόγησης των αγροτικών επιδοτήσεων.
Ανοίγει δηλαδή την κερκόπορτα. Αυτό είναι το µεγάλο θέµα. Γι’
αυτό δεν µπορούµε να την ψηφίσουµε.

Και όσον αφορά τη δεύτερη τροπολογία για τις λαϊκές, εντά-
ξει, κάθε φορά έρχονταν στην Επιτροπή Παραγωγής και Εµπο-
ρίου οι σύλλογοι των παραγωγών, των επαγγελµατιών πολιτών,
λύναµε τις διαφορές τους. Υπάρχουν διαµάχες εκεί, πώς µοιρά-
ζουν τις θέσεις οι περιφερειάρχες, οι δήµαρχοι κ.λπ.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, είπα στον κ. Σταθάκη χθες το
βράδυ: Γιατί καταστρατηγεί κάθε έννοια µιας στοιχειώδους δια-
βούλευσης εντός της Βουλής; Δεν το καταλαβαίνουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Για να τελειώσω, κύριε Πρόεδρε, εµείς, όχι απλά θα καταψη-
φίσουµε, αλλά θα επιµείνουµε να καταγγέλλουµε αυτήν την τρι-
γωνική σχέση, δηλαδή, το 1 εκατοµµύριο, το πλαφόν, την πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου και τη διαγραφή των προστίµων και
να λέµε ότι είναι µια σκανδαλώδης ρύθµιση, που ευνοεί πολύ
συγκεκριµένους, θα ζητήσουµε ονόµατα. Δεν θα αρκεστούµε
στη δηµοσιογραφική έρευνα, το µπαρ στη Μύκονο και τα ρέστα.
Είναι κι άλλοι επώνυµοι, οι οποίοι κοροϊδεύουν την κοινωνία. Πί-
νουν στην υγειά του κορόιδου. 

Ε, λοιπόν, δεν θέλουµε να νοµοθετούµε γι’ αυτούς. Παρακαλώ
πολύ κι εσείς να τα µετρήσετε πάρα πολύ σοβαρά, για να µην
ανοίξουµε επικίνδυνους δρόµους.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε.
Τον λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος του ΣΥΡΙΖΑ,

ο κ. Πετράκος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριοι Υπουργοί,

κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, υπάρχει µια λαϊκή παροιµία που
λέει: «Εκεί που µας χρωστάγανε, ζητάνε και το βόδι». Αυτό ισχύει
για τους συναδέλφους της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ,
που µίλησαν.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Έχεις δίκιο!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Για να θέσουµε, λοιπόν, ορισµένα
ερωτήµατα.

Γνωρίζουν οι συνάδελφοι ότι η συρρίκνωση του αγροτικού
τοµέα είναι τέτοια, που έχει φθάσει στο 4% του ΑΕΠ και το � των
καλλιεργήσιµων γαιών σταµάτησε να καλλιεργείται τα τελευταία
πέντε χρόνια; Το γνωρίζουν, φυσικά. 

Γνωρίζουν ότι η µείωση των απασχολούµενων στον αγροτικό
τοµέα είναι σε ποσοστό κάτω του 10%; Το γνωρίζουν φυσικά κι
αυτό. 

Γνωρίζουν ότι το έλλειµµα των αγροτικών συναλλαγών, µόνο
την τελευταία διετία είναι 4 δισεκατοµµύρια ευρώ; Το γνωρίζουν
κι αυτό, φυσικά. 

Γνωρίζουν ότι το εισόδηµα του αγρότη µειώθηκε τα τελευταία
πέντε χρόνια πάνω από 25%; Κι αυτό το γνωρίζουν.

Γνωρίζουν το µέγα σκάνδαλο -που δεν είναι µόνο µέγα σκάν-
δαλο του αγροτικού τοµέα, αλλά ένα από τα µεγαλύτερα σκάν-
δαλα της Μεταπολίτευσης- το ξεπούληµα της Αγροτικής
Τράπεζας και το χάρισµά της και µε πανωπροίκι στην Τράπεζα
Πειραιώς; Ποιος τα έκανε αυτά; Γι’ αυτό ενοχλούνται για τον κ.
Στουρνάρα, για τον οποίο θα µιλήσω αργότερα.

Επίσης, γνωρίζουν ότι η συµβολή της βιοµηχανίας στο ΑΕΠ
είναι κάτω από 9%, όταν στην Ευρώπη των είκοσι επτά είναι 16%.
Και ο στόχος που έβαλαν στην τελευταία Σύνοδο, είναι να πάει
20% µέχρι το 2020. 

Εµείς, λοιπόν, πού είµαστε; Ποιες πολιτικές είναι αυτές που
µας οδήγησαν σ’ αυτήν την κατάσταση, ώστε η Ελλάδα να µην
παράγει στον πρωτογενή τοµέα, όπου έχει µειωθεί η παραγωγή
της και η βιοµηχανία της να είναι η µισή από ότι είναι όχι στην
ευρωζώνη, αλλά στους είκοσι επτά; 

Μας ζητάνε τα ρέστα; Μας ζητάτε τα ρέστα, κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι; Μας ρωτάει ο κ. Μητσοτάκης πώς συνδέεται η
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου µε το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ
και µήπως συνιστά αυτό κρατική ενίσχυση. Νοµίζω ότι θα πρέπει
να ντρέπεστε, που λέτε αυτά τα πράγµατα -κύριε Μητσοτάκη,
επιτρέψτε µου. Θέτετε το θέµα της κρατικής ενίσχυσης, όταν
πρέπει να υπάρξει στήριξη της Βιοµηχανίας Ζάχαρης και των
τευτλοπαραγωγών, για µην διαλυθεί πλήρως αυτή η καλλιέργεια;
Αυτή είναι η προσφορά στην εθνική οικονοµία που θέλετε να κά-
νετε; 

Νοµίζω πως για το γεγονός ότι έγινε η Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης βαθιά προβληµατική επιχείρηση, δεν ευθύνεται η Κυ-
βέρνηση του ΣΥΡΙΖΑ, ο Λαφαζάνης και ο Αποστόλου, που είναι
τρεισήµισι µήνες Υπουργοί. Γιατί θα τρελαθούµε αν µας το πείτε
κι αυτό! 

Μας ρωτάτε πώς θα γίνει παραγωγική ανασυγκρότηση και αν
θα επιδοτούνται οι βιοµηχανίες. Ενδιαφέρουσα ερώτηση, αν και
προκλητική, διότι πρέπει να ξέρετε ότι εσείς οι οποίοι διαλύσατε
την παραγωγική βάση της χώρας δεν πρέπει να κάνετε αυτές τις
ερωτήσεις. Μας δίνετε, όµως, τη δυνατότητα να απαντήσουµε. 

Το πρόγραµµα του ΣΥΡΙΖΑ, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευ-
σης, αλλά και η βασική οικονοµική σκέψη, η οικονοµική θεωρία,
η άλφα-βήτα, λέει ότι για να υπάρξει παραγωγική ανασυγκρό-
τηση χρειάζονται δύο προϋποθέσεις. 

Πρώτη προϋπόθεση είναι το δηµόσιο τραπεζικό σύστηµα, τρά-
πεζες υπό δηµόσιο έλεγχο και ιδιοκτησία. Εσείς, όµως, τι κάνατε;
Επιλέξατε τις τέσσερις συστηµικές τράπεζες, διαλύσατε το Τα-
χυδροµικό Ταµιευτήριο, διαλύσατε και ξεπουλήσατε την Αγρο-
τική Τράπεζα. Αυτή ήταν η απάντησή σας σ’ αυτό. Και έρχεστε
και µάς ζητάτε τα ρέστα; Μας ρωτάτε πώς µπορεί να γίνει παρα-
γωγική ανασυγκρότηση; Εµείς απαντάµε µε αυτό και θα το κά-
νουµε. Αυτή είναι η θέση µας. 
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Προσέξτε, διότι υπάρχουν στοιχεία. Εσείς µας λέτε ότι µας
φταίνε όλοι καθώς και ο κ. Στουρνάρας. Θέλω να σας πληροφο-
ρήσω, λοιπόν, ότι ο Υπουργός ο κ. Λαφαζάνης, ο Αναπληρωτής
Υπουργός ο κ. Αποστόλου, η Αναπληρωτής Υπουργός κ. Βαλα-
βάνη, εγώ που οµιλώ, η κ. Αµµανατίδου και µία σειρά άλλοι Βου-
λευτές του ΣΥΡΙΖΑ είχαµε καταθέσει στις 18 Ιουλίου του 2013
ερώτηση προς τον κ. Στουρνάρα, τότε Υπουργό Οικονοµικών.

«Έκθετη και υπόλογη η Κυβέρνηση και η Τράπεζα Ελλάδος
για την απόφαση διάσπασης και ξεπουλήµατος της Αγροτικής
Τράπεζας της Ελλάδος». Μεταξύ των άλλων αναφερόµαστε και
τονίζουµε –και θα τα καταθέσω στα Πρακτικά αυτά- ότι «σύµ-
φωνα µε τα σηµερινά δεδοµένα προκύπτει ότι το κόστος του ελ-
ληνικού δηµοσίου από τη µεταβίβαση της καλής Αγροτικής
Τράπεζας είχε υπολογιστεί σε 6,67 δισεκατοµµύρια κατά την
προσωρινή αποτίµηση και σε 7,474 δισεκατοµµύρια κατά την ορι-
στική αποτίµηση». Τελικά κόστισε περισσότερο από 9,1 δισεκα-
τοµµύρια. Την ίδια στιγµή ο αρµόδιος επίτροπος τότε οικονο-
µικών υποθέσεων, Όλι Ρεν, είχε απαντήσει στον τότε ευρωβου-
λευτή του ΣΥΡΙΖΑ, τον Νίκο Χουντή ότι το σχέδιο για την ανακε-
φαλαιοποίηση της Αγροτικής Τράπεζας και την παραµονή της
συνολικά στο δηµόσιο µπορούσε να επιτευχθεί µε 4,9 δισεκατοµ-
µύρια. Αυτό είναι έγκληµα οικονοµικό και πολιτικό; 

Ορίστε. Εδώ είναι όλες οι απαντήσεις, οι ερωτήσεις και η επί-
καιρη. Ο κ. Στουρνάρας δεν ήρθε ποτέ στη Βουλή να απαντήσει
στην επίκαιρη ερώτηση που είχαµε καταθέσει τρεις φορές γι’
αυτό. Είχα τελευταία φορά υποβάλει ερωτήµατα. Γιατί αφού
µπορούσε µε 4,9 δισεκατοµµύρια να γίνει απαραίτητη ανακεφα-
λαιοποίηση και να παραµείνει ως δηµόσια τράπεζα η Αγροτική
Τράπεζα, επιλέχθηκε η διάσπαση, το ξεπούληµα και το πανωπρο-
ίκι στην Τράπεζα Πειραιώς; Να µας απαντήσει. Δεν απάντησε
ποτέ. Καταθέτω στα Πρακτικά όλα αυτά τα στοιχεία καθώς και
την απάντηση του Όλι Ρεν. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Αθανάσιος Πετράκος κατα-
θέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Να µην κάνουµε ότι αυτήn τη στιγµή εµφανιστήκαµε στη
Βουλή, ότι δεν έχει κανείς παρελθόν, δεν έχει κανείς στηρίξει πο-
λιτικές, οι οποίες έχουν διαλύσει το τραπεζικό σύστηµα, το οποίο
δεν υπάρχει αυτήν τη στιγµή. Δεν χρηµατοδοτείται καµµία βιο-
µηχανία ακόµα και αυτές που έχουν τεράστια εξαγωγική δυνα-
τότητα. Χρηµατοδοτούν όµως µέσα µαζικής ενηµέρωσης οι
τράπεζες. Μέσα που στήριζαν τις κυβερνητικές µνηµονιακές πο-
λιτικές.

Αυτή είναι η πρώτη προϋπόθεση. Τη δεύτερη προϋπόθεση
πρέπει να την ξέρετε κι αυτήν. Είναι η µείωση του κόστους πα-
ραγωγής στον αγροτικό τοµέα και ένα απ’ αυτά είναι η µείωση
του ενεργειακού κόστους. Αντί να εργαστείτε προς αυτήν την κα-
τεύθυνση ποια ήταν η απάντησή σας την προηγούµενη πενταε-
τία; Να διαλύσετε, να ιδιωτικοποιήσετε όλες τις ενεργειακές
επιχειρήσεις. Τι κάνει η Κυβέρνηση σήµερα προς αυτή την κα-
τεύθυνση; Σταµάτησε τις ιδιωτικοποιήσεις και εργάζεται σε µια
κατεύθυνση µε µια µεγάλη ενεργειακή συµφωνία ο κ. Υπουργός
µε τη Ρωσία για την οποία υπέστη µεγάλες ειρωνείες το προ-
ηγούµενο διάστηµα. Αλλά γελάει καλύτερα όποιος γελάει τελευ-
ταίος λέει µια παροιµία. 

Η συµφωνία θα έχει ως αποτέλεσµα την περαιτέρω µείωση της
τιµής του φυσικού αερίου. Ακούσατε χθες πόσα χρώσταγε στη
ΔΕΠΑ η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης; Άρα η τιµή του φυσικού
αερίου και η µείωσή του είναι σηµαντικός παράγοντας για την
ανασυγκρότηση συνολικά της ελληνικής βιοµηχανίας.

Προς αυτήν την κατεύθυνση εργάζεται αυτή η Κυβέρνηση. Να
δηµιουργήσει τις προϋποθέσεις για την παραγωγική ανασυγκρό-
τηση του τόπου. Αυτό γίνεται µέσα σε ένα ναρκοθετηµένο πολι-
τικό περιβάλλον στο οποίο δεν έχει µείνει τίποτα όρθιο από τους
δηµόσιους πυλώνες και τα εργαλεία που µπορούσαν να στηρί-
ξουν την παραγωγική ανασυγκρότηση. Παρ’ όλα αυτά εργαζό-
µαστε προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Και µας ζητάτε τα ρέστα, τι κάναµε κι αν πραγµατικά το σχέδιο
για την ανασυγκρότηση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης
είναι βιώσιµο; Η απάντησή σας ποια είναι; Να κλείνουν τα εργο-

στάσια το ένα πίσω από το άλλο! Όταν κλείνουν το ένα πίσω από
το άλλο τα εργοστάσια, εννοείται ότι µεγαλώνει το κόστος, αφού
οι άνθρωποι θα κουβαλάνε τα προϊόντα σε ένα µέρος µόνο. Απλή
λογική χρειάζεται, δεν χρειάζεται να είσαι φιλόσοφος ή οικονο-
µολόγος! Γι’ αυτό, όταν µειώνεται η καλλιέργεια, υπάρχουν µε-
γάλες αποστάσεις κι αυξάνεται λοιπόν το κόστος. 

Άρα τι πρέπει να γίνει; Να βάλουµε λουκέτο; Να την κλείσουµε
ή να πάρουµε ένα πρώτο µέτρο να επαναλειτουργήσει και να δη-
µιουργήσουµε τις προϋποθέσεις; Και πήγε ο Αναπληρωτής
Υπουργός στον Έβρο ώστε να αυξηθεί η καλλιέργεια, να αυξη-
θούν οι εκτάσεις, να µεγαλώσει η παραγωγή και µαζί µε όλα τα
µέτρα, να πάρουµε κι εκείνα τα οποία θα µας βοηθήσουν να προ-
χωρήσουµε την επόµενη χρονιά σε µια ουσιαστική επανεκκίνηση
της τευτλοκαλλιέργειας στην Ελλάδα την οποία πηγαίνατε για
λουκέτο, για να µετατραπεί η χώρα σε χώρα εισαγωγών εντελώς; 

Γιατί -επιτρέψτε µου να πω- αυτή ήταν η πολιτική σας, κύριε
Χατζηδάκη. Και δεν το λέω τώρα. Σας το είχα πει και στην αρµό-
δια επιτροπή, ότι βάσει της πολιτικής σας δεν έπρεπε να λέγεστε
Υπουργός Ανάπτυξης, αλλά Υπουργός Προώθησης Εισαγωγών.
Έτσι σας είχα πει στην Επιτροπή Παραγωγής κι Εµπορίου όταν
συζητάγαµε το νοµοσχέδιο που είχατε φέρει τότε. 

Αυτή είναι η διαφορά η δική µας µε τη δική σας. Διαφορά µιας
προσπάθειας παραγωγικής ανασυγκρότησης του τόπου. Κι έρ-
χεστε τώρα και µιλάτε;

Προσέξτε τώρα. Το δεύτερο τροµερό που ακούµε αυτές τις
µέρες είναι ότι ο ΣΥΡΙΖΑ –λέει- ενισχύει τα µεγάλα συµφέροντα.
Λοιπόν, να γελάσουµε, γιατί µόνο να γελάσουµε µπορούµε µε
αυτό το επιχείρηµα. 

Για πείτε µου, λοιπόν, γιατί δεν εισπράχθηκαν αυτά τα χρέη
των µεγάλων οφειλετών µέχρι σήµερα; Η Υπουργός, κ. Βαλα-
βάνη, ασχολείται και µαθαίνει φορολογία. Εγώ δεν έχω µάθει κα-
θόλου, απλή λογική βάζω. Εγώ ρωτάω, γιατί αφήσατε να
διογκωθούν αυτά τα χρέη και να φτάσουν σε αυτά τα ύψη; Γιατί;
Πείτε µου. Ένα απλό ερώτηµα θέτω. Και ζητάτε τώρα τα ρέστα,
επειδή αυτά θα γίνουν εισπράξιµα; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε, να
ολοκληρώνουµε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Γιατί αυτό είπε και ο κ. Χατζηδάκης, αυτό είπε και ο κ. Κου-

τσούκος στην επιτροπή. «Ερχόµαστε», λέει ο κ. Χατζηδάκης, το
διαβάζω επί λέξει, «να προσθέσουµε µεγαλοοφειλέτες για πάνω
από ένα εκατοµµύριο και για πρώτη φορά». Μα, δεν απάντησε
στο εξής: Όποιος αφήνει έναν να χρωστάει πέντε, δέκα ή δεκα-
πέντε χρόνια, τι κάνει και γιατί δεν το παίρνει; Αυτός, δηλαδή,
δεν τον προστατεύει και τον προστατεύει αυτός ο οποίος έρχεται
τώρα να τα κάνει εισπράξιµα αυτά; Εδώ η λογική σηκώνει ψηλά
τα χέρια. Αδυνατώ να καταλάβω αυτό το πράγµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε, να
ολοκληρώσουµε. Φτάσαµε τα δεκαπέντε λεπτά. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε.
Το νοµοσχέδιο που φέρνουµε, ανακουφίζει τους αγρότες. 
Γιατί, κύριε Κουτσούκο και κυρίες και κύριοι συνάδελφοι της

Αντιπολίτευσης, γνωρίζετε πολύ καλά ότι οι αγρότες µε την υπο-
βολή των δηλώσεών τους φέτος θα βρεθούν αντιµέτωποι µε µια
πολύ δυσάρεστη έκπληξη, φορολόγηση µε 13% από το πρώτο
ευρώ, κ.λπ.. Τα ξέρετε αυτά. 

Εµείς τι κάνουµε µε αυτό; Τι κάνει µε αυτό η Κυβέρνηση σή-
µερα; 

Να πούµε τι κάνει. Οι αποζηµιώσεις για φυσικές καταστροφές
στην αγροτική οικονοµία, που προβλεπόταν φορολόγηση 13%
από το πρώτο ευρώ, θα είναι αφορολόγητες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε, δεν
µου αρέσει που σας διακόπτω, αλλά προσπαθήστε να ολοκλη-
ρώσετε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Οι αγροτικές επιδοτήσεις αφορο-
λόγητες, η προκαταβολή του φόρου στο µισό. Αυτά κάνουµε.

Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε, για την ανοχή σας.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστώ πάρα
πολύ, κύριε συνάδελφε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, να συνεννοηθούµε λίγο για την
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εξέλιξη των διαδικασιών. Ξέρετε καλά ότι στις 18:00’ η ώρα το
ελληνικό Κοινοβούλιο υποδέχεται τους επιζώντες της Χιροσίµα
και του Ναγκασάκι. Δεν µπορεί να αλλάξει αυτή η ώρα. Είναι δε-
δοµένο ότι στις 18:00’ θα γίνει αυτή η υποδοχή. Αυτό σηµαίνει
ότι πρέπει να ετοιµαστούµε όλοι νωρίτερα. 

Η χθεσινή συνεδρίαση έχει αποφασίσει ότι στις 16:00’ διακό-
πτουµε ή τελειώνουµε. Μάλλον τελειώνουµε και όχι διακόπτουµε.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, δέκα οµιλη-
τές έµειναν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε συνάδελφε,
αφήστε µε να ολοκληρώσω λίγο αυτό που θέλω να πω για να
δούµε όλοι µαζί µετά τι θα γίνει. Χρειάζεται µια συνεργασία όλων
µας και µια συνεννόηση.

Επειδή είναι ασφυκτικός ο χρόνος πρέπει να συνεννοηθούµε,
κατ’ αρχάς, για τον σεβασµό στον χρόνο από τους οµιλητές και
δεύτερον, να δούµε πώς θα εξελιχθεί η διαδικασία. Εχθές
υπήρξε µια σκέψη, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εάν δεν έχουµε
τον επαρκή χρόνο για να ολοκληρώσουµε αποτελεσµατικά και
ουσιαστικά τη σηµερινή µας συζήτηση µήπως πάµε και αύριο.
Αυτό δεν έγινε δεκτό και είπαµε να τελειώσουµε σήµερα. 

Δεν ξέρω εάν το Προεδρείο σε κάποια στιγµή ή εγώ ή η συνά-
δελφος που µε ακολουθεί ξαναθέσει το θέµα, διότι αν δεν προ-
λαβαίνουµε να βγάλουµε µέσα σε τρεις ώρες που ακολουθούν
-και λιγότερο- τη συνεδρίαση κάτι πρέπει να κάνουµε.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Θα ήθελα τον λόγο, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μισό λεπτό περιµέ-
νετε, κύριε Μητσοτάκη.

Εν τω µεταξύ να δούµε πώς θα κυλήσει η διαδικασία. Να σας
πω ότι ακολουθεί ο κ.  Καΐσας, η κ. Αµµανατίδου και η κ. Γκαρά.
Μετά θέλει να πάρει τον λόγο η Υπουργός, η κ. Βαλαβάνη, η κ.
Λυµπεράκη ως Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος, η κ. Αραµπατζή…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Κύριε Πρόεδρε...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Περιµένετε να σας πω
την οµάδα των συναδέλφων που ακολουθούν.

Μετά είναι η κ. Αραµπατζή και ο κ. Κόκκαλης ως Κοινοβουλευ-
τικός Εκπρόσωπος των Ανεξαρτήτων Ελλήνων. Μέχρι εκεί έ-
χουµε προσδιορίσει περίπου ότι θα πάµε µε αυτήν τη σειρά.

Τώρα, θέλετε κάτι κύριε Υπουργέ;
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Μετά την κ. Βα-
λαβάνη, θα ήθελα και εγώ τον λόγο.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Κι
εγώ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ωραία. Από ό,τι βλέπω
και ο κ. Αποστόλου θέλει να µιλήσει.

Τότε νοµίζω ότι χρειάζεται ακόµα µεγαλύτερη προσοχή για να
δούµε πώς θα εξελιχθεί η διαδικασία. Δυστυχώς, έχουµε αυτό
το δεδοµένο της ώρας λήξης που είναι η 16:00’ απογευµατινή.

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑNH (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Να προτείνω κάτι;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ορίστε, κυρία Υπουρ-
γέ.

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑNH (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Επειδή εγώ θα τοποθετηθώ δευτερευόντως για τις
ρυθµίσεις και κυρίως για τις τροπολογίες, µήπως πρέπει οι
Υπουργοί, οι οποίοι θέλουν να αναφερθούν όχι σε τροπολογίες,
να προηγηθούν για να είναι πιο εύκολο µετά;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κυρία Υπουργέ, αυτό
είναι λογικό, απλώς δεν µας λύνει το θέµα του χρόνου. Πρέπει
να συνεννοηθούµε πώς θα λύσουµε το πρόβληµα του χρόνου.

Κύριε Μητσοτάκη, έχετε τον λόγο, αλλά λίγο γρήγορα για να
συµβάλλουµε...

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Θα είµαι σύντοµος.
Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, θέλω να θέσω ένα ζήτηµα το

οποίο το έχω θέσει και πάλι στη Διάσκεψη των Προέδρων. 
Με όλο τον σεβασµό στη σηµασία της εκδήλωσης για τους επι-

ζώντες της τραγωδίας του Ναγκασάκι και της Χιροσίµα, δεν γί-
νεται να αποβαίνουν εξωκοινοβουλευτικές εκδηλώσεις σε βάρος

του κοινοβουλευτικού έργου. Αυτό θα πρέπει να ρυθµιστεί συ-
νολικά από τη Βουλή και αφορά τον τρόπο µε τον οποίο δίνεται
άδεια για τη χρήση της Αίθουσας. Οι παλαιότεροι κοινοβουλευ-
τικοί θα θυµούνται ότι µόνο σε εξαιρετικές περιπτώσεις διοργα-
νώνονται εκδηλώσεις µη κοινοβουλευτικές σε αυτήν την Αίθου-
σα. Εν πάση περιπτώσει, αυτό πρέπει να απασχολήσει το Προ-
εδρείο από εδώ και στο εξής.

Είναι σαφές, όµως, ότι δεν θα ολοκληρωθεί η συζήτηση σή-
µερα. Υπάρχουν σηµαντικές τροπολογίες για τις οποίες θέλουν
να τοποθετηθούν συνάδελφοι, κάποιες εκ των οποίων είναι και
στη σωστή κατεύθυνση. Προτείνω, λοιπόν, στην κυρία Υπουργό
και στον κύριο Υπουργό, να επανεξετάσουν αυτό το οποίο είπαν
χθες, να λήξει η συζήτηση σήµερα στις 15:00’, να τοποθετηθούν
οι Υπουργοί, να δοθεί άπλετος χρόνος να επανέλθουµε αύριο -
δεν υπάρχει νοµοθετικό έργο- να ολοκληρώσουµε τη συζήτηση
και τις τροπολογίες. 

Φαντάζοµαι, κυρία Υπουργέ, µισή µέρα δεν σας κάνει µεγάλη
διαφορά για την ψήφιση του νοµοσχεδίου. 

ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Είναι το ΦΕΚ.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Το ΦΕΚ θα βγει αύριο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

Μητσοτάκη.
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αλλά σε καµµία περίπτωση δεν

µπορεί να αποβαίνει εις βάρος της νοµοθετικής εργασίας µια...
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Έγινε κατανοητή η

παρέµβασή σας. Νοµίζω ότι ετέθη το θέµα του χρόνου και για
την αυριανή διαδικασία, αν µπορεί να υπάρξει. Αφήστε να το
δούµε το Προεδρείο και σε συνεννόηση µε τους Υπουργούς. Ας
προχωρήσουµε τώρα τη διαδικασία, αλλά να ξέρουµε ότι στις
16.00’ η ώρα πρέπει να κλείσουµε κι ότι η εκδήλωση στις 18.00’
υπάρχει. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ τον
λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ορίστε, κυρία Μανω-
λάκου. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, πρέπει να µιλή-
σουν και οι εισηγητές για τις τροπολογίες και πρέπει να προβλέ-
ψουµε χρόνο και γι’ αυτό. Πάρτε το σοβαρά υπ’ όψιν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Έχετε δίκιο. Εγώ βλέ-
πω τον κατάλογο. Ακολουθούν δώδεκα – δεκατρείς συνάδελφοι
οµιλητές και υπάρχουν εκτός αυτών και οι αγορητές που πρέπει
να µιλήσουν. Υπάρχουν οι Υπουργοί που θέλουν να µιλήσουν. Ο
χρόνος δεν επαρκεί, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Αύριο, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Να το δούµε, όµως,

σε συνεννόηση µε τους Υπουργούς. 
Ο κ. Γεώργιος Καΐσας έχει τον λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΪΣΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. Ελπίζω να

µην καταναλώσω όλο τον χρόνο. 
Θα παρουσιάσω όλο το ζήτηµα από το πώς βλέπει την όλη κα-

τάσταση ένας πολίτης από τον Έβρο, από µια περιοχή που έχει
ένα εργοστάσιο. 

Το εργοστάσιο για το Νοµό Έβρου και για την περιοχή γενι-
κότερα ήταν µια µοναδική πηγή εσόδων όλα αυτά τα χρόνια. Σα-
ράντα χρόνια το εργοστάσιο στον Έβρο δούλευε όπως δούλευε,
οι περισσότεροι το ξέρετε. Κάθε φορά που άλλαζε η κυβέρνηση,
άλλαζε και ο διευθυντής του εργοστασίου, άλλαζε το Διοικητικό
του Συµβούλιο. Πράσινη κυβέρνηση, πράσινο το συµβούλιο. Γα-
λάζια η κυβέρνηση, γαλάζιο το συµβούλιο. Να, λοιπόν, που σα-
ράντα χρόνια έτσι δούλευε αυτό το εργοστάσιο. Παρ’ όλα αυτά,
παρ’ όλη την κατάσταση αυτή, ήταν για την περιοχή µία πηγή
εσόδων σηµαντική, σηµαντικότατη. Με την κρίση, αυτό έγινε
ακόµα πιο σηµαντικό. Έφυγαν πάρα πολλές µικρές µονάδες,
πάρα πολλές επιχειρήσεις προς τη Βουλγαρία, άλλες πτώχευσαν
και το εργοστάσιο πλέον είναι θέµα επιβίωσης του νοµού. 

Το 2014 αποφάσισαν την αναστολή λειτουργίας του εργοστα-
σίου χωρίς να δικαιολογηθεί κανείς πουθενά. Τι σήµαινε αυτό για
τους παραγωγούς τεύτλων και όχι µόνο; Τι σήµαινε και γι’ αυ-
τούς  που συλλέγουν τα τεύτλα και γι’ αυτούς που µεταφέρουν
τα τεύτλα;  Ξαφνικά βρέθηκαν αναγκασµένοι να τα κουβαλήσουν
στο Πλατύ, τετρακόσια χιλιόµετρα µακριά από την Ορεστιάδα.
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Όπως καταλαβαίνετε αυτό το κόστος ούτε προγραµµατισµένο
ήταν ούτε µπορούσαν να το σηκώσουν οι άνθρωποι. 

Η ταλαιπωρία και η αγωνία ήταν µαζί µε το ότι δεν πληρώθη-
καν καν το 2014 αυτοί οι άνθρωποι που σηµαίνει ότι χρωστούσαν
και τους µεταφορείς, χρωστούσαν και στους ανθρώπους που
έβγαλαν τα παντζάρια τους και βέβαια δεν είχαν και για την οι-
κογένειά τους να ζήσουν. 

Δεν πληρώθηκαν, λοιπόν, το 2014 και αυτή η κατάσταση δεν
µπορούσε να πάει άλλο και ρωτούσαν τον ένα και τον άλλο κι
εµάς στον ΣΥΡΙΖΑ τότε, τι θα κάνουµε. Τους λέγαµε, λοιπόν, ότι
εµείς θα το επαναλειτουργήσουµε το εργοστάσιο. Δεν µας πί-
στευαν φυσικά. Όταν ο κ. Τσίπρας, ο Πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ ήρθε
στην περιφερειακή συνδιάσκεψη στην Αλεξανδρούπολη τα πε-
ρισσότερα ερωτήµατα που δέχθηκε ήταν αυτά, τι θα γίνει µε το
εργοστάσιο ζάχαρης. 

Ο ίδιος ο Πρόεδρος εγγυήθηκε την επαναλειτουργία του. Και
όσοι εδώ σήµερα λένε πώς άλλα λέγαµε προεκλογικά και άλλα
κάνουµε µετεκλογικά, διαψεύδονται. Αυτή είναι η µεγαλύτερη
απάντηση που µπορεί να πει κανένας. Δεν πιστεύαν οι άνθρωποι
ότι θα επαναλειτουργήσει, ότι θα ξαναµπεί το εργοστάσιο, ότι
θα είναι της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Αυτό έγινε µε
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Δεν νοιάζεται κανένας στον
Έβρο µε τι έγινε. Δεν νοιάζεται στην κυριολεξία κανένας. Εκείνο
που µας λένε είναι «αργήσατε και δεν προλαβαίνουµε να σπεί-
ρουµε παντζάρια». Αυτό µας λένε οι άνθρωποι, αυτό εισπράττω
εγώ σαν Βουλευτής από τον Έβρο. Οι περισσότεροι µου λένε
«έπρεπε να το είχατε κάνει πολύ πιο νωρίς». 

Ευχαριστώ πολύ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα πέντε µαθητές και µαθήτριες και τρεις
εκπαιδευτικοί συνοδοί τους από το 48ο Δηµοτικό Σχολείο Πά-
τρας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει η κ. Αµµανατίδου-Πασχαλίδου Ευαγγελία. 
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Ο κ. Καΐσας, αλλά και η κ. Γκαρά, που θα ακολουθήσει µετά

τη δική µου οµιλία, είναι από έναν δύσκολο ακριτικό νοµό και
αποτύπωσε την αγωνία των αγροτών. Και έρχεται ο κ. Μητσοτά-
κης και µας λέει ότι εµείς δεν µιλάµε για το πρόγραµµα της Θεσ-
σαλονίκης, ότι έχει καιρό να το ακούσει, ότι το άκουσε σήµερα
κατά λάθος και τόνισε ότι είναι µια βαθιά προβληµατική επιχεί-
ρηση η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. 

Για να συνεννοηθούµε: Το έγκληµα το διέπραξε η Νέα Δηµο-
κρατία και το ΠΑΣΟΚ, όχι µόνο για την ΕΒΖ, κύριε Μητσοτάκη,
για όλη την βιοµηχανία στη χώρα µας, για όλο τον πρωτογενή
και το δευτερογενή τοµέα. Θα πρέπει εδώ πέρα κάποιοι να απο-
λογηθούν. Πραγµατικά το λέω αυτό. Έχουµε αυτήν την κατά-
σταση που βλέπουµε σήµερα έχοντας εικόνα όλα τα προηγού-
µενα χρόνια και έρχεστε και µιλάτε εσείς για την πράξη νοµοθε-
τικού περιεχοµένου, η οποία ήταν επιβεβληµένη για την παρα-
γωγική ανασυγκρότηση της χώρας, όπως λέγαµε και στο πρό-
γραµµα της Θεσσαλονίκης. 

Θα πρέπει να πούµε γιατί χρειάζεται η χώρα µας την Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης. Θα πρέπει να πούµε ότι τα τελευταία
τριάντα πέντε χρόνια, επειδή κυβερνούσαν αυτά τα δύο πρώην
µεγάλα κόµµατα, έχει υποστεί η χώρα µας µια σταδιακή αποβιο-
µηχάνιση. Δεν ήταν, όµως, τυχαία. Ήταν µια ολόκληρη στρατη-
γική επιλογή µετάβασης προς µια οικονοµία, η οποία θα βασί-
ζεται στον τριτογενή τοµέα. 

Ειπώθηκε και χθες από τον εισηγητή µας, τον κ. Κώστα Λαπα-
βίτσα. Δεν θα µπω σε αυτό. Θέλω, όµως, να πω ότι σε αυτό το
πλαίσιο υποχώρησε και η αγροτική παραγωγή, κυρίως µέσω της

σύνδεσης µε την Κοινή Αγροτική Πολιτική. 
Ο ΣΥΡΙΖΑ έχει εκφράσει επανειληµµένως τη διαφωνία του µε

το υπάρχον παραγωγικό µοντέλο, που έχει οδηγήσει στα γνωστά
σε όλους µας αδιέξοδα και για τον λόγο αυτό, από την πρώτη
στιγµή µιλούσε, µιλάει και θα µιλάει και θα σχεδιάζει για την
ανάγκη παραγωγικής ανασυγκρότησης µιας χώρας η οποία
πραγµατικά µπορεί να παράγει ασφαλή ποιοτικά προϊόντα και να
καταφέρει να έχει αυτάρκεια και επάρκεια, κάτι που δεν το θέ-
λετε και δεν το θέλατε ποτέ τελικά. 

Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι ο µοναδικός παραγωγός
ζάχαρης στην Ελλάδα και µία από τις λίγες εναποµείνασες βιο-
µηχανίες στη χώρα µας. Αυτή η Βιοµηχανία ζούσε παλιά δεκα-
τέσσερις χιλιάδες οικογένειες. Είχε οκτώ χιλιάδες αγρότες, τα
συνοδά επαγγέλµατα, δύο µε δυόµισι χιλιάδες εργαζόµενους,
µόνιµο και εποχικό προσωπικό. 

Ξέρετε τι σηµαίνει αυτό για τις τοπικές κοινωνίες από το Δο-
µοκό ως τη Φλώρινα και την Ορεστιάδα, από τη Στερεά Ελλάδα,
από τα όριά της µε τη Θεσσαλία και όλη τη βόρειο Ελλάδα; Και
σήµερα έχουµε φτάσει µόνο στις τριάντα χιλιάδες στρέµµατα
λόγω και της καθυστέρησης, αλλά και λόγω βασικά των καιρικών
συνθηκών. 

Συντελέστηκε, όµως, µια απαξίωση όλα τα προηγούµενα χρό-
νια και ήρθε το τελειωτικό, το περσινό. Έβαλαν λουκέτο οι Σέρ-
ρες και η Ορεστιάδα. Γιατί έβαλαν λουκέτο; Αυτή ήταν µια
επιλογή η οποία δεν έριξε το κόστος λειτουργίας, το αύξησε.
Οκτώ µε εννιά εκατοµµύρια πρέπει να είναι το µεταφορικό κό-
στος από όλες τις περιοχές µέχρι το Πλατύ. 

Χθες δεσµεύτηκε ο Υπουργός ότι θα ανοίξει το ένα τουλάχιστο
εργοστάσιο, της Ορεστιάδας. 

Είναι κατανοητό, επειδή υπάρχουν περιορισµένα στρέµµατα
λόγω και των καιρικών συνθηκών, πέραν της απαξίωσης όλων
των προηγούµενων χρόνων που βαραίνει δυστυχώς τη σηµερινή
νέα διοίκηση. Και δεν λέω κάτι για τη νέα διοίκηση. Λέω ότι θα
πρέπει να βρει τους τρόπους, µαζί µε την Κυβέρνηση, για να µπο-
ρέσει να αλλάξει τη νοοτροπία και να γυρίσει η εµπιστοσύνη του
αγρότη απέναντι στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, η οποία
µπορεί να γυρίσει. 

Και ξέρετε γιατί µπορεί να γυρίσει; Διότι θα έχει την ολοκλη-
ρωµένη διαχείριση. Άκουσα τον κ. Κουτσούκο να µιλάει για την
ολοκληρωµένη διαχείριση που είναι 30 ευρώ κατά στρέµµα. Από
το 2012 δεν είχαν δοθεί από τη συγκυβέρνηση αυτά τα 30 ευρώ
κατά στρέµµα και ήρθε η συνδεδεµένη που είναι 54 ευρώ. Άρα
µιλάµε για περίπου 84 ευρώ το στρέµµα, τα οποία µειώνουν το
κόστος της παραγωγής. Αν δεν κάνω λάθος, 260 ευρώ ήταν κατά
στρέµµα το κόστος παραγωγής. Είναι µία σηµαντική ανάσα για
τον Έλληνα παραγωγό, η οποία θα στηρίξει και την τευτλοκαλ-
λιέργεια. 

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου και τα 30 εκατοµµύρια
ευρώ, βεβαίως, είναι µία πρώτη ανάσα. Δεν είναι αυτό που θα θέ-
λαµε. Όµως, δεν µπορούµε να κάνουµε πίσω πάνω σε αυτό. 

Ξέρετε κάτι ειδικά εσείς από τη Νέα Δηµοκρατία που µιλάτε;
Άκουσα τον κ. Μητσοτάκη να µιλάει και πραγµατικά έχω θυµώ-
σει. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Σας βλέπω πολύ θυµωµένη!
ΛΙΤΣΑ ΑΜΜΑΝΑΤΙΔΟΥ - ΠΑΣΧΑΛΙΔΟΥ: Το 2006 επί Μπασιά-

κου χάσαµε τα δύο µας εργοστάσια. 
Να σας θυµίσω, κύριε Μητσοτάκη, ότι ακόµη τότε δικός σας

ήταν ο κ. Κοσκινάς, ο οποίος παραιτήθηκε από τη διοίκηση της
Βιοµηχανίας Ζάχαρης, γιατί κλείσατε τα δύο εργοστάσια, επειδή
θεωρήσατε ότι δεν θα αντιστεκόµασταν εµείς στην κοινή οργά-
νωση αγοράς ζάχαρης και θα συµφωνούσαµε πάνω σε αυτό. 

Να ξέρουµε ποιες ήταν οι πολιτικές στις πλάτες των αγροτών,
αλλά βασικά στις πλάτες της εθνικής οικονοµίας! 

Και όλα αυτά είναι όσα προσπαθεί σήµερα η Κυβέρνηση να
αντιστρέψει. Προσπαθεί να υπάρξει παραγωγική ανασυγκρό-
τηση της χώρας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Επειδή τελείωσε ο χρόνος, θέλω να πω δύο λόγια µόνο για την
τροπολογία για τις λαϊκές αγορές, επειδή αναφέρθηκε εδώ. Αυτή
η τροπολογία απλά αντιµετωπίζει τη δυσκολία από τις 2-3-2015
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και µετά. Το καταλαβαίνουµε, το κατανοούµε, όπως και δυο, τρία
ακόµα ζητήµατα. 

Επειδή, όµως, ακούστηκαν πάρα πολλά, θα έρθει µέσα από
πραγµατική διαβούλευση ένα νοµοσχέδιο το οποίο θα περιλαµ-
βάνει λαϊκές αγορές, παραγωγούς, εµπόρους, πλανόδιο εµπό-
ριο, στεγασµένο εµπόριο. Όλα αυτά θα λυθούν εκεί, µέσα από
διαβούλευση. Αυτό ήταν ανάγκη να γίνει. Πιθανόν να υπάρχουν
και κάποια ζητήµατα, τα οποία δεν έχουν µπει µέσα στην τροπο-
λογία. Ήταν, λοιπόν, άµεσο το θέµα, έπρεπε να γίνει και ίσως να
καθυστέρησε κιόλας. 

Πάντως, η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης µε αυτήν την Κυβέρ-
νηση θα πάρει µια τεράστια ανάσα και θα έχει αναπτυξιακή προ-
οπτική. 

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε και για την ανοχή σας. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κυρία
συνάδελφε. 

Η συνάδελφος κ. Αναστασία Γκαρά από το ΣΥΡΙΖΑ έχει τον
λόγο. 

ΑΝΑΣΤΑΣΙΑ ΓΚΑΡΑ: Νοµίζω ότι η κ. Αµµανατίδου µας κάλυψε
σε πάρα πολλά πράγµατα. 

Εγώ από την πλευρά µου θέλω να δηλώσω ότι σήµερα χαίρο-
µαι ιδιαιτέρως όχι γιατί φθάσαµε στο σηµείο η Ελληνική Βιοµη-
χανία Ζάχαρης να έχει ανάγκη στήριξης ύψους 30 εκατοµµυρίων,
αλλά γιατί αυτή η Κυβέρνηση πήρε την πολιτική απόφαση, µε
πολύ µεγάλο κόστος, να δώσει µια ανάσα ζωής στη Βιοµηχανία
και να τη λειτουργήσει. 

Μια και η όλη συζήτηση περιλαµβάνει την παραγωγική ανα-
συγκρότηση, να σηµειώσουµε -όπως είναι γνωστό- ότι τα τελευ-
ταία χρόνια συντελέστηκε στην Ελλάδα µια ιστορικών διαστά-
σεων οικονοµική καταστροφή τόσο σε όρους παραγωγής όσο
και σε όρους απώλειας πόρων, ανθρώπινου δυναµικού και συσ-
σωρευµένων δεξιοτήτων και γνώσης. 

Σε αυτό το πλαίσιο, λοιπόν, το ερώτηµα που προκύπτει δεν
είναι πλέον αν θα υπάρξει αναδιάταξη των παραγωγικών δυνά-
µεων και των υποκειµένων που εµπλέκονται στην παραγωγική
διαδικασία, αλλά µε ποιο τρόπο θα γίνει η παραγωγική ανασυγ-
κρότηση, από ποια υποκείµενα, µε ποιους όρους και µε ποιο
σκοπό. 

Η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, για την οποία συζητάµε
σήµερα και αφορά στη στήριξη της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζά-
χαρης, δεν είναι ένα διαδικαστικό ή µεµονωµένο περιστατικό. 

Είναι ένα θέµα µέγιστης σηµασίας που έχει να κάνει συνολι-
κότερα µε την ανασυγκρότηση της ελληνικής οικονοµίας και το
µέλλον της αγροτικής βιοµηχανικής παραγωγής. Τονίζω πως
είναι µέγιστης σηµασίας, γιατί η ζάχαρη δεν είναι απλά ένα γλυκό
προϊόν, αλλά κάτι παραπάνω για εµάς. Σχετίζεται µε έναν ολό-
κληρο κύκλο εργασιών που µπορεί να συµβάλλει αποφασιστικά
στην ανάταση της τοπικής αλλά και εθνικής οικονοµίας. Παρά-
δειγµα, βέβαια, αποτελεί η περιοχή της Ορεστιάδας, όπου χα-
ρακτηριστικά λέγεται ότι το εργοστάσιο έχτισε µια πόλη. 

Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι η πρώτη καθετοποι-
ηµένη παραγωγή που είχε η χώρα µας –όπως έχει ακουστεί- και
πιθανόν από τις πρώτες καθετοποιηµένες παραγωγές πρωτογε-
νούς, δευτερογενούς και τριτογενούς τοµέα που δηµιουργήθη-
καν στην Ελλάδα αλλά και την Ευρώπη.

Μάλιστα, οι άνθρωποι που εκτίµησαν την παραγωγή του προ-
ϊόντος παλαιότερα και επένδυσαν σε αυτή, φρόντισαν να ανα-
πτύξουν τη Βιοµηχανία Ζάχαρης µε τέτοιο τρόπο ώστε να
καλύπτει την παραγωγή όλων των Βαλκανίων. Έτσι έστησαν δύο
εργοστάσια στη Σερβία συν τα πέντε εργοστάσια που υπήρχαν
στον ελλαδικό χώρο. Μιλάµε, δηλαδή, για µία Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης µε τεράστιες δυνατότητες ανάπτυξης και προοπτικές. 

Παράλληλα, τα εργοστάσιά µας δεν παράγουν µόνο ζάχαρη,
αλλά µπορούν να παραγάγουν και πολλά άλλα προιόντα, κυρίως
υποπροϊόντα, όπως ζωοτροφή, µελάσα, πούλπα, πέλλετ, οινό-
πνευµα, αλλά και ηλεκτρική ενέργεια. 

Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, επίσης, διαθέτει ένα εξειδι-
κευµένο ανθρώπινο δυναµικό µε γεωπόνους, µηχανολόγους και
µηχανικούς, ενώ διαθέτει και καλά µηχανουργεία, πράγµατα τα
οποία συνήθως ξεχνάµε, δεν τα έχουµε υπολογίσει. 

Η τεράστια, λοιπόν, σηµασία της ζάχαρης, ο τρόπος µε τον
οποίο θα µπορούσαµε να κερδίσουµε απ’ αυτήν και οι δυνατό-
τητες που έχει είναι µέγιστες. 

Ακούγοντας, λοιπόν, όλα αυτά κανείς, εύλογα θα µπορούσε
να αναρωτηθεί γιατί φτάσαµε στο σηµερινό σηµείο. Γιατί άραγε; 

Λίγους µήνες πριν ο ΣΥΡΙΖΑ αναλάβει τη ηνία της χώρας, η Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης οδηγούνταν µε µαθηµατική και σχε-
διασµένη ακρίβεια στο ολοκληρωτικό της κλείσιµο. Βέβαια, η
αποδιάρθρωσή της ξεκίνησε και συντελούνταν εδώ και χρόνια.
Οι κυβερνήσεις της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ διαθέτον-
τας το know how των fast track ιδιωτικοποιήσεων και του ξεπου-
λήµατος του δηµόσιου πλούτου, απαξίωσαν τη λειτουργία και
υπέσκαψαν συνειδητά το έργο της, ώστε να την παραδώσουν
στα χέρια των αρπακτικών χωρίς βέβαια να υπολογίσουν ή να εν-
διαφερθούν για τις τραγικές συνέπειες που προκάλεσαν.

Αναρωτιέµαι, κύριοι και κυρίες της Αντιπολίτευσης, πώς έχετε
ακόµη το θράσος –γιατί για θράσος πρόκειται- να µιλάτε εσείς
για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης µετά τα εγκλήµατα που
διαπράξατε σε βάρος της; Δεν σας ζώνουν οι ερινύες, ή µήπως
νοµίζατε ότι θα έχετε για πάντα ασυλία και τα σκάνδαλα και οι
ευθύνες σας δεν θα έβγαιναν ποτέ στο φως; 

Να το ξεκαθαρίσουµε, λοιπόν. Η διάλυση της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης είναι καθαρά δικό σας έργο. Είναι αποτέλε-
σµα δικών σας διαρκών µεθοδεύσεων, επιλογών και κακοδια-
χείρισης που δηµιούργησαν υπέρογκα χρέη µέσα σε ελάχιστο
διάστηµα. Ευθύνεστε για τους διορισµούς συγκεκριµένων αν-
θρώπων στη διοίκηση της εταιρείας που αντί να δουλεύουν προς
όφελος αυτής και της ελληνικής κοινωνίας, λειτουργούσαν ως
άνθρωποι των εταιρειών που έβαλαν στο µάτι τη δική µας βιοµη-
χανία. Τελικά κάποιοι απ’ αυτούς πλέον εργάζονται στις ανταγω-
νίστριες εταιρείες δίνοντας και όλο το πελατολόγιο. 

Εάν παρατηρήσει κανείς τις κινήσεις τους, λοιπόν, µπορεί να
περιγράψει ένα καλοστηµένο σχέδιο αποσάθρωσης και λεηλα-
σίας της Βιοµηχανίας. Όλες οι επιλογές ήταν στην αντίθετη κα-
τεύθυνση από την εύρυθµη λειτουργία της Ελληνικής Βιοµη-
χανίας Ζάχαρης. 

Τελικό χτύπηµα ήταν το κλείσιµο των δύο εργοστασίων σε
Ορεστιάδα και Σέρρες, τα οποία έκλεισαν γιατί –λέει- ζηµίωναν
την εταιρεία. Τη ζηµίωναν, αλήθεια; Σύµφωνα µε επικαιροποι-
ηµένη έκθεση της «KANTOR» σε εντεταλµένη υπηρεσία και αυτή
από εσάς κύριοι, η αναστολή των δύο εργοστασίων θα έφερνε
κέρδος ύψους 18 εκατοµµυρίων ευρώ, έλεγε η µελέτη. Τι έγινε
τελικά; Το κέρδος ήταν περίπου στις 800.000 ευρώ, χωρίς βεβαία
να υπολογίζεται η πτώση ποιότητας της ζάχαρης, το κοινωνικό
κόστος ή το ευρύτερο οικονοµικό κόστος από όλο τον κύκλο των
εργασιών. Φοβερές επιλογές κάνατε! Οι συνέπειες, λοιπόν, ήταν
άµεσες.

Ας δούµε ενδεικτικά, όµως, τι προκάλεσε το κλείσιµο του ερ-
γοστασίου ζάχαρης µόνο στην περιοχή της Ορεστιάδας, στην
οποία και διαµένω.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα µου επιτρέψετε, κύριε Πρόεδρε.
Σύµφωνα µε µία πρόχειρη καταγραφή, λοιπόν, σε ένα χρόνο

και µόνο σε ένα χρόνο από την περιοχή της Ορεστιάδας χάθηκαν
40 εκατοµµύρια ευρώ από την τοπική αγορά, εγγυηµένο εισό-
δηµα χιλιάδων παραγωγών αγροτών, ογδόντα ευρώ στρέµµα
από την ολοκληρωµένη και συνδεδεµένη ενίσχυση για µία πεν-
ταετία, εκατοντάδες θέσεις εργασίας µόνιµου και εποχικού προ-
σωπικού.

Επίσης, επλήγησαν συναφείς επαγγελµατικές οµάδες, όπως
τευτλοεξαγωγείς, φορτοεκφορτωτές, ψεκαστές κ.λπ., χάθηκαν
εισοδήµατα από επαγγελµατικές οµάδες, όπως µεταφορείς, γε-
ωπόνοι, βενζινάδικα, συνεργεία, ενώ απωλέσαµε τη δυνατότητα
απόκτησης επαγγελµατικής γνώσης και εµπειρίας νέων επιστη-
µόνων και απόφοιτων επαγγελµατικών σχολών που θα έστηναν
τη ζωή τους στην ακριτική αυτή περιοχή, την οποία θέλουµε να
θωρακίσουµε χωρίς ανθρώπους εκεί εν τέλει.

Τα υπολογίσατε, άραγε, όλα αυτά, κυρίες και κύριοι; Θα µιλή-
σετε γι’ αυτά ή θα περιοριστείτε σε δικαιολογίες περί ελεύθερης
αγοράς, ώστε να δικαιολογήσετε το πλιάτσικο που στήσατε στη
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βιοµηχανία;
Η κριτική που ασκείτε, είναι στο πλαίσιο του «δεν υπάρχει σχέ-

διο για την επόµενη ηµέρα».
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού) 
Τελειώνω.
Και όµως, σας απασχολεί, γιατί εµείς έχουµε σχέδιο ακριβώς

αντίθετο από το δικό σας. Εντελώς αντίθετο!
Θα καταλήξω µε ένα στόχο και µία ευχή: Να ξαναδούµε τα

φουγάρα µας να καπνίζουν.
Σας ευχαριστώ πολύ.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κυρία

συνάδελφε.
Ο Υπουργός Παραγωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος

και Ενέργειας κ. Λαφαζάνης έχει τον λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Η συζήτηση σήµερα είναι πάρα πολύ κρίσιµη. Αν και δεν έχει
τα φώτα της δηµοσιότητας, το περιεχόµενό της αφορά το µέλ-
λον αυτής της χώρας,  διότι το πρόβληµα αυτής της χώρας κατ’
εξοχήν είναι το παραγωγικό της έλλειµµα. Αν η χώρα έχει φτάσει
σε αυτό το σηµείο, σε αυτό το κατάντηµα, θα έλεγα, οφείλεται
ακριβώς σε αυτόν τον λόγο, στην παραγωγική διάλυση την οποία
υπέστη επί δεκαετίες, την παραγωγική καταλήστευση, το γεγο-
νός ότι ως όραµα αναδείχθηκε η Ελλάδα ως µεταπρατικό κέντρο. 

Μια τέτοια Ελλάδα δανειζόταν αθρόα για να εξυπηρετεί τη δια-
πλοκή και δάνειζε τα νοικοκυριά µόνο για να εξυπηρετούνται οι
τράπεζες. Αυτό γινόταν επί δεκαετίες. Και αξιοποιήθηκε, βε-
βαίως, η ένταξη της χώρας στο ευρώ για να εκτραχυνθεί η δη-
µοσιονοµική παρέκκλιση και να πάρει χαρακτηριστικά εφιάλτη.
Έτσι, στην πρώτη κρίση, στην πρώτη δυσκολία είχαµε το σπά-
σιµο της φούσκας και από εκεί τις οδυνηρές συνέπειες.

Συζητάµε, λοιπόν, σήµερα ένα κρίσιµο θέµα παραγωγικής
αναδιάρθρωσης της χώρας, το θέµα της Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης, µιας βιοµηχανίας, δηλαδή, η οποία συνδέει τον πρω-
τογενή τοµέα µε τη µεταποίηση και δίνει τη δυνατότητα στη
χώρα -αν µπορέσουµε να στήσουµε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζά-
χαρης- να ενισχύσει την πρωτογενή της παραγωγή, ειδικότερα
την τευτλοπαραγωγή, και ταυτόχρονα να διαµορφώσει όρους
µεταποίησης, πράγµα που θα υποκαταστήσει εισαγωγές και ίσως
δώσει και τη δυνατότητα για εξαγωγές ελληνικής ζάχαρης. Αυτό
είναι το στοίχηµα. 

Και εδώ αναµετριόνται -και φαίνεται εδώ στην Αίθουσα- οι δύο
αντιλήψεις: Η µία που λέει «κλείστε τη Βιοµηχανία Ζάχαρης…» -
γιατί αυτό λέει, δεν λέει τίποτα άλλο- «…διαλύστε µια ιστορική
καλλιέργεια, πετάχτε την στο περιθώριο, εγκαταλείψτε την». Στο
όνοµα τίνος; Ποιας προοπτικής για τη χώρα; Τι θα κάνει αυτή η
χώρα όταν κλείνουν µία-µία οι βιοµηχανίες της, όταν διαλύεται η
αγροτική της παραγωγή; Ποιο µέλλον θα έχει; Ποια είναι η διέ-
ξοδος από την κρίση; Η παράδοση στους πιστωτές, όπως προ-
τείνετε; Ποια είναι η προοπτική µας; Το να µπούµε κάτω από
καθεστώς εσαεί νεοαποικιακής κηδεµονίας και να ξεπουλάµε τα
πάντα στην Ελλάδα, προκειµένου, υποτίθεται, να επιβιώσουµε,
που δεν επιβιώνουµε και δεν έχουµε προοπτική;

Όταν αναλάβαµε την Κυβέρνηση -κι εγώ προσωπικά ως Υ-
πουργός- βρήκαµε µία Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, την οποία
την είχατε παραδώσει στον εκκαθαριστή της κακής Αγροτικής
Τράπεζας, µία Βιοµηχανία Ζάχαρης που δεν έβρισκε ούτε καν
αγοραστή, δεν την πλησίαζε κανένας για να ιδιωτικοποιηθεί. Βε-
βαίως, δεν είναι θετική η ιδιωτικοποίησή της, αλλά δεν την πλη-
σίαζε κανένας. Η µετοχή της ήταν εκτός χρηµατιστηρίου, είχε
µια αρνητική θέση και χρέη εκατοντάδων εκατοµµυρίων ευρώ,
ληστρικά χρέη για τα οποία θα αναφερθώ παρακάτω. 

Αυτή ήταν η κατάσταση. Ούτε ένα ευρώ δεν είχε στο ταµείο
της. Αυτή ήταν η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Την είχατε κλεί-
σει. Είχατε βάλει λουκέτο, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του
ΠΑΣΟΚ, που έρχεστε να γίνεται τιµητές τώρα. Λουκέτο! Δεν είχε
ούτε ένα ευρώ στο ταµείο της. Εκατοντάδες εκατοµµύρια χρέη
και τους τευτλοκαλλιεργητές, οι οποίοι είχαν παραδώσει τη ζά-

χαρη στη Βιοµηχανία, απλήρωτους για την περσινή χρονιά. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
Κύριε Πρόεδρε, θέλω λίγο χρόνο προφανώς. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Υπουργέ, θα τον

έχετε. Όµως, ξέρετε κι εσείς καλά την ιστορία του χρόνου σή-
µερα. Έτσι δεν είναι; Το έχετε ακούσει και ελπίζω να βοηθήσετε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Μα, δεν καταλα-
βαίνω, είµαι αρµόδιος Υπουργός για το θέµα και µου δίνετε έξι
λεπτά; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Λέω ότι ελπίζω να βοη-
θήσετε, µε δεδοµένο το κλείσιµο της συνεδρίασης στις 16.00’. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Κύριε Πρόεδρε,
µην αντιδικούµε τώρα, γιατί χάνουµε χρόνο. Αλλά δεν είναι δυ-
νατόν να µου δίνετε µόνο έξι λεπτά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Μα δεν αντιδικώ, σάς
εξηγώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Μα, µου δίνετε
έξι λεπτά. Με συγχωρείτε, δεν το παρατήρησα από την αρχή. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Με άνεση χρόνου. Θα πάµε και
αύριο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Βεβαίως, να
πάµε και αύριο και µεθαύριο. Αλίµονο! 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Για να έχουµε άνεση! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Εδώ γι’ αυτό ερ-
χόµαστε, γι’ αυτό υπάρχει η Ολοµέλεια, για να συζητάµε. Μας
κατηγορείτε ότι φέρνουµε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου για
να περάσουµε το πράγµα κάτω απ’ το τραπέζι. Κάνετε µεγάλο
λάθος. Αν κάναµε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου είναι
γιατί -σας το είπα- παραλάβαµε αυτήν την κατάσταση που παρα-
λάβαµε. Και αν δεν επισπεύδαµε, δεν θα υπήρχε τώρα τευτλο-
καλλιέργεια, θα είχαµε τελειώσει, και η Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης θα ήταν κλειστή και χιλιάδες εργαζόµενοι στον δρόµο,
µε ό,τι αυτό συνεπάγεται. Γι’ αυτό κάναµε την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου, διότι έπρεπε να καλλιεργηθούν τα τεύτλα και
δεν υπήρχε ούτε µία µέρα προθεσµία. 

Πήγαµε, λοιπόν, στην Τράπεζα Πειραιώς για να βρούµε δανει-
οδότηση, χρηµατοδότηση. Ποια ήταν η απάντηση; Κλειστές πόρ-
τες. «Δεν µας επιτρέπουν οι ευρωπαϊκές κατευθύνσεις να χρηµα-
τοδοτήσουµε τη ζάχαρη» µας λέγανε. Ψευδέστατα βεβαίως!
Ψευδέστατα, γιατί αυτή είναι η υποχρέωσή τους. Διότι ξεπουλή-
θηκε η ΑΤΕ. Τι ξεπουλήθηκε. Χαρίστηκε µε προίκα στην Τράπεζα
Πειραιώς για να παίζει η Τράπεζα Πειραιώς -υποτίθεται- έναν
ρόλο αναπτυξιακό για την αγροτική παραγωγή και όχι να λέει στο
πιο κρίσιµο σηµείο, όταν έχουµε τευτλοπαραγωγή, ότι δεν χρη-
µατοδοτεί. Και κλείνει την πόρτα. 

Για να µπορέσουµε, λοιπόν, να πληρώσουµε τους τευτλοπα-
ραγωγούς την περσινή χρονιά για να µπουν στη νέα καλλιέργεια,
αλλιώς δεν υπήρχε δυνατότητα να γίνει νέα καλλιέργεια, µπήκαν
ως ενέχυρο τα αποθέµατα ζάχαρης της Ελληνικής Βιοµηχανίας
και επιταγές από πάνω, προκειµένου να δώσει 8 εκατοµµύρια για
να µπορέσουµε να αποπληρώσουµε τους τευτλοπαραγωγούς.
Αυτή ήταν η κατάσταση, η άθλια κατάσταση! 

Τώρα τι γίνεται; Πουλάει τη ζάχαρη η Ελληνική Βιοµηχανία και
τα λεφτά πηγαίνουν στην Τράπεζα Πειραιώς, η οποία θα πάρει
το δάνειό της τσάκα-τσάκα, µέσα σε µήνες. 

Αυτή είναι η ληστεία, η οποία γίνεται και για την οποία δεν
βλέπω η Αντιπολίτευση να διαµαρτύρεται. Έχει φτιάξει ένα κα-
θεστώς για τις τράπεζες και σιδηροδέσµια η Ελλάδα στους τρα-
πεζίτες, µε λεφτά του δηµοσίου βεβαίως. Γιατί τα λεφτά το
δηµόσιο τα έχει βάλει και στέκονται οι τράπεζες στα πόδια τους.
Όµως, το καθεστώς µέσω ΤΧΣ, µε τα µνηµόνια και µε την απειλή
ότι θα διακοπεί η ρευστότητα στέκεται για να πιέζει τη χώρα, να
της διαλύει την παραγωγική βάση και να βάζει τους τραπεζίτες
τώρα να έχουν το πάνω χέρι και να µη µπορεί να γίνει µια ανα-
πτυξιακή προοπτική µε αυτό το καθεστώς που διέπει τις τράπε-
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ζες. 
Βεβαίως, το έγκληµα που κάνατε δεν το έχει ξεχάσει κανείς.

Θα εξιχνιαστούν τα εγκλήµατα και θα αποδοθούν ευθύνες. Δεν
υπάρχει περίπτωση να µην αποδοθούν ευθύνες. 

Το έγκληµα της πώλησης της ΑΤΕ. Ο κ. Στουρνάρας. Μέγας ο
κ. Στουρνάρας! Ανεξάρτητος Διοικητής της Τράπεζας της Ελλά-
δος! Μπράβο του! Τι ανεξάρτητος διοικητής είναι αυτός µε το
σκάνδαλο της Αγροτικής Τράπεζας; Ο ένας ανεξάρτητος διοικη-
τής έβγαλε µη βιώσιµη την Αγροτική Τράπεζα…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ο κ. Στουρνάρας ήταν διοικητής
τότε; 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-
συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Κύριε Μητσο-
τάκη, µην παρεµβαίνετε, διότι είστε συνένοχος γι’ αυτά τα
εγκλήµατα και θα τα ακούσετε όλα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ερώτηση κάνω. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Βεβαίως, Διοικη-
τής της Τράπεζας της Ελλάδας δεν ήταν ο κ. Στουρνάρας. Ήταν
άλλος διοικητής, ο οποίος σε µια νύχτα έκρινε ότι είναι µη βιώ-
σιµη η Αγροτική Τράπεζα. Και όταν τον ρωτούσαµε «µε ποια στοι-
χεία κρίνεις ότι είναι µη βιώσιµη;», δεν µας τα έφερνε στη Βουλή
για να µας τα δείξει. 

Μη βιώσιµη, λοιπόν, η Αγροτική Τράπεζα, βιώσιµη όµως η Τρά-
πεζα Πειραιώς. Αντί να αγοράσει -που λέει ο λόγος- η Αγροτική
Τράπεζα την Τράπεζα Πειραιώς, πήγε η Τράπεζα Πειραιώς µε τη
ρήση του κυρίου διοικητού τότε να πάρει µε προίκα την Αγροτική
Τράπεζα και τη χώρισε, βεβαίως, σε καλή και κακή. Στην κακή
Αγροτική Τράπεζα πήγε η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, αλλά
οι απαιτήσεις των πιστωτών πήγαν στην Τράπεζα Πειραιώς. Η
Τράπεζα Πειραιώς µε τα δάνεια της Αγροτικής έχει απαιτήσεις
155 εκατοµµυρίων ευρώ αυτήν την ώρα απέναντι στη χρεοκοπη-
µένη Βιοµηχανία Ζάχαρης. Και γιατί τις έχει αυτές τις απαιτήσεις;
Γιατί έχει βάλει τεράστιες υποθήκες σε ακίνητα και ξέρει πώς ό,τι
και να γίνει θα πάρει δεκάδες εκατοµµύρια, αν όχι όλο το ποσό.
Αυτά είναι τα εγκλήµατα που έχουν συντελεστεί σε αυτήν τη
χώρα. 

Πουλήθηκε, λοιπόν, σε µία νύχτα. Μη βιώσιµη έκρινε ο κύριος
Διοικητής της Τράπεζας της Ελλάδας. Υπουργός Οικονοµικών
ήταν ο κ. Στουρνάρας. Το καταγγέλλαµε τότε εδώ το σκάνδαλο.
Ο κ. Στουρνάρας, όµως αγέρωχος. Ήξερε. Σου λέει, «ο ένας δι-
οικητής λέει µη βιώσιµη, εγώ θα διαχειριστώ ως άλλος διοικητής
µετέπειτα αυτήντην άθλια κατάσταση την οποία έχω επιβάλει». 

Αυτά τα εγκλήµατα δεν έχουν συµβεί σε καµµία άλλη χώρα
του κόσµου, για να µη µιλήσω -που καλώς µίλησε ο κ. Πετράκος-
και για το Ταχυδροµικό Ταµιευτήριο. Και αυτό µη βιώσιµο. Πώς
έγινε µη βιώσιµο; Με ανακοίνωση του κ. Στουρνάρα. Ο κ. Στουρ-
νάρας το έβγαλε µη βιώσιµο σε µια νύχτα και το πήγαν πεσκέσι
στη Eurobank µε funding gap και σε ένα βράδυ 13 δισεκατοµµύ-
ρια έχασε το δηµόσιο απ’ όλες αυτές τις διαδικασίες σωτηρίας
της περίφηµης Eurobank. Λεφτά δεν έχει η Ελλάδα για τον
άνεργο, για τον πάµφτωχο, αλλά για όλο αυτό το διαπλεκόµενο
κεφάλαιο δίνει δισεκατοµµύρια ως µαρουλόφυλλα. Αυτή είναι
πραγµατικότητα. 

Σας είπα, όµως, ότι δεν θα µείνει τίποτα ατιµώρητο. Όλα θα
εξιχνιαστούν σε βάθος και θα αποδοθούν ευθύνες, και οι πολιτι-
κές και οι όποιες άλλες ευθύνες υπάρχουν. Αυτό πρέπει να γίνει,
διότι το οφείλουµε όχι στο παρελθόν και στο τι έγινε, αλλά στις
νέες γενιές που έρχονται. 

Αυτή την κατάσταση παραλάβαµε, λοιπόν, µε τη Βιοµηχανία
Ζάχαρης. Τι έπρεπε να κάνουµε; Να την κλείσουµε, λοιπόν; Αυτή
είναι η απάντησή σας, να την κλείσουµε. Βρήκαµε έναν τρόπο,
διότι οι τράπεζες ήταν κλειστές και το δηµόσιο δεν µπορούσε να
χρηµατοδοτήσει την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Τότε θα φω-
νάζατε -και δικαίως- για κρατική ενίσχυση. Εδώ φωνάζετε, όταν
δεν υπάρχει κρατική ενίσχυση. Για σκεφτείτε, λοιπόν, να µπο-
ρούσε το δηµόσιο να έδινε µερικά εκατοµµύρια για να στηρίξει
την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης; Και βρήκαµε τον εκκαθαρι-
στή, το έγκληµα δηλαδή. Πατήσαµε πάνω στο έγκληµα το οποίο
είχατε κάνει µε τον εκκαθαριστή, για να µπορέσουµε να στηρί-
ξουµε µε µερικές δεκάδες εκατοµµύρια τη λειτουργία της Ελλη-

νικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 
Και επειδή ο εκκαθαριστής, ως όφειλε, έπρεπε να τα δώσει τα

λεφτά µόνος του, µας έλεγε ότι δεν µπορούσε να το κάνει και
υποχρεωθήκαµε άρον-άρον να φέρουµε πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, νοµοθετική ρύθµιση δηλαδή, για να µπορέσει να
γίνει αυτή η µεταβίβαση.

Και έρχεται ο κ. Χατζηδάκης και µας λέει: «Ποιος χάνει από
αυτήν τη µεταβίβαση;». Λείπει ο κ. Χατζηδάκης, δεν κάθεται να
ακούσει τη συζήτηση, εισηγητής είναι. Ποιος χάνει –λέει- από
αυτήν τη µεταβίβαση; Ποιος χάνει, κύριε Χατζηδάκη, για πείτε
µου, χάνουν οι τευτλοπαραγωγοί που συνεχίζουν  την καλλιέρ-
γεια; Χάνει η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, η οποία κάνει µια
απόπειρα για να επιβιώσει; Ποιος άλλος χάνει, κύριε Χατζηδάκη;
Χάνουν οι πιστωτές έστω του εκκαθαριστή, που µε την εκκαθά-
ριση της κακής τράπεζας τη ληστεύουν πάλι; Χάνουν και αυτοί;
Όχι δεν χάνουν, διότι µε αυτά τα χρήµατα µπορεί κάτι να πάει
καλύτερα στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, οπότε αυξάνουν
τα περιουσιακά στοιχεία και των πιστωτών. Γιατί, λοιπόν, αυτή η
έκφραση «ποιος χάνει»; Και φτάνουν στο σηµείο να µιλάνε και
για κρατική ενίσχυση στα 30 εκατοµµύρια που τα δίνει ο εκκα-
θαριστής. Γιατί είναι κρατική ενίσχυση; Εδώ δεν υπάρχει δηµο-
σιονοµική επίπτωση, το λέει η Έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου.
Δεν υπάρχει δηµοσιονοµική επίπτωση από αυτήν τη νοµοθετική
ρύθµιση. Αν δεν υπάρχει δηµοσιονοµική επίπτωση, πώς υπάρχει
κρατική ενίσχυση; Μπορείτε να µου εξηγήσετε πώς γίνεται αυτό
το θαύµα; Γιατί λέτε αυτές τις αθλιότητες εδώ; Γιατί δίνετε σή-
µατα και παραγγελίες σε αυτούς που καραδοκούν εις τα Ευρώ-
πας να εφορµήσουν και να µας πουν: «Τι κάνετε εδώ; Κλείστε
την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης!».

Έχετε άλλη επιλογή; Αν έχετε άλλη επιλογή, να την ακούσουµε
την πρόταση. Μπορεί να έχετε µια καλύτερη πρόταση, µπορεί να
έχετε µια καλύτερη ιδέα. Ευχαρίστως να κάνουµε σε αυτήν τη
βάση τη συζήτηση και να µας πείτε: «Όχι από εκεί, από εδώ θα
γίνει η χρηµατοδότηση. Από εκεί θα τα βγάλουµε πέρα». Να την
ακούσουµε. Δεν ακούµε καµµία άλλη πρόταση.

Γι’ αυτό σας λέω ότι η πρότασή σας, κύριε Κουτσούκο και
κύριε Μητσοτάκη, είναι µία, το λουκέτο. Έχετε συνηθίσει στα
λουκέτα. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Δεν το είπα εγώ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ (Υπουργός Παραγωγικής Ανα-

συγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Δεν το είπατε
αυτό, αλλά όταν δεν έχετε εναλλακτική πρόταση και ασκείτε κρι-
τική και λέτε τι γίνεται εδώ και τι γίνεται εκεί, τι κάνετε και µε ποια
προοπτική, τι να κάνουµε; Για πείτε µας εσείς! Εµείς βρήκαµε να
κάνουµε αυτόν τον τρόπο -µε χίλια ζόρια τον βρήκαµε- και δεν
είναι εύκολο να βρει κανείς αυτόν τον τρόπο, για να στηρίξει σε
µια δύσκολη φάση µια νέα απόπειρα, µια νέα προσπάθεια.

Πείτε µου εσείς ποιος ήταν ο τρόπος. Αυτό το οποίο έγινε
µέχρι τώρα; Το έγκληµα των εγκληµάτων; Διότι θα γίνει διαχει-
ριστικός έλεγχος στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και θα τι-
µωρηθούν αυτοί που έφτασαν τη Βιοµηχανία σε αυτήν την
κατάσταση. Αυτοί που έδιναν αλλεπάλληλες πιστώσεις στους ίδι-
ους, πιστώσεις δηλαδή που ήταν δανεικά και αγύριστα. Πουλά-
γανε τη ζάχαρη και δεν έπαιρναν λεφτά. Καλά, να την πουλήσεις
µία, το καταλαβαίνω, αλλά όταν την πουλάς δύο, τρεις φορές τη
ζάχαρη και δεν παίρνεις λεφτά, αυτό πια δεν είναι αµέλεια, δεν
είναι λάθος, δεν είναι εν πάση περιπτώσει µια προσπάθεια, αυτό
είναι συνειδητό από ένα σηµείο και πέρα και είναι 75 εκατοµµύ-
ρια ευρώ που της χρωστάνε της χρεοκοπηµένης Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης.

Σε τέτοιο ύψος φτάσανε τα χρέη προς την Ελληνική Βιοµηχα-
νία Ζάχαρης. Γι’ αυτό θα υποστούν συνέπειες. Έχουν ευθύνες
γι’ αυτά που έχουν κάνει. 

Μας ρωτάτε: «Έχετε ολοκληρωµένο σχέδιο για τη ζάχαρη για
το µέλλον, για την Ελληνική Βιοµηχανία;». Μάλιστα. Πότε να το
φτιάξουµε το ολοκληρωµένο σχέδιο; Μέσα σε ένα µήνα φτιάχνε-
ται ολοκληρωµένο σχέδιο για την προοπτική της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης; Ή µήπως νοµίζετε ότι είναι µια εύκολη υπό-
θεση που καθένας θα βάλει το χέρι στην τσέπη και θα βγάλει τη
συνταγή και θα προχωρήσει; Με πόνο και δάκρυα, αν θα µπορέ-
σουµε να ξαναστήσουµε στα πόδια της αυτή τη Βιοµηχανία και

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΜΑ’ - 13 ΜΑΪΟΥ 2015 2951



να ανοίξουµε µια προοπτική, θα γίνει. 
Μόνο µε πόνο και δάκρυα θα γίνει αυτό, και ξεπερνώντας τε-

ράστιες δυσκολίες. Διότι οι καταστάσεις στις οποίες έχει περιέλ-
θει σήµερα η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι φοβερά δύσκο-
λες, µε τεράστια χρέη, µε εισαγωγές, µε ανταγωνιστές οι οποίοι
έχουν πάρει µερίδιο της  αγοράς, µε δυσκολίες στην τευτλο-
παραγωγή, οι οποίες οφείλονται και στις καιρικές συνθήκες βε-
βαίως. Πάρα πολλά πρέπει να ξεπεραστούν.

Ένα σχέδιο αναδιάρθρωσης δεν φτιάχνεται από τη µία µέρα
στην άλλη. Και βεβαίως αυτήν την ώρα εργάζεται η νέα διοίκηση
της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης σε αυτήν τη κατεύθυνση και
προσπαθεί να χτίσει και συνέργειες και πέραν της Ελλάδας, µε
άλλες χώρες, και µε άλλες εταιρείες, προκειµένου να διαµορφώ-
σει όρους και προοπτικές βιωσιµότητας για την Ελληνική Βιο-
µηχανία Ζάχαρης. 

Είναι µία επίπονη προσπάθεια που βεβαίως δεν έχει κανείς την
εντύπωση ότι η έκβασή της θα είναι θετική. Δεν υπάρχει κάποιο
συµβόλαιο που να στο υπογράφει κανένας. Ένα στοίχηµα είναι,
µια δύσκολη υπόθεση, αλλά θα την προσπαθήσουµε. Θα την
προσπαθήσουµε µε όσες δυνάµεις διαθέτουµε. Θα την προσπα-
θήσουµε µε τον πιο έντιµο και ουσιαστικό τρόπο για να την
φέρουµε σε πέρας. 

Και εδώ ζητάµε συµπαράσταση, όχι για µια κοµµατική υπό-
θεση. Δεν είναι κοµµατική υπόθεση αν η Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης ξαναστηθεί στα πόδια της. Σήµερα είµαστε εµείς
κυβέρνηση, αύριο δεν είµαστε. Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
πρέπει να µείνει, πάνω από κυβερνήσεις, πέρα από κυβερνήσεις,
και να έχει προοπτική για τον τόπο, την αγροτική παραγωγή, την
ελληνική µεταποίηση. Έτσι βλέπει κανένας τον ορίζοντα για µία
χώρα που θέλει να έχει προοπτική.

Όµως οι κυβερνήσεις έµαθαν στον κοµµατισµό µέχρι τώρα. Η
κάθε µία µέτραγε το κοµµατικό όφελος. Δεν µετριέται όµως έτσι
η προσπάθεια για την ανασυγκρότηση µιας χώρας. Πολλές
φορές τα εγχειρήµατα που πρέπει να αναδειχτούν είναι δύσκολα,
είναι επίπονα, αλλά πρέπει να στηριχτούν. Και εδώ κρίνεται η
αντίληψη όλων -και η πολιτική αντίληψη. 

Εδώ να δείξετε το εκσυγχρονιστικό σας πρόσωπο και όχι στις
υποκλίσεις και τις γονυκλισίες στους πιστωτές. Διότι από εκεί δεν
πρόκειται να βγει τίποτα για τη χώρα. Αν βγει κάτι για τη χώρα,
θα βγει από τη δική µας σκληρή, αιµατηρή προσπάθεια να πάµε
µπροστά. Εδώ είναι λοιπόν το πραγµατικό πεδίο συναίνεσης, στο
οποίο καλούµεθα όλοι να ανταποκριθούµε και δοκιµαζόµαστε
καθηµερινά. 

Εµείς κάνουµε αυτήν την προσπάθεια για την ανασυγκρότηση
της Βιοµηχανίας Ζάχαρης µε αυτήν τη ρύθµιση. Μας ρωτάτε αν
κάνουµε παραγωγική ανασυγκρότηση µε πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου. Το είπε ο κ. Λαπαβίτσας εισηγητικά: Κανένας δεν
κάνει παραγωγική ανασυγκρότηση µε αυτήν τη ρύθµιση.
Αλίµονο. Εµείς τι κάναµε µε αυτήν τη ρύθµιση; Σταµατήσαµε το
τέλος. Σταµατήσαµε το κλείσιµο, το λουκέτο. Δώσαµε µία ανάσα,
την οποία πρέπει να αξιοποιήσουµε και εµείς και όλοι εδώ στη
Βουλή για να γίνει ένα µεγάλο βήµα µπροστά, το οποίο θα είναι,
όπως σας είπα, βήµα µεγάλο για τη χώρα. Αυτό πρέπει να
κάνουµε σε όλους τους τοµείς και σε όλους τους κλάδους της
ελληνικής οικονοµίας, να δούµε µπροστά και µε προοπτική. 

Και µη µας λέτε τώρα για τα ληξιπρόθεσµα. Μα τα ληξιπρό-
θεσµα εµείς τα κάναµε; Αν ήταν τόσο εύκολο τα ληξιπρόθεσµα
να µπορέσουµε να τα πάρουµε, γιατί δεν το κάνανε εσείς τόσα
χρόνια -άµα ήταν τόσο απλό; Καλύπτατε τόσα χρόνια αυτούς
που χρωστάγανε στο δηµόσιο; Αυτό κάνατε; Αυτό θέλετε να
πείτε;

Εµείς κάνουµε αυτές τις ρυθµίσεις, γιατί δεν είναι ανέφελο το
πεδίο, ούτε είµαστε σε µια φυσιολογική κατάσταση. Είµαστε σε
µια φάση πολύ σκληρών διαπραγµατεύσεων µε τους πιστωτές -
σε οριακή φάση. Για την προοπτική της χώρας δουλεύουµε και
αυτήν την ώρα χρειάζεται ρευστότητα το δηµόσιο, για να
µπορέσει να σταθεί απέναντι στη διαπραγµάτευση, απέναντι
στους πιστωτές.

Αυτήν την προσπάθεια κάνουµε, για να µην παραδοθούµε.
Γιατί αυτή η Κυβέρνηση δεν πρόκειται να παραδοθεί, ούτε
πρόκειται να κάνει πίσω από τις προγραµµατικές της δεσµεύσεις.

Είστε γελασµένοι, αν το πιστεύετε. Αυτή η Κυβέρνηση δεν
πρόκειται να εφαρµόσει µέτρα αντίθετα µε τις προγραµµατικές
της εξαγγελίες. Αυτό δεν θα το κάνουµε. Δεν πρόκειται να το κά-
νουµε. Το έχουµε διαβεβαιώσει σε όλους τους τόνους. Γι’ αυτό
οι διαπραγµατεύσεις συνεχίζονται και είναι τόσο σκληρές επί τό-
σους µήνες. Αν θέλαµε να κάνουµε την κωλοτούµπα, όπως λέτε,
θα είχε γίνει από την πρώτη στιγµή και θα είχε λήξει η υπόθεση.
Θα είχαµε υπογράψει ένα e-mail αντίστοιχο µε αυτό του κ. Χαρ-
δούβελη και θα είχαµε τελειώσει. 

Δεν το κάναµε, δεν θα το κάνουµε και δεν θα το κάνουµε ποτέ
αυτό, διότι δεν συµφέρει τη χώρα να το κάνουµε. Γι’ αυτό εµείς
θα αντέξουµε. Παίρνουµε αυτά τα µέτρα, που είναι έκτακτα
µέτρα βεβαίως, για να αντιµετωπίσουµε αυτήν τη σκληρή δια-
πραγµάτευση και την πίεση των πιστωτών και πιστεύουµε ότι θα
τα βγάλουµε πέρα, θα πάµε µπροστά και θα δώσουµε διέξοδο
στη χώρα.

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριε Αποστόλου,
πόσο χρόνο θέλετε; 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Το
πολύ πέντε λεπτά, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ορίστε, κύριε
Υπουργέ, έχετε τον λόγο. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Κατ’ αρχάς, αγαπητοί συνάδελφοι, να λύσουµε µία παρεξήγηση
σχετικά µε την τροπολογία που αφορά το αφορολόγητο των
12.000 ευρώ για τις ενισχύσεις και αποζηµιώσεις του αγροτικού
χώρου.

Η υποχρέωση για φορολόγηση των συγκεκριµένων ενισχύ-
σεων απορρέει από τη ρύθµιση που έγινε και θα ίσχυε για το
έτος 2014…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Δεν είναι έτσι. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-

γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Θέ-
λετε να σας φέρω τη δική σας ανακοίνωση; 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Λάθος κάνετε. 
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-

γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Θέ-
λετε να σας φέρω τη δική σας ανακοίνωση, της Νέας
Δηµοκρατίας, τη χθεσινή, στην οποία µιλάτε για αναγκαία νοµο-
θετική πρωτοβουλία από πλευράς της Κυβέρνησης για να λύσει
το θέµα;

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ναι, να µας τη φέρετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-

γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Εγώ
σας λέω ότι εσείς στην ανακοίνωσή σας αποδεχόσαστε ότι νο-
µοθετικά µπορεί να λυθεί το συγκεκριµένο θέµα.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Επειδή υπήρχε η ασάφεια
των υπηρεσιακών παραγόντων. Ο νόµος ήταν ξεκάθαρος.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Ερ-
χόµαστε εµείς και λέµε κάτι πάρα πολύ απλό …

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Φορολογείτε τις ενισχύσεις…
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-

γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Αφήστε µε να ολοκληρώσω. 

Έχουµε περίπου ένα εκατοµµύριο Έλληνες πολίτες που παίρ-
νουν αυτές τις ενισχύσεις σε ετήσια βάση. Από αυτό το ένα εκα-
τοµµύριο Έλληνες, µε τη δική σας ρύθµιση, µε το 13% από το
πρώτο ευρώ, περίπου 300.000.000 ήταν η συγκεκριµένη πρό-
σθετη φορολόγηση. 

Και επειδή εµείς ξέρουµε ιδιαίτερα ότι µε τη φορολόγηση που
προβλέπεται για το 2014, µιλάµε για επίθεση και λεηλασία του
αγροτικού χώρου, κάνουµε αυτήν την κίνηση, η οποία αφορά ξέ-
ρετε πόσους; Αφορά πενήντα χιλιάδες αγρότες µόνο, οι οποίοι
θα πληρώσουν 64.000.000.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Και εδώ λάθος κάνετε.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
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γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Δεν
κάνω κανένα λάθος, αγαπητέ συνάδελφε, γιατί αυτή είναι η
πραγµατικότητα. Έχω µπροστά µου…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Είναι πολλοί περισσότεροι. 
(Θόρυβος από τη πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: …(Δεν ακούστηκε)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Κύριοι συνάδελφοι,

έτσι δεν µπορεί να γίνει διάλογος. Αφήστε τον Υπουργό να µιλή-
σει, σάς παρακαλώ!

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Αφορά πενήντα χιλιάδες αγρότες, οι οποίοι παίρνουν επιδοτή-
σεις-ενισχύσεις πάνω από 12.000 ευρώ, γιατί µέχρι τα 12.000
ευρώ οι υπόλοιποι εννιακόσιες πενήντα χιλιάδες δεν θα πληρώ-
σουν ούτε ένα ευρώ, ενώ σύµφωνα µε τη δική σας ρύθµιση, µε
το 13%, θα πλήρωναν όλοι 300 εκατοµµύρια.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΠΟΥΚΩΡΟΣ: Θα πλήρωναν ένα ευρώ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-

γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Είναι πάρα πολύ απλό. Αυτή είναι η τοποθέτηση, που είναι στοι-
χειοθετηµένη.

Έρχοµαι στο άλλο κοµµάτι. Τόσο από πλευράς Νέας Δηµο-
κρατίας όσο και από το ΠΑΣΟΚ λέτε όλοι «θέλετε να συνεχιστεί
η τευτλοκαλλιέργεια;». Νοµίζω ότι το θέλουµε όλοι αυτό. Θέ-
λουµε να έχουµε αυτάρκεια στη ζάχαρη; Όλοι το θέλουµε. Αυτό
τι σηµαίνει; Ότι θέλουµε να λειτουργήσει η Βιοµηχανία Ζάχαρης.
Το θέλουµε; 

Και εκεί, λοιπόν, λέτε «το θέλουµε, αλλά να δούµε πώς θα γίνει
βιώσιµη». Όταν µπαίνετε σε αυτήν τη συζήτηση, καταλήγετε ου-
σιαστικά στο ότι δεν µπορεί να είναι βιώσιµη, άρα να την κλεί-
σουµε. Αυτή είναι η θέση σας. 

Εµείς λέµε ότι θέλουµε και θα προσπαθήσουµε, µέσα από µια
αρχή που κάναµε, αυτήν τη δραστηριότητα να την κάνουµε βιώ-
σιµη. Σας είπα και µερικά νούµερα για να το καταλάβουµε όλοι.

Έχουµε, λοιπόν, µία δέσµευση εµείς και λέµε µέσα από συµ-
φωνία µε τους παραγωγούς: 45 ευρώ τον τόνο, για να υπάρξει
µια ελάχιστη –ικανοποιητική τη θεωρούµε στις σηµερινές συνθή-
κες- αµοιβή του τευτλοπαραγωγού. Και λέµε πάρα πολύ απλά:
Να δούµε πώς το 45 θα το µειώσουµε, γιατί επηρεάζει το κόστος
παραγωγής; Είπαµε, λοιπόν: Συνδεδεµένη ενίσχυση, ολοκληρω-
µένη διαχείριση. Το 45 αυτόµατα πάει στο 32. Σας είπα προηγού-
µενα για µια προσπάθεια µέσα από τον κανονισµό 1308, τον
οποίο έχει η Φινλανδία για λογαριασµό της στον τοµέα της ζά-
χαρης, όπου θα µειωθεί άλλα 5 ευρώ και θα πάµε στα 28 ευρώ.
Πιο κάτω; Είναι λίγο δύσκολο. Ιδιαίτερα από πλευράς των παρα-
γωγών είναι κάτι το θετικό.

Άλλο κοµµάτι που πρέπει να δούµε και µπαίνει µέσα σε αυτήν
τη διαδικασία: Έχουµε µία ποσόστωση γύρω στα 158 χιλιάδες
στρέµµατα. Μπορούµε να σπρώξουµε προς αυτήν την κατεύ-
θυνση; Αυξάνοντας την παραγωγή τεύτλων, καταλαβαίνετε όλοι
ότι αυτόµατα έχουµε µία µείωση στο κόστος παραγωγής. Συµ-
φωνούµε. Κάνουµε µια προσπάθεια προς αυτήν την κατεύθυνση. 

Δεν µας βοήθησε, ειδικά φέτος, ο καιρός. Θα υπήρχαν οι προ-
ϋποθέσεις. Όµως, είναι µέσα σε µια στόχευση και αυτή τη στό-
χευση να την έχετε υπ’ όψιν σας, διότι το 2017 που καταργούνται
οι ποσοστώσεις εµείς ήδη θα έπρεπε να έχουµε προς αυτήν την
κατεύθυνση για τον απλούστατο λόγο ότι µετά το 2017 θα είχαµε
και τη δυνατότητα να καλύψουµε την ανάγκη που έχουµε, η
οποία ανεβαίνει στις τριακόσιες χιλιάδες τόνους. Αυτό δεν είναι
κάτι; Δεν πρέπει, όταν µιλάµε για αυτάρκεια, αυτό να το υπηρε-
τήσουµε; Άρα λοιπόν είναι δεύτερο πακέτο.

Τρίτο πακέτο. Ειπώθηκε και προηγούµενα από τον Υπουργό.
Δεν πάει άλλο αυτός ο εναγκαλισµός και αυτή η σχέση µεταξύ
Τράπεζας Πειραιώς και Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Δεν γίνεται. Πρέ-
πει, λοιπόν, σε αυτήν τη διαδικασία, επειδή υπάρχει ένα µεγάλο
βάρος από πλευράς Βιοµηχανίας Ζάχαρης για την Τράπεζα Πει-
ραιώς, να βρει και η ίδια η τράπεζα µια λύση. Θα βρούµε προς
αυτή την κατεύθυνση, διότι δεν µπορεί να διασφαλιστεί η βιωσι-
µότητα µε αυτές τις οικονοµικές εξαρτήσεις. 

Άρα, λοιπόν, αν τα δείτε αυτά στο σύνολό τους και µε µια προ-
οπτική, δεν είναι η βάση για ένα σχέδιο µέσα από το οποίο µπο-

ρεί να γίνει βιώσιµη η συγκεκριµένη δραστηριότητα; Γιατί, λοι-
πόν, ενώ οι ίδιοι αποδέχεστε και κυρίως σας «πονάει», γιατί ξέ-
ρετε ότι υπάρχουν τευτλοπαραγωγοί, οι οποίοι διαµαρτύρονται
και αντιλαµβάνονται οι ίδιοι την κατάσταση που έχουµε φτάσει,
παίρνετε µια θέση τέτοια «ναι µεν, αλλά»; Και το «αλλά» είναι λου-
κέτο. Αυτό θέλουµε να κάνουµε, αγαπητοί συνάδελφοι, και θα το
κάνουµε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Σπυρίδων Λυκούδης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η Γ’ Αν-

τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΔΕΣΠΟΙΝΑ ΧΑΡΑΛΑΜΠΙΔΟΥ) 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρίες και κύ-

ριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη
συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτιρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, τριάντα δύο µαθήτριες και µαθητές και πέντε εκπαι-
δευτικοί από το Δηµοτικό Σχολείο Αψάλου Αλµωπίας Πέλλας και
το 8ο Δηµοτικό Σχολείο Έδεσσας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα)

Τον λόγο έχει τώρα η Κοινοβουλευτική Εκπρόσωπος του Πο-
ταµιού κ. Αντιγόνη Λυµπεράκη.

ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµερινή συζήτηση διεξάγε-

ται στο φόντο των τελευταίων στατιστικών στοιχείων που είδαν
σήµερα το φως της δηµοσιότητας που πιστοποιούν κάτι που το
φοβόµασταν, νοµίζω, όλοι και όλες. Δηλαδή και µε βάση τα στοι-
χεία, η οικονοµία µας το πρώτο τρίµηνο του 2015 µπήκε σε
ύφεση σε σύγκριση µε το τελευταίο τρίµηνο του 2014. Υπήρξε
µείωση 0,2%. 

Αυτό, δυστυχώς, ρίχνει ένα πιο αρνητικό φως στις προβλέψεις
για το έτος. Οι εαρινές προβλέψεις της Ευρωπαϊκής Επιτροπής
είναι περίπου στο 0,5% ανάπτυξη για τη χρονιά, ενώ η Κυβέρ-
νηση ακόµα ελπίζει ότι µπορεί να είναι 1%.

Ξεκινάω µε αυτό, γιατί νοµίζω ότι είναι πολύ σηµαντικό να ξέ-
ρουµε µέσα σε ποιο πλαίσιο κάνουµε τη συζήτηση. Γιατί οι οικο-
νοµικές ιδέες και κυρίως οι ιδέες οικονοµικής πολιτικής δοκιµά-
ζονται από την ικανότητά τους να απαντήσουν στις συνθήκες που
εφαρµόζονται, όχι γενικώς. 

Τι έχουµε εδώ; Έχουµε µία απόφαση της Κυβέρνησης να µε-
ταβιβάσει 30 εκατοµµύρια ευρώ σε µια επιχείρηση που είναι ζη-
µιογόνα εδώ και έξι συναπτά έτη, µε πάρα πολύ υψηλές ληξι-
πρόθεσµες οφειλές και µε κόστος παραγωγής περίπου διπλάσιο
από την τιµή του προϊόντος της.

Την ίδια ώρα, η ίδια Κυβέρνηση παίρνει ή προσπαθεί να χρη-
σιµοποιήσει τα διαθέσιµα των ασφαλιστικών ταµείων, των πανε-
πιστηµίων, των ΟΤΑ, όλων των συναλλασσοµένων, µη πληρώνο-
ντας τις υποχρεώσεις της προς τους προµηθευτές της και πλη-
ρώνει µόνο τους µεγάλους διεθνείς δανειστές. 

Είναι λογικό αυτό; Εγώ δεν θέλω να συζητάµε από ποια τσέπη
βγαίνει το ένα και το άλλο. Όµως, έχει σηµασία να βλέπουµε το
βάρος µιας οικονοµικής δραστηριότητας για την οικονοµία. Και
µπορώ να σας πω ότι σε αυτήν την οικονοµία, ο µέσος φορολο-
γούµενος, ο οποίος τελικώς θα καταβάλει το βάρος αυτής της
υποστήριξης προς την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης είναι φτω-
χότερος από τον µέσο επωφελούµενο που είναι οι εργαζόµενοι
και τα µέλη του Διοικητικού Συµβουλίου. 

Μην µου πείτε για τους τευτλοπαραγωγούς, γιατί αυτοί πραγ-
µατικά χρησιµοποιούνται στην εικόνα περισσότερο για «ξεκάρ-
φωµα». Μιλάµε για εργαζόµενους µε µέσο µισθό 2.000 ευρώ και
πάνω τον µήνα, που δουλεύουν κατά µέγιστο τέσσερις µήνες τον
χρόνο, αλλά πληρώνονται για δώδεκα και ένα Διοικητικό Συµβού-
λιο µε µηνιαία αµοιβή 7.000 έως 12.000 ευρώ.

Θα ήθελα να πω ότι δεν είναι η πρώτη φορά που φεύγουν χρή-
µατα από φτωχότερους για να πάνε σε πλουσιότερους. Απλώς
επιβεβαιώνεται για άλλη µία φορά ότι όποιος φωνάζει περισσό-
τερο, τραβάει την προσοχή. 

Η έκταση όµως αυτού του παραλογισµού είναι ακόµα πιο φο-
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βερή σε µια εποχή που κλείνουν συνεχώς επιχειρήσεις από έλ-
λειψη ρευστότητας. Με βάση τα στοιχεία του τριµήνου, έβαλαν
λουκέτο τους τρεις πρώτους µήνες του 2015 πέντε χιλιάδες τε-
τρακόσιες ογδόντα επτά επιχειρήσεις. Από αυτές, τρεις στις
πέντε ήταν πολύ µικρές ή ατοµικές.

Αυτό, αγαπητές και αγαπητοί συνάδελφοι, σηµαίνει ότι εξήντα
επιχειρήσεις τη µέρα βάζουν λουκέτο. Την ίδια ώρα, οι εξαγωγείς
δεν παίρνουν πίσω το ΦΠΑ και ουσιαστικά φορολογούνται δύο
φορές -και στη δική τους χώρα και στη χώρα που καταβάλλουν
µέχρι να αποδείξουν ότι δεν είναι τριγωνική η συναλλαγή- µε
αποτέλεσµα για ένα µεγάλο διάστηµα να σηκώνουν εκείνοι ένα
αυξηµένο βάρος. 

Πολλές άλλες επιχειρήσεις δεν µπορούν ούτε καν να κλείσουν,
γιατί και το να κλείσεις σηµαίνει κάποιες υποχρεώσεις και ουσια-
στικά δεν µπορούν να παράγουν, διότι δεν έχουν ρευστότητα
πολύ µικρότερης απαίτησης από τα 30 εκατοµµύρια. 

Ουσιαστικά, δεν αναφέροµαι σε επιχειρήσεις που ήταν αµφί-
βολης βιωσιµότητας. Σας µιλάω για περιπτώσεις, όπου η έλλειψη
ρευστότητας καθώς οι τράπεζες δεν έχουν λεφτά γιατί τα έχει
απορροφήσει όλα το κράτος, οδηγούν σε χρεοκοπία επιχειρή-
σεις που είναι και ανταγωνιστικές και βιώσιµες. Αυτό είναι ένα
δράµα, για το οποίο δεν έχω ακούσει κανέναν να µιλάει εδώ
µέσα.

Θα µου πείτε ότι θα έχουµε µία ισχυρή κρατική Βιοµηχανία Ζά-
χαρης. Κάθε βαρύς γλυκός θα ευγνωµονεί το κρατικό δαιµόνιο
και την επιχειρηµατικότητα του ΣΥΡΙΖΑ. Όµως, θα έχουµε µία
ισχυρή κρατική Βιοµηχανία Ζάχαρης; 

Δεν χρειάζεται να σας φέρω στοιχεία. Ο ίδιος ο Αναπληρωτής
Υπουργός ή Υφυπουργός –συγχωρέστε µε, αλλά δεν είµαι βε-
βαία- στην εισαγωγική του οµιλία είπε πάρα πολλά πράγµατα για
το κόστος παραγωγής, για την αναποτελεσµατική διαχείριση και
για τη µειωµένη παραγωγικότητα. 

Τι σηµαίνει αυτό; Σηµαίνει ότι δεν έχουµε καµµία βεβαιότητα
ότι µπορεί µε αυτό το µέτρο, µε αυτήν τη µεγάλη ένεση ρευστό-
τητας -η οποία είναι βέβαια ψίχουλα µπροστά στο συνολικό
χρέος της επιχείρησης- να έχουµε µια ισχυρή Βιοµηχανία Ζάχα-
ρης. Έχουµε ένα πάρα πολύ στρεβλό µοντέλο, µε πάρα πολύ µε-
γάλη παραγωγική δυναµικότητα, µε πάρα πολύ µικρή πρώτη ύλη,
ακόµα κι αν επεκταθεί, µε ακριβή πρώτη ύλη και µε αδυναµία να
κατανοήσουµε την έννοια της διεθνούς αγοράς και των διεθνών
τιµών.

Θα ήθελα να πω µια κουβέντα για την επιδότηση, για το αν θα
θεωρηθεί κρατική ενίσχυση, γιατί είναι πάρα πολύ εύκολη και
φτηνή, επιτρέψτε µου να πω, η κριτική που λέει ότι όποιος ανη-
συχεί ότι αυτά τα 30 εκατοµµύρια, που τελικά θα κοστίσουν στη
χώρα 40 εκατοµµύρια, γιατί θα θεωρηθεί κρατική ενίσχυση, λει-
τουργεί αντιπατριωτικά. 

Προσέξτε. Η ιστορία µε τις κρατικές ενισχύσεις είναι ένα σύ-
νολο κανόνων . Δεν είναι πάντα λογικοί οι κανόνες, αλλά είναι κά-
ποιοι κανόνες, που στην πραγµατικότητα εµποδίζουν τις µεγάλες
και πλούσιες χώρες να ενισχύουν σαν τρελές τις δικές τους επι-
χειρήσεις. Εµείς που είµαστε µία µικρή χώρα δεν έχουµε όφελος
να αρχίσουν να καταστρατηγούνται οι κανόνες περί κρατικών ενι-
σχύσεων, γιατί µετά θα µπουν οι «γίγαντες» µέσα και δεν θα µεί-
νει κολυµπηθρόξυλο στον ανταγωνισµό. Δεν θα µπορέσουµε να
σταθούµε ούτε µία βδοµάδα. Γι’ αυτό έχει σηµασία να µην κά-
νουµε φθηνή κοµµατική αντιπαράθεση µε το θέµα των κρατικών
ενισχύσεων και να έχουµε µια αίσθηση του µέτρου των πραγµά-
των. 

Αλλά επιτρέψτε µου να σας πω, τα 30 εκατοµµύρια µαζί µε τα
άλλα 18 εκατοµµύρια, που ήταν το τελευταίο δάνειο από την Πει-
ραιώς, χωρίς να υπολογίσω τα 10 επιπλέον εκατοµµύρια που
ίσως µας κοστίσουν σε πρόστιµα, τι αγοράζουν σήµερα αυτά
στην Ελλάδα; Πόσο προτεραιότητα είναι η ζάχαρη, σε σχέση µε
άλλες προτεραιότητες; 

Να σας πω, λοιπόν, ότι το ετήσιο κόστος για επίδοµα µακρο-
χρόνιας ανεργίας είναι περίπου το ποσό που µεταβιβάζουµε στη
ζάχαρη. Αν δηλαδή βάλουµε και τα 18 εκατοµµύρια, είναι ακρι-
βώς -ένας στους δέκα µακροχρόνια άνεργους παίρνει αυτό το
µικρό επίδοµα- θα είχαµε τη δυνατότητα να το διπλασιάσουµε. 

Αλλά για να φύγω από το θέµα της ανεργίας, να πάµε και στο

θέµα των παιδικών σταθµών. Με βάση το κόστος του παιδιού ανά
έτος σε κρατικούς παιδικούς σταθµούς, θα είχαµε τη δυνατότητα
να αυξήσουµε εντυπωσιακά κατά χίλιες και πάνω θέσεις για ένα
χρόνο, τα παιδιά που µπορούν να ενταχθούν σε έναν κρατικό παι-
δικό σταθµό και να δώσουµε τη δυνατότητα στις µαµάδες τους
να δουλέψουν.

Τα λέω αυτά γιατί ειδικά σε δύσκολες εποχές, η µελέτη κό-
στους-οφέλους, δηλαδή πόσο πληρώνουµε και πόσο αξίζει
πραγµατικά αυτό που παίρνουµε ως κοινωνία και ως οικονοµία
σε αντάλλαγµα, είναι πάρα πολύ σηµαντική. Και αυτή η µελέτη
κόστους οφέλους δεν είναι ούτε άψυχη ούτε τεχνοκρατική. Πρό-
κειται για προτεραιότητες που πρέπει να έχουµε στο µυαλό µας,
ειδικά όταν τα λεφτά είναι λιγοστά.

Αυτό που φοβόµαστε είναι ότι από αυτήν την ιστορία της ζά-
χαρης, βλέπουµε ότι η µόνη µελέτη κόστους οφέλους που υπάρ-
χει είναι στη σχέση όχι κόστους και κοινωνικού ή οικονοµικού
οφέλους αλλά στη σχέση συνιστώσας και συντεχνίας. 

Επιτρέψτε µου να πω δύο κουβέντες για το δεύτερο άρθρο,
γιατί πραγµατικά προσπαθώ κι εγώ να καταλάβω, διαβάζοντας
ότι απαλλάσσονται κατά ποσοστό από πρόσθετους φόρους ή
τέλη πρόστιµα εκπρόθεσµης υποβολής -µιλάµε για Κώδικα Φο-
ρολογικής Διαδικασίας, τα κανονικά δηλαδή, όχι ΦΠΑ κ.λπ.- ή µη
υποβολής δήλωσης ή ανακριβούς δήλωσης. 

Θα ήθελα πάρα πολύ να ισχύει αυτό που νοµίζω ότι µας εξή-
γησε η Αναπληρώτρια Υπουργός ότι δεν χαρίζονται πρόστιµα σε
ανθρώπους που δεν έκαναν καθόλου φορολογική δήλωση ή έκα-
ναν ανακριβή φορολογική δήλωση -γιατί αυτές οι δύο κατά τη
γνώµη µου είναι πιο βεβαρηµένες περιπτώσεις-, αλλά θα περιµέ-
νουµε να δούµε πώς θα λειτουργήσει και ποιοι θα επωφεληθούν.
Θα ήθελα να πω ότι διατηρούµε αρκετά µεγάλες επιφυλάξεις
βλέποντας τη διατύπωση. 

Θα ήθελα να αναφερθώ για µισό λεπτό και στην τροπολογία
του Υπουργείου Οικονοµικών, ειδικά στο άρθρο γ, το οποίο λέει
ότι και τα κατασχεθέντα ποσά, µπορούν να θεωρηθούν ως πρώτη
δόση της ρύθµισης και στο τέλος να συνδέεται και µε την έκ-
πτωση που θα υπήρχε. Σκεφτείτε. Λέµε σε κάποιο φορολογού-
µενο, ο οποίος αδυνατούσε να πληρώσει ότι «αν τα µαζέψεις από
όπου µπορείς και τα δώσεις, έχεις έκπτωση και ωφελείσαι µέσα
από αυτήν τη ρύθµιση των χρεών». 

Επίσης, λέµε σε κάποιον άλλον, ο οποίος είχε βεβαιωµένη
κακή διαχείριση ότι «αυτά που σου κατασχέσαµε, θεωρούµε ότι
οικειοθελώς ήλθες και τα έδωσες και γι’ αυτό µπαίνεις κι εσύ στις
ίδιες ευεργετικές διατάξεις». Αυτό κατά τη γνώµη µας είναι απα-
ράδεκτο και δεν µπορούµε να το ψηφίσουµε. 

Τέλος, σε ό, τι αφορά τις λαϊκές αγορές, δηλαδή, τις τροπο-
λογίες του Υπουργείου Οικονοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και
Τουρισµού που µας παρουσίασε χθες ο κ. Σταθάκης, κατανοώ
ότι υπήρχαν διάφορα θέµατα να ρυθµιστούν από τις λαϊκές αγο-
ρές, µέχρι τη διοικητική δοµή παρακολούθησης του ΕΣΠΑ. Δεν
έχουµε θέµα να ψηφίσουµε αυτήν την τροπολογία. 

Βέβαια, θα ήθελα να πω ότι ως προς τις λαϊκές αγορές -που
είµαι σίγουρη ότι είναι εξυγιαντικά τα µέτρα που λέει- το µεγάλο
πρόβληµα είναι η φοβερή γραφειοκρατία, που απαιτεί δεκατρία
διαφορετικά δικαιολογητικά και τέσσερις υπεύθυνες δηλώσεις,
κάθε έξι µήνες. Αυτό είναι µια τροµερή επιβάρυνση του χρόνου,
του κόστους, της ενέργειας, της υποµονής των ανθρώπων εκα-
τέρωθεν, δηλαδή και των µικροπωλητών -των πωλητών λαϊκών
αγορών- αλλά και των υπαλλήλων που χειρίζονται αυτά τα πράγ-
µατα και θα περιµέναµε µια πιο γενναία απλούστευση των διαδι-
κασιών. 

Κατά τα άλλα, ελπίζουµε στη ρότα της κυβερνητικής οικονο-
µικής πολιτικής να συνεκτιµηθούν και τα διαφυγόντα οφέλη από
τα χρήµατα που µεταβιβάζει σε επιχειρήσεις, οι οποίες είναι κα-
ταδικασµένες να είναι ζηµιογόνες, σε σχέση µε άλλες επιχειρή-
σεις ή κοινωνικές δραστηριότητες που θα µπορούσαν να
ωφελήσουν πραγµατικά την Ελλάδα. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του Ποταµιού)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
την κ. Λυµπεράκη.

Τον λόγο έχει η κ. Φωτεινή Αραµπατζή, Βουλευτής της Νέας
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Δηµοκρατίας για έξι λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Λυπάµαι που ο κ. Λαφαζάνης είναι απών από την Αίθουσα. Το

βρίσκω εξαιρετικά προκλητικό να έρχεται στη Βουλή για να ει-
σηγηθεί και να υπερασπιστεί, µετά τα ταµειακά διαθέσιµα, τη
δεύτερη πράξη νοµοθετικού περιερχοµένου, κρυπτόµενος πίσω
από το ενδιαφέρον του για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης.
Ποιος; Ο άνθρωπος που είχε ταυτίσει τη φράση «κοινοβουλευ-
τικό πραξικόπηµα» µε το όνοµα του, αυτός που σε κάθε νοµοθε-
τική ρύθµιση της προηγούµενης Κυβέρνησης µιλούσε για
εκτρώµατα και κατάλυση της κοινοβουλευτικής δηµοκρατίας. 

Αντί να ακολουθήσει την τακτική της Προέδρου της Βουλής,
που εξαφανίζεται εντέχνως από το Κοινοβούλιο, όταν υπάρχουν
κατεπείγοντα ή πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, έρχεται και
καθυβρίζει µία ολόκληρη παράταξη, µιλάει από το Βήµα της Βου-
λής για υπαλληλική συµπεριφορά και για νέο ραγιαδισµό και
τώρα στην οµιλία του για γονυκλισίες. Ο άνθρωπος που επιφύ-
λαξε στον κ. Μίλερ της «GAZPROM», υπόκλιση που όµοιά της
πραγµατικά είχα να δω από παράσταση του «Υπηρέτη δύο Αφεν-
τάδων» του Γκολντόνι. 

Ας προχωρήσουµε τώρα στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης.
Είναι προφανές ότι κάθε προσπάθεια για το παρόν και το µέλλον
της τευτλοκαλλιέργειας, για την ανάταξη µιας άλλοτε δυναµικής
παραγωγής, που δυστυχώς, έφθινε µε τον χρόνο, µας βρίσκει
συµµάχους. Άλλωστε, για του λόγου το αληθές και για να µιλάµε
πρακτικά και χωρίς ευχολόγια, µην ξεχνάτε ότι επί κυβέρνησης
της Νέας Δηµοκρατίας, η προηγούµενη πολιτική ηγεσία του
Υπουργείου, διεκδίκησε και κατάφερε να πετύχει την επιδότηση
της τευτλοκαλλιέργειας στη νέα ΚΑΠ, µε τη συνδεδεµένη ενί-
σχυση ύψους 50 έως 55 ευρώ ανά στρέµµα, για να πηγαίνουν τε-
λικά τα δικαιούµενα σε αυτόν που ήταν ο πιο αδικηµένος στην
αλυσίδα ενός πανάκριβου -κατά τα άλλα- προϊόντος, όπως η ζά-
χαρη και που τόσες φορές επικαλεστήκατε, στον Έλληνα τευτ-
λοπαραγωγό. 

Γιατί πραγµατικά σε ένα προϊόν, το οποίο επιβαρύνεται κατά
85% µε κόστος λειτουργικό, εργατικό, ενέργειας, τευτλοεξαγω-
γής και µεταφοράς, κύριοι Υπουργοί, στον αγρότη µένουν τελικά
τα ψίχουλα. Πολύ φοβάµαι πως από ό,τι ακούσαµε, µόνο τα
950.000 ευρώ από τα συνολικά 30.000.000 ευρώ θα πάνε στον
Έλληνα τευτλοπαραγωγό. 

Πώς εγγυάστε λοιπόν τη βιωσιµότητα, όταν τα χρήµατα αυτά
πηγαίνουν για κάλυψη παλιών υποχρεώσεων και όταν δεν ακού-
σαµε κιχ για σχέδιο εξυγίανσης; 

Η πραγµατική εξυγίανση θα έρθει µόνο αν τα εργοστάσια δου-
λέψουν δώδεκα µήνες τον χρόνο αντί για έναν που δουλεύουν
σήµερα µε τη µέγιστη δυνατή διεύρυνση της παραγωγικής δια-
δικασίας, ειδικά από το 2016 µε την κατάργηση των ποσοστώ-
σεων, την ενεργειακή εκµετάλλευση και τον εµπλουτισµό της
παραγωγικής διαδικασίας µε ζύγιση, ενσάκιση αγροτικών προ-
ϊόντων, όλα αυτά που κάνουν για παράδειγµα τα εκκοκκιστήρια.
Γι’ αυτά δεν ακούσαµε τίποτα, κύριε Υπουργέ. 

Τελικά αναρωτιέµαι αν τα δύο εργοστάσια των Σερρών και της
Ορεστιάδας θα τα επαναλειτουργήσετε. Γιατί και µε αυτήν την
προεκλογική υπόσχεση ζητήσατε την ψήφο του ελληνικού λαού
τόσο εσείς όσο και ο κ. Καµµένος επισκεπτόµενος τα εργοστά-
σια. Θα τα ανοίξετε; Γιατί χθες άκουσα κάτι για το ενδεχόµενο
να ανοίξει το εργοστάσιο της Ορεστιάδας. 

Και σαν να µην έφτανε η ανακολουθία της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου, φέρνετε ως κατεπείγουσα και εν κρυπτώ µία τρο-
πολογία ανατροπής των όσων γνωρίζαµε µέχρι σήµερα, µία τρο-
πολογία πλήγµα για τα εισοδήµατα του αγροτικού κόσµου.
Αναφέροµαι βεβαίως στην τροπολογία για την φορολόγηση των
πάσης φύσεως αγροτικών επιδοτήσεων και ενισχύσεων πάνω
από 12.000 ευρώ, που χωρίς ντροπή φέρνετε άρον-άρον µε δια-
δικασίες εξπρές. 

Είναι ένα νοµοθέτηµα που καταργεί κάθε ιστορικό προηγού-
µενο και έρχεται να φορολογήσει –προσέξτε!- όχι µόνο τα δι-
καιώµατα, αλλά κάθε κοινοτική ενίσχυση: συνδεδεµένες ενισχύ-
σεις, αγροτοπεριβαλλοντικά προγράµµατα, εξισωτική αποζη-
µίωση, προγράµµατα νέων αγροτών, όλα σκούπα. 

Μιλήσατε για πολύ µικρό ποσοστό που αγγίζει αυτό το νοµο-

θέτηµα. Αντιλαµβάνεστε βεβαίως µε το να φορολογείτε και τις
ενισχύσεις, η ψαλίδα αυτών που θα υποστούν τη βάσανο της φο-
ρολόγησης της «πρώτη φορά Αριστερά» Κυβέρνησης, ανοίγει
επικίνδυνα. 

Βεβαίως δεν θα πω για τον εµπαιγµό και την πολιτική εξαπά-
τηση. Μόλις στις 8 Απριλίου 2015, κύριε Αποστόλου, λέγατε «ενι-
σχύσεις και αποζηµιώσεις είτε από εθνικούς είτε από κοινοτικούς
πόρους δεν θα υπολογίζονται στο φορολογητέο εισόδηµα του
αγρότη».

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Για
το 2015.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Του 2015.
Εκτός των άλλων, βαφτίζετε ως ευεργέτηµα τη θέσπιση αφο-

ρολόγητου στις επιδοτήσεις, όταν γνωρίζουν και οι πέτρες ότι οι
ευρωπαϊκές ενισχύσεις που δίνονται στον πρωτογενή τοµέα δεν
αποτελούν εισόδηµα και ως εκ τούτου δεν φορολογούνται. Το
άρθρο 21 του ν.4172/2013 που επικαλεστήκατε είναι ξεκάθαρο.
Οι επιδοτήσεις δεν θεωρούνται ούτε κέρδος από επιχειρηµατικές
συναλλαγές ούτε έσοδο από παραγωγή προϊόντος. Ως εκ τούτου
δεν αποτελούν φορολογητέα ύλη. 

Μην ξεχνάτε άλλωστε –και αυτό αποδεικνύει του λόγου το
αναληθές που είπατε- ότι οι επιδοτήσεις, δικαιώµατα µπορεί κά-
ποιος να εισπράξει και χωρίς παραγωγή. Άρα δεν είναι φορολο-
γητέο εισόδηµα. Άρα αυτό που µας είπατε ότι ο προηγούµενος
νόµος το επέτρεπε είναι αναληθές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το προειδοποιητικό κουδούνι λήξεως
του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα ήθελα να µου δώσετε δύο λεπτά, κυρία Πρόεδρε, γιατί
είναι πολύ σηµαντικό το θέµα και δεν ακούστηκε για τη συγκε-
κριµένη τροπολογία.

Κύριοι Υπουργοί, φορολογείτε τους κατά κύριο επάγγελµα
αγρότες, αυτούς τους πολύ λίγους που είπατε. Ποιους δηλαδή;
Αυτούς που αποτελούν τον παραγωγικό ιστό, την κινητήρια δύ-
ναµη της αγροτικής οικονοµίας και την ελπίδα ανάκαµψης µέσα
από τον πρωτογενή τοµέα. Γιατί το  µεγάλο ποσοστό όσων βρί-
σκονται κάτω από το αφορολόγητο των 12.000 ευρώ, είναι κατά
βάση οι συνταξιούχοι αγρότες ή αυτοί που έχουν την αγροτική
απασχόληση ως δεύτερο επάγγελµα. Όταν ισχυρίζεστε ότι η φο-
ρολόγηση αφορά ένα µικρό µέρος, ξεχνάτε ή προφανώς δεν
γνωρίζετε ότι αυτό το µικρό ποσοστό, όπως λέτε, παράγει τον
κύριο όγκο της αγροτικής παραγωγής. 

Για να δούµε πρακτικά, όµως, ποιος βρίσκεται πίσω από το
αφορολόγητο των 12.000 ευρώ και ποιος τελικά φορολογείται.
Ο αγρότης των εξήντα στρεµµάτων καλλιέργειας βάµβακος, κυ-
ρίες και κύριοι συνάδελφοι. Αυτός φορολογείται. Αυτός, δηλαδή,
που θα εισπράξει 80 ευρώ δικαιώµατα από το βαµβάκι, 70 ευρώ
συνδεδεµένη, 40 ευρώ αγροτοπεριβαλλοντικά προγράµµατα, νι-
τρορύπανση. Αυτός, λοιπόν ο αγρότης των εξήντα στρεµµάτων
θα πληρώσει ή θα ξεπεράσει τις 12.000 ευρώ. 

Προφανώς δεν αντιλαµβάνεστε ότι ένας τέτοιος αγροτικός
κλήρος αποτελεί µια µικροµεσαία επιχείρηση, που οριακά την κα-
θιστά ανταγωνιστική και οριακά καλύπτει την επιβίωση µιας
αγροτικής οικογένειας. Πλήττετε καίρια την ίδια την αγροτική
ανάπτυξη, την οποία υποτίθεται ότι προστατεύετε, καθιστώντας
βεβαίως αυτές τις εκµεταλλεύσεις από οριακά βιώσιµες σε ζη-
µιογόνες. 

Καταργείτε αυτό που όλες οι προηγούµενες κυβερνήσεις σέ-
βονταν, ότι δηλαδή οι ενισχύσεις έρχονται να καλύψουν την απώ-
λεια εισοδήµατος των αγροτών λόγω της έκθεσής τους στον
παγκόσµιο ανταγωνισµό, ότι οι ενισχύσεις λειτουργούν ως χρη-
µατοδότηση για να συνεχίσουν οι αγρότες να καλλιεργούν, δε-
δοµένου ότι η τραπεζική χρηµατοδότηση είναι πλέον εξαιρετικά
δυσχερής, ότι οι κοινοτικές ενισχύσεις δεν είναι επίδοµα κοινω-
νικού χαρακτήρα, αλλά αποτελούν παράγοντα εξισορρόπησης
του κόστους παραγωγής, προκειµένου να παράγει φθηνά και να
µην µετακυλίεται τελικά το κόστος στον καταναλωτή.

Κύριοι Υπουργοί, σε µία δύσκολη συγκυρία για την αγροτική
οικονοµία, η οποία την προηγούµενη πενταετία συνέβαλε τα µέ-
γιστα στην αντιµετώπιση της κρίσης, επιλέγετε να φέρετε προς
ψήφιση µία πρωτοφανή κι ανάλγητη φορολογική επιβάρυνση στα
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συνήθη υποζύγια της κοµµατικής λογικής σας. Ποια δηλαδή; Τον
ιδιωτικό τοµέα και τον κόσµο που παράγει και ρισκάρει, όπως
είναι ο αγροτικός κόσµος. 

Ο αγροτικός κόσµος πολύ φοβάµαι ότι θα κληθεί να πληρώσει
τα σπασµένα της κοστοβόρας παροχολογίας σας στα κοµµατικά
σας ακροατήρια. Θα κληθεί να πληρώσει τα σπασµένα της ανύ-
παρκτης διαπραγµάτευσης και της τρίµηνης καθυστέρησης της
συµφωνίας µε τους εταίρους µας. 

Ζητούµε την απόσυρση, κυρία Βαλαβάνη, της τροπολογίας.
Σε αντίθετη περίπτωση, πολύ φοβάµαι ότι αν αποφασίσετε να
σπείρετε ανέµους, θα πρέπει να προετοιµαστείτε να θερίσετε και
θύελλες.

Σας ευχαριστώ.
(Xειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
την κ. Αραµπατζή.

Επειδή υπάρχουν παραιτήσεις κάποιων Βουλευτών από τις
οµιλίες τους, νοµίζω ότι θα πάµε πολύ καλά αν κρατήσουµε από
δω και πέρα τον χρόνο -και οι Κοινοβουλευτικοί και οι υπόλοιποι
οµιλητές, αλλά και οι Υπουργοί- και θα τελειώσουµε στην καθο-
ρισµένη κι αποφασισθείσα ώρα. 

ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Οι εισηγητές να µπορέσουν να µι-
λήσουν για τις τροπολογίες.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Θα δώσουµε
τον λόγο στους εισηγητές για τις τροπολογίες µετά.

Τον λόγο έχει ο κ. Κόκκαλης, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος
των Ανεξαρτήτων Ελλήνων για δώδεκα λεπτά και να ετοιµάζεται
ο κ. Καραθανασόπουλος.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Θα µιλήσω λιγότερο, κυρία Πρό-
εδρε, για να µιλήσουν όσο γίνεται περισσότεροι. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, το άρθρο 44 παράγραφος 1 του
Συντάγµατος προβλέπει τη διαδικασία έκδοσης των πράξεων νο-
µοθετικού περιεχοµένου σε εξαιρετικά επείγουσες περιπτώσεις.
Για να δούµε, είναι εξαιρετικά επείγουσα περίπτωση η Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης ή δεν είναι; 

Η ρύθµιση της βιωσιµότητας της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζά-
χαρης έχει άµεση σχέση µε την ίδια την ελληνική οικονοµία και
την επανεκκίνηση αυτής, διότι η στήριξη της Ελληνικής Βιοµη-
χανίας Ζάχαρης σηµαίνει στήριξη του πρωτογενούς αλλά και του
δευτερογενούς τοµέα. 

Να θυµηθούµε, µε λίγα λόγια, τι ήταν η Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης και τι είναι σήµερα, διότι πραγµατικά δεν υπάρχει ένας
πειστικός αντίλογος, ένα πειστικό επιχείρηµα στην καταψήφιση
από την Αντιπολίτευση της συγκεκριµένης πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου.

Ιδρύθηκε το 1961 µε πέντε εργοστάσια. Αποτελούσε την
πρώτη και µοναδική παραγωγή ζάχαρης στην Ελλάδα. Πότε άρ-
χισαν τα προβλήµατα για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης; Δυ-
στυχώς, το 2006, όταν αναγκάστηκε να απεµπολήσει η χώρα µας
το 5% της ποσόστωσης της ζάχαρης. Να υπενθυµίσω, πάλι, το
2006. Καίριο ήταν το πλήγµα τις χρονιές 2011, 2012, µε τις εξαγ-
γελίες περί ιδιωτικοποίησης της εταιρείας και µε την πώληση της
Αγροτικής Τράπεζας. 

Ποιος ήταν, αλήθεια, κυβέρνηση όλα αυτά τα χρόνια; Μήπως
κάνουµε  κάποιο λάθος; Δεν ήταν η Νέα Δηµοκρατία; Δεν ήταν
και το ΠΑΣΟΚ; 

Η πώληση της Αγροτικής Τράπεζας –δεν είναι εδώ ο κ. Λαφα-
ζάνης- δεν πρέπει να µείνει µόνο στα λόγια. Υπάρχουν, κατά την
ταπεινή µου προσωπική άποψη, και ποινικές ευθύνες στην πώ-
ληση της Αγροτικής Τράπεζας. Και πρέπει να το γνωρίζουν οι
αγρότες που µας βλέπουν. Και ήθελα, λίγο, οι κύριοι της Νέας
Δηµοκρατίας να απευθυνθούν στους αγρότες και να τους πουν,
ότι έτσι όπως διαµορφώσαµε και στηρίξαµε την πώληση της
Αγροτικής Τράπεζας, αυτήν τη στιγµή σε χιλιάδες αγρότες ο εκ-
καθαριστής έχει τον λόγο.  

Τι σηµαίνει εκκαθάριση, κυρίες και κύριοι του ΠΑΣΟΚ και της
Νέας Δηµοκρατίας; Εκκαθάριση σηµαίνει πτώχευση. Τι κάνει ο
εκκαθαριστής σε µια εταιρεία; Μοιράζει τα κέρδη, εισπράττει
απαιτήσεις και κλείνει. 

Και οι υποθήκες στα χωράφια των Ελλήνων αγροτών τι γίνον-
ται; Τι γίνεται, κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, µε

τους υποθηκευµένους αγρούς; Υπέρ ποιου θα είναι αυτή η υπο-
θήκη; Τέτοιες απαντήσεις µπορείτε να δώσετε στους Έλληνες
αγρότες και κτηνοτρόφους; 

Αυτήν τη στιγµή είναι υποθηκευµένο το 95% των αγροτεµα-
χίων. Δικαιούται ο εκκαθαριστής από την υποθήκη; Όχι. Ο εκκα-
θαριστής θα τελειώσει. Ποιος δικαιούται; Ας µας πει η Νέα
Δηµοκρατία ποιος δικαιούται την υποθήκη. 

Η πώληση της Αγροτικής Τράπεζας, κατά την άποψή µου,
εκτός από έγκληµα ενέχει και σοβαρότατες ευθύνες και γ’ αυτό
πρέπει να εξεταστεί.

Έρχεται αυτή η Κυβέρνηση και προσπαθεί να σώσει την Ελλη-
νική Βιοµηχανία Ζάχαρης από το χείλος του γκρεµού στην κυ-
ριολεξία. Και ακούµε από την Αντιπολίτευση την ερώτηση: «Έχε-
τε σχέδιο για τη βιωσιµότητα;». Μάλλον µας κάνουν πλάκα.

Εσείς συµφωνείτε να σωθεί, ναι ή όχι η Βιοµηχανία Ζάχαρης;
Είναι απλά τα πράγµατα. Μάλλον δεν συµφωνείτε, άρα γι’ αυτό
δεν ψηφίζετε. Δηλαδή, λέτε να κλείσει η Βιοµηχανία Ζάχαρης.
Αυτό να το ξέρει ο ελληνικός λαός. Να το πείτε τουλάχιστον ευ-
θέως, όπως το λένε και άλλα κόµµατα. Να το πείτε ευθέως, κύ-
ριοι της Νέας Δηµοκρατίας ότι θέλετε να κλείσει η Βιοµηχανία
Ζάχαρης. Δεν θέλετε να υπάρχει τευτλοκαλλιέργεια του χρόνου
στην Ελλάδα; Δεν θέλετε να πληρωθούν οι πιστωτές; Δεν θέλετε
να πληρωθούν οι τευτλοπαραγωγοί; Ναι ή όχι;

Ένας να βρεθεί να µου δώσει πειστικές απαντήσεις σε αυτά
τα θέµατα. Επίσης, ένας να βρεθεί να µου πει εάν η πώληση της
Αγροτικής Τράπεζας -δεν είναι εδώ ο κ. Μητσοτάκης ή ο κ. Χα-
τζηδάκης- εξυπηρετούσε τα συµφέροντα των αγροτών, να µας
πει τα υποθηκευµένα χωράφια των αγροτών τώρα σε ποιον ανή-
κουν. Ανήκουν στον εκκαθαριστή, ο οποίος θα κλείσει. Και κα-
λούµαστε εµείς σήµερα να απολογηθούµε; Όχι, βέβαια. Τουλά-
χιστον, να ξέρει ο ελληνικός λαός, να ξέρουν οι Έλληνες αγρό-
τες και οι κτηνοτρόφοι, την αλήθεια.

Όσον αφορά τις αγροτικές επιδοτήσεις, δεν θα παίζουµε µε
τις λέξεις. Η απλή γραµµατική ανάγνωση του νόµου… 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Εννοείται.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Εννοείται; Μήπως είστε δικηγόρος;

Όταν δεν εισάγεται εξαίρεση, τι σηµαίνει; Ο κανόνας ότι φορο-
λογούνται.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Όταν έχει εξαίρεση στον κα-
νόνα;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Βεσυρό-
πουλε, σας παρακαλώ.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Όχι, δεν έχω πρόβληµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Όχι, έχω εγώ

πρόβληµα. Δεν θέλω να γίνεται διάλογος.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΟΚΚΑΛΗΣ: Απλή γραµµατική διατύπωση, όταν

δεν εισάγεται εξαίρεση, έτσι όπως εισάγεται η τροπολογία, τι ση-
µαίνει; Σηµαίνει ότι το 2014 θα φορολογούνται πάνω από 12.000
ευρώ. Με ποιες διατάξεις και µε ποια επιχειρηµατολογία ή συλ-
λογιστική –θέλω πραγµατικά να σας ακούσω- τα εισοδήµατα του
2014 ήταν αφορολόγητα; Με ασάφεια; 

Μην επικαλείστε ασάφεια του νόµου. Απλή γραµµατική διατύ-
πωση, όταν δεν εισάγει εξαίρεση ο νοµοθέτης, όπερ σηµαίνει
ισχύει ο κανόνας, η φορολόγηση. Και γι’ αυτό και αυτή η αιτιο-
λογική έκθεση της κυρίας Υπουργού, γι’ αυτό αυτή η συγκεκρι-
µένη διατύπωση «ώστε να µην προσµετρώνται». Η έκφραση σε
µια αιτιολογική έκθεση «ώστε να µην προσµετρώνται», εισάγει
εξαίρεση από τον κανόνα, όπου ο κανόνας «ώστε να µην προ-
σµετρώνται», το λέει η αιτιολογική έκθεση.

Εν πάση περιπτώσει, η Νέα Δηµοκρατία, το ΠΑΣΟΚ και το Πο-
τάµι οφείλουν να δώσουν ξεκάθαρη απάντηση σε αυτό που επι-
χειρεί να κάνει αυτή η Κυβέρνηση, οι Ανεξάρτητοι Έλληνες και
ο ΣΥΡΙΖΑ.

Θέλουν την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης ανοιχτή; Ναι ή όχι;
Τη θέλετε ανοιχτή; Γιατί δεν το ψηφίζετε; Θέλετε να υπάρχουν
τευτλοπαραγωγοί του χρόνου; Ναι ή όχι; Όντως είναι στο χείλος
του γκρεµού. 

Οι προϋποθέσεις για την έκδοση της πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου υπάρχουν στην παρούσα, γιατί είναι εξαιρετικά επεί-
γουσα, όπως αναφέρει το άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συ-
ντάγµατος. Συνεπώς τη θέλουµε βιώσιµη την Ελληνική Βιοµηχα-
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νία Ζάχαρης; Έφταιξαν πάρα πολλά και η κακοδιοίκηση και άλλα
πολλά. 

Όµως, πρέπει επιτέλους να λέµε τα πράγµατα µε το όνοµά
τους. Είµαστε µε τους αγρότες ή δεν είµαστε; Προσπαθούµε να
είµαστε; Να πούµε τουλάχιστον την αλήθεια; Διότι κάποια πράγ-
µατα δεν κρύβονται. Το να στηρίζει αυτή η Κυβέρνηση και να
υποχρεώνει τον εκκαθαριστή µε µία οικονοµική ένεση, προκειµέ-
νου να πληρωθούν και οι τευτλοπαραγωγοί, όπως και οι πιστω-
τές, είναι µία πράξη υπεύθυνη. Πείτε µου εσείς ποια άλλη πράξη
δεν είναι υπεύθυνη; Η καταψήφιση; Δηλαδή; Να κλείσει στο έρ-
µαιο του εκκαθαριστή. Σας θυµίζω, εκκαθαριστής ίσον πτώ-
χευση. Έτσι λέει ο νόµος. Διανέµει κέρδη, εισπράττει απαιτήσεις
και στο τέλος τι; Τι θα γίνει στο τέλος; Διότι η παρούσα πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου και το αντικείµενο που ρυθµίζει, όπως
η Βιοµηχανία Ζάχαρης, έχει άµεση σύνδεση µε τους αγρότες κι
όσοι είµαστε από αγροτικές περιοχές οφείλουµε να προειδοποι-
ήσουµε τους αγρότες, οι οποίοι είναι στο έρµαιο και τη θηλειά
του εκκαθαριστή. 

Το ξαναλέω, µοιράστηκε η Αγροτική Τράπεζα σε καλό και σε
κακό κοµµάτι και στο κακό κοµµάτι πήγαν οι µικροµεσαίοι αγρό-
τες και οι κτηνοτρόφοι µε τα δάνειά τους και τα χωράφια τους
έχουν υποθήκες. Αυτές τις υποθήκες, ποιος θα είναι αυτός ο
οποίος θα τις εκπληρώσει; Ο ίδιος ο εκκαθαριστής; Όχι. 

Πού ανήκουν τα χωράφια τους µε τις πράξεις, τις οποίες έχετε
κάνει, µε την πώληση της Αγροτικής; Οφείλετε να δώσετε συγ-
κεκριµένες απαντήσεις και να µην κοιτάτε και σφυρίζετε αδιά-
φορα. Αγγίζουν και τα όρια της ποινικής ευθύνης κάποιες πρά-
ξεις της προηγούµενης κυβέρνησης. 

Εν όψει όλων αυτών και επειδή πρόκειται για µια πραγµατικά
υπεύθυνη στάση εθνικά, η στήριξη της Βιοµηχανίας Ζάχαρης
είναι µονόδροµος. Είναι µονόδροµος, γιατί συνηγορεί υπέρ της
δηµιουργίας µιας βιοµηχανικής πολιτικής. 

Δυστυχώς η χώρα µας δεν έχει τη δυνατότητα να έχει πολλές
βιοµηχανίες. Είχε τη δυνατότητα να έχει τη Βιοµηχανία Ζάχαρης
και οφείλουµε εµείς ως πολιτεία, ως νοµοθετική εξουσία να στη-
ρίξουµε µονάδες, οι οποίες συνδέουν και τον πρωτογενή και το
δευτερογενή τοµέα. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

κι εµείς τον κ. Κόκκαλη. 
Είχα ανακοινώσει όταν έδωσα τον λόγο στον κ. Κόκκαλη ότι

θα ακολουθήσει ο κ. Καραθανασόπουλος. Ακολούθως θα δώσω
τον λόγο στον κ. Ματθαιόπουλο που έλειπε από την Αίθουσα
όταν ανέβηκε στο Βήµα ο κ. Κόκκαλης, γι’ αυτό και δεν τον ανα-
κοίνωσα. 

Κύριε Καραθανασόπουλε, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε. 
Η Κυβέρνηση ισχυρίζεται ότι µε την πράξη νοµοθετικού περιε-

χοµένου προσπαθεί να αλλάξει την πορεία εξέλιξης των πραγ-
µάτων και να απαντήσει στο µεγάλο ερώτηµα για την παρα-
γωγική διάλυση της ελληνικής οικονοµίας. 

Μάλιστα, τόσο ο εισηγητής όσο και οι αντίστοιχοι Υπουργοί
έκαναν διαλέξεις για το µεγάλο πρόβληµα, το οποίο έχει η ελλη-
νική οικονοµία, δηλαδή τη συρρίκνωση της παραγωγικής της
βάσης. Όλα αυτά είναι πάρα πολύ καλά, η αποτύπωση της πραγ-
µατικότητας της κατάστασης, αλλά δεν απαντάτε σε ένα ερώ-
τηµα, το οποίο σας βάλαµε και στην επιτροπή. Ποιοι ευθύνονται
για τη συρρίκνωση της παραγωγικής βάσης της Ελλάδας; Διότι
δεν είναι η βιοµηχανία, είναι η µεταποίηση. 

Άλλο πράγµα είναι η βιοµηχανία. Η µεταποίηση αποτελεί
κλάδο της βιοµηχανίας. 

Ποιοι ευθύνονται γι’ αυτή την εξέλιξη των πραγµάτων; Φταίει
το κακό το ριζικό µας, φταίει ο θεός που µας µισεί; Τι φταίει;
Φταίνε οι προηγούµενες κυβερνήσεις; Βεβαίως, φταίνε. Άλλος
είναι, όµως, ο βασικός παράγοντας που έχουµε συρρίκνωση της
παραγωγικής βάσης, όχι µόνο την περίοδο της κρίσης, αλλά και
την περίοδο της καπιταλιστικής ανάπτυξης στην ναυπηγοεπι-
σκευαστική ζώνη, την κλωστοϋφαντουργία, τον ιµατισµό, το
δέρµα και σε µια σειρά άλλους κλάδους της οικονοµίας που κα-
ταστράφηκαν την περίοδο των «παχιών αγελάδων». 

Ποιοι είναι, λοιπόν, οι υπεύθυνοι; Ποιοι είναι οι παράγοντες;
Ποιος είναι ο βασικός παράγοντας; Δεν θέλετε να απαντήσετε,
γιατί ακριβώς δεν θέλετε να αντιµετωπίσετε τον βασικό παρά-
γοντα και, µάλιστα, αυτού του βασικού παράγοντα τα συµφέ-
ροντα θέλετε και εσείς να εξυπηρετήσετε. 

Ο βασικός παράγοντας, λοιπόν, για τη συρρίκνωση της παρα-
γωγικής δραστηριότητας είναι οι καπιταλιστές, είναι οι ιδιοκτήτες
ή οι µέτοχοι των καπιταλιστικών επιχειρήσεων. Αυτοί καθορίζουν
τι επένδυση θα κάνουν, πού θα επενδύσουν, για ποιον σκοπό θα
επενδύσουν και µοναδικό κριτήριό τους είναι το καπιταλιστικό
κέρδος. 

Τους ενδιαφέρει, τους καίγεται καρφί αν θα συρρικνωθεί η πα-
ραγωγική βάση µιας χώρας; Νοµίζετε ότι έχουν τέτοιους προ-
βληµατισµούς; Τους απασχολούν τέτοια ζητήµατα; Το µόνο που
τους απασχολεί είναι πώς θα αυξήσουν τα κέρδη τους και, µάλι-
στα, το ποσοστό κέρδους του επενδεδυµένου κεφαλαίου, το
οποίο θα έχουν. 

Γι’ αυτόν ακριβώς τον λόγο έχουµε αυτήν την εξέλιξη των
πραγµάτων. Δική τους επιλογή είναι να συρρικνωθούν παραγω-
γικές δραστηριότητες, γιατί βρήκαν άλλους τοµείς ή άλλες πε-
ριοχές ή άλλες χώρες όπου µπορούσαν να επενδύσουν µε
µεγαλύτερο κέρδος τα κεφάλαιά τους. Να, λοιπόν, ποιος είναι ο
βασικός παράγοντας. 

Δεύτερη αιτία είναι η συµµετοχή της Ελλάδας ως απόφαση
των ίδιων των καπιταλιστών -αυτών ήταν η απόφαση- της ίδιας
της αστικής τάξης της χώρας µας στην ΕΟΚ αρχικά και στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση αργότερα, όπου ακριβώς επιτάχυνε αυτή τη δια-
δικασία. Μάλιστα, αυτή η διαδικασία επιταχύνθηκε ακόµα περισ-
σότερο µε την ΟΝΕ, τη Συνθήκη του Μάαστριχ και την απελευ-
θέρωση των αγορών, όπου έπεσαν οι οποιοιδήποτε φραγµοί
στην ελευθερία κίνησης κεφαλαίων, εµπορευµάτων, υπηρεσιών
και εργαζόµενων. Για ποιον σκοπό έγινε αυτό; Για να µπορούν
πολύ πιο εύκολα να επενδύουν σε χώρες µε πιο φθηνή πρώτη
ύλη, µε πιο φθηνό εργατικό δυναµικό.

Δεν είναι ζήτηµα ή ιδιοµορφία της Ελλάδας η συρρίκνωση της
µεταποιητικής δραστηριότητας. Στο σύνολο των καπιταλιστικά
ανεπτυγµένων οικονοµιών παρατηρείται αυτό το φαινόµενο. Συρ-
ρικνώνεται στο πέρας των χρόνων η παραγωγική τους δραστη-
ριότητα, η µεταποίησή τους, προς όφελος άλλων τοµέων και
άλλων κλάδων της οικονοµίας. Αυτή η µεταποιητική δραστηριό-
τητα µεταφέρεται σε χώρες υπό ανάπτυξη ή µε φθηνότερο ερ-
γατικό δυναµικό. 

Αυτή είναι η τάση και εµείς δεν είµαστε έξω από αυτή την
τάση. Βεβαίως, είναι πολύ πιο γρήγορη αυτή η διαδικασία, είναι
πολύ µεγαλύτερο το ποσοστό της συρρίκνωσης της παραγωγι-
κής δραστηριότητας από ό,τι σε άλλες χώρες. 

Ο τρίτος παράγοντας είναι, βεβαίως, οι αστικές κυβερνήσεις,
είναι οι κυβερνήσεις, δηλαδή, διαχείρισης της αστικής διακυβέρ-
νησης, οι οποίες νοµοθετούσαν και νοµοθετούν και θα νοµοθε-
τούν πάντοτε µε βάση τις ανάγκες του κεφαλαίου. 

Αυτό κάνετε και εσείς. Δεν αµφισβητείτε ούτε την Ευρωπαϊκή
Ένωση και τη στρατηγική επιλογή της αστικής τάξης ούτε και
την ίδια την αστική τάξη, τα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών.
Αντίθετα, µε τις πράξεις σας, αυτών τα συµφέροντα εξυπηρε-
τείτε. 

Πριν πάµε στο προκείµενο, το ερώτηµα είναι το εξής: Αλήθεια,
πώς θα τους πείσετε να αλλάξουν στάση οι κεφαλαιοκράτες, να
επενδύσουν σε παραγωγικές δραστηριότητες στη χώρα µας;
Έχετε κανένα µαγικό ραβδί ή θα ξεπεράσετε µε βολονταρικό
τρόπο τους οικονοµικούς νόµους του καπιταλιστικού συστήµα-
τος, τη σιδερένια του φτέρνα; 

Κοροϊδεύετε τον κόσµο επί της ουσίας. Ας µιλήσουµε καθαρά.
Κοροϊδεύετε τον κόσµο. Από τη στιγµή που λέτε ότι αυτοί που
έχουν τα κλειδιά της οικονοµίας, οι καπιταλιστές, θα συνεχίζουν
να αποφασίζουν για το τι θα κάνουν και εµείς απλά και µόνο θα
διαµορφώνουµε το έδαφος που αυτοί θέλουν, τότε αυτό κάνετε,
ό,τι έκαναν και οι προηγούµενοι, λοιπόν. 

Και αυτό φαίνεται περίτρανα όσον αφορά και την εξέλιξη της
συγκεκριµένης πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου. Τι λέτε ότι θα
κάνετε; Βρήκατε τη Βιοµηχανία Ζάχαρης, η οποία βρίσκεται υπό
διάλυση, υπό κατάρρευση, υπό χρεοκοπία µε αρνητικά ίδια κε-
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φάλαια και κάνετε µια ένεση 30 εκατοµµυρίων ευρώ, διατηρών-
τας όλο το προηγούµενο πλαίσιο άθικτο. Σας ρωτήσαµε: Έχετε
σχέδιο; Πού εντάσσετε αυτά τα 30 εκατοµµύρια, αυτήν την κί-
νηση; 

Μόλις πριν λίγο, µετά από δύο ώρες τοποθετήσεων των Υ-
πουργών, είπε ο κ. Λαφαζάνης: «Δεν έχουµε σχέδιο, γιατί δεν
µπορούσαµε µέσα σε δύο µήνες να έχουµε σχέδιο για τη Βιοµη-
χανία Ζάχαρης». 

Άρα πού πάτε; Στο άγνωστο µε βάρκα την ελπίδα; Στο άγνω-
στο µε βάρκα την ελπίδα, όταν διατηρείτε όλο το πλαίσιο άθικτο;
Και είστε Κυβέρνηση, δεν είστε Αντιπολίτευση, δεν αντιπολιτεύε-
στε τον εαυτό σας. 

Βεβαίως, η Νέα Δηµοκρατία και η κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ και
Νέας Δηµοκρατίας έχει τεράστιες ευθύνες για την πορεία εξέλι-
ξης των πραγµάτων από το 2006, όταν αποφασίστηκε µέσω της
αναθεώρησης της ΚΑΠ η µείωση κατά 50% των ποσοστώσεων
και γίναµε εισαγωγική χώρα στη ζάχαρη από εξαγωγική που ήµα-
σταν. Μάλιστα, ούτε καν αυτήν τη µειωµένη ποσόστωση δεν µπο-
ρούµε σήµερα να αξιοποιήσουµε. Από τα πέντε εργοστάσια
έκλεισαν άµεσα τα δύο και τώρα λειτουργεί µόνο το ένα. 

Αυτό το καθεστώς το αλλάξατε; Υπάρχουν τα τρία εργοστάσια
που αποµένουν ακόµη, που είναι απαρχαιωµένα µηχανολογικά;
Σαράντα χρόνια µηχανήµατα έχουν. Άρα, λοιπόν, για ποια παρα-
γωγικότητα της εργασίας µιλάτε; Θα τα αλλάξατε αυτά τα µηχα-
νήµατα; Βάλατε ένα τέτοιο σχέδιο; Θα πάτε σε αντίθεση µε τους
νόµους της καπιταλιστικής αγοράς και της Ευρωπαϊκής Ένωσης
για τις ποσοστώσεις; Θα απειθαρχήσετε στους κανονισµούς της
Ευρωπαϊκής Ένωσης, για να µη θεωρηθούν τα 30 εκατοµµύρια
παράνοµη κρατική επιδότηση; Γιατί υπάρχει κίνδυνος να θεωρη-
θούν από την Ευρωπαϊκή Ένωση παράνοµη κρατική χρηµατοδό-
τηση και να επιστραφούν πίσω και µε τόκο, πράγµα που θα είναι
το τελειωτικό χτύπηµα στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. 

Εσείς δεν κάνετε αυτό το πράγµα! Εσείς πειθαρχείτε στους
κανονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης και αποπληρώνετε τα
πρόστιµα των προηγούµενων κυβερνήσεων που έτυχε σε εσάς
να τα αποπληρώσετε. 

Άρα, λοιπόν, σας λέµε –και το είπατε εσείς, κύριε Υπουργέ- ότι
υπάρχουν 800 εκατοµµύρια ευρώ αδιάθετα, τα οποία στις 31-12
θα επιστραφούν στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Πάρτε τα! Απειθαρχή-
στε! Δεν τολµάτε! Δεν τολµάτε να πείτε «πάω κόντρα στους κα-
νονισµούς της Ευρωπαϊκής Ένωσης για το ΕΣΠΑ και θα
χρησιµοποιήσω τα 800 εκατοµµύρια για να αναβαθµίσω την Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης». 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Δεν
τα έχουµε στο ταµείο, κύριε συνάδελφε!

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Α, τώρα δεν τα έχετε
στο ταµείο! Εντάξει! 

Βρίσκετε διάφορες δικαιολογίες, εφευρίσκετε διάφορα προ-
σχήµατα, για να πείτε ότι δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα. 

Τρίτο ζήτηµα, για το οποίο δεν µπορείτε να κάνετε τίποτα:
Βγήκε ο κ. Λαφαζάνης εδώ πέρα, λες και ήταν Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης και κατήγγειλε την
προηγούµενη κυβέρνηση. Βεβαίως, πολύ καλά έκανε και την κα-
τήγγειλε, γιατί είναι περίεργη και ύποπτη η µεθόδευση για την
Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Αλλού είναι το παραγωγικό κοµ-
µάτι, αλλού τα δάνειά της! Βεβαίως, είναι µια περίεργη επιλογή
αυτή που διευκολύνει είτε το ξεπούληµα είτε το κλείσιµο της Ελ-
ληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. 

Εσείς το αλλάζετε αυτό το καθεστώς; Αλλάξτε αυτό το καθε-
στώς! Η Τράπεζα Πειραιώς είναι τράπεζα που ελέγχεται από το
ελληνικό δηµόσιο. Το 60% του µετοχικού της κεφαλαίου δεν είναι
του ελληνικού δηµοσίου; Αλλάξτε το, λοιπόν! Αφαιρέστε την Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης από τον εκκαθαριστή! Πάρτε την
από εκεί, εφόσον σκοπός του εκκαθαριστή είναι να την εκποι-
ήσει! Αυτό θέλει να κάνει ο εκκαθαριστής, να εκποιήσει ως περι-
ουσιακό στοιχείο την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Γιατί δεν τα
αλλάζετε αυτά; 

Θα το βρείτε ως πρόσχηµα και θα πείτε ότι η προηγούµενη κυ-
βέρνηση οδήγησε τα δάνεια της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχα-
ρης στην Τράπεζα Πειραιώς και το παραγωγικό της κοµµάτι στον

εκκαθαριστή. Θα πείτε ότι δεν µπορούσατε να κάνετε τίποτα,
άρα οδηγήθηκε η επιχείρηση στην εκποίηση των περιουσιακών
της στοιχείων, για να φορτώσετε τα βάρη στους άλλους, νίπτον-
τας τας χείρας σας ως Πόντιοι Πιλάτοι. Αυτό θα κάνετε, λοιπόν,
στην προκειµένη περίπτωση. 

Γι’ αυτό, ακριβώς, λέτε τι έκαναν οι προηγούµενοι, γιατί ο
δικός σας σχεδιασµός δεν αµφισβητεί τις επιλογές των προηγού-
µενων, δεν αµφισβητεί τα συµφέροντα των κεφαλαιοκρατών, δεν
αµφισβητεί την πολιτική της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Στο κάτω-κάτω της γραφής, δεν µπορείτε να µας απαντήσετε
σε ορισµένα ερωτήµατα;

Θα συνεχίσει η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης να είναι φασόν,
να κάνει εισαγωγές από τρίτες χώρες για να µπορεί να καλύπτει
τις ανάγκες γιατί η παραγωγή τεύτλου στην Ελλάδα είναι πάρα
πολύ µικρή και όσο πάει και συρρικνώνεται; 

Και µάλιστα από τα 30 εκατοµµύρια έχουν διατεθεί –όπως λέει
εδώ- τα 21 εκατοµµύρια. Τα 14 εκατοµµύρια από τα 21 εκατοµ-
µύρια πήγαν γι’ αυτούς τους προµηθευτές που µας δίνουν τη ζά-
χαρη, όχι για να την επεξεργαστούµε αλλά απλά για να την τυ-
ποποιήσουµε και να καλύψουµε τις ανάγκες και τα συµβόλαια
που έχει η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Και µόνο 915 χιλιάρικα
πήγαν στους τευτλοπαραγωγούς. Αυτό τουλάχιστον είναι παρα-
δοξότητα, ακόµα και µε τους νόµους του καπιταλιστικού συστή-
µατος που εσείς λέτε και υπερασπίζεστε. Αποφασίστε, λοιπόν, τι
θέλετε και πού θέλετε να πάτε. 

Και τελειώνω µε το δεύτερο κοµµάτι της τροπολογίας. Έκανε
φιλότιµες προσπάθειες η κυρία Υπουργός µιλώντας πάνω από
µία ώρα και κάνοντας ένα αφήγηµα για να αποτρέψει ότι υπήρχε
µεθόδευση. Υπήρχε µεθόδευση, λοιπόν, µε το συγκεκριµένο
άρθρο 2 της τροπολογίας της πράξης νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου. Και αυτή η µεθόδευση είχε να κάνει µε την ένταξη µέσα στη
ρύθµιση για τις εκατό δόσεις από το παράθυρο -και όχι µε βάση
την πραγµατική νοµοθετική διαδικασία- µε την πράξη νοµοθετι-
κού περιεχοµένου αυτών που έχουν κάνει φορολογικές απάτες
και παραβιάσεις. Αυτούς θα εντάξετε µέσα. Γι’ αυτό απελευθε-
ρώσατε και το 1 εκατοµµύριο που ήταν και το όριο της προηγού-
µενης ρύθµισης. 

Απελευθερώσατε, λοιπόν, µε το νόµο το όριο πάνω από 1 εκα-
τοµµύριο για να ενταχθούν στη ρύθµιση και έρχεστε µετά από
τρεις, τέσσερις µέρες να φέρετε πράξη νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου και να εντάξετε στη ρύθµιση και αυτούς που έχουν κάνει φο-
ρολογικές απάτες, φορολογικές παραβιάσεις, τους συνειδητούς,
δηλαδή, φοροφυγάδες. Αυτούς εντάξατε µε αυτή την πράξη νο-
µοθετικού περιεχοµένου.

Και τα στοιχεία, που παρουσίασε χθες η κυρία Υπουργός, αυτό
λένε. Το 90% που έχει µπει στη ρύθµιση έχει ρυθµίσει µόνο το
28,5% και το 10% των µεγαλοοφειλετών έχει ρυθµίσει το 72%
από το συνολικό ποσό που έχει ρυθµιστεί. Και λέµε γι’ αυτούς
που χρώσταγαν πάνω από 10.000. Δεν λέµε γι’ αυτούς µε πάνω
από 1 εκατοµµύριο που είναι το 1% και έχουν ρυθµίσει περίπου
το 12%, τα πολλά εκατοµµύρια. Άρα εδώ υπάρχει ένα συγκεκρι-
µένο ερώτηµα.

Και, βέβαια, η Νέα Δηµοκρατία δεν έχει κανέναν λόγο να βγαί-
νει να φωνασκεί. Γιατί ακριβώς η Νέα Δηµοκρατία χάριζε πρό-
στιµα. Είναι γνωστή η τροπολογία την οποία έφερε. Τότε όµως
ήταν συνδιαλλαγή της κυβέρνησης της Νέας Δηµοκρατίας µε το
µεγάλο κεφάλαιο. Σήµερα εσείς χαρίζετε πρόστιµα, χαρίζετε
πρόσθετους φόρους σε µεγάλους φοροφυγάδες αλλά λέτε ότι
αυτό είναι πατριωτικό σας καθήκον.

Και στη µία περίπτωση της συνδιαλλαγής που έκανε η Νέα Δη-
µοκρατία χαρίζοντας πρόστιµα και στην άλλη περίπτωση που χα-
ρίζετε εσείς πρόστιµα ο µόνος κερδισµένος είναι οι µεγάλοι
φοροφυγάδες, οι µεγάλοι επιχειρηµατικοί όµιλοι που είχαν πια-
στεί στη φάκα. Αυτοί είναι οι µεγάλοι κερδισµένοι, γιατί στη µία
περίπτωση δεν πλήρωναν και έκαναν φοροδιαφυγή και στην
άλλη περίπτωση τους χαρίζετε τα πρόστιµα και τα επιπλέον χρή-
µατα. 

Απ’ αυτή την άποψη λέµε ότι είναι σκανδαλώδης η ρύθµιση.
Και εµείς θα επιµείνουµε ότι θα πρέπει να δοθούν τα ονόµατα
και τα στοιχεία όλων αυτών που εντάχθηκαν και τι κέρδισαν µέσα
από αυτή τη διαδικασία. Γιατί τη στιγµή που κυνηγάτε τον
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άνεργο, τον επαγγελµατία, τον µισθωτό να πληρώσει το σύνολο
της φορολογικής επιδροµής, το σύνολο των χαρατσιών που έχει
επιβάλει η προηγούµενη κυβέρνηση, αποτελεί πρόκληση να χα-
ρίζετε δεκάδες εκατοµµύρια σε µια χούφτα µεγάλους επιχειρη-
µατίες. Αποτελεί πρόκληση!

Εµείς, ακριβώς γι’ αυτό τον λόγο, καταψηφίζουµε τη συγκε-
κριµένη διάταξη που αφορά το άρθρο 2 της πράξης νοµοθετικού
περιεχοµένου. Για την υπόθεση της Βιοµηχανίας Ζάχαρης λέµε
«παρών», γιατί ακριβώς η όλη διαδικασία δεν πρόκειται να οδη-
γήσει πουθενά. Και δεν µας πείσατε ότι έχετε κάποιο συγκεκρι-
µένο σχέδιο για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. 

Γιατί το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας παρά τους συκοφάν-
τες που υπήρξαν εδώ, όχι µόνο δεν θέλει να κλείσει η Βιοµηχανία
αλλά θέλει να αναπτυχθεί. Αλλά δεν πρόκειται να αναπτυχθεί
κάτω από την κυριαρχία της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της πολι-
τικής της.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
τον κ. Καραθανασόπολο.

Τον λόγο έχει ο κ. Ματθαιόπουλος. Και ολοκληρώνουµε τον
κύκλο των Κοινοβουλευτικών Εκπροσώπων. Θα ακολουθήσουν
πέντε Βουλευτές που έχουν µείνει από τον κατάλογο των οµιλη-
τών και µετά θα δώσουµε τον λόγο στην κυρία Υπουργό.

Ορίστε, κύριε Ματθαιόπουλε, έχετε τον λόγο για δώδεκα λεπ-
τά.

ΑΡΤΕΜΙΟΣ ΜΑΤΘΑΙΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Μέχρι στιγµής έχουν τεθεί δύο καίρια ερωτήµατα. Ρωτούν διά-

φοροι εισηγητές των κοµµάτων µε ποιους είµαστε και ποιος
φταίει για την όλη κατάσταση;

Μάλλον η απάντηση µπορεί να δοθεί ανάλογα µε το που ανή-
κει ο καθένας µας. Διότι αν είσαι µε τους χαµένους, αν είσαι, δη-
λαδή, ο άνθρωπος ο οποίος είδε το εισόδηµά του να πέφτει
δραµατικά προς τα κάτω, ελέω µνηµονιακής πολιτικής τα τελευ-
ταία πέντε χρόνια, φταίει το σύστηµα. Αν είσαι µε το σύστηµα ή
αν είσαι το ίδιο το σύστηµα, φταίνε οι εργαζόµενοι που δεν µπό-
ρεσαν να αντεπεξέλθουν στις νέες µνηµονιακές απαιτήσεις των
καιρών. 

Ακούστηκαν εδώ πέρα διάφορα συγκεκριµένα παραδείγµατα,
αλλά η αλήθεια είναι µία και παραµένει πάντοτε µία, ότι γι’ αυτήν
τη δεινή κατάσταση, στην οποία έχει περιέλθει η οικονοµία µας,
η πατρίδα µας, φταίει το µνηµόνιο και όσοι το εξάσκησαν είτε ως
κυβέρνηση είτε ακόµα και ως αντιπολίτευση. Γιατί στο όνοµα του
µνηµονίου απολύθηκαν εργαζόµενοι από την «Τυποεκδοτική»,
τον «902», µε διάφορες εκβιαστικές απεργίες απαξιώθηκε ένας
κλάδος της ναυτιλίας και στο όνοµα του µνηµονίου, επειδή πλέον
οι εργαζόµενοι δεν µπορούσαν να ακολουθήσουν τους νέους
ρυθµούς, έχουν απολυθεί εκατοντάδες χιλιάδες άνθρωποι, έχουν
χάσει τις δουλειές τους, έχει απαξιωθεί γενικότερα η ελληνική
οικονοµία, το ανθρώπινο δυναµικό απαξιώνεται µέρα µε τη µέρα
και έχουµε φτάσει στο σηµείο σήµερα να έχουµε πάνω από δύο
εκατοµµύρια Έλληνες άνεργους, δύο εκατοµµύρια και πλέον Έλ-
ληνες να ζουν κάτω από το όριο της φτώχειας. Και φυσικά τα
νούµερα αυτά καταδεικνύουν το µέγεθος της διάλυσης της ελ-
ληνικής οικονοµίας, αλλά και τις ευθύνες που απορρέουν από
την άσκηση αυτής της αισχρής πολιτικής.

Βέβαια, το γεγονός ότι καλούµαστε να τοποθετηθούµε επί
µιας νέας πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου πιστεύω ότι το
έχουµε εξαντλήσει επανειληµµένως. Αυτά που καταγγέλλατε,
τώρα τα κάνετε πράξη. Αλλά το ζητούµενο δεν είναι αν συζητάµε
ένα νοµοσχέδιο µε την κανονική διαδικασία ή µε τη διαδικασία
του κατεπείγοντος. Σηµασία έχει το τι συζητάµε και πού θέλουµε
να καταλήξουµε. 

Εν τω προκειµένω, λοιπόν, λόγος γίνεται για τη βιωσιµότητα
της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Να κάνουµε µία σύντοµη
ανασκόπηση, για να δούµε το πώς ξεκίνησε µία κερδοφόρος
εταιρεία να αποτελεί σήµερα µία εταιρεία φάντασµα, να βρίσκε-
ται στα πρόθυρα του λουκέτου µε ό,τι και αν αυτό συνεπάγεται
για την τοπική ή για την εν γένει ελληνική οικονοµία.

Από το 2006, λοιπόν, µέχρι σήµερα η Βιοµηχανία Ζάχαρης
ήταν µία κερδοφόρος επιχείρηση, µια επιχείρηση η οποία κάλυ-
πτε τις ανάγκες και της Ελλάδας, αλλά και τις ανάγκες όλων των
Βαλκανίων. Μιλάµε για µια επιχείρηση, η οποία αποτελούσε

µέχρι πρότινος πνεύµονα ανάπτυξης. Βάσει σχεδίου, δυστυχώς,
σήµερα απαξιώθηκε και θα αποδείξω ότι δεν απαξιώθηκε τυχαία. 

Διότι εάν ανατρέξουµε κάποιους µήνες πίσω, επί συγκυβερνή-
σεως Νέας Δηµοκρατίας µε ΠΑΣΟΚ, ο κ. Χαρδούβελης είχε πει
ότι θα πρέπει να κλείσουν δύο εργοστάσια γιατί έτσι, λέει, επι-
τάσσει το συµφέρον της ελληνικής οικονοµίας. Άκουσον-άκου-
σον, συµφέρει για την Ελλάδα να κλείσουµε ένα εργοστάσιο που
παράγει για να πανηγυρίζει ο κ. Χαρδούβελης µαζί µε τον πρώην
Πρωθυπουργό και τους συνεργάτες τους στην Ευρώπη ότι τα
νούµερα πλέον ευηµερούν. 

Αλλά είχαν και άλλοι ευθύνες πλέον, πέραν του κ. Χαρδού-
βελη, διότι βάσει ευρωπαϊκής νοµοθεσίας κάποιοι κάναν πράξη
αυτό το αυτοκτονικό της εκχώρησης του 50% της εθνικής ποσό-
στωσης. Όταν, λοιπόν, το εργοστάσιο παρήγαγε περίπου τρια-
κόσιες χιλιάδες τόνους ετησίως, βάσει νοµοθεσίας την οποία
χειροκροτήσατε όλοι εδώ µέσα, το εργοστάσιο ήταν πλέον υπο-
χρεωµένο να παράγει περίπου, αν θυµάµαι καλά, εκατόν πενήντα
οκτώ χιλιάδες τόνους τον χρόνο. Αυτό φυσικά είχε συνέπεια και
για το ίδιο το εργοστάσιο και για τους παραγωγούς και για τους
εργαζόµενους και για τα επαγγέλµατα που συνδέονται µε το ερ-
γοστάσιο. 

Αλλά σε όλα αυτά το µεγαλύτερο αίσχος για εµένα, που δια-
πράχθηκε εις βάρος της ελληνικής οικονοµίας, το έχει διαπράξει
το τοκογλυφικό τραπεζικό σύστηµα.

Και έρχοµαι να µιλήσω µε στοιχεία: Πρώτον και πιο βασικό το
Εργοστάσιο Ζάχαρης ήταν θυγατρική της Αγροτικής Τράπεζας
της Ελλάδος. Για την Αγροτική Τράπεζα έχουµε επαναλάβει
πάρα πολλές φορές απ’ αυτό εδώ το Βήµα ότι µε το ξεπούληµά
της στην Τράπεζα Πειραιώς έχει κυριολεκτικά γίνει όµηρος ο Έλ-
ληνας αγρότης, ο Έλληνας γεωργός στα λόµπι των τραπεζών.

Όντας θυγατρική, λοιπόν, της Αγροτικής Τράπεζας, το εργο-
στάσιο της Βιοµηχανίας Ζάχαρης ενώ ήταν κερδοφόρο στην
αρχή, κατάντησε να χρωστάει περίπου 137 εκατοµµύρια ευρώ.
Όταν, λοιπόν, εξαγοράστηκε -ξεπουλήθηκε είναι ο δόκιµος όρος-
η τράπεζα αυτή στην Τράπεζα Πειραιώς, τα χρέη της Βιοµηχα-
νίας µετακυλίστηκαν στην Τράπεζα Πειραιώς. 

Επειδή, όµως, η τράπεζα λειτουργεί µε ιδιωτικοοικονοµικά κρι-
τήρια, πράγµα που σηµαίνει ότι επιδιώκει το κέρδος και µόνο και
ουδόλως ενδιαφέρεται ή νοιάζεται για το αν θα πρέπει να κλείσει
µια επιχείρηση πετώντας εργαζόµενους στον δρόµο, έκανε το
προφανές: Είπε, «Για να µη δηµιουργώ ζηµία στην τράπεζα, προ-
τιµότερο είναι να κλείσω δύο εργοστάσια γιατί µου προκαλούν
µεγαλύτερη ζηµία, από το να τα συντηρώ, πληρώνοντας ή περι-
µένοντας να πάρω δάνεια σε επισφάλεια». Και αυτό και έγινε.
Έτσι, λοιπόν, ο κ. Χαρδούβελης, µε απόφασή του, είπε ότι είναι
προτιµότερο εδώ και τώρα να κλείσουµε δύο εργοστάσια. 

Βέβαια, το χρέος αυτό των περίπου 140 εκατοµµυρίων ευρώ
ήταν µη βιώσιµο και από εκεί και πέρα ξεκίνησε η µεγάλη κατη-
φόρα. 

Ήρθαν κάποιοι ινστρούκτορες και είπαν στους ανθρώπους αυ-
τούς ότι θα πρέπει να πάρουν δάνειο για να πληρώσουν προ-
ηγούµενο δάνειο µε επιτόκιο -στην αγορά δεν υπήρχε παρόµοιο-
12%. Επιτόκιο 12%! Ξεκάθαρα τοκογλυφικό. Μια εταιρεία η
οποία πήγαινε για κλείσιµο, που χρωστούσε 140 εκατοµµύρια
ευρώ, έπρεπε να πάρει δάνειο µε επιτόκιο 12%, όταν τα επιτόκια
στην αγορά ήταν πολύ πιο χαµηλά. Και µας είπαν στην Επιτροπή
ότι θα έπρεπε να πανηγυρίζουµε γι’ αυτό, γιατί σήµερα δεν παίρ-
νουµε 12%, παίρνουµε 3% και 4%. Και όταν είπε ο Αγορητής µας,
από τη Χρυσή Αυγή, ότι και µε σηµερινούς όρους αυτά τα επιτό-
κια είναι εξοργιστικά, οι αντιπρόσωποι των τραπεζών είπαν, «Εν-
τάξει, τι να κάνουµε, εµείς κοιτάµε το κέρδος των τραπεζών,
εσείς κοιτάτε το πώς θα λειτουργήσει µια βιοµηχανία, που για
εµάς στο κάτω-κάτω είναι ένα µεγάλο βαρίδι». 

Από εκεί και πέρα, βρέθηκαν κάποιοι πλειοδότες, οι οποίοι
έδειξαν ενδιαφέρον να εξαγοράσουν και τη Βιοµηχανία Ζάχαρης,
να εξαγοράσουν και τα χρέη της για να µπορέσουν να την επα-
ναλειτουργήσουν, ούτως ώστε να µπορέσουν τα εργοστάσια
αυτά να παράγουν ζάχαρη, ένα προϊόν το οποίο, αν θέλετε να
ξέρετε, στο εξωτερικό έχει πολύ υψηλή τιµή, η οποία συνεχώς
αυξάνει. 

Αυτό για να ξέρουµε ότι εµείς που έχουµε τη δυνατότητα να
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παράγουµε ένα τέτοιο προϊόν, µε πρώτη ύλη που θα εφοδια-
στούµε από δικούς µας παραγωγούς, βγάζουµε τα µάτια µας µε
τα δάχτυλά µας, προτιµώντας να εισάγουµε πρώτη ύλη από τη
Βουλγαρία ή άµα θέλετε γενικότερα από το εξωτερικό. 

Όταν ήρθε, λοιπόν, αυτός ο πλειοδότης, κατέθεσε κάποιες
συγκεκριµένες προτάσεις και είπε ότι αναλαµβάνει το χρέος να
εξαγοράσει όλο το εργοστάσιο µαζί µε τα χρέη της Βιοµηχανίας
Ζάχαρης. 

Αυτό που δεν έκανε το δηµόσιο, δηλαδή η Κυβέρνηση, αντί να
κάτσει  και να συζητήσει µε τον οποιονδήποτε πλειοδότη, ήταν
να µπει το ίδιο εγγυητής για να εξασφαλίσει τη βιωσιµότητα ενός
εργοστασίου, το οποίο µπορεί να δώσει ανάπτυξη πραγµατική
στην τοπική και γενικότερα στην ελληνική, γενικότερα, οικονοµία. 

Κι εδώ θέτω ένα πολύ βασικό ερώτηµα: Μιλάτε όλοι για οικο-
νοµικά, επικαλείστε στατιστικά δεδοµένα, επικαλείστε νούµερα,
µιλάτε για το ποιοι φταίνε, για το ποιοι δεν φταίνε. Εγώ θα επι-
καλεστώ τη λογική. Δεν είναι δυνατόν ένας µέτοχος µίας ανώνυ-
µης εταιρείας να συµµετέχει µόνο στα κέρδη και να αποσύρεται
από τις ζηµιές. Για να το πω µε άλλα λόγια, δεν είναι δυνατόν
ένας µέτοχος να θησαυρίζει εν καιρώ κρίσης. Δύο συγκεκριµένες
περιπτώσεις έχω να αναφέρω για το εν λόγω περιστατικό: Τις
τράπεζες και τα αντίστοιχα διοικητικά συµβούλια της Βιοµηχα-
νίας Ζάχαρης, οι οποίοι ως επί το πλείστον είναι όλοι διορισµένοι,
είτε από τη Νέα Δηµοκρατία είτε από το ΠΑΣΟΚ, όντας συνδικα-
λιστικά όργανα. 

Και χωρίς να θέλω να µεµφθώ άτοµα τα οποία από τη θέση
τους έκαναν τα όσα έκαναν, δεν µπορεί να ξεχωρίζετε τους µε-
τόχους, όταν αυτοί αποσύρονται πλέον επειδή ξέρουν ότι το κα-
ράβι οδεύει προς τα βράχια, µε αποτέλεσµα φυσικά να βλέπουµε
το τραγικό να υπάρχουν µέτοχοι -µε οποιοδήποτε ποσοστό κι αν
συµµετέχουν στην εταιρεία- που αποσύρονται τη στιγµή που
γνωρίζουν ότι λόγω της κακοδιαχείρισης, την οποία οι ίδιοι εξά-
σκησαν, θα οδηγηθεί σε πλήρη απαξία ένα τόσο σηµαντικό ερ-
γοστάσιο, όπως είναι το εργοστάσιο ζάχαρης. 

Αυτό που θα έπρεπε, λοιπόν, να γίνει σε πρώτη φάση -και να
βάλουµε µία τελεία σε αυτό- είναι να µπει εγγυητής το ίδιο το δη-
µόσιο και όχι αργότερα, εάν υπάρχει κάποια πρόβλεψη για ζηµία,
να ιδιωτικοποιήσει µέσω του ΤΑΙΠΕΔ και να πουλήσει περιουσία
του δηµοσίου. 

Υπάρχουν πάρα πολλές εναλλακτικές και πιστεύω ότι ίσως η
πιο συµφέρουσα στην παρούσα φάση είναι αντί να επιδοτείτε ή
να κεφαλαιοποιείτε τις τράπεζες, που πάντοτε λειτουργούν ως
µεσάζοντες, να κεφαλαιοποιήσετε άµεσα το ίδιο το εργοστάσιο,
ανασυστήνοντας, όµως, τις υποδοµές του. 

Διότι εδώ υπάρχει µία σκιά, την οποία πρέπει να ξεκαθαρί-
σουµε. Εάν η κεφαλαιοποίηση των 30 εκατοµµυρίων γίνει µε
τρόπο, ώστε µέρος του κεφαλαίου αυτού ή όλο αυτό το κεφά-
λαιο γίνει αντικείµενο εκµετάλλευσης από την τράπεζα, σηµαίνει
ότι θα καταλήξουµε στο ίδιο σηµείο και απλώς θα σπαταλήσουµε
κάποια χρήµατα. Αυτό που θα έπρεπε να κάνετε είναι οπωσδή-
ποτε να δώσετε κίνητρα στους παραγωγούς για να παράγουν και
να γνωρίζουν εγκαίρως ότι δεν πρόκειται να χάσουν τα χρήµατά
τους. 

Θα σας δώσω ένα παράδειγµα. Όταν επισκέφθηκα το εργο-
στάσιο στις Σέρρες -και δεν το επισκέφθηκα σε προεκλογική πε-
ρίοδο, αλλά το επισκέφθηκα, διότι πραγµατικά ενδιαφερόµαστε
για τέτοια ζητήµατα- η διοίκηση του εργοστασίου µου είπε ότι
εδώ το πρόβληµα είναι πολυσύνθετο. Υπάρχουν παραγωγοί οι
οποίοι είναι πρόθυµοι να παράγουν τις καλλιέργειές τους, αλλά
όταν δεν τους δίνεται η τιµή, όπως προβλέπει ο νόµος, δηλαδή
σε µία συγκεκριµένη ηµεροµηνία να βγει µία τιµή, αλλά τους δί-
νεται τέσσερις και πέντε µήνες αργότερα δεν υπάρχει κίνητρο
γι’ αυτόν τον άνθρωπο να παράγει, γιατί γνωρίζει ότι θα χάσει τα
χρήµατά του.

Αντίστοιχα, όταν είχε γίνει αυτό το αυτοκτονικό εις βάρος των
γεωργών και των κτηνοτρόφων εµπάργκο εναντίον της Ρωσίας,
που επέβαλε κυρώσεις µετά η Ρωσία απέναντι στην Ελλάδα, όλοι
οι παραγωγοί της Μακεδονίας έλεγαν ότι εµείς δεν µπορούµε
µέσα σε ένα τόσο ασαφές πλαίσιο να λειτουργήσουµε, διότι δεν
µας εγγυάται η ίδια η Κυβέρνηση ότι δεν θα χάσουµε τα χρήµατά

µας, µε αποτέλεσµα φυσικά το εργοστάσιο να αρχίσει να υπο-
λειτουργεί, να εισάγει πρώτη ύλη από το εξωτερικό και να φθά-
σουµε στα σηµερινά χάλια που όλοι µας γνωρίζουµε.

Άρα, λοιπόν, δεν ενδιαφέρει το αν τα 30 εκατοµµύρια θα γί-
νουν αργότερα 40 εκατοµµύρια ή 10 εκατοµµύρια ή 100 εκατοµ-
µύρια, το θέµα έχει να κάνει µε τη διαχείριση. Όσο υπάρχει στη
µέση ένας µεσάζοντας που λέγεται «τράπεζα», όποια και αν είναι
αυτή, τότε αντιλαµβάνεστε ότι θα καταλήγουµε στο ίδιο αποτέ-
λεσµα.

Για εµάς, ο πρωτογενής τοµέας παραγωγής είναι ένας τοµέας
ο οποίος πρέπει οπωσδήποτε να λειτουργήσει µε οποιοδήποτε
κόστος. Αντί να δίνουµε 750 εκατοµµύρια στην τρόικα και στους
θεσµούς, να τα παραχωρήσουµε στην πρωτογενή παραγωγή,
στους αγρότες, στους αλιείς, στους κτηνοτρόφους, στους αν-
θρώπους, που θέλουν να δουλέψουν, για να µπορέσουµε επιτέ-
λους να δώσουµε µία ανάσα πνοής σε έναν κλάδο, ο οποίος, εάν
και εφόσον λειτουργήσει οµαλά, θα δώσει µία ανάσα ζωής στην
ελληνική οικονοµία.

Κυρία Πρόεδρε, θα κάνω µία παρατήρηση και θα κλείσω µε
αυτήν. Επί του συνόλου της πράξεως νοµοθετικού περιεχοµένου
ψηφίζουµε «παρών», διότι εµείς πιστεύουµε ότι πρέπει επιτέλους
να λειτουργήσει έστω και µε αυτόν τον τρόπο ένα εργοστάσιο
στην Ελλάδα, αλλά δεν µπορούµε αντίστοιχα να «τσουβαλιά-
ζουµε» έναν µικροοφειλέτη, τον άνθρωπο δηλαδή που δεν µπο-
ρούσε να αντεπεξέλθει οικονοµικά µε το λαµόγιο που συνειδητά
έκλεβε το κράτος, που δεν είχε φορολογική ενηµερότητα, που
δεν ελέγχθηκε από το κράτος και να περιµένει να ενταχθεί σε µία
ρύθµιση, λειτουργώντας σε καθεστώς αθέµιτου ανταγωνισµού.

Για τις υπόλοιπες τροπολογίες θα τοποθετηθεί αργότερα ο ει-
δικός µας αγορητής.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
τον κ. Ματθαιόπουλο.

Έχουµε πέντε Βουλευτές που έχουν µείνει από τον κατάλογο
των εγγεγραµµένων για να µιλήσουν. Αναφέρω τα ονόµατά τους
µε τη σειρά που θα έρθουν στο Βήµα: Είναι ο κ. Κοδέλας, ο κ.
Βεσυρόπουλος, ο κ. Δαβάκης, ο κ. Χουσεΐν Ζεϊµπέκ και η κ. Σταµ-
πουλή. Προτείνω αµέσως µετά να δώσουµε τον λόγο στην κυρία
Υπουργό, για να παρουσιάσει τις τροπολογίες και στους εισηγη-
τές των Κοινοβουλευτικών Οµάδων. Νοµίζω ότι πέντε λεπτά είναι
αρκετός χρόνος για να τοποθετηθούν επί των τροπολογιών, έτσι
ώστε να ολοκληρώσουµε σήµερα την ψήφιση του νοµοσχεδίου.

Κύριε Κοδέλα, έχετε τον λόγο.
Παρακαλώ και τον κ. Κοδέλα και όλους τους επόµενους οµι-

λητές να τηρήσουν το εξάλεπτο.
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Κυρία Πρόεδρε, ζητώ τον λόγο για να καταθέσω µια
νοµοτεχνική βελτίωση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Να τελειώσει
πρώτα ο κ. Κοδέλας την οµιλία του;

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Ζητώ τον λόγο για πολύ λίγο, κυρία Πρόεδρε. Ζητώ
συγγνώµη από τον οµιλητή!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Υπουρ-
γέ, έχετε τον λόγο.

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Υπάρχει µία πολύ ουσιώδης νοµοτεχνική βελτίωση,
που αφορά µία παράλειψη στην τροπολογία µε γενικό αριθµό
137 και ειδικό αριθµό 8 ηµεροµηνίας 7-5-2015. 

Συγκεκριµένα, στην παράγραφο 1 του άρθρου µε τίτλο «Τρο-
ποποίηση Διατάξεων Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος
(ν.4172/2013)» επέρχεται η ακόλουθη νοµοτεχνική βελτίωση: Η
φράση «κατά το µέρος των ενισχύσεων που υπερβαίνουν» αντι-
καθίσταται µε τη φράση «κατά το µέρος των ενισχύσεων και επι-
δοτήσεων που υπερβαίνει τα 12.000» κ.λπ.. Είχε ξεχαστεί η φρά-
ση «και των επιδοτήσεων». Την καταθέτω στα Πρακτικά.

(Στο σηµείο αυτό η Αναπληρώτρια Υπουργός Οικονοµικών κ.
Όλγα-Νάντια Βαλαβάνη καταθέτει για τα Πρακτικά την προανα-
φερθείσα νοµοτεχνική βελτίωση, η οποία έχει ως εξής:

2960 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
την κυρία Υπουργό.

Τον λόγο έχει ο κ. Κοδέλας.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Νοµίζω ότι έχει ιδιαίτερη σηµασία η σηµερινή συζήτηση, κυ-

ρίως για τα ζητήµατα που ανοίγει. Και ανοίγουν τα ζητήµατα της
παραγωγής και της πρωτογενούς και του δευτερογενή τοµέα,
που αποτελούν ακριβώς το διακύβευµα της χώρας, δηλαδή το
αν θα υπάρχει παραγωγική ανασυγκρότηση ή αν θα συνεχιστεί
ο παραγωγικός µαρασµός.

Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης αποτελεί ένα παράδειγµα για
τις δυνατότητες που υπήρξαν σε αυτόν τον τόπο, για το πώς
αυτές κατασπαταλήθηκαν µέσα από στρεβλώσεις, παθογένειες
και τις πολιτικές που ακολουθήθηκαν ειδικά τα τελευταία χρόνια
και όλη αυτή η πορεία τελικά προς την καθήλωση, την παραγω-
γική αποδιάρθρωση και την ερήµωση, η οποία ειδικά στην πε-
ρίοδο των µνηµονίων πήρε χαρακτηριστικά πλιάτσικου και εκ-
ποίησης αυτών των επιχειρήσεων. 

Έτσι όλα αυτά τα χρόνια οδηγηθήκαµε σε µείωση της παρα-
γωγής και της παραγωγής της δυνατότητας της χώρας. Ακού-
στηκε ότι η αγροτική παραγωγή είναι κάτω από το 3% του ΑΕΠ.
Αρκεί να πω ότι από το 2000 έως το 2010 οι εισαγωγές υπερέ-
βαιναν τις εξαγωγές, κατά 23 δισεκατοµµύρια ευρώ και δεν γί-
νεται κουβέντα γι’ αυτό, για το παραγωγικό έλλειµµα που οδή-
γησε στην κατάσταση αυτή.

Επίσης, οδηγηθήκαµε σε εισαγωγές και εξάρτηση σε βασικά
διατροφικά αγαθά. Η ζάχαρη που συζητάµε σήµερα αποτελεί ένα
τέτοιο παράδειγµα. Η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης από µεγα-
λοπαραγωγός -µονοπωλιακός µάλιστα στην περιοχή- µεταβλή-
θηκε σε µεγαλοεισαγωγέα ζάχαρης από Γερµανία, Γαλλία,
Πολωνία. Στο σπίτι πλέον των περισσοτέρων νοικοκυριών η πλει-
οψηφία της ζάχαρης που καταναλώνουµε είναι εισαγωγής και
αυτό πρέπει να το γνωρίζουν οι Έλληνες πολίτες. Κι επίσης, συ-
ζητάµε για τα 30 εκατοµµύρια ευρώ, γι’ αυτήν την ανάσα σήµερα
για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, ενώ πρέπει να συζητή-
σουµε και να ξεκινήσουµε, κατά τη γνώµη µου, από το εξής: 

Το εµπορικό έλλειµµα -το 2010 είναι τα στοιχεία αυτά- στην
κατηγορία ζάχαρη, παρασκευάσµατα και µέλι είναι µείον 92 εκα-
τοµµύρια ευρώ. Αυτή είναι η ουσία της συζήτησης. Αν δεν αντι-
στραφεί σε προϊόντα που έχουµε τη δυνατότητα, το έλλειµµα και
η οικονοµική αιµορραγία της χώρας είναι πολλαπλάσια η ζηµιά
από αυτά που ερχόµαστε σήµερα για να καλύψουµε τις δυσλει-
τουργίες που υπάρχουν στο επίπεδο αυτό.

Το δεύτερο είναι ότι συναντιώνται σε αυτήν την περίπτωση της
ζάχαρης οι επιπτώσεις της Κοινής Αγροτικής Πολιτικής, ειδικά
στα ζαχαρότευτλα, όπως και σε άλλα βασικά προϊόντα, µε τη
χρεοκοπία του πολιτικού συστήµατος που διαχειρίστηκε τις
τύχες της χώρας και αυτών των βιοµηχανιών. Και µιλάµε για τη
διαφθορά, για το πώς διοικήθηκαν, ποιες πολιτικές εφαρµόσθη-
καν, ποιοι ευνοήθηκαν, για την ατιµωρησία που υπήρξε και την
ασέλγεια τελικά πάνω σε αυτήν τη δηµόσια περιουσία. Και όλα
αυτά παντρεύονται µαζί µε τη χρεωκοπία ενός αναπτυξιακού
µοντέλου, το οποίο προώθησε την παραγωγική αποδιάρθρωση
της χώρας στην έµφαση στον τριτογενή τοµέα και σε µία χώρα
διαµετακοµιστικό κόµβο, χωρίς να αξιοποιούνται, αλλά αντίθετα
να υπονοµεύονται οι δυνατότητές της.

Με αυτήν την έννοια η ουσία της συζήτησης είναι η παραγω-
γική ανασυγκρότηση και η µετάβαση από ένα στρεβλό και παρα-
σιτικό µοντέλο σε ένα παραγωγικό, η µετάβαση από µία χώρα
εισαγωγών και αποδιάρθρωσης σε µια χώρα παραγωγική και αυ-
τοδύναµη σε βασικά προϊόντα που µπορεί να παράγει, η µετά-
βαση από µία χώρα-επαίτη εξωτερικών επενδύσεων και επεν-
δυτών σε µία χώρα µε ενδογενή ανάπτυξη -αξιοποιώντας τις
δικές της δυνάµεις και δίνοντας και µεροκάµατο και εισόδηµα σε
όσους εργάζονται και παράγουν πλούτο- και φυσικά, η µετάβαση
από τη συνταγή των δήθεν µεταρρυθµίσεων της τρόικας, των θε-
σµών, της Νέας Δηµοκρατίας της προηγούµενης συγκυβέρνη-
σης -που αφορούσε τη φιλελευθεροποίηση, την εσωτερική
αποτίµηση, τις γενικευµένες απελευθερώσεις,  τις ιδιωτικοποι-
ήσεις, την περίφηµη εργαλειοθήκη του ΟΟΣΑ- που αφήνει αχα-
λίνωτη την αγορά και απροστάτευτη την παραγωγή µας, σε ένα

µοντέλο µεταρρυθµίσεων και τοµών, που θα προάγει την ανά-
ταξη και τη στήριξη της εγχώριας παραγωγής και αλλαγές στο
παραγωγικό καταναλωτικό µοντέλο.

Αυτά είναι όροι πολιτικής και οικονοµικής ανεξαρτησίας της
χώρας και αυτό που περιγράφεται είναι ακριβώς οι βασικοί στό-
χοι της παραγωγικής ανασυγκρότησης.

Υπάρχει, όµως, ένα ερώτηµα,  ποιος θα τη συνδυάσει και ποιος
θα την υλοποιήσει και µε αυτήν την έννοια δεν αρκεί ούτε είναι
θέµα ενός µόνο Υπουργείου, πρέπει να θέλει και να θέλουν και
τα αρµόδια Υπουργεία. Δεν είναι µόνο θέµα και δεν αρκεί µόνο
η θέληση και η βούληση µιας κυβέρνησης, που πρέπει στο σύ-
νολό της η κυβέρνηση να θέλει να πασχίσει και να σκύψει πάνω
στο θέµα της παραγωγικής ανασυγκρότησης, αλλά απαιτείται,
προϋποτίθεται η πλήρης ενεργοποίηση της κοινωνίας. 

Με αυτήν την έννοια χρειάζεται ένα κίνηµα για την παραγωγική
ανασυγκρότηση, που θα αφορά θέµατα της παραγωγής, της δια-
κίνησης και της κατανάλωσης, όλη την αλυσίδα δηλαδή. 

Εποµένως, αφορά τους παράγωγους, αυτούς που γνωρίζουν
να καλλιεργούν, να εργάζονται, να παράγουν πλούτο. Έχουµε
ανάγκη τη γνώση τους και την εµπειρία και τη θέλησή τους και
τη δουλειά τους. Αφορά τους επιστήµονες και ειδικά τους νέους
επιστήµονες, που θέλουµε να συµβάλουν και να βοηθήσουν σε
αυτό το σχέδιο ανασυγκρότησης. Αφορά πολίτες και καταναλω-
τές. Και θα έλεγα ότι αφορά ειδικά τους καταναλωτές, γιατί
πρέπει να υπάρξει ένα καταναλωτικό κίνηµα στήριξης κατανάλω-
σης εγχώριων ποιοτικών προϊόντων αντί εισαγόµενων. 

Με αυτή την έννοια χρειάζονται η φρεσκάδα, οι ιδέες, η δύ-
ναµη, η πράξη, η αφιέρωση και η προσφορά όλων αυτών, για να
µπορέσει να έχει αποτέλεσµα το τιτάνιο αυτό σχέδιο ανοικοδό-
µησης. 

Θα έλεγα ότι προϋποθέτει, επίσης, το γκρέµισµα του διεφθαρ-
µένου και παρασιτικού πολιτικού συστήµατος. Αυτή είναι η µία
προϋπόθεση. Η δεύτερη προϋπόθεση είναι ο απεγκλωβισµός της
χώρας από τη θηλιά των µνηµονίων, της χρεοµηχανής και των
συνταγών της τρόικας. 

Γι’ αυτό δεν πρέπει να συρθούµε και να αποδεχτούµε το
ασφυκτικό πλαίσιο των µνηµονιακών πολιτικών, που θέλουν να
µας επαναφέρουν. Γι’ αυτό πρέπει να οργανωθεί -και έπρεπε ήδη
να έχει οργανωθεί- η αντίστασή µας στα τελεσίγραφα που ήρθαν
και έρχονται. Γι’ αυτό πρέπει να αξιοποιηθεί η βασική πολιτική
µας δύναµη, που είναι αυτός ο κόσµος που διψά για ελευθερία,
δηµοκρατία, δουλειά, παραγωγή και δικαιοσύνη. Γι’ αυτό δεν
πρέπει να µαταιωθεί η ελπίδα που έχει γεννηθεί στη χώρα µας. 

Τελειώνω, αναφερόµενος στις δύο τροπολογίες. Θα τοποθετη-
θώ για τη µία στο σκέλος που αφορά τις αγροτικές επιδοτήσεις. 

Άκουσα την κ. Αραµπατζή και τον κ. Κεγκέρογλου, οι οποίοι
ήταν πραγµατικά προκλητικοί. Και ήταν προκλητικοί γιατί αν δεν
περάσει αυτή η τροπολογία, θα φορολογηθούν οι Έλληνες
αγρότες για τις αποζηµιώσεις και τις επιδοτήσεις από το πρώτο
ευρώ µε 13% συν 27,5% που είναι η προκαταβολή φόρου.

Να είστε ειλικρινείς, γιατί εδώ πέρα υπάρχουν κάποια
ερωτήµατα. Πρώτον, έχετε µιλήσει µε λογιστές να σας πουν τι
θα κάνουν, αν δεν περάσει αυτό; Δεύτερον, γιατί δύο χρόνια δεν
βγήκε µία πολυεγκύκλιος που να λέει ότι εξαιρούνται οι επιδο-
τήσεις και οι αποζηµιώσεις; Το ξέρουµε ότι παρακαλούσατε,
τρέχατε δύο χρόνια στα Υπουργεία, κάνατε ερωτήσεις και
καµµία πρακτική δέσµευση δεν πήρατε γι’ αυτό. 

Και, αν θέλετε, εγώ λέω να την αποσύρουµε. Και το προτείνω
στην κυρία Υπουργό. Να δεσµευτείτε, όµως, ότι από εσάς και
από το κόµµα σας θα πληρωθούν οι φόροι σε επιδοτήσεις και
αποζηµιώσεις, εάν µη περνώντας αυτή η τροπολογία, φορολογη-
θούν από το πρώτο ευρώ οι Έλληνες αγρότες. Αν δεσµεύεστε,
να την πάρει πίσω ο Υπουργός και να δούµε µετά πώς θα τα
βγάλετε πέρα. 

Πέρα από την τροπολογία αυτή, όµως, υπάρχουν και κάποια
άλλα, για τα οποία πρέπει να απολογηθείτε εδώ, κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι της Αντιπολίτευσης, που κυβερνήσατε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Κο-
δέλα…

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ: Συγγνώµη, κυρία Πρόεδρε, θα συν-
τοµεύσω. 
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Η φορολογία στους αγρότες είναι 13% από το πρώτο ευρώ και
η προκαταβολή φόρου είναι 27,5%. Και γίνεται σήµερα 27,5%,
µε την τροπολογία, γιατί ήταν 55%. Και ψευδώς λέγατε ότι έχει
ήδη πάει στο 27,5%. Και το 13% είναι για τη διαφορά ανάµεσα
στο πραγµατικό εισόδηµα και στα τεκµήρια, τα οποία να πω ότι
για ένα σπίτι και ένα αυτοκίνητο είναι περίπου 12.500 ευρώ. 

Αυτό που ετοιµάζατε είναι εφιάλτης. Και αυτή η αλλαγή που
κάνουµε είναι µία ανακούφιση. Όµως και πάλι χρειάζονται τοµές
στο φορολογικό, γιατί και τώρα θα οδηγηθούµε σε αποεπένδυση
και υπερχρέωση των Ελλήνων αγροτών. 

Με αυτήν την έννοια, είναι θετική η κίνηση και η τροπολογία.
Είναι απαράδεκτα αυτά που λέτε, είναι ψευδή και κοροϊδεύετε –
και το λέω ευθέως- τους Έλληνες αγρότες. 

Φυσικά, χρειάζονται κι άλλα βήµατα, γιατί δεν πρέπει κι άλλα
βάρη να πέσουν στην παραγωγή της χώρας, τη στιγµή που τόσην
ώρα συζητάµε για το πώς θα στηριχτεί η παραγωγή και ο πρω-
τογενής τοµέας. 

Τελειώνω µε το θέµα των λαϊκών. Η παράγραφος 1 είναι ανα-
γκαία. Την ζητούσαµε καιρό. Δίνει παράταση µέχρι 30 Ιουνίου
στο θέµα των αδειών, για να µπορέσουν να αξιοποιήσουν τις
εκατό δόσεις όσοι δεν έχουν ενηµερότητα.

Νοµίζω ότι είναι λίγο βιαστική η τοποθέτηση για τα υπόλοιπα
ζητήµατα. 

Κρατάω τη δέσµευση του Υπουργού ότι τις επόµενες µέρες
και εβδοµάδες θα  κατατεθεί, µε επαρκή χρόνο διαβούλευσης
και συζήτησης και συµµετοχής των εµπλεκοµένων, ένα νέο σχε-
δίου νόµου που θα αφορά µία σειρά αλλαγές που πρέπει να
υπάρξουν στο νοµοσχέδιο για το υπαίθριο εµπόριο. 

Να αναφέρω επιγραµµατικά ότι υπάρχει µεγάλη γραφειοκρα-
τία…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Κοδέλα,
σας παρακαλώ. Έχετε φτάσει στα εννιά λεπτά. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ: Τελείωσα, κυρία Πρόεδρε.
…υπάρχουν προβλήµατα στις τριµελείς επιτροπές που πρέπει

να διορθώσουµε και τα συζητάµε µε το Υπουργείο Οικονοµίας
και υπάρχουν και θέµατα µε το υπαίθριο πλανόδιο εµπόριο. 

Τελειώνω λέγοντας ότι η συζήτηση για την παραγωγή έχει χα-
ρακτηριστικά κατεπείγοντος. Αν υπήρχε µία πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου, θα ήταν αυτή η συζήτηση και όχι πώς ανοίγει εδώ,
αλλά πώς ανοίγει στην κοινωνία. Γιατί οι λύσεις θεωρώ ότι δεν
θα προκύψουν εδώ µέσα. Είναι αναγκαία η συνθήκη εδώ, αλλά
όχι ικανή. Οι λύσεις θα προκύψουν έξω, από αυτούς που ξέρουν,
από αυτούς που θέλουν, από αυτούς που µπορούν να συµβά-
λουν στο να σταθεί η χώρα µας στα πόδια της. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
τον κ. Κοδέλα.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, δεκατέσσερις Γερµανοί φοιτητές από το Πα-
νεπιστήµιο Εφαρµοσµένων Επιστηµών του Κίελου. 

Η Βουλή των Ελλήνων τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Τον λόγο έχει ο κ. Βεσυρόπουλος και ακολουθεί ο κ. Δαβάκης. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κύρωση της πράξης νοµοθε-

τικού περιεχόµενου, που συζητάµε σήµερα, αφορά τις ρυθµίσεις
για τη βιωσιµότητα για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης και τις
ληξιπρόθεσµες οφειλές. 

Θα ήθελα να ξεκινήσω από το δεύτερο σκέλος που αφορά τη
ρύθµιση για τις ληξιπρόθεσµες οφειλές. 

Απέναντί σας υπάρχει µια Αξιωµατική Αντιπολίτευση που έχει
πλήρη συναίσθηση της πραγµατικότητας, έτοιµη να συνδράµει
και να στηρίξει κινήσεις προς τη σωστή κατεύθυνση. Η νέα αυτή
ρύθµιση, που καταθέσατε, απέχει πολύ από το να θεωρηθεί ότι
στοχεύει στο να διευκολύνει αυτούς που βρίσκονται σε αδυναµία
και αντιµετωπίζουν µεγάλες δυσκολίες στο να πληρώσουν. Ανα-

φέροµαι στη διεύρυνση του πεδίου και των ορίων των εκατό δό-
σεων, στην οποία µπορούν να υπαχθούν πλέον και οι πρόσθετοι
φόροι του ν. 2523/97. Πρόκειται για φόρους από εκπρόθεσµες
ή ανακριβείς φορολογικές δηλώσεις, οι οποίες από το 2014 θε-
ωρούνται ως πρόστιµα. 

Να σας υπενθυµίσω ότι η κυβέρνηση Σαµαρά ήταν η πρώτη
που έθεσε ένα πλαίσιο ρυθµίσεων µε τον ν. 4152/2013 για τις σα-
ράντα οκτώ δόσεις, που βελτιώθηκε ακόµη περισσότερο µε τον
ν. 4305/2014, που µείωσε το επιτόκιο και επέκτεινε το αριθµό των
δόσεων από εβδοµήντα δύο έως εκατό. 

Τώρα έρχεστε εσείς µε το άρθρο 1 του ν. 4321/2015 και επι-
βάλετε την οριζόντια εφαρµογή του. Δεν διαχωρίζετε περιπτώ-
σεις σε ό,τι αφορά τους µεγαλοοφειλέτες άνω του 1.000.000
ευρώ ως προς την ένταξή τους στη ρύθµιση για τα πρόστιµα. 

Η κυρία Υπουργός µπορεί να είπε ότι δεν ξέρει να κάνει τη φο-
ρολογική της δήλωση, αλλά φαντάζοµαι θα ξέρει ότι οι συγκε-
κριµένοι οφειλέτες χαρακτηρίζονται ως «µεγαλοοφειλέτες». Γι’
αυτό είναι αναγκαίος ο διαχωρισµός και ο έλεγχος, να διακριβω-
θεί ποιοι όντως δεν µπορούσαν ή είχαν δυσκολίες να πληρώσουν
και ποιοι όντως είχαν τη δυνατότητα, αλλά δεν πλήρωναν. Διότι
στη δεύτερη περίπτωση έχουµε να κάνουµε µε µια ξεκάθαρη ει-
κόνα επιβράβευσης µιας σκόπιµης, δόλιας και καθ’ έξιν φορο-
διαφυγής. 

Η έννοια κάθε ρύθµισης οφειλών, για να είναι αποδεκτή και να
ενισχύσει το αίσθηµα της κοινωνικής ευθύνης και της φορολογι-
κής συµµόρφωσης, πρέπει να διαπνέεται από σαφείς και συγκε-
κριµένους κανόνες. 

Έρχοµαι στη ρύθµιση που αναφέρεται στην Ελληνική Βιοµη-
χανία Ζάχαρης, η οποία υποθετικά στοχεύει στη βιωσιµότητά
της. Η βιωσιµότητα δεν διασφαλίζεται µε χρηµατοδοτικές ενέ-
σεις. Η βιωσιµότητα απαιτεί σχέδιο µε αρχή, µέση και τέλος. Ένα
τέτοιο σχέδιο εσείς δεν έχετε παρουσιάσει. 

Μια εταιρεία που έχει κόστος παραγωγής 1.000 ευρώ τον τόνο
και πουλάει την αντίστοιχη ποσότητα µε 500 ευρώ, που έχει αλ-
λεπάλληλες ζηµιογόνες χρήσεις και έχει χρέη ύψους
143.000.000 ευρώ στην Τράπεζα Πειραιώς, δεν µπορεί να συνε-
χίσει να λειτουργεί µε το ίδιο µοντέλο. Κανείς µας δεν είχε αν-
τίρρηση για την απόδοση των οφειλοµένων στους εργαζοµέ-
νους, στους τευτλοπαραγωγούς, αλλά και για τη στήριξή τους.
Εσείς έρχεστε και διαθέτετε 30.000.000 ευρώ από τα διαθέσιµα
της Αγροτικής Τράπεζας που βρίσκεται σε εκκαθάριση. 

Προκύπτει, όµως, µια σειρά ζητηµάτων που αφορούν σε ερω-
τήµατα που δεν έχουν απαντηθεί. Είστε βέβαιοι ότι τηρούνται οι
κανόνες, οι κανονισµοί της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τις κρατικές
ενισχύσεις, ότι τηρούνται οι προϋποθέσεις στο άρθρο 107; Υπάρ-
χει ενηµέρωση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής ή θα ζητηθούν πίσω
τα χρήµατα, αν θεωρηθεί παράνοµη η κρατική ενίσχυση; 

Είναι ερωτήµατα που ζητούν απαντήσεις, µαζί βεβαίως και µε
το καίριο ερώτηµα της βιωσιµότητας της εταιρείας, ένα ζήτηµα
που απασχολεί τους εργαζόµενους και τους τευτλοπαραγωγούς
που θέλουν αλήθειες. Γιατί το µείζον είναι η βιωσιµότητα της Ελ-
ληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης,

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ήθελα, κλείνοντας την οµιλία
µου, να αναφερθώ στην τροπολογία του Υπουργείου Οικονοµι-
κών, σχετικά µε τη φαινοµενική απαλλαγή από τη φορολόγηση
των αποζηµιώσεων και των αγροτικών επιδοτήσεων. 

Νοµίζω ότι η κυρία Αναπληρώτρια Υπουργός σκοπίµως περι-
πλέκει και συσκοτίζει τα πραγµατικά δεδοµένα. Δεν πρόκειται να
αναφερθώ στην ανακολουθία δηλώσεων δύο τουλάχιστον
Υπουργών της Κυβέρνησης που δεσµεύονταν ότι δεν θα φορο-
λογούνταν οι αγροτικές ενισχύσεις. 

Οφείλω να σας πω κατ’ αρχάς, κυρία Υπουργέ, τι δεν είναι οι
αγροτικές επιδοτήσεις και αποζηµιώσεις. Δεν είναι εισόδηµα, δεν
είναι και εκπιπτόµενες δαπάνες, όπως λανθασµένα αναφέρατε,
απαντώντας σε ερώτηση συναδέλφου. 

Είναι αναγκαία η διευκρίνιση γιατί µε την αναφορά της λέξης
«κέρδος» στην τροπολογία που καταθέσατε, δεν διαπράττετε
µόνο ένα σοβαρό λάθος. Πολύ φοβάµαι ότι ανοίγετε το θέµα της
φορολόγησης των αγροτικών επιδοτήσεων.

Έρχεστε σήµερα και φέρνετε µια τροπολογία που δεν είναι
απλά σε λάθος κατεύθυνση, αλλά οδηγεί και σε υπερφορολό-
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γηση τους αγρότες. Το χειρότερο είναι ότι ανοίγετε µία κερκό-
πορτα για την πάγια φορολόγηση των αγροτικών ενισχύσεων µε
ή χωρίς πλαφόν. Θεσπίζετε ένα πλαφόν της τάξης των 12.000
ευρώ, πάνω από το οποίο οι αγροτικές επιδοτήσεις θα φορολο-
γούνται µε συντελεστή 13%. 

Δεν γνωρίζω πού βρήκατε τα στοιχεία που επικαλείστε, ότι θα
φορολογηθεί µόνο το 10% των αγροτών σύµφωνα µε αυτή τη
ρύθµιση. Αυτό δεν είναι ακριβές, γιατί πολύ απλά δεν µιλάµε
µόνο για τις άµεσες ενισχύσεις που δίνονται στους αγρότες,
αλλά για το σύνολο των αγροτικών ενισχύσεων που λαµβάνει
ένας αγρότης κατά την άσκηση της αγροτικής του επιχειρηµατι-
κής δραστηριότητας. Συνεπώς θα είναι πολλοί εκείνοι που θα
υπερφορολογηθούν και όχι µόνο το 10%, όπως λέτε.

Είναι επίσης, σαφές ότι ανοίγει ένα κακό προηγούµενο. Στο
µέλλον ενδέχεται να αποτελέσει πάγια πρακτική η φορολόγηση
των αγροτικών ενισχύσεων. Επικαλείστε τον ν. 4172/2013 για να
δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα. Κι όµως, στο άρθρο 21 του
συγκεκριµένου νόµου είναι σαφές το τι νοείται ως αγροτικό ει-
σόδηµα. 

Στο άρθρο 21, κυρία Υπουργέ, ειδικά για την αγροτική επιχει-
ρηµατική δραστηριότητα γίνεται ιδιαίτερη µνεία στα έσοδα που
περιλαµβάνονται στην έννοια του εισοδήµατος αυτού και αυτά
είναι αποκλειστικά τα έσοδα από την παραγωγή αγροτικών προ-
ϊόντων. 

Η κυρία Υπουργός δεν µας ακούει.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Κανείς δεν είναι εδώ.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Αυτό που πρέπει να κατα-

νοήσετε είναι ότι οι αγροτικές επιδοτήσεις και αποζηµιώσεις δεν
αποτελούν εισόδηµα. Ιδιαίτερα µάλιστα για τις ενισχύσεις η έν-
νοια είναι ότι δίνονται προκειµένου να είναι βιώσιµη µια καλλιέρ-
γεια.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΑΜΑΤΗΣ: Πρέπει να διακόψετε, κυρία Πρό-

εδρε, αφού δεν είναι κάποιος Υπουργός εδώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Θα παρακα-

λούσα να σταµατήσετε λίγο και να συνεχίσετε µετά και παρα-
καλώ να ειδοποιήσετε τους Υπουργούς να έρθουν στην Αίθουσα.

Κύριε Σταµάτη, είδατε ότι εφαρµόζω τον Κανονισµό.
Εφόσον ήρθαν η κυρία Υπουργός και ο κύριος Υπουργός, πα-

ρακαλώ συνεχίστε, κύριε Βεζυρόπουλε.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΖΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Θα επαναλάβω.
Επικαλείστε τον ν. 4172/2013 για να δικαιολογήσετε τα αδι-

καιολόγητα. Κι όµως, στο άρθρο 21 του συγκεκριµένου νόµου
είναι σαφές το τι νοείται ως αγροτικό εισόδηµα. Στο άρθρο 21,
κυρία Υπουργέ, ειδικά για την αγροτική επιχειρηµατική δραστη-
ριότητα γίνεται ιδιαίτερη µνεία στα έσοδα που περιλαµβάνονται
στην έννοια του εισοδήµατος αυτού και αυτά είναι αποκλειστικά
τα έσοδα από την παραγωγή αγροτικών προϊόντων. 

Αυτό που πρέπει να κατανοήσετε είναι ότι οι αγροτικές επιδο-
τήσεις και αποζηµιώσεις δεν αποτελούν εισόδηµα. Ιδιαίτερα µά-
λιστα για τις ενισχύσεις, η έννοια είναι ότι δίνονται προκειµένου
να είναι βιώσιµη µια καλλιέργεια. 

Εσείς έρχεστε και φορολογείτε µια τετραµελή αγροτική οικο-
γένεια που δουλεύουν όλοι στο χωράφι µε εισόδηµα που µπορεί
να µην υπερβαίνει τις 15.000 µε 20.000 ευρώ, µόνο και µόνο γιατί
τυγχάνει να έχουν πάρει επιδοτήσεις που υπερβαίνουν το πλα-
φόν που θέτετε. Είναι δεδοµένα τα προβλήµατα που δηµιουργεί
η συγκεκριµένη τροπολογία και θα τα βρείτε µπροστά σας. 

Σε µία κρίσιµη συγκυρία που ο αγροτικός τοµέας χρειάζεται
στήριξη για να µπορέσει να αποκαταστήσει τη διατροφική επάρ-
κεια της χώρας, αλλά και να καταστεί ανταγωνιστικός και εξω-
στρεφής, εσείς φορολογείτε επίσηµα πλέον τις αγροτικές επι-
δοτήσεις και δηµιουργείτε συνθήκες υπέρµετρης φορολογικής
επιβάρυνσης. 

Τοποθετήθηκα δηµόσια και εγκαίρως για το ζήτηµα της φορο-
λόγησης των αγροτικών ενισχύσεων, σας το επαναλαµβάνω και
σήµερα. Αν υπάρχει ασάφεια στον νόµο, όπως λέτε, και θέλετε
να δώσετε πραγµατικά λύση στο πρόβληµα, η καθαρή λύση είναι
µία και µοναδική νοµοθετική ρύθµιση που θα αναφέρει ξεκάθαρα

ότι ως κέρδος από αγροτική επιχειρηµατική δραστηριότητα δεν
λογίζονται οι επιδοτήσεις και οι αποζηµιώσεις από εθνικούς πό-
ρους και πόρους Ευρωπαϊκής Ένωσης και ως εκ τούτου δεν συµ-
περιλαµβάνονται στο φορολογητέο εισόδηµα.

Εσείς όµως, για να δικαιολογήσετε τη µεταστροφή σας και τις
υποσχέσεις που αφειδώς µοιράζατε, προχωρείτε σε αυτή τη ρύθ-
µιση, επιχειρώντας και πάλι να παραπλανήσετε τους αγρότες.
Γιατί παραπλάνηση συνιστά η φορολόγηση των αγροτικών ενι-
σχύσεων.

Δεν έχω καµµία αµφιβολία ότι η συγκεκριµένη ρύθµιση, που
θα προκαλέσει υπέρµετρη φορολογική επιβάρυνση στους αγρό-
τες, επιβλήθηκε από τον δηµοσιονοµικό εκτροχιασµό των τριών
τελευταίων µηνών και την υστέρηση των ταµειακών διαθεσίµων.
Φαίνεται ότι οι αγρότες θα πληρώσουν πολύ ακριβά τους αυτο-
σχεδιασµούς της Κυβέρνησης.

Ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
τον κ. Βεσυρόπουλο. 

Τον λόγο έχει ο κ. Δαβάκης για έξι λεπτά και στη συνέχεια ο κ.
Χουσεΐν Ζεϊµπέκ. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, από αρ-
κετού χρόνου παριστάµεθα µάρτυρες καινοφανών πραγµάτων,
εκφράσεων και θέσεων που διατυπώνονται σε αυτήν την Αίθουσα
από τους συναδέλφους της Συµπολίτευσης, στα οποία δεν µας
είχαν συνηθίσει ούτε τόσα χρόνια που ασκούσαν την αντιπολί-
τευση ούτε στον πρόσφατο κυβερνητικό τους βίο, τους τελευ-
ταίους τέσσερις µήνες. 

Μάθαµε, λοιπόν, από τον εισηγητή της Συµπολιτεύσεως εχθές
ότι η Ελλάς είναι βιοµηχανική χώρα, πληροφορηθήκαµε ότι δια-
καής πόθος των συναδέλφων του ΣΥΡΙΖΑ είναι επιτέλους οι κα-
µινάδες των ελληνικών βιοµηχανιών να αρχίσουν να καπνίζουν,
µε ό,τι αυτό συµπαρασύρει συνειρµικά τη γενικότερη θέση του
ΣΥΡΙΖΑ µετά συνιστωσών, σχετικά µε τη βιοµηχανική παραγωγή,
τον Έλληνα βιοµήχανο και έµπορο και όλους αυτούς που συνθέ-
τουν και συνέθεταν επί σειρά ετών την οικονοµική πραγµατικό-
τητα αυτού του τόπου. 

Αυτό που µας κάνει όλους να διερωτώµεθα είναι: Αυτές οι µε-
ταλλάξεις του Ιανού, τα δύο πρόσωπα που παρουσιάζει αυτή η
Κυβέρνηση, από τι πιεζόµενη γίνονται;

Διότι, µέχρι στιγµής, αυτό το οποίο συνέχει τον κάθε Έλληνα
και ιδιαίτερα τον κάθε Έλληνα πολίτη, όσο περνάει ο καιρός,
είναι η οικονοµική πραγµατικότητα που του συνθλίβει το µέλλον,
η οικονοµική αγωνία για το τι µέλλει γενέσθαι, όσον αφορά την
επιδιωκόµενη συµφωνία, σε αντιπαραβολή µε αυτά που λέει συ-
νεχώς ο κ. Λαφαζάνης περί «αγωνιστικής στάσεως της Κυβερνή-
σεως απέναντι στους τοκογλύφους, στους δανειστές µας και
όλους αυτούς, οι οποίοι µας εκµεταλλεύονται». 

Δεν µπορώ να αποστώ από τη βασική αρχή της νοµοθετικής
πρωτοβουλίας, εν είδει πάλι πράξεως νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου, για την αναβίωση της Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης. Επί-
σης, δεν µπορώ να ξεχάσω ότι αυτή η παράταξη που επί
τέσσερις µήνες εγκαλείτε, κατηγορείτε και χλευάζετε, είναι αυτή
που ο οραµατιστής και ιδρυτής της, ο Κωνσταντίνος Καραµαν-
λής, το 1960 ίδρυσε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. 

Είναι αυτή η παράταξη, η οποία στάθηκε δίπλα στον Έλληνα
αγρότη και  συνέδεσε το µέλλον του µε τη µεταποίηση, την αγρο-
τική παραγωγή και την αγροτική βιοµηχανία. Ποια ήταν πενήντα
χρόνια µετά η στάση της Αριστεράς απέναντι σ’ όλα αυτά; 

Σήµερα, αρκείστε να ασχολείστε µε την ιστορία όσον αφορά
την απόσυρση των δικών σας κυβερνητικών ευθυνών τους τελευ-
ταίους µήνες, που είναι καυτοί, καθώς δεν µιλάµε πλέον για πε-
ριόδους χάριτος κυβερνήσεων ούτε για παράταση χρόνου, για
να µάθετε, όπως είπε ο κ. Λαφαζάνης ότι σε έναν µήνα θα φέ-
ρουµε πρόταση για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Εν πάση
περιπτώσει, πρέπει να σκεφτόµεθα και την ιστορία του καθενός
µέσα σε αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

Οι πράξεις νοµοθετικού περιεχοµένου, οι οποίες κατηγγέλθη-
σαν συνεχώς από εσάς πριν αναλάβετε κυβερνητικά καθήκοντα
και σήµερα έρχονται σαν σωσίβιο ή µε λεκτικές αναφορές περί
«νοµοσχεδίων πρώτων βοηθειών» ή «εκτάκτων αναγκών» κ.λπ.,
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είναι αυτές οι οποίες καταλύουν κατά βάση την κοινοβουλευτική
τάξη, την κοινοβουλευτική δεοντολογία και δηµιουργούν αλγει-
νές εντυπώσεις σε όλους µας, ακόµα και σε εσάς, κύριοι συνά-
δελφοι της κυβερνητικής παρατάξεως, στους νέους συναδέλ-
φους, οι οποίοι έρχονται να συστοιχίζονται πάνω σε µια πρωτο-
φανή κοινοβουλευτική πρακτική. 

Θα ήθελα κατά τούτο να πω ότι πρέπει -κι ας είπε η Κοινοβου-
λευτική Εκπρόσωπος του Ποταµιού ότι είναι αντιπατριωτική
πράξη- να προσεχθεί κατά βάση και το ερώτηµα που δεν έχει
υπάρξει µέχρι στιγµής, τη Μονάδα Κρατικής Ενισχύσεως, σχε-
τικά µε τα 30 εκατοµµύρια, τα οποία θα εκταµιεύσετε για την Ελ-
ληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Θα τα επιβαρυνθεί ο Έλληνας
πολίτης; Θα υπάρξει αυτό το οποίο όλοι απευχόµεθα; Ο Έλλη-
νας φορολογούµενος; Πρέπει να το δείτε, κύριε Υπουργέ, και να
µας απαντήσετε εάν έχει ερωτηθεί η Μονάδα Κρατικών Ενισχύ-
σεων.

Θα ήθελα να αναφερθώ επίσης στη φορολογία των αγροτών,
στην τροπολογία την οποία φέρνετε για το όριο των 12.000 ευρώ
από κοινοτικές επιδοτήσεις. Πέραν αυτών που λεπτοµερώς σας
ανέλυσε ο προηγούµενος κατελθών συνάδελφος, υπάρχει και
κάτι άλλο το οποίο θέλω να το πω. 

Πέρυσι άλλαξε ο τρόπος υπολογισµού, κύριε Υπουργέ, του
φορολογητέου εισοδήµατος των αγροτών, πράγµα που έχει δη-
µιουργήσει σοβαρότατα προβλήµατα σε όλους µας και κυρίως
τον Έλληνα αγρότη. Υπάρχουν οι αγρότες του ειδικού καθεστώ-
τος. Αν αυτοί δεν έχουν καταφέρει τον προηγούµενο χρόνο να
συγκεντρώσουν όλα τους τα έξοδα µέσω τιµολογίων, ώστε να
γίνεται σωστός προσδιορισµός του οικονοµικού αποτελέσµατος,
θα πληρώσουν πολύ υψηλότερο φόρο σε σχέση µε το παρελθόν. 

Η Κυβέρνηση πρέπει να το δει το θέµα, να εξετάσει διορθωτι-
κές ενέργειες, όπως επί παραδείγµατι τη θεσµοθέτηση ελαχί-
στου αφορολογήτου ποσού ή την αφαίρεση από τον φόρο ενός
ποσού, όπως γίνεται και στην κλίµακα φορολογίας των µισθω-
τών. Όπως όλοι γνωρίζουµε, όλων των πτερύγων, ο Έλληνας
αγρότης δεν είναι εισοδηµατίας. Ο Έλληνας αγρότης, που κα-
λείται να διατηρεί βιβλία εσόδων-εξόδων –κι αυτό είναι µια µε-
γάλη συζήτηση, µπορούµε να την κάνουµε κάποια άλλη στιγµή,
όλοι εδώ οι συνάδελφοι όχι µόνο της Αντιπολιτεύσεως, οι προ-
ερχόµενοι από την ελληνική περιφέρεια έχουν να σας καταθέ-
σουν πολλή εµπειρία- είναι αυτός ο οποίος σήµερα πρέπει να
προσεχθεί ιδιαίτερα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε.
Αυτό που σας είπα, σε σχέση µε τα τιµολόγια, τα οποία είναι

δύσκολο να συλλεγούν, πρέπει να το δείτε, κυρία Υπουργέ και
κύριε Υπουργέ, ούτως ώστε να υπάρξει µια καλύτερη νοµοθέ-
τηση επί αυτού του θέµατος. 

Στέκοµαι µε ιδιαίτερη προσοχή στην εισήγηση του κ. Χατζη-
δηµητρίου σχετικά µε την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Χθες
το βράδυ τον παρακολούθησα από τον δέκτη της τηλεοράσεως
και πράγµατι διέκρινα ότι ο κύριος συνάδελφος έχει ιδιαίτερη
γνώση αυτής της υπόθεσης, που λέγεται Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης και θα έλεγα, κύριε Υπουργέ, ότι θα έπρεπε να τον συµ-
βουλευτείτε σε πολλά ζητήµατα που αφορούν την ελληνική βιο-
µηχανία.

Κλείνοντας ήθελα να πω το εξής: Είναι επιτέλους η ώρα να
σκεφθούµε εδώ που έχουν φτάσει τα πράγµατα και να δούµε όλα
αυτά που µας ενώνουν για τη σωτηρία της πατρίδας. Ας αφή-
σουµε αυτά που θυµόµαστε όλοι πριν από τρία-τέσσερα χρόνια
συναδέλφων του ΠΑΣΟΚ να κατηγορούν επί κυβερνήσεως Πα-
πανδρέου τη Νέα Δηµοκρατία για δοσιλογισµούς, για διάφορα
τέτοια πράγµατα και να κοιτάξουµε ζητήµατα, τα οποία θα µπο-
ρέσουν να µας βγάλουν από τα αδιέξοδα, στα οποία έχει περιέλ-
θει η χώρα, αδιέξοδα τα οποία οφείλονται κατά βάση και σε µια
συνεχή αριστερή ρητορεία που τόσα χρόνια και την ελληνική βιο-
µηχανία και την ελληνική παραγωγή και την ελληνική οικονοµία
είχαν καθηµάξει. 

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

τον κ. Δαβάκη.
Τον λόγο έχει ο κ. Χουσεΐν Ζεϊµπεκ για έξι λεπτά.
ΧΟΥΣΕΪΝ ΖΕΪΜΠΕΚ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βου-

λευτές, η αγροτική παραγωγή αποτελούσε στο παρελθόν -και
ελπίζουµε να αποτελέσει και στο µέλλον- την ατµοµηχανή της
ελληνικής οικονοµίας. 

Όπως πολύ εύστοχα παρατηρήθηκε και χθες στη συζήτηση
της Ολοµέλειας, η αναπτυξιακή πορεία της ελληνικής οικονοµίας
βασίζεται τα τελευταία χρόνια ολοκληρωτικά σχεδόν σε παροχή
υπηρεσιών και όχι στον πρωτογενή και δευτερογενή τοµέα της
οικονοµίας, πράγµα παράδοξο, καθώς η αγροτική και η βιοµη-
χανική παραγωγή θα µπορούσαν να είχαν αξιοποιηθεί περισσό-
τερο όλα αυτά τα χρόνια, µε πολύ καλύτερα αποτελέσµατα από
τα σηµερινά. 

Συγκεκριµένα, η κατεύθυνση αυτή δόθηκε από τις προηγού-
µενες κυβερνήσεις και αυτό φαίνεται καθαρά από το 2006 και
µετά, µε χαρακτηριστικό παράδειγµα τις πολιτικές που οδήγησαν
σε λουκέτο τα δύο από τα πέντε εργοστάσια της Ελληνικής Βιο-
µηχανίας Ζάχαρης.

Συνεπώς, αν θέλουµε να αναζητήσουµε τις αιτίες του σηµερι-
νού αδιεξόδου της, θα δούµε ότι είναι η αναθεώρηση από την
Ευρωπαϊκή Επιτροπή της κοινής οργάνωσης αγοράς ζάχαρης
από το 2006, που οδήγησε τη χώρα µας σε αποποίηση του 50%
της εθνικής ποσόστωσης της ζάχαρης, µε αποτέλεσµα να κλεί-
σουν τα εργοστάσια της Λάρισας και της Ξάνθης.

Επίσης, η συγκέντρωση του 75% της παραγωγής ζάχαρης σε
πέντε µόνο ευρωπαϊκές βιοµηχανίες ζάχαρης, έβγαλε τελείως
από το χάρτη την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Το τελικό χτύ-
πηµα δόθηκε το 2011-2012 µε την ανακοίνωση της ιδιωτικοποί-
ησης και µε την πώληση της Αγροτικής Τράπεζα της Ελλάδος
στην Τράπεζα Πειραιώς, µε παράλληλη παραχώρηση των δα-
νείων της εταιρείας στην Αγροτική Τράπεζα της Ελλάδος και των
στοιχείων ιδιοκτησίας της στην Τράπεζα Πειραιώς. Έτσι, φτά-
νουµε στο σηµείο να λειτουργεί µονάχα το εργοστάσιο στο
Πλατύ, κλείνοντας τα εργοστάσια στις Σέρρες και την Ορε-
στιάδα. 

Το κλείσιµο των εργοστασίων έρχεται ως συνέπεια των εξευ-
τελιστικών τιµών της ζάχαρης, µε αποτέλεσµα να µην καλλιερ-
γηθούν πολλά στρέµµατα. Συνολικά το 2014 καλλιεργήθηκαν
εβδοµήντα οκτώ χιλιάδες στρέµµατα τεύτλων από τετρακόσια
είκοσι οκτώ χιλιάδες στρέµµατα που καλλιεργούνταν το 2005,
όταν η εταιρεία διαχειριζόταν και τα πέντε εργοστάσια της. 

Φθάνουµε, λοιπόν, στη σηµερινή κατάσταση της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης, η οποία σύµφωνα µε την εξαµηνιαία έκ-
θεσή της είναι η εξής: «Η εταιρεία αντιµετωπίζει σοβαρά χρηµα-
τοοικονοµικά, λειτουργικά και διαρθρωτικά προβλήµατα. Προ-
βλήµατα ρευστότητας, κατάρρευση της τιµής της ζάχαρης, ενώ
παράλληλα υπάρχουν χρέη προς τους τευτλοπαραγωγούς, τους
δανειστές και τους εργαζόµενους». 

Εµείς, µέσω της πράξης νοµοθετικού περιεχοµένου, ουσια-
στικά εξασφαλίζουµε τη βραχυπρόθεσµη βιωσιµότητα της Ελλη-
νικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης και την προστασία των ελληνικών
επιχειρήσεων που εξαρτώνται από την αγορά πρώτων υλών, από
τον κλάδο αυτής της βιοµηχανίας. Επίσης, επιτρέπουµε στη βιο-
µηχανία ζάχαρης να περάσει σε µια νέα κατάσταση, δίνοντας την
ευκαιρία στη νέα διοίκηση να προχωρήσει σε εξορθολογισµό του
εργατικού κόστους και των σχέσεων εργασίας, αλλά βεβαίως και
στην αναδιάρθρωση της εταιρείας. 

Είναι ζήτηµα πολιτικής, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, καθώς
αντί να επιλέξουµε να µεταπωληθεί ή να πτωχεύσει, επιλέγουµε
να τη στηρίξουµε και µαζί της να στηρίξουµε τους τευτλοπαρα-
γωγούς και τους εργαζόµενους. 

Θα ήθελα όµως να κάνω και µια αναφορά στο εργοστάσιο της
Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης στην Ξάνθη. Στην περιοχή της
Ξάνθης, το εργοστάσιο της εταιρείας λειτούργησε τελευταία
φορά ως µονάδα παραγωγής το 2006, ενώ µετέπειτα προωθή-
θηκε τροποποίηση του αντικειµένου εργασιών σε παραγωγή βι-
οαιθανόλης, εγχείρηµα όµως που ποτέ δεν υλοποιήθηκε. 

Μετά την αποξήλωση του παραγωγικού εξοπλισµού, οι απο-
θηκευτικοί χώροι και ο εξοπλισµός συσκευασίας χρησιµοποιήθη-
καν για τη συσκευασία, αποθήκευση και διαχείριση της παραγω-
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γής των υπόλοιπων εργοστασίων του οµίλου. Στο τέλος του 2013
οι εναποµείναντες εργαζόµενοι έλαβαν από τη διοίκηση τις υπο-
χρεωτικές τους µεταθέσεις για τα εργοστάσια Πλατέος και Σερ-
ρών µε αποτέλεσµα την ολική παύση των δραστηριοτήτων. 

Εµείς θεωρούµε ότι το εργοστάσιο θα µπορούσε να ξαναλει-
τουργήσει, εφόσον η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης εξασφαλίσει
τη βιωσιµότητά της στο πλαίσιο του συσκευαστηρίου. Αυτό θα
τονώσει τόσο την τοπική οικονοµία της Ξάνθης αλλά θα σηµαίνει
και την επανόρθωση των αδικιών από τις προηγούµενες κυβερ-
νήσεις προς τους εργαζόµενους και τους τευτλοπαραγωγούς. 

Για την περιοχή µας είναι πολύ σηµαντική η παραγωγή ζαχα-
ρότευτλων, αφού η παύση της λειτουργίας της εταιρείας και των
υπόλοιπων συνεταιριστικών εργοστασίων αποτέλεσε τη βασικό-
τερη αιτία ανεργίας στην περιοχή. Για εµάς, κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, η πραγµατική ανάπτυξη περνάει µέσα από τη φορο-
λογική ανασυγκρότηση και τη στήριξη των εργαζοµένων. 

Η Κυβέρνηση µε αυτήν την πρωτοβουλία στηρίζει τον παρα-
γωγικό ιστό της χώρας, τη λειτουργία των δηµόσιων και συνεται-
ριστικών επιχειρήσεων, όπως αυτή της Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης, οι οποίες στηρίζουν την ελληνική οικονοµία, στο σύ-
νολό της και µπορούν να αποτελέσουν τη λύση του αναπτυξια-
κού προβλήµατος της χώρας.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
κι εµείς τον κ. Ζεϊµπέκ, ο οποίος ήταν ο τελευταίος από τον κα-
τάλογο των οµιλητών.

Θα ήθελα να συνεννοηθούµε για τη διαδικασία µε τις Κοινο-
βουλευτικές Οµάδες. 

Θα δώσουµε τον λόγο στην κυρία Υπουργό για δέκα λεπτά, να
παρουσιάσει τις τροπολογίες. Αµέσως µετά, θα πάρουν τον λόγο
οι εισηγητές για πέντε λεπτά και θα προχωρήσουµε στο κλείσιµο
της συνεδρίασης. 

Ορίστε, κυρία Βαλαβάνη.
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Να έχω, όµως, προς το τέλος τουλάχιστον µια
άνεση για να πω δυο κουβέντες πέρα από τις τροπολογίες. 

Πρόκειται για δυο τροπολογίες. Θα ήθελα να διορθώσω τον κ.
Καρκατσούλη, ο οποίος είπε ότι είµαστε επικίνδυνοι και ο οποίος
επέδειξε επικίνδυνη άγνοια. 

Δεν πρόκειται για τροπολογίες στην πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου. Αυτό απαγορεύεται από το Σύνταγµα. Δεν τροποποιεί-
ται η πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. Είτε εγκρίνεται ολόκλη-
ρη είτε απορρίπτεται, όπως είναι. 

Είπε πολλά πράγµατα, που δεν έχουν σχέση µε την πραγµατι-
κότητα. Εγώ θα πω µόνο το δεύτερο, γιατί είναι πολύ χοντρό.
Είπε ότι αυτό που κάναµε, το ότι µερικές µέρες µετά την ψήφιση
του νόµου φέραµε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, µπορεί να
το παροµοιάσει µόνο µε αυτό που έγινε –του λέω εγώ γιατί το
έζησα, καθώς ήµουν εισηγήτρια του ΣΥΡΙΖΑ στο συγκεκριµένα
γεγονότα- το 2012, όταν ενώ είχε αποδοκιµάσει η Βουλή, έφτια-
ξαν –είπε- κάτι σαν πράξη νοµοθετικού περιεχόµενου και το πέ-
ρασαν. 

Θα του πω ότι για µια και µοναδική φορά έγινε αυτό στη θητεία
της προηγούµενης κυβέρνησης. Το βασικό νοµοσχέδιο για τις
ιδιωτικοποιήσεις του Οκτώβρη του 2012 απορρίφθηκε. Δηµιουρ-
γήθηκε πλειοψηφία µέσα στη Βουλή, έσπασε το κυβερνητικό
µπλοκ και καταψηφίστηκε το άρθρο 4 που είχε 6 διατάξεις και
µια τροπολογία-σκούπα του κ. Στουρνάρα που είχε είκοσι δύο
διατάξεις. Σύνολο είκοσι έξι διατάξεις. Αφού, λοιπόν, η πλειοψη-
φία της Βουλής καταψήφισε είκοσι έξι ουσιαστικά χωριστές νο-
µοθετικές ρυθµίσεις, η Κυβέρνηση µέσα σε τρεις µέρες έφτιαξε
το πολυνοµοσχέδιο του ενός άρθρου και έβαλε αυτούσιες και τις
είκοσι οκτώ ρυθµίσεις στο νοµοσχέδιο του ενός άρθρου. Ή το
ψήφιζες ολόκληρο ή έπεφτε η Κυβέρνηση. Αυτό θα ήθελα να
ξέρω µε τι λογική θεωρεί ότι έχει κάποια αναλογία µε αυτό που
γίνεται σήµερα. 

Τι έγινε σήµερα; Η Βουλή κατά πλειοψηφία ψήφισε το νόµο
για τη ρύθµιση έως εκατό δόσεις. Έχω αναφερθεί και στις επι-
τροπές και χθες, να µη λέω πάλι τις λεπτοµέρειες. Την επόµενη
µέρα ήδη µετά το δηµοσίευµα του «Ελεύθερου Τύπου», που κα-

τέθεσα χθες στα Πρακτικά, για τη φοροπαγίδα που έλεγε ότι
υπάρχει στα ψιλά γράµµατα του νόµου, κινήθηκε η διαδικασία
και τη Δευτέρα, ενώ εγώ είχα εγκαταλείψει τις προσπάθειες,
γιατί δεν προλάβαινε να ανοίξει η ηλεκτρονική δήλωση, όταν
έµαθα ότι υπάρχει πράξη νοµοθετικού περιεχόµενου για τη Βιο-
µηχανία Ζάχαρης, πρότεινα να προστεθεί εκεί. 

Τώρα τι σχέση έχει αυτό µε ένα κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα,
όπου παραβιάζεται η θέληση της Πλειοψηφίας της Βουλής, ο κα-
θένας ας βγάλει τα συµπεράσµατά του και ας καταλάβει ποιοι
είναι επικίνδυνοι –εµείς όπως λέει ο κ. συνάδελφος- ή ποιος έχει
επικίνδυνη άγνοια. Μιλάει για πράγµατα που δεν ξέρει, που δεν
έχουν καΜµία αναλογία. Και δεν ξέρει καν αν αυτό που προτεί-
νουµε εδώ σαν τροπολογία τροποποιεί την πράξη νοµοθετικού
περιεχόµενου, που δεν γίνεται βεβαίως από το Σύνταγµα, ή το
ίδιο το νοµοσχέδιο κύρωσης, που βεβαίως µπορείς να φέρεις
όσες τροπολογίες κάνει ανεκτές το Σώµα.

Ας µπούµε όµως στις τροπολογίες. 
Υπάρχει µια σειρά κατεπειγουσών ρυθµίσεων, που αφορούν

τις φορολογικές δηλώσεις. Να πω από την αρχή ότι έχω δηλώσει
σε όλους όσους µου λένε «πώς είναι δυνατόν να φορολογηθούν
οι ελεύθεροι επαγγελµατίες, οι αγρότες, όλοι αυτοί από το
πρώτο ευρώ», ότι δεν µπορούν να φτιαχτούν δύο φορολογικά
νοµοσχέδια. Θα φτιάξουµε φορολογικό νοµοσχέδιο που θα
αφορά τα εισοδήµατα του 2015. 

Τι έχουµε πειράξει από το υπάρχον νοµοσχέδιο; Κάποιες εν-
τελώς ακραίες, τις πιο ακραίες πραγµατικά περιπτώσεις που βρέ-
θηκαν µπροστά µας. Τρεις περιπτώσεις που ψηφίστηκαν µαζί µε
τη ρύθµιση έως εκατό δόσεις -µπορείτε να τις βρείτε ποιες είναι
αυτές - και αυτές που φέρνουµε τώρα. 

Πρώτη είναι η ρύθµιση µε τα ανείσπρακτα ενοίκια, για την
οποία νοµίζω ότι δεν χρειάζεται να πω κάτι παραπάνω. Δεν είναι
δυνατόν να πληρώνεται φόρος για ενοίκια που δεν έχουν ει-
σπραχθεί. 

Έπειτα, είναι οι τρεις ρυθµίσεις για τους αγρότες. Εδώ έχει
πραγµατικά ανατραπεί η πραγµατικότητα, δεν βρίσκω άλλη εξή-
γηση. Διότι, αν όντως τις αποσύρω –όπως µου ζήτησε η κ. Αραµ-
πατζή- και πάµε όπως είναι, οι αγρότες θα φορολογηθούν για τις
επιδοτήσεις και τις ενισχύσεις, από το πρώτο ευρώ, µε 13%.

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Πού το λέει αυτό;
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Γιατί; 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Πού το λέει αυτό; Φοβάστε

ότι θα πάνε στα φορολογικά δικαστήρια και θα δικαιωθούν κόν-
τρα στους υπηρεσιακούς παράγοντες. Αυτό φοβάστε!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Βεσυρό-
πουλε, σας παρακαλώ!

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Εγώ θα το κάνω, αν επιµείνετε. Αν επιµείνετε, θα το
αποσύρω.

Ξέρετε τι είναι αυτό που λέει ο κ. Κεγκέρογλου ότι έπεσε σαν
κεραυνός εν αιθρία, η φορολόγηση των αγροτών; Είναι αγωνία.
Ένα κοµµάτι, σας λέω, ενδεικτικά, γιατί υπήρχε ένας πάκος
τόσος και λέω να πάρω, βρε παιδιά, µερικά να τα φέρω εδώ να
τα δείξω, από τη ΓΓΔΕ, από τη Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων
Εσόδων. Είναι ο πάκος της αγωνίας, τον δέκατο τον εντέκατο τον
δωδέκατο, που απευθύνονταν όλοι. Η ΠΑΣΕΓΕΣ που έλεγε «Τι
θα γίνει; Φορολογούµαστε αν δεν πάρετε µέτρα. Θα πάρετε
µέτρα για να σταµατήσει;»

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Από πού πήγασε αυτό;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Βεσυρό-

πουλε, σας παρακαλώ πολύ!
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Ήταν αγροτικοί σύλλογοι και αγροτικοί δήµοι που
απηύθυναν το ίδιο αγωνιώδες ερώτηµα. 

Και προκαλώ: Βρείτε µου µια απάντηση -τριών µηνών ερωτή-
µατα είναι αυτά και σας λέω ότι είναι εντελώς ενδεικτικά- που να
δόθηκε την περίοδο της προηγούµενης κυβέρνησης σε αυτά τα
αγωνιώδη ερωτήµατα για το τι θα γίνει µε τη φορολογία, που να
έλεγε ότι δεν θα φορολογηθούν. Ξέρετε γιατί δεν δόθηκε απάν-
τηση; Εγώ ρώτησα ευθέως. Γιατί θα φορολογηθούν. Είναι απλό.
Γιατί έτσι ερµηνεύετε, όχι τη δικιά µας περίοδο, αλλά τη δικιά
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σας περίοδο. 
Για να µη λέτε περί κεραυνών εν αιθρία, θέλετε να σας πω ότι

εδώ έχω το ίδιο αγωνιώδες ερώτηµα…
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Δείξτε µου την ερµηνεία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Βεσυρό-

πουλε, σας παρακαλώ! Δεν θα µιλήσετε άλλη φορά!
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): …που λέει –συγγνώµη, µισό λεπτό για να το βρω
κιόλας και να σας το δείξω- «Νέα Δηµοκρατία, Γραµµατεία Αγρο-
τικών Φορέων», και ρωτάει τα ίδια πράγµατα: «Τι θα γίνει;»; Και
λέει «Δώστε µας µια απάντηση, γιατί αγωνιούν οι αγρότες και
πρέπει να έχουµε µια απάντηση για να ξέρουµε» και ρωτάει αν
αυτό πρέπει να αλλάξει.

Τα ξέρετε αυτά; Εγώ µέσα από τη διοίκηση τα πήρα. Βρείτε
µια απάντηση που να έχει δοθεί. Μου απάντησαν οι ίδιοι οι άν-
θρωποι ότι δεν έδωσαν απάντηση γιατί δεν µπορούσαν να δώ-
σουν απάντηση. Η µόνη απάντηση που µπορούσαν να δώσουν
στη διάρκεια της διακυβέρνησής σας, ήταν ότι θα φορολογηθούν
από το πρώτο ευρώ.

Κι ερχόµαστε τώρα εµείς –προσέξτε- µετά από ερώτηση που
έκανε η εισηγήτρια του ΚΚΕ και µετά από ερώτηση που έκανε ο
κ. Κεγκέρογλου, οι οποίοι χρόνια δουλεύουν -και ο ένας και ο
άλλος- µε αγρότες και ξέρουν πολύ καλά την κατάσταση, λέγον-
τάς µας «Τι θα κάνετε»; Πριν εκδηλώσουµε εµείς τις προθέσεις
µας γι’ αυτό, µας ρωτούσαν τι θα κάνουµε. Και απαντήσαµε, µε
αυτό που φέρνουµε τώρα για να νοµοθετηθεί εδώ, πού λέει τι; 

Πρώτον, οι αποζηµιώσεις –κι εδώ ρωτάει µέσα για τις αποζη-
µιώσεις- δεν θα φορολογηθούν ανεξάρτητα από πλαφόν, γιατί
είναι φοβερό να σκέφτεται κανείς ότι είναι δυνατόν να φορολο-
γηθούν ποτέ οι αποζηµιώσεις και, δεύτερον, οι επιδοτήσεις και
οι ενισχύσεις µέχρι 12.000 ευρώ. Πώς µπήκε το 12.000 ευρώ; Το
ψάξαµε αναλυτικά -δεν είναι εδώ τώρα ο αρµόδιος Υπουργός-
και οι συγκεκριµένες πληροφορίες που υπήρχαν ήταν ότι καλύ-
πτει –εγώ δεν το είπα, προτίµησα να πω πάνω από το 90% και θα
σας πω γιατί- το 97%. 

Γιατί όµως; Επειδή θα πληρωθούν και από προηγούµενες χρο-
νιές, πάει γύρω στο 90%. Αν αυτό, δηλαδή, ήταν πάγια και όχι
µεταβατική διάταξη θα ήταν το 3% των µεγαλοαγροτών. Οι φτω-
χοί και οι µεσαίοι αγρότες φεύγουν. 

Κι ένα τρίτο που ρυθµίζεται εδώ, εκτός από το θέµα του ότι
δεν φορολογούνται ουσιαστικά οι αποζηµιώσεις και οι ενισχύ-
σεις, είναι ότι δηµιουργείται ένα αφορολόγητο από 2.000 ευρώ
µέχρι 12.000 ευρώ. Η µεγαλύτερη µάζα των ενισχύσεων κι απο-
ζηµιώσεων είναι µέχρι 2.000 ευρώ, για να µην κοροϊδεύουµε τον
κόσµο, να πούµε τα πράγµατα δηλαδή όπως είναι. 

Γιατί αυτό που έγινε σήµερα εδώ µε τους αγρότες είναι κοροϊ-
δία, δεν υπάρχει άλλη ερµηνεία.

Τι άλλο κάναµε; Ξέρετε πόσο ήταν η προκαταβολή; Ήταν 55%.
Μόνο οι αγρότες που υπέβαλαν για πρώτη φορά δήλωση είχαν
το µισό, δηλαδή 27,5%. Εµείς φέραµε τώρα µια διάταξη, όπου
το 55% γίνεται 27,5% και γι’ αυτούς που υποβάλλουν δήλωση για
πρώτη φορά, που είναι ή νέοι αγρότες ή πιο µικροί αγρότες που
δεν είχαν ξαναϋποβάλει, οι οποίοι είχαν το 27,5%, θα πάει στο
13,75%, για να λέµε επιτέλους τα πράγµατα µε το όνοµά τους.
Για να κλείσω µε τους αγρότες τα πράγµατα τελικά είναι αυτά. 

Τι θα γίνει αν τελικά αποσύρω την τροπολογία; Απευθυνθείτε
στη ΓΓΔΕ να σας δώσει απάντηση. Θα φορολογηθούν κανονικά.
Αυτή είναι η κατεύθυνση που έχει δοθεί για τις φορολογικές δη-
λώσεις, έτσι όπως απαντά η αρµόδια αρχή µε διοικητική και οι-
κονοµική αυτοτέλεια, «the independent tax authority», που λέει ο
κ. Ντάισελµπλουµ.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Γιατί δεν νοµοθετείτε, λοιπόν, να
µη φορολογούνται;

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑNH (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Θα το νοµοθετήσουµε το δεύτερο µισό. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Γιατί δεν το νοµοθετείτε τώρα,
αφού υπάρχει ασάφεια; 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Να µη φορολογούνται καθόλου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Μητσο-

τάκη, κυρία Αραµπατζή, σας παρακαλώ!
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑNH (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Φέρνετε οι αγρότες να φορολογούνται από το
πρώτο ευρώ, δηλαδή η µικρή και η µεσαία αγροτιά όλοι µέσα,
σας φέρνουµε µια ρύθµιση που φορολογείται µόνο το πιο πάνω
τµήµα και έχετε πρόβληµα. Δηλαδή, αυτό είναι πραγµατικά…

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Είναι απίστευτο, είναι θρά-
σος.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Απίστευτο είναι αυτό που λέτε
εσείς.

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑNH (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Πρακτορεία ΟΠΑΠ. Πραγµατικά έχουµε δει τους
πάντες και θα έχουν έρθει και σε εσάς -το ξέρετε- µε το µαχαίρι
στο λαιµό. Τους λέγαµε ότι θα το νοµοθετήσουµε αυτό στο δεύ-
τερο µισό, µας έλεγαν ότι τα µισά πρακτορεία θα έχουν κλείσει. 

Είναι µια µικρή κάλυψη επισφαλειών που θεωρούν ότι είναι
θέµα ζωής ή θανάτου. Και αυτά τα ποσά που λέει εδώ δεν είναι
έσοδα των πρακτορείων µέχρι 500.000 ευρώ 1,5% και πάνω από
500.000 ευρώ 1%, είναι αυτά που πάνε στον ΟΠΑΠ.

Τέταρτον, απαλλαγή των συλλόγων γονέων και κηδεµόνων
από την υποχρέωση υποβολής δήλωσης φορολογίας εισοδήµα-
τος όταν αποκτούν αποκλειστικά έσοδα κατά την επιδίωξη – εκ-
πλήρωση του σκοπού τους, παραδείγµατος χάριν από τις
συνδροµές των µελών τους, τα οποία δεν αποτελούν αντικείµενο
φόρου, διότι θα έπρεπε και όλοι οι σύλλογοι των γονέων και κη-
δεµόνων να υποβάλλουν και για αυτά που δεν φορολογούνται
φορολογική δήλωση.

Κατά αντιστοιχία, οι άτυπες ενώσεις ιδιοκτητών και ενοίκων
κάθε πολυκατοικίας ή κτηρίου γραφείων επίσης απαλλάσσονται.
Όταν δεν αποκτούν φορολογικό εισόδηµα δεν υποχρεώνονται
πλέον σε υποβολή δήλωσης φορολογίας εισοδήµατος.

Τελευταίο, έκπτωση 2%. Το παλιό 1,5% έχει καταργηθεί εδώ
και δύο τουλάχιστον οικονοµικά έτη για όσους πληρώνουν εφά-
παξ έως 31 Ιουλίου και τις δύο άλλες δόσεις. Να διευκρινίσω ότι
αυτό δεν έχει καµµία σχέση µε το bonus των συνεπών φορολο-
γούµενων, που θα θεσπιστεί για όσους πληρώνουν κανονικά τις
τρεις τελευταίες χρονιές. Η τρίτη θα είναι το εισόδηµα του 2015
από το δικό µας φορολογικό νοµοσχέδιο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Βαλα-
βάνη, θα σας παρακαλούσα να συντοµεύσετε λίγο.

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑNH (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Μάλιστα.

Άκουσα ότι θεωρείται µικρό. Δεν λέω ότι είναι µεγάλο αλλά θα
σας πω ότι για κάποιον που µπορεί να συγκεντρώσει αυτά τα
λεφτά ή πολύ περισσότερο τα έχει στην τράπεζα, ώστε να πλη-
ρώσει µπροστά, συµφέρει εξαιρετικά, διότι γίνεται για προεξό-
φληση πέντε µηνών αυτό το 2%, Ιούλιο µε Νοέµβριο, που
σηµαίνει ότι είναι 0,4% το µήνα, δηλαδή 4,8% ετήσιο επιτόκιο.
Σας λέω ότι οποιαδήποτε προθεσµιακή κατάθεση σήµερα, κινεί-
ται στο 1%, άντε 1,2%, 1,3% maximum. Είναι ένα προεξοφλητικό
επιτόκιο τετραπλάσιο από το καλύτερο επιτόκιο που προσφέ-
ρουν για πολύ µεγάλα ποσά οι τράπεζες και συµφέρει όσους
έχουν αυτήν την οικονοµική δυνατότητα να πάρουν τα λεφτά από
την τράπεζα και να πληρώσουν εφάπαξ βοηθώντας και το κρά-
τος. 

Υπάρχει ένα λάθος στην έκθεση του Γενικού Λογιστηρίου του
Κράτους, που λέει ότι αυξάνεται το 1,5% και γίνεται 2%. Δεν
υπάρχει 1,5% όχι µόνο στη νοµοθεσία του καλοκαιριού του 2013,
που για πρώτη φορά ισχύει για το οικονοµικό έτος 2014, αλλά
είχε καταργηθεί ήδη και δεν υπήρχε ούτε για το οικονοµικό έτος
2013.

Η δεύτερη τροπολογία αφορά τη ρύθµιση έως εκατό δόσεις
του ν.4321, σε σχέση µε το πρόβληµα της κατάσχεσης υπέρ δη-
µοσίου των τραπεζικών λογαριασµών οφειλετών, φυσικών προ-
σώπων ή επιχειρήσεων που ήθελαν ή θέλουν να µπουν στη
ρύθµιση. 

Κοιτάξτε, να λέµε τα πράγµατα απλά. Υπάρχει ένα πανελλα-
δικό πρόβληµα. Πριν ανοίξει η ρύθµιση, ενώ είχε ψηφιστεί ο
νόµος, εδώ και ενάµιση µήνα περίπου –η ρύθµιση πήρε είκοσι
ηµέρες- άρχισαν να έρχονται βροχή θέµατα απ’ όλη την Ελλάδα
ότι έχουν µαζέψει µερικά λεφτά να µπουν στη ρύθµιση και τους
παγώνουν τους λογαριασµούς. 

Παρ’ όλο που έκανα έκκληση, ο ίδιος ο φορολογικός µηχανι-
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σµός έχει τους δικούς του κανόνες και στη συγκεκριµένη περί-
πτωση συνεχίστηκαν ουσιαστικά µε αυτόν τον τρόπο να παρεµ-
ποδίζονται να µπουν στη ρύθµιση. Αυτό είναι ένα πραγµατικό
πρόβληµα, το συζητήσαµε µε τη Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων
Εσόδων. Μας υπέδειξαν ότι δεν λύνεται µε ΠΟΛ και πρέπει να
λυθεί µε νοµοθετική ρύθµιση. Με βάση αυτή, αυτός που πριν
δέκα µέρες του πάγωσαν τους λογαριασµούς -πρέπει να είναι
ένα δεκαήµερο για να λειτουργήσει αυτό- πρέπει να κάνει κανο-
νικά την ηλεκτρονική δήλωση, να πάει στον έφορο -οι έφοροι ζη-
τάνε εγκύκλιο ή νοµοθετική ρύθµιση για να το κάνουν- και ο
έφορος να κινήσει τη διαδικασία απόδοσης από την τράπεζα και
κάλυψης της ρύθµισης. Λέω δέκα ηµέρες, γιατί δέκα µέρες έχει
η τράπεζα δικαίωµα να κατακρατήσει τα χρήµατα µέχρι να τα
αποδώσει στο κράτος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Βαλα-
βάνη, σας παρακαλώ, ολοκληρώστε. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 

Να σας πω ότι σε σχέση µε τη δεύτερη τροπολογία έκανα
λάθος. Αυτό ήταν το τελευταίο της πρώτης τροπολογίας. Υπάρ-
χουν τρία θέµατα. Τα λέω εντελώς επιγραµµατικά. 

Το πρώτο άρθρο, παρατείνει την προθεσµία υποβολής της δή-
λωσης Ε9 για φυσικά πρόσωπα και επιχειρήσεις µέχρι καταλη-
κτικής ηµεροµηνίας 30 Ιουνίου χωρίς συνέπειες. Μας το έδωσαν
από τη Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων Εσόδων και είναι βάσιµο. 

Το δεύτερο άρθρο, απαντάει σε ένα αίτηµα χιλιάδων ανθρώ-
πων απ’ όλη την Ελλάδα που έχουν παραδώσει τις πινακίδες
τους. Τους δίνει τη δυνατότητα, όπως έγινε και πέρυσι για πρώτη
φορά, να µπορέσουν να πάρουν πίσω τις πινακίδες τους, πληρώ-
νοντας όχι όλο το χρόνο, όπως είναι τώρα, αλλά µόνο τους
µήνες, ξεκινώντας από το µήνα που θα κάνουν αίτηση. 

Όσον αφορά το τρίτο άρθρο, επιτρέψτε µου να το πω πιο χα-
λαρά, που λέει ο κ. Κουτσούκος, γιατί είναι ένα πάρα πολύ σο-
βαρό άρθρο και έτσι όπως είναι στην τροπολογία, δεν καταλα-
βαίνει κανένας περί τίνος πρόκειται. Μπαίνει στη ρύθµιση κάτι
που υπήρχε πρόθεση αλλά επειδή είχε µπει η λέξη «φορολογι-
κές», δεν γινόταν. Βεβαιωµένες και µη φορολογικές οφειλές και
έσοδα υπέρ τρίτων από τα οποία δεν κόβεται τίποτα αλλά αξιο-
ποιούν το θέµα –δεν υπάρχει καµµία αποµείωση- έως εκατό δό-
σεις. Ζήτησα από τη φορολογική διοίκηση, από τη Γενική Γραµ-
µατεία Δηµοσίων Εσόδων, για να µη λέω ένα – δύο, να µου κά-
νουν έναν κατάλογο για το ποιους αφορά, όσο γίνεται πιο συνε-
κτικό. 

Σας διαβάζω τον κατάλογο. Πρόστιµα διοικητικών αρχών, πο-
λεοδοµίας, αυθαίρετης χρήσης, Τροχαίας, Λιµενικού, διαφόρων
Υπουργείων, Επιτροπής Κεφαλαιαγοράς, Επιτροπής Ανταγωνι-
σµού. 

Καταλογισµοί δηµοσίων υπαλλήλων. Τα νοσήλια, τα δικαιώ-
µατα χρήσης ραδιοσυχνοτήτων, τα τέλη χρήσης µηχανηµάτων
έργου, το τίµηµα εκποιηθέντος ακινήτου του δηµοσίου, η απο-
ζηµίωση αυθαίρετης χρήσης, τα µισθώµατα κινητής και ακίνητης
περιουσίας του δηµοσίου, τα µισθώµατα θαλασσίου χώρου, τα
δικαστικά έξοδα, οι χρηµατικές ποινές καταδικασθέντων, οι κα-
ταπτώσεις εγγυηµένων από το ελληνικό δηµόσιο δανείων, τα
λοιπά δάνεια, τα ποσά που εισπράττονται υπέρ διαφόρων τρίτων,
όπως υπέρ Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης, υπέρ ταµείων
και ασφαλιστικών φορέων, νοµικών προσώπων δηµοσίου δι-
καίου, για παράδειγµα νοσοκοµείων κ.λπ..

Επιτρέψτε µου να κλείσω -δεν έχω χρόνο να τα πω όλα αυτά-
µε µια κουβέντα, ότι για το ζήτηµα της φορολογικής συνείδησης,
πρέπει να µην έχεις 40% του ΑΕΠ ληξιπρόθεσµα δάνεια µόνο ως
προς το δηµόσιο, εκτός από τις τράπεζες και τα ασφαλιστικά τα-
µεία, για να το θέτεις πρώτο. Είναι πάρα πολύ βασικό αλλά αν το
θέσεις πρώτο, σηµαίνει ότι από το 40% θα πας στο 80% και θα
κλείσει συνολικά. 

Στον κ. Χατζηδάκη ήθελα να πω -το είπα και στην επιτροπή-
ότι δεν έχω κανένα πρόβληµα µε την αριστερή µου συνείδηση,
γιατί µε ξαναρωτήσατε. Όταν έχω πρόβληµα, να είστε βέβαιος
ότι θα το πω. Δεν έχω κανένα πρόβληµα, επειδή είµαι Υπουργός,
να µην το πω, όταν χρειαστεί να υπερασπιστώ κάτι µε το οποίο
δεν συµφωνώ. 

Θεωρώ ότι η πολιτική ηθική του να µπορέσουµε τους µικρο-
µεσαίους να τους διευκολύνουµε και να βάλουµε και τους µεγά-
λους χρεοφειλέτες επίσης να πληρώσουν λέγοντάς τους -το είπα
από την πρώτη στιγµή που ήρθε εδώ ο νόµος, πολύ πριν από την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου- ότι κατευθείαν θα τους περι-
µένει µόλις τελειώσει η ρύθµιση όσους δεν έχουν µπει και ότι θα
έχει πολύ σοβαρές συνέπειες, νοµίζω ότι αυτό δεν είναι θέµα πο-
λιτικής ηθικής της Αριστεράς αλλά θέµα κοινής ηθικής, όπως την
αντιλαµβάνεται η µεγάλη πλειοψηφία της κοινωνίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Βαλα-
βάνη, µε υποχρεώνετε να σας κάνω έκκληση για τέταρτη φορά. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Ολοκληρώνω σε ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε. 

Στον κ. Βεσυρόπουλο ήθελα να πω ότι δεν είπα ότι δεν ξέρω
να κάνω τη φορολογική µου δήλωση. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΒΕΣΥΡΟΠΟΥΛΟΣ: Σχήµα λόγου ήταν. 
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Είπα ότι δεν έχω εγώ η ίδια συµπληρώσει ποτέ φο-
ρολογική δήλωση. Το υπόλοιπο που δεν είπα, είναι ότι από τα
σαράντα χρόνια της κοινής µας ζωής, τα τριάντα εννέα τη συµ-
πλήρωνε ο άντρας µου, χωρίς καµµία βοήθεια λογιστή. Και το
«πόθεν έσχες» και όλα όσα είναι κατατεθειµένα ο άντρας µου τα
έχει συµπληρώσει. Του είχα εµπιστοσύνη, εν πάση περιπτώσει,
γι’ αυτό δεν ανακατεύθηκα και όχι επειδή δεν ήθελα ή επειδή τα
άφηνα στο λογιστή µου ή οτιδήποτε άλλο. 

Τελειώνω µε το εξής προς τον κ. Κεγκέρογλου και τον κ. Κου-
τσούκο. Ήθελα να σας πω διάφορα, κύριε Κουτσούκο, αλλά δεν
προλαβαίνω, δυστυχώς. Θέλω να πω σε όλους όσους µιλούν για
µεθοδεύσεις ότι ελπίζω να αφήσαµε πίσω ότι κόβονται πρόστιµα
των λαθρεµπόρων κ.τ.λ.. 

Τι να σας πω τώρα; Επειδή δεν ήξερα πως να αποδείξω ότι δεν
είµαι ελέφαντας, έφτασα κι εγώ σε τέτοιο σηµείο, που σε µάζωξη
πριν από ένα µήνα εξήντα τελωνειακών της Γενικής Γραµµατείας
Δηµοσίων Εσόδων µε θέµα το λαθρεµπόριο τούς ρώτησα: «Η
ρύθµιση που κάναµε µε την πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου
κόβει οποιοδήποτε πρόστιµο από τον Τελωνειακό Κώδικα;». Μου
απάντησαν οµόφωνα όχι. 

Τι άλλο να κάνω, δηλαδή; Θέλετε να σας τους φέρω και τους
εξήντα να υπογράψουν κανένα χαρτί και να το µοιράσουν εδώ
πέρα; Δεν είναι συριζαίοι οι άνθρωποι. Είναι οι διευθυντές και τα
βασικά στελέχη που ασχολούνται µε τα τελωνεία της Γενικής
Γραµµατείας Δηµοσίων Εσόδων. 

Όσον αφορά την περιβόητη, καραµπινάτη, σκανδαλώδη µεθό-
δευση, µια και έτυχε να τον έχουµε εδώ, θα σας συστήσω τον κ.
Στέφανο Ηλιού, δηµοσιογράφο ειδικευµένο στο Φορολογικό Δί-
καιο, που έβγαζε επί δεκαετίες το περίφηµο «Φορολογικό Δελ-
τίο», το οποίο χρησιµοποιούσαν όλοι όσοι έκαναν φορολογικές
δηλώσεις. Δεν τον ήξερα τον άνθρωπο. 

Όταν το Σάββατο βγήκε η ιστορία µε τον «ΕΛΕΥΘΕΡΟ ΤΥΠΟ»,
όλη την Κυριακή έψαχνα το θέµα. Μου είχαν δώσει το τηλέφωνό
του, επειδή έχει προτάσεις για τα έσοδα και τον πήρα τηλέφωνο.
Μου είπε και αυτός, όπως και δικαστές και η κ. Σαββαΐδου και
διάφοροι άλλοι που είχα ρωτήσει ότι µπορεί να κοπεί βεβαίως
και αυτός µάλιστα µου είπε ότι έχει γίνει επανειληµµένα. 

Την άλλη ηµέρα µου έφερε και από το 2010, που ήσασταν κυ-
βέρνηση, κύριε Κουτσούκο -τα έχω εδώ να σας τα δείξω, δεν
προλαβαίνω να τα διαβάσω- τη ρύθµιση που κόβει αυτά ακριβώς
που κόβουµε και εµείς κατά ποσοστό. Τα ίδια ακριβώς πράγµατα
κόβει και η πρώτη φορά που κόπηκαν αυτά ήταν το 1997. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Βαλα-
βάνη, µιλάτε είκοσι τέσσερα λεπτά. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Τη Δευτέρα, όταν εµφανίστηκε η δυνατότητα αυτή,
γιατί την Κυριακή το βράδυ είχα αποφασίσει ότι δεν γίνεται τί-
ποτα, γιατί δεν υπάρχει νοµοσχέδιο ώστε να προλάβει να περά-
σει, µου έφερε ο άνθρωπος αυτός στο γραφείο µου να µου δείξει
ποιες είναι αυτές οι ρυθµίσεις. Επειδή µόλις είχα µάθει για την
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου, τον παρακάλεσα -πρώτη
φορά συναντιόµασταν- και έκατσε σε ένα γραφείο χωρίς νοµικά
βιβλία και µου έγραψε την περίφηµη πράξη νοµοθετικού περιε-
χοµένου. Πρώτη φορά βλεπόµαστε και είχαµε µιλήσει για πρώτη
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φορά την προηγούµενη ηµέρα. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Ποιος είναι από τους τέσσερις;
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Είναι ο τελευταίος κύριος. Είναι ο ανιψιός του ιστο-
ρικού στελέχους της Αριστεράς κ. Ηλία Ηλιού. 

Δεν λέω τίποτα άλλο. Αυτά είχα να πω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

πολύ, κυρία Βαλαβάνη. 
Αν κατάλαβα καλά στον τίτλο του νοµοσχεδίου, όπως το ανα-

φέρατε, «Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της «Ελλη-
νικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες οφει-
λές», προσθέσατε και το «και άλλες διατάξεις»; Θέλω να το επα-
ναλάβετε. 

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Πρέπει να το επαναλάβω, για να περάσει στον τίτλο.
Προσέθεσα και το «και άλλες διατάξεις» µε βάση τις τροπολο-
γίες.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ωραία, ευχα-

ριστούµε πολύ, κυρία Υπουργέ. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Όχι, µε συγχω-

ρείτε πολύ, κυρία Αραµπατζή. Καθίστε κάτω. Έχουµε συνεννοη-
θεί. Έχει ολοκληρωθεί ο κύκλος των οµιλητών. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον
λόγο. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο
επί προσωπικού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Επί προσωπι-
κού δεν υπάρχει τίποτα. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Η κυρία Υπουργός αναφέρθηκε προ-
σωπικά σε εµένα. Θέλω να εξηγήσω σε ένα λεπτό σε τι συνίστα-
ται το προσωπικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Όχι, κυρία συ-
νάδελφε. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Γιατί, κυρία Πρόεδρε;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Γιατί έτσι

κρίνω εγώ. 
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Θα το κρίνετε, αφού σας µιλήσω,

κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Αραµπα-

τζή, σας παρακαλώ, δεν έχετε τον λόγο. 
Έχουµε την εξής διαδικασία να κάνουµε από εδώ και πέρα.

Θα δώσουµε τον λόγο στους εισηγητές το πολύ για πέντε λεπτά.
ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κυρία Πρόεδρε, θέλω τον λόγο επί

προσωπικού. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Όχι, κυρία

Αραµπατζή. Κρίνω ότι δεν υπήρχε προσωπικό θέµα. Εγώ το
κρίνω. Τελείωσε. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Αυτή είναι καινούργια πρακτική,
κυρία Πρόεδρε; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Αραµπα-
τζή, η κ. Βαλαβάνη έκανε αναφορές σε πάρα πολλά ονόµατα.
Καµµία δεν είχε προσβλητικό, προσωπικό περιεχόµενο και µε
βάση τον Κανονισµό, κρίνω ότι δεν πρέπει να σας δώσω τον λόγο
επί προσωπικού. 

Καθίστε, σας παρακαλώ. 
Συνεχίζουµε. Έχουµε την εξής διαδικασία. Πρέπει να δώσουµε

τον λόγο στους εισηγητές των Κοινοβουλευτικών Οµάδων –σε
όσους το επιθυµούν- για πέντε λεπτά αυστηρά και στους Κοινο-
βουλευτικούς Εκπροσώπους –σε όσους το επιθυµούν- για τρία
λεπτά. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πρώτα στους Κοινοβουλευτικούς
Εκπροσώπους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Μητσο-
τάκη, σας είπα ότι θα σας δώσω τον λόγο. 

ΦΩΤΕΙΝΗ ΑΡΑΜΠΑΤΖΗ: Κυρία Πρόεδρε, για ένα λεπτό σας
ζήτησα τον λόγο. Απευθύνθηκε προσωπικά η κυρία Υπουργός σε
εµένα και θέλω να της απαντήσω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Όχι, τελείωσε
το θέµα, κυρία συνάδελφε. 

Ξεκινάµε µε τον κ. Λαπαβίτσα. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για πέντε λεπτά αυ-

στηρά. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω

µε την είδηση της ηµέρας. Βγήκαν σήµερα τα τελευταία στοιχεία
της ΕΛΣΤΑΤ για το ΑΕΠ. Και τι δείχνουν για το πρώτο τρίµηνο
αυτής της χρονιάς, το τρίµηνο δηλαδή της δικής µας διακυβέρ-
νησης επί της ουσίας; Αύξηση του ΑΕΠ σε ετήσια βάση κατά
0,3%. Δηλαδή δεν υπάρχει ύφεση. Το λέω αυτό, γιατί ήδη οι µη-
χανές της παραπληροφόρησης και στον Τύπο αλλά και στην Αί-
θουσα αυτή µας πληροφορούν ότι έχουµε ύφεση, γιατί σε σχέση
µε το τελευταίο τρίµηνο της προηγούµενης χρονιάς, το πρώτο
τρίµηνο αυτής της χρονιάς είχε όντως µια ελαφρά µείωση. Η
ύφεση, όµως, δεν λογίζεται έτσι. Η ύφεση µετριέται σε ετήσια
βάση και σε ετήσια βάση δεν υπάρχει ύφεση. Το λέω πεντακά-
θαρα, γιατί έχει ακουστεί επανειληµµένως –τι;- ότι το κλίµα…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Άρα, όλα λαµπρά στην πραγµα-
τική οικονοµία!

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Για ποια ετήσια βάση µιλάτε; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Με συγχωρείτε, κύριε Μητσο-

τάκη.
Δεν άκουσα, κύριε Κουτσούκο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Λαπαβί-

τσα, σας παρακαλώ να µην απαντάτε στις διακοπές. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Υπήρξε 0,3% αύξηση του

ΑΕΠ το πρώτο τρίµηνο αυτής της χρονιάς σε ετήσια βάση. Δεν
υπάρχει ύφεση. Γιατί; Ναι, υπάρχει αβεβαιότητα, υπάρχει «κλίµα»
στην οικονοµία, υπάρχουν πολλά τέτοια πράγµατα αλλά υπάρ-
χουν και µέτρα και η Κυβέρνησή µας δεν έχει λάβει υφεσιακά
µέτρα. Θα έπρεπε να το ξέρετε οι των µνηµονίων ότι η ύφεση
οφείλεται σε µέτρα, τα οποία λάβατε κατά κόρον και συντρίψατε
την ελληνική οικονοµία. Εµείς δεν έχουµε λάβει µέτρα και άρα,
δεν υπάρχει ύφεση. 

Το πως θα εξελιχθεί η κατάσταση δεν το γνωρίζει κανείς.
Όµως, το πρώτο τρίµηνο δεν υπάρχει ύφεση. Το λέω αυτό, γιατί
και από τον Τύπο και από εδώ µέσα ακούστηκε και ειπώθηκε ότι
υπάρχει ύφεση. Δεν υπάρχει για την ώρα ύφεση στην ελληνική
οικονοµία. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Για την ώρα!
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Κύριε Μητσοτάκη, είµαι βέ-

βαιος ότι έχετε µαντικές ικανότητες, τις οποίες δεν έχω εγώ ως
οικονοµολόγος αλλά για την ώρα δεν υπάρχει ύφεση στην ελλη-
νική οικονοµία. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Εσείς το είπατε. Εγώ το είπα; 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Συνεχίζω. Ακούστηκαν και

άλλα πολλά αυτές τις δύο µέρες και από τους εισηγητές των
κοµµάτων και από τους Βουλευτές. 

Θα σχολιάσω µόνο κάτι που άκουσα από τον κ. Σταϊκούρα. Τι
µας είπε, λοιπόν, ο κ. Σταϊκούρας; Μας είπε ότι προκύπτει σο-
βαρό ηθικό ζήτηµα, επειδή οι συστηµατικά ασυνεπείς, όσοι µπο-
ρούσαν να πληρώσουν και δεν το έκαναν, δήθεν ευνοούνται.
Ποιος τα είπε τώρα αυτά; Ο κ. Σταϊκούρας που ήταν Υπουργός
Οικονοµικών της προηγούµενης κυβέρνησης. 

Ρωτώ, λοιπόν, εγώ. Δεν ήταν υπεύθυνος ο κ. Σταϊκούρας να
κινήσει τους µηχανισµούς και να κάνει αυτούς που µπορούσαν
να πληρώσουν και δεν πλήρωναν, να πληρώσουν; Δεν ήταν
αυτός υπεύθυνος; Δεν είχε αυτός την υποχρέωση να το κάνει;
Γιατί δεν το έκανε; Δεν είναι υποκρισία από πλευράς του πρώην
Αναπληρωτή Υπουργού Οικονοµικών; 

Εµείς, λοιπόν, κάνουµε αυτούς τους ανθρώπους να πληρώ-
σουν και άρχισαν να πληρώνουν. Αυτό έχει συµβεί ήδη µε τα
πρώτα στοιχεία που σας ανέφερα εγώ και η Υπουργός των Οι-
κονοµικών.

Ανέφερε, επίσης, ο κ. Σταϊκούρας, ορισµένα στοιχεία για την
ταµειακή κατάσταση της χώρας, που είναι πλέον γνωστή. Είναι
δύσκολη, πολύ δύσκολη, πράγµα το οποίο όµως έχουν επανα-
λάβει κατά κόρον οι Βουλευτές της Αντιπολίτευσης. Ρωτώ, λοι-
πόν, εγώ και ρωτώ και σε συνάρτηση µε τον κ. Σταϊκούρα. Τι
παραλάβαµε; Είναι αλήθεια ότι τον Ιανουάριο παραδόθηκε πλε-
όνασµα, µόνο που τον Φεβρουάριο και τον Μάρτιο το πλεόνασµα
αυτό θα µετατρεπόταν, µε βάση τις εκτιµήσεις του ιδίου του κ.
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Σταϊκούρα, σε τροµακτικό έλλειµµα. Το προβλεπόµενο έλλειµµα
του Μαρτίου ήταν γιγαντιαίο.

Τι κάναµε εµείς; Το συµµαζέψαµε σε µια κατάσταση άκρας
ασφυξίας χρηµατοδοτικής και πιστωτικής, την οποία δηµιούργη-
σαν οι εταίροι και «φίλοι» µας στην Ευρώπη. Και ξέρω ότι εδώ
έχουµε πολλούς που έχουν έρωτα µεγάλο µε την Ευρώπη. Σε αν-
τιδιαστολή µ’ αυτήν την κατάσταση, εµείς το συµµαζέψαµε.
Έχουµε βέβαια πολύ µεγάλες δυσκολίες. Δεν το κρύψαµε ποτέ.
Αλλά το συµµαζέψαµε, κυρίες και κύριοι. Αυτό, λοιπόν, είναι µια
επιτυχία της Κυβέρνησής µας. 

Η Κυβέρνησή µας, η πρώτη αριστερή Κυβέρνηση που τόσο
σας ενοχλεί, λαµβάνει µέτρα. Λαµβάνει µέτρα µικρά, όπως αυτά
στην τροπολογία για τις λαϊκές αγορές, µέτρα που σε αντίθεση
µε το ν. 4264 του κ. Χατζηδάκη –ο οποίος αποδείχθηκε εξαιρε-
τικά προβληµατικός- βελτιώνουν την κατάσταση. Και το επόµενο
διάστηµα, θα ακολουθήσει µακροπρόθεσµη νοµοθετική ρύθµιση
για να οµαλοποιηθεί η κατάσταση. Λαµβάνει, όµως, και µέτρα
πιο µακροπρόθεσµα, πιο σοβαρά, όπως η στήριξη της Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης η οποία συζητήθηκε εκτενώς. 

Και όπως διαπιστώνετε, κυρίες και κύριοι της Αντιπολίτευσης,
εµείς δεν µένουµε σε ευχές. Ευχές µάς έδωσαν απλόχερα ο κ.
Χατζηδάκης, ο κ. Μητσοτάκης, ο κ. Κουτσούκος. Είµαι βέβαιος
ότι όλοι έχουν πόνο ψυχής για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης
και θέλουν να µείνει ζωντανή. Δεν ακούσαµε βέβαια καµµιά συγ-
κεκριµένη πρόταση. Ευχές ακούσαµε µόνο και άπλετη γκρίνια
ότι δεν τα κάνουµε καλά. Εµείς, όµως, κάνουµε κάτι. Κάναµε κάτι
κρίσιµο και άµεσο. Την κρατάµε ζωντανή, την κρατάµε ανοιχτή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω.
Και ολοκληρώνω µε το ζήτηµα της παραγωγικής ανασυγκρό-

τησης. Αναρωτήθηκαν οι συνάδελφοι, εάν µπορεί να υπάρξει πα-
ραγωγική ανασυγκρότηση που να ξεκινήσει µε µία πράξη
νοµοθετικού περιεχοµένου. Φυσικά όχι. Μία πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου είναι ένα νοµοθετικό µέσο. Αυτό το µέσο δεν αρκεί
για να αλλάξει µια διαδικασία δεκαετιών, την οποία ανέλυσα και
περιέγραψα χθες. Είναι καλό βέβαια να σηµειωθεί ότι το παρόν
µοντέλο της αποβιοµηχάνισης, επιβλήθηκε µέσα από µια σειρά
αντίστοιχων µέσων στην Αίθουσα αυτή. 

Σε κάθε περίπτωση, όµως, η δική µας πράξη νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου, αποτελεί ένα παράδειγµα νέας λογικής και σκέψης
για το µοντέλο της παραγωγικής ανασυγκρότησης που θέλουµε,
το οποίο δίνει προτεραιότητα στη βιοµηχανική παραγωγή και όχι
στις υπηρεσίες.

Οι ρυθµίσεις που καλούµαστε να ψηφίσουµε σήµερα, είναι ένα
πρώτο βήµα σε αυτήν τη µακρά διαδικασία. Σας καλώ, λοιπόν,
όλους να τη στηρίξετε.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

τον κ. Λαπαβίτσα.
Τον λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Χατζηδάκης και τον παρα-

καλώ να είναι στο χρόνο.
Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και

κύριοι συνάδελφοι, δεν θα ασχοληθώ µε την τοποθέτηση του κ.
Λαφαζάνη, ο οποίος και πάλι έµεινε στην «ηρωική» και «λεβέν-
τικη» γραµµή της Κυβέρνησης, η οποία θεωρεί πως κάνει µια αν-
τίστοιχη διαπραγµάτευση αυτές τις µέρες. Θέλω να ελπίζω ότι η
Κυβέρνησή µας δεν θα αποδειχθεί «το ποντίκι που βρυχάται»,
διότι αυτό είναι που προβλέπω ότι θα συµβεί στο τέλος. 

Οµοίως, δεν θέλω να σταθώ και στην τοποθέτηση του κ. Λα-
παβίτσα, ο οποίος αισθάνεται ότι η Κυβέρνησή του εφαρµόζει
µια πολιτική παραγωγικής ανασυγκρότησης και ανάπτυξης. Διότι
η χώρα –βλέπουµε τα σηµάδια σήµερα από την ΕΛΣΤΑΤ- βουτάει
στο πηγάδι της ύφεσης. Και οι δηλώσεις αυτές της τεχνητής αι-
σιοδοξίας, θα αποδειχθούν πολύ σύντοµα µπούµερανγκ για
όσους τις κάνουν.

Έρχοµαι στις τροπολογίες. Για την πρώτη τροπολογία, σε
σχέση µε την παράταση της προθεσµίας υποβολής δήλωσης των
ακινήτων και την αναλογική καταβολή των τελών κυκλοφορίας
σε περίπτωση άρσης ακινησίας είµαστε θετικοί. Έχει θετικές

ρυθµίσεις. Και δεν έχουµε λόγο να κάνουµε αντιπολίτευση για
την αντιπολίτευση.

Θέλω να υπενθυµίσω, όµως, κάτι για τους παλιούς συναδέλ-
φους εδώ του ΣΥΡΙΖΑ. Είναι µια εκπρόθεσµη τροπολογία. Σε
πολλές περιπτώσεις, όταν οι προηγούµενες κυβερνήσεις κατέ-
θεταν εκπρόθεσµες τροπολογίες εδώ, υπήρχε µέγα θέµα στην
Αίθουσα. Αν θέλαµε να σας ανταποδώσουµε τα ίσα, θα έπρεπε
να ασκήσουµε κριτική γι’ αυτό και να ζητήσουµε από το Προ-
εδρείο να µην την κάνει δεκτή. Αλλά, το σηµειώνω για να το ξέ-
ρουν και οι Βουλευτές και οι Έλληνες πολίτες.

Δεύτερον, για την άλλη τροπολογία φορολογικού περιεχοµέ-
νου, θεωρούµε θετικές τις ρυθµίσεις σχετικά µε τις επισφαλείς
απαιτήσεις για τα πρακτορεία του ΟΠΑΠ, την εκχώρηση ανεί-
σπρακτων µισθωµάτων. Θεωρούµε µάλιστα, ότι και για τα ανεί-
σπρακτα µισθώµατα θα µπορούσε να είναι και πιο ευέλικτη η
ρύθµιση, έτσι ώστε αυτά τα οποία προβλέπονται να γίνονται καθ’
όλη τη διάρκεια του φορολογικού έτους. Θεωρούµε θετική τη
ρύθµιση για την επιβράβευση των φορολογουµένων και την
απαλλαγή των συλλόγων των γονέων.

Για τους αγρότες, θα µπορούσα να σας διαβάσω τη ρύθµιση
για να συνεννοηθούµε γι’ αυτό το οποίο η ρύθµιση πράγµατι δια-
λαµβάνει. Δεν ξέρω ποιες είναι οι ερµηνείες των όποιων υπηρε-
σιών αλλά οι επιδοτήσεις στην Ευρωπαϊκή Ένωση θεωρούνται
αντιστάθµισµα, δεν θεωρούνται εισόδηµα για τους αγρότες. Ο
ίδιος εγώ είχα κάνει, ως Ευρωβουλευτής, ερώτηση για κρατήσεις
που κάνανε οι συνεταιρισµοί, στο πλαίσιο της καταβολής των επι-
δοτήσεων στους αγρότες, και η Ευρωπαϊκή Επιτροπή µου είχε
απαντήσει ότι αυτές οι κρατήσεις ήταν παράνοµες. 

Θα ήθελα, λοιπόν, να ξαναδούµε το θέµα, διότι φοβούµαι ότι
έχουµε πέσει θύµατα, έχετε πέσει θύµα εσείς, κυρία Υπουργέ,
λανθασµένων ερµηνειών και σε κάθε περίπτωση δεν ήταν αυτή
η βούληση του νοµοθέτη. Και, εν πάση περιπτώσει, αφού θέλετε
να είστε φιλικοί στους αγρότες, όπως διατείνεστε, γιατί δεν κα-
ταργείτε και αυτό το όριο το οποίο σήµερα παρουσιάζετε; Αυτό
το πράγµα νοµίζω είναι καθαρό και είναι κρυστάλλινο.

Και έρχοµαι και στην τρίτη τροπολογία του Υπουργείου Οικο-
νοµίας, Υποδοµών και λοιπά.

Για τις ρυθµίσεις σε σχέση µε τον αναπτυξιακό νόµο και τον
ενιαίο οικονοµικό χώρο, είµαστε θετικοί. Το ίδιο και για τη ρύθ-
µιση στο ΕΣΠΑ. Αν ήταν εδώ ο αρµόδιος Υπουργός, θα του
έλεγα µόνο να βιαστεί για το θέµα του ΕΣΠΑ. Εγκρίθηκε το δικό
µας ΕΣΠΑ τρίτο στη σειρά σε ολόκληρη την Ευρωπαϊκή Ένωση,
στις είκοσι οκτώ χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και από τις
εκλογές και µετά, σε αυτές τις εκατό ηµέρες που έχουν µεσολα-
βήσει, δεν νοµίζω ότι έχουν γίνει αυτά που θα περίµενε κανείς,
µε δεδοµένη την οικονοµική συγκυρία της Ελλάδας. Εύχοµαι να
κάνω λάθος. Πίστωση χρόνου να δώσουµε αλλά τα σηµάδια
µέχρι τώρα δεν είναι πολύ ενθαρρυντικά. 

Και τελειώνω µε το θέµα των λαϊκών αγορών. 
Κυρίες και κύριοι, συχνά στις τηλεοράσεις βλέπουµε δηµάρ-

χους οι οποίοι καλούν παραγωγούς και οργανώνουν αυτοσχέδιες
αγορές παραγωγών, έτσι ώστε το προϊόν να έρχεται από το χω-
ράφι κατευθείαν στην κατανάλωση. Αυτή ήταν η επιδίωξή µας
πέρυσι µε το νόµο για τις λαϊκές αγορές, όπου αποφασίσαµε να
χωρίσουµε τους εµπόρους από τους παραγωγούς, να είναι χω-
ριστά οι παραγωγοί, για να έχουν ένα πλεονέκτηµα οι παραγω-
γοί. Να ξέρει ο καταναλωτής ποιος είναι ο πραγµατικός
παραγωγός. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα τελειώσω σε ένα λεπτό, κυρία Πρόεδρε.
Πιεζόµενη τότε η Βουλή από διοικητικά συµβούλια πωλητών

αποφάσισε να δεχθεί αυτό το διαχωρισµό, αλλά να µη δεχθεί την
τοποθέτηση µε κλήρωση µέσα στα δύο τµήµατα. Και είπαµε να
υπάρξουν κριτήρια τα οποία θα οριστούν από το αρµόδιο Υπουρ-
γείο. Ήρθε τότε ο κ. Γιακουµάτος, βάσει αυτού του νόµου, και
παρουσίασε αυτά τα κριτήρια και ισχύουν µέχρι σήµερα αυτά τα
κριτήρια.

Σήµερα έρχεται το Υπουργείο Οικονοµίας και νοθεύει και τα
κριτήρια, νοθεύει και το σύστηµα της διακριτότητας. Γιατί; Τόσο
πια τροµερό είναι να ξέρει ο καταναλωτής ποιος είναι ο παρα-
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γωγός και ποιος είναι ο έµπορος; Αυτό είναι το «πρώτη φορά Αρι-
στερά»; Ή είναι το πρώτη φορά συντεχνία και εξόφληση προ-
εκλογικών γραµµατίων; Αυτό είναι.

Και πραγµατικά θα ήθελα να απευθυνθώ ακόµη µια φορά στην
αριστερή σας συνείδηση αλλά και στη συνείδησή σας ως κατα-
ναλωτών και να σας πω πως, πραγµατικά, δεν µας τιµάει να µην
τολµούµε να κάνουµε ούτε το αυτονόητο, δηλαδή να ξέρει ο κα-
ταναλωτής στην Αθήνα, στη Θεσσαλονίκη, στις άλλες πόλεις τι
είναι αυτός που πάει και ψωνίζει: Είναι πράγµατι παραγωγός ή
είναι έµπορος; Περί αυτού πρόκειται. Και αυτήν τη ρύθµιση ερ-
χόσαστε σήµερα και καταργείτε. Μπράβο σας, και εις ανώτερα.

(Χειροκρότηµα απ’ την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

τον κ. Χατζηδάκη. 
Ο κ. Νικόλαος Μίχος έχει τον λόγο για πέντε λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Άκουσα τον κ. Χατζηδάκη πριν που είπε για τις κρατήσεις που

γίνονταν από τους συνεταιρισµούς όταν δίνονταν οι επιδοτήσεις.
Εκεί, κύριε Χατζηδάκη, ξέρετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συγγνώµη,
κύριε Μίχο, επιτρέψτε µου λίγο να κάνω µια ανακοίνωση, επειδή
υπάρχει ένα σχολείο και θα φύγουν τα παιδιά.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, σαράντα επτά µαθήτριες και µαθητές και πέντε
συνοδοί εκπαιδευτικοί από το 1ο Δηµοτικό Σχολείο Πύργου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κύριε Μίχο, παρακαλώ, συνεχίστε.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Ευχαριστώ.
Για τις κρατήσεις, λοιπόν, από τους συνεταιρισµούς όταν δί-

νονταν οι επιδοτήσεις, µην ξεχνάτε, κύριε Χατζηδάκη, ότι µέσα
στους συνεταιρισµούς ήταν οι συνδικαλιστές του ΠΑΣΟΚ και οι
συνδικαλιστές της Νέας Δηµοκρατίας, οι οποίοι έπαιρναν και
χοντρές µίζες. Και όπως έφερα ένα παράδειγµα χθες στην κ. Βα-
λαβάνη -ο κ. Αποστόλου έλειπε- ανέφερα, κύριε Αποστόλου, ένα
παράδειγµα για τον Μίστρο -το ξέρετε το χωριό, ε;- το οποίο
είναι στο βουνό επάνω. Κάποτε εκεί πέρα δίνονταν επιδοτήσεις
για δυο-τρεις χιλιάδες στρέµµατα ποτιστικά µε καλαµπόκια. Τα
περισσότερα λεφτά φυσικά πήγαιναν στα λαµόγια των συνεται-
ρισµών, το ξέρετε πάρα πολύ καλά. Οι ρίζες, λοιπόν, του κακού
είναι πολύ βαθιά. 

Συνεχίζω. Αν θέλετε, λοιπόν, να βοηθήσετε τους αγρότες, κα-
τεβάστε την σύνταξη, να την πάτε στα εξήντα πέντε έτη, κατάρ-
γηση του ΕΝΦΙΑ στη γη -και σε όλα φυσικά, είµαστε κατά του
ΕΝΦΙΑ εµείς- η ΑΤΕ να ξαναγυρίσει στο δηµόσιο, κατάργηση του
ΦΠΑ στο πετρέλαιο, µείωση του ΦΠΑ στα λιπάσµατα και σε άλλα
είδη, µηχανήµατα και χρηµατοδότηση µηχανηµάτων και χρηµα-
τοδότηση σε νέους, που θέλουν να φύγουν από τα µεγάλα
αστικά κέντρα και να πάνε να δουλέψουν στη γη αλλά δεν έχουν
τις υποδοµές. 

Η Θράκη είναι γεµάτη γη. Η τουρκική τράπεζα Ziraat Bank, που
υπογράφηκε εδώ εν µία νυκτί από κυβέρνηση της Δεξιάς για να
έρθει στην Ελλάδα, δίνει δάνεια στους Τούρκους µε πολύ χα-
µηλά επιτόκια -γιατί δεν µιλάµε για τους Ποµάκους, µιλάµε για
τους Τούρκους- αγοράζουν τη γη και ετοιµάζουν ένα νέο Κό-
σοβο. Μπορούµε, λοιπόν, να κάνουµε και αποκέντρωση και να
βοηθήσουµε και νέους ανθρώπους που θέλουν πραγµατικά να
ασχοληθούν µε τη γη και να γίνει και πιο δυνατή η πρωτογενής
παραγωγή. 

Για τις τροπολογίες τώρα και συγκεκριµένα για την τροπολο-
γία µε τον αριθµό 137/8, θα ψηφίσουµε «παρών». Με την πα-
ρούσα τροπολογία προσπαθείτε να δώσετε λύσεις σε ζητήµατα
φορολογίας εισοδήµατος. Θα µπορούσατε φυσικά να τα βάλετε
και σε ένα νοµοσχέδιο και να µην επιλέγετε τη διαδικασία των
τροπολογιών και θα µπορούσατε να κάνετε και πιο πολλά πράγ-
µατα. Για παράδειγµα, για την εφάπαξ καταβολή του φόρου από
τα αρχικά 10% έως 15%, νοµίζουµε ότι είναι λίγο υποκριτική η

έκπτωση του 2%. 
Η τροπολογία µε τον αριθµό 138/9 είναι για τη ρύθµιση θεµά-

των σχετικά µε τη λειτουργία των λαϊκών αγορών. Και εδώ θα
ψηφίσουµε «παρών». Διαφωνούµε µε την προτεινόµενη τροπο-
ποίηση της παραγράφου 2 του άρθρου 5 του ν. 4264/2014. Η
διατύπωση «Οι παραγωγοί να τοποθετούνται εµφανώς διακριτικά
από τους επαγγελµατίες και κατά την κατανοµή των θέσεων µε-
ταξύ τους να προκρίνονται οι παραγωγοί» αφ’ ενός µεν αφήνει
περιθώρια παρερµηνειών, σε ό,τι αφορά την τοποθέτηση, αφ’
ετέρου δε καθιστά κενό γράµµα τη δυνατότητα έκδοσης νέων
επαγγελµατικών αδειών από τους φορείς λειτουργίας, βάσει του
άρθρου 8 παράγραφος 2 του ν. 4264. 

Η πρότασή µας, λοιπόν, σε ό,τι αφορά το άρθρο 5 του ν. 4264
είναι η εξής: Πρώτον, µε την πρόταση του οικείου δηµοτικού
συµβουλίου, η οποία εγκρίνεται από το οικείο περιφερειακό συµ-
βούλιο, καθορίζεται ο ανώτατος αριθµός θέσεων πωλητών για
όλες τις λαϊκές αγορές που χρησιµοποιούν στη χωρική τους αρ-
µοδιότητα, ο οποίος συναρτάται µε τον πληθυσµό του δήµου
βάσει της τελευταίας απογραφής. Ο υφιστάµενος αριθµός
αδειών και θέσεων δεν δύναται να µειωθεί. Δεύτερον, οι φορείς
λειτουργίας υποχρεούνται να παρέχουν κατά προτεραιότητα
στους παραγωγούς όλης της χώρας θέσεις στις λαϊκές αγορές
ευθύνης τους. Οι θέσεις που προέρχονται από ίδρυση νέων λαϊ-
κών αγορών ή από επέκταση υφισταµένων, κατανέµονται µε ανα-
λογία ένα προς ένα µεταξύ παραγωγών και επαγγελµατιών
πωλητών. 

Οι κενές θέσεις στις λαϊκές αγορές που προέρχονται είτε από
τη µη ανανέωση παραγωγικής άδειας είτε από τη διαγραφή
επαγγελµατιών πωλητών, καλύπτονται από άλλον κάτοχο άδειας,
παραγωγό ή επαγγελµατία αντίστοιχα. Οι επαγγελµατίες πωλη-
τές που δεν διαθέτουν τρόφιµα γης και θάλασσας σε οποιαδή-
ποτε µορφή ή άνθη, τοποθετούνται στην αρχή ή στο τέλος των
λαϊκών αγορών µε τρόπο που τους καθιστά απολύτως διακριτούς
από τους υπόλοιπους. Οι πωλητές αλιευτικών προϊόντων τοπο-
θετούνται χωριστά από τους υπόλοιπους παραγωγούς ή επαγ-
γελµατίες πωλητές. 

Οι παράγραφοι 3 και 4 να παραµείνουν ως έχουν. 
Ακόµη, πρέπει να προβλεφθεί διάταξη µε την οποία θα παρα-

γράφονται τα εξοντωτικά πρόστιµα που έχουν επιβληθεί σε πω-
λητές της επαρχίας για τη µη ανανέωση των αδειών τους λόγω
αδυναµίας εξασφάλισης της φορολογικής ενηµερότητας. 

Εδώ ερχόµαστε και λέµε ότι µπαίνουν στις λαϊκές κλιµάκια για
ελέγχους. Πάνε σε όλους τους Έλληνες, που προσπαθούν να
είναι όσοι πιο νόµιµοι µπορούν, που έχουν ταµειακές µηχανές,
έχουν παραστατικά, τιµολόγια, τα πάντα, τους «τσεκουρώνουν»
µε βαριά πρόστιµα και από την άλλη, όλοι οι µετανάστες που
έχουν έρθει, οι οποίοι κατά πλειοψηφία έχουν κλεµµένα είδη, δεν
πληρώνουν φόρους, δεν έχουν παραστατικά, δεν πληρώνουν τί-
ποτα στο ελληνικό κράτος και το δηµόσιο είναι χαµένο από εκεί.
Από τη στιγµή που δεν έχουν αυτά τα έξοδα, µειώνουν τις τιµές
τους στα προϊόντα τους και έτσι πουλούν µόνο αυτοί και οι Έλ-
ληνες µένουν πίσω. Πρέπει να το κοιτάξετε και αυτό. 

Στην τροπολογία 154/12 για την παράταση προθεσµίας υπο-
βολής δήλωσης στοιχείων ακινήτων, αναλογική καταβολή τελών
κυκλοφορίας σε περίπτωση άρσης ακινησίας αυτοκινήτων οχη-
µάτων εντός του έτους 2015 και εδώ θα ψηφίσουµε «παρών»,
γιατί µε τη συγκεκριµένη τροπολογία θα διευκολυνθεί αρκετός
κόσµος.

Αυτά ήθελα να πω. Σας ευχαριστώ και συγγνώµη για την κα-
θυστέρηση.

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Χρυσής Αυγής)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Τον λόγο έχει

ο κ. Αλέξανδρος Χατζηδηµητρίου αυστηρά για πέντε λεπτά.
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΑΤΖΗΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δεν θα κάνω χρήση όλου του

πεντάλεπτου αλλά θα µιλήσω µόνο δύο λεπτά. 
Ξεκινούµε από τη Ζάχαρη. Είναι πραγµατικά πολύ απλό το τι

πρέπει να γίνει στη Ζάχαρη. Πιστεύω ότι βαδίζετε στη σωστή κα-
τεύθυνση αλλά σας λείπει η πολύ µεγάλη εµπειρία. Αυτήν τη
στιγµή δίνετε 30 εκατοµµύρια ευρώ, από τα οποία µόνο οι
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900.000 ευρώ πηγαίνουν στους εργαζόµενους. Τα υπόλοιπα θα
τα χρησιµοποιήσετε, για να αγοράσετε φασόν από ξένες εται-
ρείες. Θα αγοράσετε ζάχαρη, δηλαδή, την οποία θα τη µεταποι-
ήσετε και θα την πουλήσετε στην ελληνική αγορά. 

Η λύση είναι πάρα πολύ απλή. Η Τράπεζα Πειραιώς έχει αυτήν
τη στιγµή δεσµευµένους σαράντα χιλιάδες τόνους. Αυτά τα χρή-
µατα, αν µη τι άλλο, οφείλετε να τα χρησιµοποιείτε, οφείλει η δι-
οίκηση να τα χρησιµοποιεί, προκειµένου να εξαγοράσει την
ζάχαρη από την Πειραιώς. Δεν χρειάζεται να αγοράζουµε ζάχαρη
από τους ξένους.

Από εκεί και πέρα, η συνέχεια της Ζάχαρης είναι πάρα πολύ
απλή. Θέλει οµάδες παραγωγών, θέλει δωδεκάµηνη παραγωγή
µε την επεξεργασία ακατέργαστης ζάχαρης. 

Κύριε Υπουργέ, ήδη το έχουµε συζητήσει και το έχετε ξεκινή-
σει αυτό. Κάντε αυτήν την προσπάθεια, βεβαίως, αλλά να ξέ-
ρετε…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Συγγνώµη που σας διακόπτω αλλά αγνοείτε ότι έχουµε συµβά-
σεις, τις οποίες συµβάσεις εάν δεν τις υπηρετήσουµε, δεν θα
έχουµε ζάχαρη. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Αποστό-
λου, µη διακόπτετε.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΑΤΖΗΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Έχετε απόλυτο δίκιο
αλλά οι συµβάσεις ανανεώνονται τώρα. 

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας): Θα
τις φτιάξουµε τώρα.

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΧΑΤΖΗΔΗΜΗΤΡΙΟΥ: Ναι, όµως δεν τις ανανε-
ώνετε µε τον τρόπο που συζητάµε. Έχετε συµβάσεις οι οποίες
ανανεώνονται τώρα και χρηµατοδοτήσατε εκ νέου από την αρχή,
προκειµένου να υλοποιηθούν οι συµβάσεις µε τις γαλλικές και
πολωνικές εταιρείες οι οποίες επιθυµούν το κλείσιµο της Ζάχα-
ρης. 

Για να είµαι σύντοµος και για να τελειώνω µε αυτό το ζήτηµα,
θέλω να πω ότι η Ζάχαρη, για να λειτουργήσει, θα πρέπει να
πέσει το κόστος. Το κόστος πέφτει µε δύο απλούς τρόπους. Δω-
δεκάµηνη λειτουργία και εξορθολογισµός των µισθών και των
εξόδων. 

Η δωδεκάµηνη λειτουργία επιτυγχάνεται, όπως επιτυγχάνεται
σε όλα τα ζαχαρουργεία της Ευρώπης που δεν έχουν τεύτλο, δη-
λαδή µε την εισαγωγή και επεξεργασία της ακατέργαστης ζάχα-
ρης. Την ακατέργαστη ζάχαρη οφείλετε να προσπαθήσετε να τη
φέρετε στη χώρα.

Από εκεί και πέρα, πάντα υπάρχει η δυνατότητα να εξορθολο-
γήσετε πάνω στο ζήτηµα των εξόδων τη λειτουργία των εργο-
στασίων. 

Θα επαναλάβω για ακόµη µια φορά πού θα πάνε αυτά τα 30
εκατοµµύρια. Τα 30 εκατοµµύρια δεν πηγαίνουν στους παραγω-
γούς, δεν πηγαίνουν στους µισθούς. Τα 30 εκατοµµύρια χρησι-
µοποιούνται, για να πληρώνετε το φασόν, την ζάχαρη που αγο-
ράζει από τους Γάλλους η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης, γιατί
δεν έχει δικό της ούτε ένα κιλό. 

Αυτό δεν µπορούµε να το διορθώσουµε. Δεν µπορούµε να πα-
ράξουµε άµεσα ζάχαρη αλλά τι µπορούµε να κάνουµε; Να απο-
δεσµεύσουµε τις ποσότητες που έχει η Πειραιώς αυτήν τη στιγµή
ενεχυριασµένες. 

Αντί δηλαδή να πληρώνουµε στο Γάλλο και να επιβαρύνουµε
το εµπορικό µας ισοζύγιο, τα ίδια χρήµατα µπορούµε να αρχί-
σουµε να τα δίνουµε –άµεσα, αύριο µπορεί να γίνει αυτό- στην
Πειραιώς, για να παίρνουµε τη δική µας ζάχαρη από τις δικές
µας αποθήκες. Αν µη τι άλλο, µπορούµε και στηρίζουµε το εµ-
πορικό µας ισοζύγιο.

Ως προς τις υπόλοιπες τροπολογίες, πλέον θα πρέπει να αρ-
χίζουµε να χαρακτηρίζουµε τις πράξεις νοµοθετικού περιεχοµέ-
νου πολυνοµοσχέδια νοµοθετικού περιεχοµένου. Εποµένως, επ’
αυτού θα τοποθετηθεί η Κοινοβουλευτική µας Εκπρόσωπος.
Γιατί αυτό το σύνολο των τροπολογιών, που θέλει γνώσεις από
όλες τις επιτροπές και απαιτεί να µπούµε σε µία διαδικασία να
εξετάσουµε λαϊκές αγορές, ζάχαρη, φορολογικό νοµοσχέδιο,
ΕΝΦΙΑ, ζητήµατα δήµων και κοινοτήτων, όλα αυτά φαντάζοµαι

ότι δεν προβλέπεται στον Κανονισµό να υπάρχουν µέσα σε µία
πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

τον κ. Χατζηδηµητρίου.
Τον λόγο έχει η κ. Μανωλάκου. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Όπως και να διαβάσετε και να

συγκρίνετε το ΑΕΠ του τριµήνου, ύφεση υπάρχει στη ζωή των
λαϊκών στρωµάτων και αυτό δεν κρύβεται µε τίποτα.

Έρχοµαι τώρα στις τροπολογίες.
Όσον αφορά την τροπολογία υπ’ αριθµόν 137, συµφωνούµε

µε αυτό, ότι είναι άδικες και ληστρικές οι διατάξεις φορολόγησης
της µικροµεσαίας αγροτιάς που προώθησε η προηγούµενη κυ-
βέρνηση. Και εσείς είχατε διαφωνήσει και εµείς είχαµε διαφωνή-
σει. Πρέπει, όµως, να καταργηθούν άµεσα, αυτό σας ζητάµε.
Εσείς τι διορθώνετε; Το 55% το κάνετε 27,5%. Αυτό τι είναι; Είναι
υποχρεωτική προκαταβολή φόρου για την επόµενη χρονιά. Μπο-
ρεί να τον µειώνετε αλλά δεν παύει να είναι και προκλητικό και
άδικο. Αυτό είναι εσωτερικός δανεισµός από φτωχούς. Κι εµείς
σας ρωτάµε. Αν αλλάξετε το φορολογικό και βγάλετε τα τεκµή-
ρια µε τα οποία και εσείς διαφωνείτε –γιατί είναι απαράδεκτη σαν
µέθοδος- τότε θα γυρίσετε πίσω να πληρώσετε αυτούς τους φό-
ρους που πήρατε προκαταβολικά; Βγάλτε το τελείως. Εάν µείνει
έτσι, εµείς το καταψηφίζουµε.

Όσο για την πρώτη παράγραφο όπου φοροαπαλλάσσετε τις
επιδοτήσεις µέχρι 12.000 ευρώ, βεβαίως είναι η πρώτη φορά που
φορολογούνται επιδοτήσεις. Το ερώτηµα είναι. Είναι εισόδηµα
οι επιδοτήσεις; Είναι εισοδηµατικές ενισχύσεις. Συνεπώς, είναι
εισόδηµα. Και υπάρχουν και στοιχεία που λένε ότι για την Ελλάδα
περίπου το 40% του αγροτικού εισοδήµατος είναι από τις επιδο-
τήσεις. 

Μέχρι 12.000 επιδότηση παίρνει περίπου το 90% της αγροτιάς.
Μικροί και µεσαίοι. Ξέρετε σε τι ποσό αντιστοιχεί αυτό; Περίπου
στο 30% των συνολικών επιδοτήσεων. Δηλαδή το 90% των αγρο-
τών παίρνει το 30% των επιδοτήσεων και το 10% των αγροτών
παίρνει το 70% των επιδοτήσεων. Είναι αυτό που χρόνια τώρα
λέει το ΚΚΕ, ότι το µεγάλο µερίδιο των επιδοτήσεων από την Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση πηγαίνει στους µεγάλους. 

Θέλω να σας ρωτήσω, όµως, το εξής: Κάποιος που παίρνει επι-
δότηση 100, 200, 300 χιλιάρικα το χρόνο, θα έχει φορολογικό
συντελεστή 13%, ίδιο µε αυτόν που παίρνει 20.000; Αυτό είναι
άδικο. Άρα, πρέπει να υπάρξει κλίµακα. Το λέω γιατί όλοι, κου-
τσοί, τυφλοί στον Άγιο Παντελεήµονα. 

Και το κυριότερο, µπορεί να κάνετε αφορολόγητο τα 12.000
αλλά αυτό δεν σηµαίνει ότι ένας φτωχός απαλλάσσεται από τους
βαρείς φόρους που δεν έχει να πληρώσει. Γιατί; Γιατί υπάρχουν
τα τεκµήρια. 

Το όφελος που δίνεται είναι ελάχιστο και το ξέρετε. Υπάρχουν
τα τεκµήρια. Καταργήστε τα τεκµήρια. Διορθώστε την τροπολο-
γία και συµπεριλάβετε την κατάργηση των τεκµηρίων. Διαφορε-
τικά, εµείς θα ψηφίσουµε «παρών», όπως και συνολικά σ’ αυτήν
την τροπολογία. 

Στην τροπολογία υπ’ αριθµόν 138/9 που είναι για τους λαϊκα-
τζήδες, οι οµοσπονδίες επαγγελµατιών και παραγωγών δεν
έχουν συναντηθεί µε τον Υπουργό από ό,τι είπαν και το µετα-
φέρω.                      

Στην παράγραφο 1, η παράταση που δίνεται µέχρι τις 30 Ιου-
νίου για τις υφιστάµενες άδειες πρέπει να πάει µέχρι 31 Οκτώ-
βρη. Πρέπει να δοθεί λύση οριστική, γιατί αυτή είναι προσωρινή,
αποσπασµατική και δεν αντιµετωπίζει το µεγάλο πρόβληµα που
έχει µε τις φορολογικές και ασφαλιστικές ενηµερότητες, προκει-
µένου οι άνθρωποι αυτοί να συνεχίσουν να δουλεύουν. 

Πρέπει, επίσης, να αντιµετωπιστεί το πρόβληµα στην επαρχία
µε τα εξοντωτικά πρόστιµα που έχουν επιβάλλει οι δήµοι λόγω
αδυναµίας εξασφάλισης. Αυτά τα πρόστιµα πρέπει να διαγρα-
φούν και όχι αυτά του άρθρου 2, δηλαδή των µεγαλοφειλετών
που έχουν τα λεφτά. 

Σε ό,τι αφορά στο διαχωρισµό παραγωγών-επαγγελµατιών,
µπορεί ο Υπουργός να είπε ότι είναι χωροταξικός, όµως η ασά-
φεια παραµένει και το ίδιο και η αγωνία των λαϊκατζίδων για νέες
επαγγελµατικές άδειες. 
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Εµείς συνολικά και σε αυτήν την τροπολογία λέµε «παρών»,
όπως και στην τελευταία τροπολογία, την 154/12.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
την κ. Μανωλάκου. 

Βλέπω ότι δεν είναι εδώ ο κ. Καµµένος από τους Ανεξάρτη-
τους Έλληνες. Γι’ αυτό προχωρώ στον κ. Αρβανιτίδη Γιώργο, τον
ειδικό αγορητή του ΠΑΣΟΚ και αµέσως µετά, κύριε Μητσοτάκη,
ακολουθείτε εσείς. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, όσον αφορά το
πρώτο άρθρο της κεφαλαιακής ενίσχυσης της Ελληνικής Βιοµη-
χανίας Ζάχαρης, για να εξασφαλιστεί η βιωσιµότητα της, θα
ήθελα να κάνω µία µικρή παρατήρηση. Προβλέπω ότι πολύ σύν-
τοµα, αν είµαστε σοβαροί, πρέπει να φέρετε στη Βουλή ένα επι-
χειρησιακό σχέδιο βιωσιµότητας της Ζάχαρης. Αλλιώς, θα
ξαναέρθουµε εδώ και θα ξαναψηφίσουµε µία ακόµα κεφαλαιακή
ενίσχυση της Ζάχαρης και βεβαίως µε τα λεφτά των Ελλήνων φο-
ρολογουµένων, συνεχίζοντας να καλύπτουµε µε λάθος ενέρ-
γειες, χωρίς πρόγραµµα και τα ελλείµµατα, µία διαδικασία που
την κάνουµε χρόνια τώρα όλοι µας. 

Όσον αφορά το δεύτερο άρθρο, τη ρύθµιση των φορολογικών
εκκρεµοτήτων των πολιτών και των επιχειρήσεων, κυρία Υπουρ-
γέ, µακάρι όλη αυτή η καλή πρόθεση, την ποια παρουσιάσατε
στο Σώµα, όλες αυτές οι συµβουλές των φορέων και των ανθρώ-
πων µε τους οποίους µιλήσατε, να επιβεβαιωθούν. 

Βεβαίως, εάν θέλουµε να µιλάµε για µετρήσιµη πολιτική, πρέ-
πει να φέρετε τα στοιχεία στη Βουλή και να µας πείτε πόσους
αφορούν και πόσα ήταν τα πρόστιµα τα οποία διαγράφτηκαν.
Γιατί τελικά, για να ξεφύγουµε και από την γενικότητα, πρέπει να
πάµε σε µετρήσιµους στόχους πολιτικής. Τότε νοµίζω ότι ο κα-
θένας θα βγάλει τα συµπεράσµατά του. 

Όσον αφορά τις τροπολογίες, και συγκεκριµένα την 137 µε
την οποία ρυθµίζετε θέµατα που αφορούν την τροποποίηση των
διατάξεων του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος -έξι περιπτώ-
σεις νοµίζω αντιµετωπίζει- πραγµατικά ως ΠΑΣΟΚ θα την στηρί-
ζαµε, εάν δεν περιείχε το κύριο ζήτηµα που αφορά το αφορο-
λόγητο των αγροτών έως 12.000 ευρώ. Για πρώτη φορά επιχει-
ρείται άνοιγµα τη κερκόπορτας για φορολόγηση των αγροτικών
ενισχύσεων, µε ό,τι αιτιάσεις ακούστηκαν εδώ. 

Η αιτιολογική έκθεση αναφέρει ότι αυτό αφορά είκοσι πέντε
χιλιάδες αγρότες και πως ο στόχος σας είναι 400 εκατοµµύρια
ευρώ. Όµως, ξεκινώντας εδώ σήµερα τη φορολόγηση αυτών των
αγροτικών ενισχύσεων, κανείς δεν µπορεί να εγγυηθεί σε κανέ-
ναν ότι αυτό δεν θα µεγαλώσει και στη συνέχεια θα αφορά πολύ
περισσότερους αγρότες. 

Ανοίγει, λοιπόν, σήµερα για πρώτη φορά η κερκόπορτα της
φορολόγησης των αγροτικών ενισχύσεων. 

Όσον αφορά τις άλλες δύο τροπολογίες, το ΠΑΣΟΚ θα τις
στηρίξει, ειδικά την τροπολογία µε γενικό αριθµό 138. Επιτέλους,
τους τελευταίους πόρους του ΕΣΠΑ, το µοναδικό ίσως απόθεµα
ενέργειας που µπορεί να τροφοδοτήσει την ελληνική οικονοµία,
τρέξτε τους. Δεν πιστεύω ότι έχουµε κάτι άλλο. Αν αυτό σας
βοηθά µε την αναδιοργάνωση των υπηρεσιών, κάντε το χθες. 

Για τις λαϊκές αγορές –υπήρξα και δήµαρχος- ας αποφασί-
σουµε επιτέλους τι θέλουµε να κάνουµε. Το να βαφτίζουµε πα-
ραγωγούς, εµπόρους, άδειες, τα έχω ζήσει στο πετσί µου σε
κάθε διάσταση είτε διά της περιφέρειας, επειδή προέρχοµαι από
τη Θεσσαλονίκη είτε από τη θέση του δηµάρχου κ.λπ.. Ας γί-
νουµε σοβαροί. Σιγά το θέµα που έχουµε να ρυθµίσουµε! 

Αν αυτή η χώρα δεν µπορεί να ρυθµίσει τη λειτουργία των λαϊ-
κών της αγορών, τότε νοµίζω ότι το µήνυµα που στέλνουµε
στους πολίτες, είναι ότι δεν µπορούµε να ρυθµίσουµε απολύτως
τίποτε. Ας πάρουµε σοβαρές αποφάσεις.

Όσον αφορά την τρίτη τροπολογία την 154, τη στηρίζουµε και
αυτή. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

τον κ. Αρβανιτίδη. 
Τον λόγο έχει ο κ. Κυριάκος Μητσοτάκης. 
Για τρία λεπτά είπαµε, κύριε Μητσοτάκη, αλλά ξέρετε ότι θα

υπάρξει η ανάλογη ανοχή. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. Θα

είµαι σύντοµος. 
Για να ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα, κύριε Υπουργέ και κύριε

εισηγητά, κανείς δεν εύχεται να κλείσει η Ελληνική Βιοµηχανία
Ζάχαρης. Τα ερωτήµατα τα οποία τέθηκαν σε αυτήν την Αί-
θουσα, αφορούν τις προϋποθέσεις µε τις οποίες η επιχείρηση
αυτή, που είναι βαθιά ζηµιογόνα, θα γίνει βιώσιµη. 

Δυστυχώς, δεν άκουσα από εσάς ένα σχέδιο το οποίο θα µας
πάει από τη σηµερινή πραγµατικότητα εκεί που θέλουµε να πάµε.
Άκουσα συγκροτηµένα πράγµατα από τον εισηγητή του Ποτα-
µιού, ο οποίος µου φάνηκε να ξέρει πολύ περισσότερα για τη Ζά-
χαρη, από ό,τι η ίδια η Κυβέρνηση για τον τρόπο µε τον οποίο
πρέπει να αντιµετωπίσει αυτό το µεγάλο πρόβληµα. Από την Κυ-
βέρνηση, όµως, που νοµοθετεί, δεν ακούσαµε τίποτα συγκεκρι-
µένο. 

Άρα, ο προβληµατισµός µας ότι µπορεί αύριο να ξαναβρε-
θούµε…

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Μάλλον είχατε κλειστά τα αυτιά σας… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Αποστό-
λου, θα σας δώσω τον λόγο. Σας παρακαλώ, µην παρεµβαίνετε. 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Εγώ δεν το άκουσα. Τι να κάνω;
Ήµουν εδώ συνέχεια. 

Μισό λεπτό, ο ίδιος ο Υπουργός σας, ο κ. Λαφαζάνης, µιλών-
τας από το Βήµα της Βουλής είπε: «Τι περιµένετε από εµάς; Να
έχουµε σχέδιο ανασυγκρότησης της Ζάχαρης;». Θα του απαν-
τούσα: Τότε γιατί ζητούσε εκλογές µε τόσο µεγάλη επιµονή σε
αυτήν την Αίθουσα; Διότι δεν είχατε σχέδιο όχι µόνο για τη Ζά-
χαρη, προφανώς δεν είχατε σχέδιο ούτε για τον τόπο. 

Αυτά ως προς το ζήτηµα της Ζάχαρης. 
Έρχοµαι τώρα στο ζήτηµα της φορολόγησης των αγροτικών

ενισχύσεων και επιδοτήσεων. 
Κυρία Υπουργέ, για να µην κοροϊδευόµαστε, έχετε διαβάσει

φαντάζοµαι το άρθρο 21 του ν. 4172.  
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Εδώ το έχω. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Έχετε διαβάσει και την αιτιολο-

γική έκθεση. Να σας τη διαβάσω εγώ λοιπόν. «Ειδικά για την
αγροτική επιχειρηµατική δραστηριότητα, δεδοµένου του διαφο-
ρετικού συντελεστή φορολόγησης ατοµικής αγροτικής επιχείρη-
σης, γίνεται ιδιαίτερη µνεία στα έσοδα που περιλαµβάνονται
στην έννοια του εισοδήµατος αυτού. Και αυτά είναι αποκλειστικά
τα έσοδα από την παραγωγή γεωργικών, κτηνοτροφικών, δασο-
κοµικών, υλοτοµικών και αλιευτικών προϊόντων». 

Είναι ξεκάθαρο ότι η βούληση του νοµοθέτη, δεν ήταν να φο-
ρολογηθούν οι ενισχύσεις και οι επιδοτήσεις. Εσείς το θεσµοθε-
τείτε για πρώτη φορά. Κι εν πάση περιπτώσει, αν υποθέσουµε
ότι υπήρχε µια ασάφεια στο νόµο, είχατε τη δυνατότητα ρητά και
κατηγορηµατικά να µην τις φορολογήσετε. Και κάνετε το ανά-
ποδο1 

Η ιστορία, λοιπόν, θα γράψει ότι «πρώτη φορά Αριστερά»,
κύριε Λαπαβίτσα, σηµαίνει πρώτη φορά φορολόγηση των αγρο-
τικών επιδοτήσεων από τις 12.000 ευρώ και πάνω. Αυτό θα γρά-
ψει η ιστορία, διότι αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Και µιας και αναφέρθηκα σε σας, να κάνω µόνο µια σύντοµη
αναφορά στη χαρά που δείξατε για το γεγονός ότι η ελληνική οι-
κονοµία αναπτύχθηκε µε µόλις 0,3% το πρώτο τρίµηνο. Βέβαια,
σηµείωσε ύφεση σε σχέση µε το τελευταίο τετράµηνο. Ας πά-
ρουµε, όµως, τα ετήσια στοιχεία. 

Μπράβο! Μεγάλη επιτυχία! Τι προβλέπαµε για ανάπτυξη, κύριε
συνάδελφε, στο τέλος του προηγούµενου έτους; Προβλέπαµε
2,9% για το χρόνο; Πού αναθεωρήθηκαν οι προβλέψεις για την
ελληνική οικονοµία; Στο 0,5%. Πρέπει να ζείτε σε άλλη χώρα για
να µην αντιλαµβάνεστε τι συµβαίνει στην πραγµατική οικονοµία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Μη στενοχωριέστε, κύριε Μη-
τσοτάκη. Να χαίρεστε που έχουµε ανάπτυξη…

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Πρέπει να ζείτε σε άλλη χώρα. 
Και επειδή µου είπατε κιόλας -και κάποιοι µε κοιτάξατε και µε

ένα ύφος λίγο χαµογελαστό- ότι κάποιοι έχουν έρωτα µε την Ευ-
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ρώπη, για να τα ξεκαθαρίσουµε τα πράγµατα, πρέπει να σας πω
ότι προτιµώ να έχω έρωτα µε την Ευρώπη παρά να έχω έρωτα
µε τη δραχµή! Μεταξύ των δύο ξέρω πολύ καλά τι διαλέγω. 

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, για να µην κάνω κατάχρηση του χρό-
νου, µε το εξής: Θέλω να καταγγείλω στην Εθνική Αντιπροσω-
πεία, ένα εξαιρετικά δυσάρεστο συµβάν το οποίο έλαβε χώρα
σήµερα, ηµέρα φοιτητικών εκλογών, στο Αριστοτέλειο Πανεπι-
στήµιο Θεσσαλονίκης, όπου γνωστοί-άγνωστοι κουκουλοφόροι,
εισέβαλαν για άλλη µια φορά στο χώρο και ξυλοκόπησαν µέλη
της ΔΑΠ. Τέσσερις νεολαίοι της ΔΑΠ βρίσκονται στο νοσοκοµείο.
Φαντάζοµαι ότι όλη η Αίθουσα καταδικάζει αυτά τα ακραία γεγο-
νότα, τα οποία, όµως, ίσως είναι µια σκηνή από το µέλλον, διότι
η επαναφορά στο προηγούµενο καθεστώς πανεπιστηµιακού
ασύλου, θα δώσει για άλλη µια φορά δικαίωµα σε όλους αυτούς
που λυµαίνονται τα πανεπιστήµια για τόσα χρόνια, να συνεχίσουν
αυτό το άθλιο παιχνίδι τους. 

Σας ευχαριστώ και για την ανοχή. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
τον κ. Μητσοτάκη. 

Η σειρά όσων έχουν αιτηθεί τον λόγο είναι η εξής: Πρώτος ο
κ. Κουτσούκος, δεύτερος ο κ. Καµµένος, ο κ. Πετράκος κι αν
θέλει µετά η κ. Λυµπεράκη. 

Κυρία Λυµπεράκη, θέλετε τον λόγο; 
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Όχι, κυρία Πρόεδρε. 
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Κυρία Πρόεδρε, µια διευκρίνιση ήθελα να κάνω για
το ποσοστό φορολόγησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Όχι, κυρία
Υπουργέ. Στο τέλος. 

Τον λόγο έχει ο κ. Κουτσούκος. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Η είδηση της ηµέρας είναι ή το

ανέκδοτο της ηµέρας. Το ξέρετε που έτρεχε ο σύντροφος
Μπρέζνιεφ µε τον εκπρόσωπο του ιµπεριαλισµού. Θα σας το πω
άλλη ώρα.

Κύριε Λαπαβίτσα, εγώ την ΑΣΟΕΕ έχω τελειώσει. Δεν είµαι κα-
θηγητής. Κάντε µας, λοιπόν, το δείκτη της εξέλιξης του ΑΕΠ, για
να δούµε αν πάει προς τα πάνω ή προς τα κάτω.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΛΑΠΑΒΙΤΣΑΣ: Η ΕΛΣΤΑΤ έβγαλε τα αποτε-
λέσµατα. 

(Θόρυβος από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Λαπαβί-

τσα, σας παρακαλώ.
Κύριε Λεουτσάκο, από τα ορεινά, σας παρακαλώ κι εσάς.
ΕΥΣΤΑΘΙΟΣ (ΣΤΑΘΗΣ) ΛΕΟΥΤΣΑΚΟΣ: Το ανέκδοτο να ακού-

σω. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Λεου-

τσάκο, σας παρακαλώ.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Θα στο πω µετά, Στάθη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κύριε Κου-

τσούκο, συνεχίστε.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Ήµασταν, λοιπόν, προηγουµένως

στην υποεπιτροπή του ισολογισµού και του απολογισµού του
κράτους, όπου ο Πρόεδρος της Επιτροπής Προϋπολογισµού, ο
κ. Λιαργκόβας, µας παρουσίασε την έκθεση του Α’ τριµήνου και
είπε ότι επιστρέψαµε στους υφεσιακούς ρυθµούς, ότι είχαµε
εκροή καταθέσεων, ότι υπάρχει ανασφάλεια. Δεν πιστεύω να
είναι κι αυτός στους υπονοµευτές της Κυβέρνησης;

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Δεν ξέρετε που ήταν υποψήφιος ο
κ. Λιαργκόβας…

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Το Γραφείο Προϋπολογισµού του
κράτους, που έχουµε συστήσει εδώ στη Βουλή και τα στοιχεία
του οποίου χρησιµοποιούσατε όλη την προηγούµενη περίοδο,
τώρα ανήκει κι αυτό στην κατηγορία των υπονοµευτών; 

Ας αναγνωρίσουµε την πραγµατικότητα. Υπάρχει αβεβαιότητα
και πρέπει η χώρα να φύγει από την αβεβαιότητα. Αυτό είναι το
καθήκον σας. Μη µας λέτε τώρα για την είδηση της ηµέρας.

Στα θέµατα του νοµοσχεδίου. Παρακάλεσα την κυρία Υπουργό
να µου απαντήσει στα εξής απλά ερωτήµατα. Συνελήφθη µε φο-
ροδιαφυγή 3.000.000, του βάλαµε πρόσθετους φόρους και προ-
σαυξήσεις 3.400.000 και του χαρίζουµε 1.900.000. Διαγράφουµε

ή δεν διαγράφουµε;
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Για ποιον πρόκειται;
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Έφερα ένα τυχαίο παράδειγµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Κυρία Βαλα-

βάνη, συγγνώµη, αλλά µπορείτε να ζητάτε από την Έδρα τον
λόγο; 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Οι υπηρεσίες σας, κυρία Υπουργέ,
συνέλαβαν µία υπόθεση φοροδιαφυγής 3.000.000 και καταλόγι-
σαν φόρους. Αυτό, λοιπόν, µαζί µε τα πρόστιµα και τις προσαυ-
ξήσεις, έφτασε τα 3.400.000. Ήταν 3.000.000 επί 35% που είχε ο
συντελεστής το 2005, επί 120% που είναι η προσαύξηση κλπ.. Σε
αυτόν τον καταλογισµό, λοιπόν, των 3.498.000 η διαγραφή είναι
1.908.000. Πείτε ναι ή όχι, για να καταλαβαίνει ο κόσµος.

Σε ό,τι αφορά τώρα τους αγρότες, δίπλα σας είναι ο κ. Απο-
στόλου. Πείτε του, λοιπόν, να σας δώσει την απόφαση της Ευ-
ρωπαϊκής Επιτροπής, την οποία έχει χρησιµοποιήσει επανειληµ-
µένα το Υπουργείο, να τη στείλετε στη Γενική Γραµµατεία Δηµο-
σίων Εσόδων κι αν έχει αντίρρηση, να ζητήσει µία γνωµοδότηση
του Νοµικού Συµβουλίου, για να σας πει ότι οι επιδοτήσεις είναι
αφορολόγητες. Διότι µε το αφορολόγητο των 12.000 ευρώ, ανοί-
γετε την κερκόπορτα. Αυτό σας είπαµε. Ο άλλος Υπουργός θα
το κάνει 5.000 ο άλλος 12.000, 13.000 κοκ. Το θέµα είναι ότι οι
επιδοτήσεις δεν φορολογούνται. Αυτό σας είπα.

Από κει και πέρα, δεν µπορείτε να εγκαλείτε τους προηγούµε-
νους που δεν το λύσανε. Εσείς είστε τώρα που θα συντάξετε την
εγκύκλιο για την υποβολή των φορολογικών δηλώσεων του οι-
κονοµικού έτους 2015. Αυτά είναι πάρα πολύ απλά θέµατα. Τα
υπόλοιπα είναι εκ του πονηρού.

Και δυστυχώς –και λυπάµαι- αποδείχτηκε ως πραγµατικότητα
αυτό που είπα χθες το βράδυ στον κ. Σταθάκη, ότι δεν έχει κα-
νένα διάλογο για την υπόθεση των λαϊκών αγορών. Ας µην πα-
ρακάµπτουµε τις κοινοβουλευτικές διαδικασίες στο άγχος των
Υπουργών να νοµοθετούν, όταν βρίσκονται σε συνεδρίαση και η
Ολοµέλεια και οι επιτροπές. 

Με αυτά τα σχόλια, το τι θα ψηφίσουµε επί της αρχής και επί
των άρθρων της πράξης το έχει πει ο εισηγητής. 

Κατά συνέπεια, η Κυβέρνηση αν ήθελε να αντιµετωπίσει το ζή-
τηµα των σκανδάλων που καταγγείλαµε, θα έβαζε ένα πλαφόν
και ορισµένες προϋποθέσεις για να µην καούν τα χλωρά µαζί µε
τα ξερά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
πολύ τον κ. Κουτσούκο, τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο του
ΠΑΣΟΚ.

Τον λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Καµµένος για τρία λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

χθες το βράδυ, κατά το ξενύχτι µας, ασχολήθηκα µε το Κοµµου-
νιστικό Κόµµα Ελλάδος, το οποίο µε την εισήγησή του φάνηκε
ότι θέλει να κλείσει η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης. Τους συνε-
χάρην γι’ αυτό!

Τώρα θα ασχοληθώ λίγο µε τους συναδέλφους της Νέας Δη-
µοκρατίας και συγκεκριµένα µε τον αξιότιµο συνάδελφο κ. Μη-
τσοτάκη, ο οποίος κατηγόρησε την Κυβέρνηση για έλλειψη
σχεδίου. 

Θα ήθελα να υπενθυµίσω απλώς στο Σώµα και στον αξιότιµο
συνάδελφο, ότι η κυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας κυβερνά
αυτήν τη χώρα πάνω από είκοσι δύο χρόνια. Παραλάβαµε, µε τε-
λευταία διακυβέρνηση της Νέας Δηµοκρατίας κύριε Μητσοτάκη,
και επί υπουργίας σας και του κ. Χατζηδάκη και µε Πρωθυ-
πουργό τον κ. Σαµαρά, µια Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης η
οποία είναι στα κόκκινα κατά δεκάδες εκατοµµύρια. 

Άρα οι κυβερνήσεις σας, µία εταιρεία η οποία παρήγαγε, την
κατέστησαν εισαγωγέα ζάχαρης και σήµερα εισηγείστε ότι γίνε-
ται λάθος στο να ζητά η Κυβέρνηση από τον εκκαθαριστή και
από την εκκαθάριση των στοιχείων ενεργητικού –που όπως έχει
και οφείλει ο εκκαθαριστής- να δώσει στην εταιρεία κατ’ εντολή
της Κυβέρνησης για να σώσει την εταιρεία και να πάµε -όπως
διαβάσατε φαντάζοµαι και στο εισηγητικό των ιθυνόντων της βιο-
µηχανίας- στο σχέδιο της «Kantor», το οποίο ήταν δικό σας. Εσείς
το γνωρίζατε.  

Έρχεται, λοιπόν, προς υλοποίηση και ενηµέρωση στη δική µας
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Κυβέρνηση και µας κατηγορείτε γιατί δίνουµε τα χρήµατα. Και
µας καταγγέλλετε. Δηλαδή, να µην τα δώσουµε. Θέλετε και εσείς
να κλείσει αύριο. Διότι, εάν δεν δίνονταν τα 30 εκατοµµύρια και
εάν η Τράπεζα Πειραιώς δεν µείωνε τα επιτόκια και δεν έδινε -
έστω και µε αυτές τις εγγυήσεις που πήρε- τις ενυπόθηκες, των
επιταγών και τις πόσες χιλιάδες τόνου ζάχαρης, τα δικά της δά-
νεια, η Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης θα είχε κλείσει σήµερα. 

Σε αυτήν τη Βουλή που βρισκόµαστε, θα πρέπει όλοι να συνο-
µολογήσουµε ότι είµαστε εδώ για να βοηθήσουµε και όχι για να
χαϊδέψουµε τα αυτιά κανενός. 

Κλείνοντας θα ήθελα να πω το εξής: Πληροφορήθηκα σήµερα
-και θα το διερευνήσω- ότι επί κυβερνήσεων, στις οποίες δεν
συµµετείχαν φυσικά οι Ανεξάρτητοι Έλληνες, εγώ προσωπικά
αλλά και ο ΣΥΡΙΖΑ, οι εργαζόµενοι στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζά-
χαρης λάµβαναν δεκαέξι µισθούς. 

Έµαθα, επίσης, ότι πολλοί εργαζόµενοι έβαζαν συντρόφους
τους και συγγενικά τους πρόσωπα να είναι και αγρότες, οι οποίοι
πωλούσαν τη ζάχαρη και καλλιεργούσαν έχοντας ασυµβίβαστο,
αφού ήταν εργαζόµενοι στην Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης.

Ακόµη έµαθα ότι το προσωπικό είναι κατά πολύ υπερβάλλον
και ότι µέσος µισθός είναι απαγορευτικός στη σηµερινή εποχή
που ζούµε, µε τα µνηµόνια και την κρίση που έχουµε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όλα αυτά, όπως είπα και στις έξι οµιλίες µου –είναι η έκτη πα-
ρέµβασή µου σήµερα για το ίδιο θέµα- θα πρέπει αυτή η Κυβέρ-
νηση να τα βάλει κάτω µε χαρτί και µε µολύβι. Και πρέπει όλα τα
µέρη να βρουν λύσεις, για να αναπτύξουν την εταιρεία, η οποία
αναπτύσσεται µόνο µε νέες πωλήσεις και µε έλεγχο των εξόδων.
Με κανέναν άλλο τρόπο!

Θα πρέπει, λοιπόν, όλα τα µέρη να καθίσουν κάτω και να συ-
νοµολογήσουν ότι πρέπει να σωθεί η εταιρεία και οι θέσεις ερ-
γασίας, διότι –όπως είπαν και όλοι οι συνάδελφοι- πρόκειται για
ένα στρατηγικό προϊόν. Δεν µπορεί η Ελλάδα να εισάγει ζάχαρη
και να εξάγει συνάλλαγµα, όταν έχει ανάγκες τριακοσίων χιλιά-
δων τόνων και έχει καταντήσει να παράγει µόνο πενήντα δύο και
να εισάγει τα υπόλοιπα φασόν.   

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Ξεχάσατε να πείτε ότι το ΚΚΕ σας

κατήγγειλε χθες ως ψεύτη και ανίδεο!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Xαραλαµπίδου): Κυρία Μανω-

λάκου, σας παρακαλώ. 

Ευχαριστούµε τον κ. Καµµένο. 
Από τους Κοινοβουλευτικούς Εκπροσώπους έχει µείνει µόνο

ο κ. Πετράκος, ο οποίος έχει ζητήσει τον λόγο. 
Θα παρακαλούσα τον κ. Βούτση να παρουσιάσει µια νοµοτε-

χνική βελτίωση, για την οποία µε ενηµέρωσε. 
Ορίστε, κύριε Βούτση, έχετε τον λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-

κής Ανασυγκρότησης): Οι νοµοτεχνικές βελτιώσεις είναι στην
τροπολογία περί λαϊκών αγορών και έχουν ως εξής: 

«Στην παράγραφο 2 εδάφιο α’ της τροπολογίας η φράση «οι
Δήµαρχοι» αντικαθίσταται από τη φράση «οι φορείς λειτουρ-
γίας». 

Στην παράγραφο 6 αντικαθίσταται η φράση «Κάθε επιτροπή
αποτελείται από τον Περιφερειάρχη ή τον οριζόµενο από αυτόν
Αντιπεριφερειάρχη ως πρόεδρο, µε αναπληρωτή εντεταλµένο
Περιφερειακό Σύµβουλο», µε τη φράση «Κάθε επιτροπή αποτε-
λείται από τον Περιφερειάρχη ή τον οριζόµενο από αυτόν Αντι-
περιφερειάρχη ή εντεταλµένο Περιφερειακό Σύµβουλο ως
πρόεδρο». 

Στην παράγραφο 7 στην περίπτωση γ’ του εδαφίου β’, η λέξη
«παράταση» αντικαθίσταται µε τη λέξη «θεώρηση».

Με συγχωρείτε που το παρουσιάζω εγώ, ενώ δεν παρευρισκό-
µουν στη συζήτηση αλλά ο κ. Σταθάκης είναι εν πτήση και το συ-
νυπογράφουµε οι δύο µας. Γι’ αυτό ήρθα και στη Βουλή.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ: Μπορείτε να επαναλάβετε την τε-
λευταία;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης): Στην παράγραφο 7 στην περίπτωση γ’
του εδαφίου β’ η λέξη «παράταση» αντικαθίσταται µε τη λέξη «θε-
ώρηση».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Θα παρακα-
λούσα να διανεµηθεί κι αυτό σε όλους τους Βουλευτές και τις
Βουλευτίνες, γιατί ήδη έχει µοιραστεί το νοµοσχέδιο που συζη-
τάµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ (Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητι-
κής Ανασυγκρότησης): Κυρία Πρόεδρε, το καταθέτω για τα
Πρακτικά.

Ευχαριστώ πολύ.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής

Ανασυγκρότησης κ. Νικόλαος Βούτσης καταθέτει για τα Πρα-
κτικά τις προαναφερθείσες νοµοτεχνικές βελτιώσεις, οι οποίες
έχουν ως εξής:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Τον λόγο έχει
ο κ. Πετράκος για τρία λεπτά αυστηρά.

Κύριε Πετράκο, σας παρακαλώ να µε διευκολύνετε.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Το πρώτο το οποίο θέλω να τονίσω, αφορά την τροπολογία για

τις λαϊκές αγορές, κυρία Πρόεδρε. Με βάση τη διαβεβαίωση του
Γενικού Γραµµατέα Εµπορίου, θα έρθει ολοκληρωµένη ρύθµιση,
γιατί υπάρχουν κι άλλα ζητήµατα που σήµερα, λόγω απουσίας
του Υπουργού, δεν µπορούν να ικανοποιηθούν.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, οι κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας
οι οποίοι είχαν σχέδιο για την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης -
κατά τη γνώµη τους είχαν σχέδιο- την οδηγούσαν σε κλείσιµο.
Εµείς την κρατάµε στη ζωή µε αυτήν τη διαδικασία και άµεσα θα
προχωρήσουµε σε σχέδιο ολοκληρωµένης παραγωγικής ανα-
συγκρότησης. Για να τελειώνει το καλαµπούρι εδώ.

Δεύτερον, αυτό που θα γράψει η ιστορία είναι, πράγµατι, ότι
καµµία επιδότηση µέχρι 12.000 ευρώ δεν φορολογείται, όπως
και καµµία αποζηµίωση. Αυτό θα γράψει.

Τρίτον, οι κύριοι της Νέας Δηµοκρατίας και του ΠΑΣΟΚ, οι
οποίοι οδήγησαν την ελληνική οικονοµία µε τις πολιτικές τους σε
ύφεση άνω του 27% -σε ύφεση άνω του 27%!- στα πέντε χρόνια,
πάει πολύ να θέλουν να γίνουν τιµητές της Κυβέρνησης των
τριών µηνών! Ο κόσµος έχει και νου και κρίση και µνήµη.

Σας ευχαριστώ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε
τον κ. Πετράκο.

Θα δώσουµε τον λόγο τώρα στον κ. Αποστόλου για πέντε
λεπτά.

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Απευθύνοµαι στους αγαπητούς συναδέλφους της Νέας Δηµο-
κρατίας. Εδώ και τρεις-τέσσερις ηµέρες καταθέτουµε διαρκώς
συγκεκριµένες προτάσεις µε νούµερα, παρουσιάζοντας την αγω-
νία µας και το σχεδιασµό που έχουµε για να αντιµετωπίσουµε το
ζήτηµα της Ζάχαρης -σας είπα ότι παρακολουθώ χρόνια τα ζη-
τήµατα της Ζάχαρης- και έρχεστε τώρα που κλείνουµε τη συζή-
τηση και µας λέτε, «Δεν έχετε τίποτα».

Δεν ακούσαµε από σας ούτε µια φράση για το αύριο της Ζά-
χαρης, µόνο την υποτιθέµενη αγωνία σας, απευθυνόµενοι προς
τους τευτλοπαραγωγούς, ότι «Εµείς θέλουµε, πραγµατικά, να
λειτουργήσει η Βιοµηχανία Ζάχαρης». Δεν σας µένει κάτι άλλο
παρά τώρα, εδώ, να πείτε, εάν θέλετε να έχετε κάποια συνέπεια,
ότι κι εσείς συµφωνείτε µε την παρέµβαση που κάνουµε. Γιατί
όντως η παρέµβαση αυτή είναι, θα έλεγα, η µόνη κίνηση για να
κρατήσουµε ανοιχτή τη βιοµηχανία. Δεν έχουµε κανέναν άλλον
τρόπο.

Νοµίζετε ότι δεν ήξερα εγώ, όσον αφορά στα ζητήµατα της ει-
σαγωγής ζάχαρης, ότι πάνε συγκεκριµένα χρήµατα προς τα εκεί;
Πώς θα καλύπταµε τις ανάγκες; Έχει συγκεκριµένες συµβάσεις
η Βιοµηχανία Ζάχαρης. Μακάρι να µπορέσουµε να φτάσουµε
στα επίπεδα που ήµασταν πριν µερικά χρόνια, όπου ουσιαστικά
είχαµε πλησιάσει να καλύπτουµε τις ανάγκες της χώρας µας.

Εµείς έχουµε σχέδιο. Σας είπαµε για τη σύνδεση, τη συνδεδε-
µένη ενίσχυση και την ολοκληρωµένη διαχείριση. Σας επανα-
φέρω και τον κανονισµό που ισχύει στη Φινλανδία. Και από τα 45
ευρώ τον τόνο φτάνουµε στα 28, όταν αντίστοιχα στις άλλες αν-
ταγωνιστικές χώρες της Ευρώπης είναι 27 ευρώ ο τόνος. Άρα,
πλησιάζουµε σε αυτό το κοµµάτι να είµαστε ανταγωνιστικοί. 

Επίσης, σας είπαµε ότι υπάρχει ιδιαίτερη ανάγκη να καλλιερ-
γήσουµε πάνω από εκατό χιλιάδες στρέµµατα, ξεκινώντας σιγά-
σιγά. Συνεπώς, κατ’ αυτήν την πορεία µειώνεται το κόστος. 

Σας είπαµε για παρεµβάσεις όσον αφορά το κόστος παραγω-
γής στο ενεργειακό, από το είκοσι πέντε να πάµε στο πέντε και
πως θα πάµε.

Δηλαδή, τι περισσότερο θέλατε εσείς; Όταν όλα αυτά που βά-
ζουµε είναι βεβαίως προϋποθέσεις τις οποίες πρέπει στη δια-
δροµή να υπηρετήσουµε. Νοµίζετε ότι αύριο θα πατήσουµε το
κουµπί; Εγώ έχω δουλέψει τόσα χρόνια στον ιδιωτικό τοµέα. Δεν
ξέρω αν από την πρώτη χρονιά όλες αυτές οι δραστηριότητες
γίνονται βιώσιµες και κυρίως κερδοφόρες. Δεν υπάρχει άλλη διέ-

ξοδος. 
Και πιέστε από την δική σας την πλευρά την Τράπεζα Πει-

ραιώς, διότι σας το είπα και το επαναλαµβάνω γι’ αυτόν το γόρ-
διο δεσµό που υπάρχει. Την Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης θα
την πάρει ή η Τράπεζα Πειραιώς ή ο εκκαθαριστής. Δεν γίνεται
διαφορετικά. Αυτό το πράγµα δηµιουργεί µεγάλα προβλήµατα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ: Εσείς είστε οι µέτοχοι! Είστε η Κυ-
βέρνηση, το ελληνικό δηµόσιο!

ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Παρα-
γωγικής Ανασυγκρότησης, Περιβάλλοντος και Ενέργειας):
Εµείς σας λέµε ποιες είναι οι προτάσεις. Εµείς ως µέτοχοι θα τα
υπηρετήσουµε αυτά, γι’ αυτό σας τα λέµε. Κρίνετε την ψηφοφο-
ρία, αποφασίστε κι εσείς και πείτε «ναι» στη συγκεκριµένη ρύθ-
µιση, για να µπορείτε να πείτε στον κόσµο και στους τευτλοπα-
ραγωγούς «σας ζητάµε συγγνώµη για όλα αυτά που τόσα χρόνια
σας φορτώσαµε αλλά κι εµείς καταλάβαµε ότι δεν υπάρχει άλλη
διέξοδος».

Όσον αφορά το δεύτερο κοµµάτι, ιδιαίτερα για τη φορολογία,
ρωτήστε το τµήµα σας που ασχολείται µε τα φορολογικά, το
οποίο έβγαλε ανακοίνωση λέγοντας ότι «δεν είναι σωστή η νο-
µοθετική παρέµβαση που κάνει ο ΣΥΡΙΖΑ, εµείς θα κάναµε άλλη
νοµοθετική παρέµβαση». Σας το λέω για τον απλούστατο λόγο
ότι επί δυο-τρία χρόνια ως Βουλευτές της αντιπολίτευσης, σας
λέγαµε να προσέξετε αυτό το θέµα. Η οδηγία λέει ότι οι ενισχύ-
σεις δεν υφίστανται κρατήσεις και όχι ότι δεν µπαίνουν στη φο-
ρολόγηση. Επειδή, λοιπόν, είχαµε αυτήν την αγωνία, σας το
λέγαµε. Δεν είχατε τη δύναµη να το κάνετε. 

Έρχεστε, λοιπόν, µε τη ρύθµιση που κάνατε για τα έσοδα του
2014 και το αφήνετε ανοικτό. Η εισηγητική έκθεση που επικαλεί-
στε για τη ρύθµιση που φέρατε στο φορολογικό για το 2014, λέει
ότι τα συγκεκριµένα προϊόντα δεν µπαίνουν στο γενικό 26%,
αλλά στο 13%. Για τα υπόλοιπα, όλα τα έσοδα είναι το 26%. Αυτό
ήταν και το µεγάλο πρόβληµα που ουσιαστικά ήθελε νοµοθετική
ρύθµιση. 

Για να το καταλάβουν και οι αγρότες, θα το πω πολύ απλά. Θα
πλήρωναν 13% συν 55% για το σύνολο των εσόδων. Ερχόµαστε
εµείς και λέµε ότι τα 12.000 ευρώ και πίσω τα βγάζουµε από
αυτήν τη διαδικασία, που για τα 12.000 ευρώ µεταφράζεται στα
1.560 ευρώ από αυτήν την απαλλαγή. Βάλτε και το 27% της προ-
καταβολής, που κι’ αυτό υπολογίζεται, πλησιάζουµε γύρω στα
2.000 ευρώ για κάθε έναν αγρότη που βρίσκεται γύρω στα
12.000 ευρώ. Προς τα κάτω, βεβαίως, µειώνεται το ποσό. Αυτή
είναι η δική µας παρέµβαση, η οποία γίνεται σε µια ώρα που το
ξέρετε ότι ο χώρος υποφέρει, πόσω µάλλον από τη ληστρική φο-
ρολογία που του έχετε επιβάλει. 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ευχαριστούµε

τον κύριο Υπουργό.
Τον λόγο έχει η κ. Βαλαβάνη.
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-

κονοµικών): Ήθελα να κάνω απλώς µια διευκρίνιση για το θέµα
του γεωργικού εισοδήµατος, ώστε να καταλάβετε γιατί δεν απαν-
τούσε στις σχετικές ερωτήσεις η Γενική Γραµµατεία Δηµοσίων
Εσόδων. 

Σας διαβάζω: «Αθήνα, 28 Νοεµβρίου 1997. Υπουργείο Οικονο-
µικών, Γενική Διεύθυνση Φορολογίας, Διεύθυνση Φορολογίας Ει-
σοδήµατος. Θέµα: Οδηγίες και διευκρινίσεις για τη διαδικασία
προσδιορισµού του καθαρού γεωργικού εισοδήµατος, µε την αν-
τικειµενική µέθοδο που προβλέπεται από το άρθρο 42 του ν.
2238/1994». Αυτό ίσχυε µέχρι πρόσφατα, το οποίο και λέει: «Τρό-
πος υπολογισµού του καθαρού γεωργικού εισοδήµατος: Η µέ-
θοδος υπολογισµού του καθαρού γεωργικού εισοδήµατος είναι
η ακόλουθη. Από το σύνολο της ακαθάριστης προσόδου, αφαι-
ρούνται οι χρηµατικές δαπάνες γεωργικής εκµετάλλευσης. Στην
ακαθάριστη πρόσοδο περιλαµβάνονται». 

Άρα, αφαιρείς τις δαπάνες και τα υπόλοιπα φορολογούνται. 
Δεν σας διαβάζω τα άλλα. 
«Οι εισπράξεις από τη διάθεση πάσης φύσεως γεωργικών προ-

ϊόντων σε τρίτους, επιδοτήσεις και αποζηµιώσεις παραγωγής».
Όλα αυτά τα χρόνια µε την αντικειµενική µέθοδο από το πρώτο
ευρώ, βγάλε τις δαπάνες…
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ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: Δεν είστε ακριβής! Υπάρχει παρα-
νόηση, κυρία Υπουργέ.

ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ (Αναπληρώτρια Υπουργός Οι-
κονοµικών): Τι να σας πω; Τι παρανόηση υπάρχει; Επιδοτήσεις. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ: ...(Δεν ακούστηκε).
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Εντάξει. Κύριε

Δαβάκη, σας παρακαλώ. 
Ευχαριστούµε την κυρία Υπουργό για τις διευκρινίσεις που

έδωσε. Κρίνω κι εγώ ότι ήταν απαραίτητες. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-

ζήτηση επί της αρχής, των άρθρων, των τροπολογιών και του συ-
νόλου του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:
«Κύρωση της από 27 Μαρτίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιε-
χοµένου «Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της «Ελλη-
νικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες
οφειλές» (Α’35) και άλλες διατάξεις».

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο επί της αρχής; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Όχι.
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Όχι.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Όχι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς το

σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της από
27 Μαρτίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπεί-
γουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της «Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές» (Α’35) και άλλες
διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής κατά πλειοψηφία. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση των άρθρων. 
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Επί της διαδικασίας, θα ήθελα τον

λόγο, κυρία Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ορίστε, παρα-

καλώ.
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Ήθελα να πω ότι όπως αντιλαµβα-

νόµαστε τον Κανονισµό της Βουλής, άρθρο 113 παράγραφος 2,
τα νοµοσχέδια που αφορούν κύρωση πράξης νοµοθετικού πε-
ριεχοµένου περιέχουν ένα άρθρο που κυρώνει αυτούσια την
πράξη, που σηµαίνει ότι εµείς δεν καταλαβαίνουµε γιατί µπαί-
νουν. Είναι περισσότερο για να µοιάζει για ψυχολογικούς λόγους
µε κανονικό νοµοσχέδιο. Στην πραγµατικότητα, είναι µια πράξη
εκτελεστικής εξουσίας την οποία κυρώνουµε όλη µαζί, σούµπιτη,
δηλαδή στο σύνολό της. Ως εκ τούτου, αν προχωρήσετε σε κατ’
άρθρο ψήφιση, εµείς δεν θα συµµετάσχουµε, γιατί πιστεύουµε
ότι δεν είναι καθόλου σωστή η διαδικασία. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ: Με συγχωρείτε. Έχει άρθρο 1. Ένα
άρθρο. Αυτό θα ψηφίσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Μα τώρα µπαί-
νουµε στα άρθρα.  

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 ως έχει; 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Όχι.
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Όχι.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Όχι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Όχι. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς το

άρθρο 1 έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία. 
Προχωράµε στις τροπολογίες.  
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 137 και ειδικό 8, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό; 

Υπενθυµίζω ότι είναι υπουργική τροπολογία. Αφορά την τρο-
ποποίηση διατάξεων του Κώδικα Φορολογίας Εισοδήµατος,
απαλλαγή από τον ΕΝΦΙΑ, των δικαιωµάτων στα ακίνητα που
ανήκουν στον Ελληνικό Οργανισµό Τουρισµού. Η τρίτη της πα-
ράγραφος λέει «πίστωση ποσών από κατασχέσεις στα χέρια πι-
στωτικών ιδρυµάτων για την κάλυψη της πρώτης δόσης της
ρύθµισης». 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Παρών.
ΑΝΤΙΓΟΝΗ ΛΥΜΠΕΡΑΚΗ: Όχι.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Παρών.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς η

τροπολογία µε γενικό αριθµό 137 και ειδικό 8 έγινε δεκτή όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό και εντάσσεται στο νο-
µοσχέδιο ως ίδια άρθρα.  

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 138 και ειδικό 9, όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό;

Υπενθυµίζω ότι αφορά τη ρύθµιση θεµάτων σχετικά µε τη λει-
τουργία των λαϊκών αγορών και σε αυτήν υπάρχει και η νοµοτε-
χνική βελτίωση που παρουσίασε ο κ. Βούτσης προηγούµενα.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Παρών.
(Οι Βουλευτές από την πτέρυγα του Ποταµιού αποχώρησαν)
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Παρών.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Όχι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς η

τροπολογία µε γενικό αριθµό 138 και ειδικό 9 έγινε δεκτή, όπως
τροποποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό, κατά πλειοψηφία και εν-
τάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο άρθρο.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 154 και ειδικό 12 ως έχει;

Υπενθυµίζω ότι η τροπολογία αυτή αφορά φορολογικά ζητή-
µατα τα οποία τα ανέλυσε σήµερα µε πολύ αναλυτικό τρόπο η κ.
Βαλαβάνη. Αφορά την παράταση προθεσµίας υποβολής δήλω-
σης στοιχείων ακινήτων, αναλογική καταβολή τελών κυκλοφο-
ρίας σε περίπτωση άρσης ακινησίας αυτοκινήτων οχηµάτων
εντός του 2015 και µη βεβαιωµένες φορολογικές και µη οφειλές
που υπάγονται στη ρύθµιση.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Ναι.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Παρών.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Παρών. Απλώς, λέµε «ναι» στην

παράγραφο 2 σε ό,τι αφορά την αναλογική καταβολή των τελών
κυκλοφορίας.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Ναι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς η

τροπολογία µε γενικό αριθµό 154 και ειδικό 12 έγινε δεκτή ως
έχει κατά πλειοψηφία –και πολύ µεγαλύτερη από τις άλλες- και
εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδια άρθρα.

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Ναι. 
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς το

ακροτελεύτιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύ-

ρωση της από 27 Μαρτίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχο-
µένου «Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της
«Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες
οφειλές» (Α’35) και άλλες διατάξεις» έγινε δεκτό επί της αρχής
και επί των άρθρων κατά πλειοψηφία.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να ψη-
φίσουµε το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Ερωτάται το

Σώµα: Γίνεται δεκτό το νοµοσχέδιο και στο σύνολο;
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Ναι.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΧΑΤΖΗΔΑΚΗΣ: Όχι. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Παρών.
ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ: Όχι.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ: Ναι.

2978 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΙΔΗΣ: Όχι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Συνεπώς το

σχέδιο νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της από
27 Μαρτίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπεί-
γουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της «Ελληνικής Βιοµηχανίας
Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές» (Α’35) και άλλες
διατάξεις» έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία σε µόνη συζήτηση επί
της αρχής, των άρθρων και του συνόλου και έχει ως εξής:

«Κύρωση της από 27 Μαρτίου 2015 Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της
«Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες
οφειλές

Άρθρο 1 

Κυρώνεται και έχει ισχύ νόµου από τη δηµοσίευσή της στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως, η από 27 Μαρτίου 2015 Πράξη
Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιω-
σιµότητα της «Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις λη-
ξιπρόθεσµες οφειλές», που δηµοσιεύθηκε στο υπ' αριθµόν 35
Φύλλο της Εφηµερίδας της Κυβερνήσεως (Τεύχος Α’) και έχει
ως εξής:

«ΠΡΑΞΗ ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΟΥ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΟΥ

«Κατεπείγουσα ρύθµιση για τη βιωσιµότητα της «Ελληνικής
Βιοµηχανίας Ζάχαρης Α.Ε.» και τις ληξιπρόθεσµες οφειλές»

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

Έχοντας υπόψη:
1. Την παράγραφο 1 του άρθρου 44 του Συντάγµατος.
2. Την έκτακτη περίπτωση εξαιρετικά επείγουσας και απρόβλε-

πτης ανάγκης: α) για την κεφαλαιακή ενίσχυση της επιχείρησης
µε την επωνυµία «Ελληνική Βιοµηχανία Ζάχαρης Α.Ε.» και την
εξασφάλιση της απαραίτητης ρευστότητας προκειµένου να πα-
ρασχεθεί η στήριξη στους τευτλοπαραγωγούς κατά την έναρξη
της καλλιεργητικής περιόδου, να ολοκληρωθεί η τευτλοκαλλιέρ-
γεια και τευτλοπαραγωγή και να διασφαλισθούν η συνέχεια της
λειτουργίας και η βιωσιµότητα της εν λόγω επιχείρησης και β)
για τη ρύθµιση των φορολογικών εκκρεµοτήτων των πολιτών και
των επιχειρήσεων που, λόγω της κρίσης, της µείωσης µισθών και
της ανεργίας, αδυνατούν να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις
τους, καθώς και για την ταυτόχρονη αύξηση των δηµοσίων εσό-
δων.

3. Τη σχετική πρόταση του Υπουργικού Συµβουλίου.

ΑΠΟΦΑΣΙΖΟΥΜΕ

Άρθρο Πρώτο

Κατ’ εξαίρεση των διατάξεων του άρθρου 145 και 146 του ν.
4261/2014 (Α’ 107), του Κανονισµού ειδικής εκκαθάρισης πιστω-
τικών ιδρυµάτων, όπως ισχύει, και των διατάξεων του Πτωχευτι-
κού Κώδικα, κατά το µέτρο που εφαρµόζονται συµπληρωµατικά
επί ειδικής εκκαθάρισης πιστωτικών ιδρυµάτων, ποσό τριάντα
εκατοµµυρίων (30.000.000) ευρώ εκ των µη διανεµηθέντων εισέτι
διαθεσίµων του υπό ειδική εκκαθάριση πιστωτικού ιδρύµατος µε
την επωνυµία ΑΓΡΟΤΙΚΗ ΤΡΑΠΕΖΑ ΤΗΣ ΕΛΛΑΔΟΣ Α.Ε. καταβάλ-
λεται άµεσα από τον ειδικό εκκαθαριστή αυτής στην ελεγχόµενη
από το πιστωτικό ίδρυµα επιχείρηση µε την επωνυµία Ελληνική
Βιοµηχανία Ζάχαρης Α.Ε. έναντι µελλοντικής αυξήσεως µετοχι-
κού κεφαλαίου αυτής προς κάλυψη της αναγκαίας κεφαλαιακής
ενίσχυσής της και στο πλαίσιο διαφύλαξης της ακεραιότητας και
της προστασίας της υπό ρευστοποίηση συµµετοχής του υπό εκ-
καθάριση πιστωτικού ιδρύµατος στην παραπάνω βιοµηχανική
επιχείρηση.

Άρθρο Δεύτερο

Το πρώτο εδάφιο της παραγράφου 1 του άρθρου 1 του ν.
4321/2015 (Α’ 32) αντικαθίσταται ως εξής:

«1. Βεβαιωµένες οφειλές στη Φορολογική Διοίκηση, σύµφωνα
µε τον Κώδικα Φορολογικής Διαδικασίας (Κ.Φ.Δ.), τον Κώδικα Εί-
σπραξης Δηµοσίων Εσόδων (Κ.Ε.Δ.Ε.) και τον Τελωνειακό Κώ-
δικα, δύνανται να ρυθµίζονται, κατόπιν αίτησης του οφειλέτη,
εφόσον έχουν καταστεί ληξιπρόθεσµες έως και την 1η Μαρτίου
2015 και έχουν καταχωρισθεί στα Βιβλία Εισπρακτέων Εσόδων
της Φορολογικής Διοίκησης µέχρι την ηµεροµηνία αίτησης για
υπαγωγή σε ρύθµιση, µε απαλλαγή κατά ποσοστό από πρόσθε-
τους φόρους ή τέλη του ν. 2523/1997, πρόστιµα εκπρόθεσµης
υποβολής ή µη υποβολής δήλωσης ή ανακριβούς δήλωσης του
ν. 4174/2013 (Κ.Φ.Δ.) που έχουν συµβεβαιωθεί µε την κύρια
οφειλή και από τις προσαυξήσεις και τους τόκους εκπρόθεσµης
καταβολής που τις επιβαρύνουν ως ακολούθως:»

Άρθρο Τρίτο

Η ισχύς της παρούσας, η οποία θα κυρωθεί νοµοθετικά κατά
το άρθρο 44 παράγραφος 1 του Συντάγµατος, αρχίζει από τη δη-
µοσίευσή της στην Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Αθήνα, 27 Μαρτίου 2015

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΠΡΟΚΟΠΙΟΣ Β. ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΣ

Ο ΠΡΩΘΥΠΟΥΡΓΟΣ

ΑΛΕΞΙΟΣ Π. ΤΣΙΠΡΑΣ

ΤΑ ΜΕΛΗ ΤΟΥ ΥΠΟΥΡΓΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

Ιωάννης Δραγασάκης, Νικόλαος Βούτσης, Γεώργιος Σταθά-
κης, Παναγιώτης Καµµένος, Παναγιώτης Λαφαζάνης, Νικόλαος
Παρασκευόπουλος, Ιωάννης Βαρουφάκης, Παναγιώτης Σκουρ-
λέτης, Νικόλαος Παππάς, Αλέξανδρος Φλαµπουράρης, Γεώρ-
γιος Κατρούγκαλος, Ιωάννης Πανούσης, Αναστασία Χριστο-
δουλοπούλου, Θεόδωρος Δρίτσας, Έλενα Κουντουρά, Χρήστος
Σπίρτζης, Κωνσταντίνος – Ηρακλής Ήσυχος, Νικόλαος Ξυδάκης,
Ιωάννης Τσιρώνης, Ευάγγελος Αποστόλου, Νικόλαος Χουντής,
Ευκλείδης Τσακαλώτος, Όλγα - Νάντια Βαλαβάνη, Δηµήτριος
Μάρδας, Θεανώ Φωτίου, Ουρανία Αντωνοπούλου, Δηµήτριος
Στρατούλης»

Άρθρo 2
Τροποποίηση Διατάξεων Κώδικα Φορολογίας 

Εισοδήµατος (ν.4172/2013, Α’167)

1. Στο τέλος της πρώτης παραγράφου του άρθρου 21 του
Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέο εδάφιο ως εξής:

«Ειδικά, για τους ασκούντες ατοµική αγροτική επιχειρηµατική
δραστηριότητα, οι αγροτικές ενισχύσεις και επιδοτήσεις που χο-
ρηγούνται στα πλαίσια της Κοινής Γεωργικής Πολιτικής, περι-
λαµβάνονται στον προσδιορισµό του κέρδους από αγροτική
επιχειρηµατική δραστηριότητα µόνο κατά το µέρος των ενισχύ-
σεων και επιδοτήσεων που υπερβαίνει τα δώδεκα χιλιάδες
(12.000) ευρώ, οι δε αγροτικές αποζηµιώσεις στο σύνολό τους,
δεν συνυπολογίζονται.»

2. Στο άρθρο 26 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέα παράγραφος 8 ως
εξής:

«8. Στις επιχειρήσεις επαγγελµατιών πρακτόρων παιχνιδιών
πρόγνωσης της εταιρείας «Οργανισµός Προγνωστικών Αγώνων
Ποδοσφαίρου Α.Ε.» (Ο.Π.Α.Π. Α.Ε.) παρέχεται η δυνατότητα έκ-
πτωσης για τις πραγµατοποιούµενες πωλήσεις τους, ποσοστού
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µε κλίµακα ενάµισι τοις εκατό (1,5%) για αξίες µέχρι 500.000
ευρώ και ένα τοις εκατό (1%) για αξίες από 500.001 έως
1.000.000 ευρώ, ως ποσό πρόβλεψης επισφαλών απαιτήσεων.»

3. Στο τέλος του άρθρου 39 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέα παρά-
γραφος 4 που έχει ως εξής: 

«4. Εισοδήµατα από την εκµίσθωση ακίνητης περιουσίας που
θεωρούνται ότι έχουν αποκτηθεί κατά τις διατάξεις του παρόν-
τος νόµου και τα οποία αποδεδειγµένα δεν έχουν εισπραχθεί από
τον δικαιούχο, επιτρέπεται να µη συνυπολογίζονται στο συνολικό
εισόδηµά του, εφόσον εκχωρηθούν στο Δηµόσιο χωρίς αντάλ-
λαγµα. Η εκχώρηση γίνεται µε δήλωση του υπόχρεου σε φόρο,
η οποία υποβάλλεται στον αρµόδιο για την παραλαβή της δήλω-
σης φορολογίας εισοδήµατός του Προϊστάµενο της Δηµόσιας
Οικονοµικής Υπηρεσίας πριν την εµπρόθεσµη υποβολή της ετή-
σιας δήλωσης Φορολογίας Εισοδήµατος του φορολογικού έτους
που αφορά. Το Δηµόσιο υποκαθίσταται στα δικαιώµατα του εκ-
χωρητή. Με απόφαση του Γενικού Γραµµατέα Δηµοσίων Εσόδων
καθορίζεται η διαδικασία, ο τύπος και το περιεχόµενο της δήλω-
σης εκχώρησης εισοδηµάτων στο Δηµόσιο, τα δικαιολογητικά
που συνυποβάλλονται µε αυτή, η διαδικασία βεβαίωσης, καθώς
και κάθε άλλη λεπτοµέρεια που είναι αναγκαία για την εφαρµογή
των διατάξεων της παραγράφου αυτής.»

4. Στην παρ. 6 του άρθρου 67 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέο εδά-
φιο ως εξής:

«Όταν ο φόρος που οφείλεται µε βάση την εµπρόθεσµη αρ-
χική ή τροποποιητική δήλωση καταβάλλεται εφάπαξ µέσα στην
προθεσµία της πρώτης δόσης, παρέχεται στο συνολικό ποσό του
φόρου και των λοιπών συµβεβαιούµενων µε αυτόν οφειλών έκ-
πτωση δύο τοις εκατό (2%).»

5. Στην παρ.3 του άρθρου 68 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέο εδά-
φιο ως εξής:

«Όταν ο φόρος που οφείλεται µε βάση την εµπρόθεσµη δή-
λωση καταβάλλεται εφάπαξ µέσα στην προθεσµία υποβολής της
δήλωσης, παρέχεται έκπτωση δύο τοις εκατό (2%) στο συνολικό
ποσό αυτού και των λοιπών συµβεβαιούµενων µε αυτόν οφει-
λών.»

6. Στο άρθρο 68 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέα παράγραφος 5 ως
εξής:

«5. Οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµόνων που δεν αποκτούν
έσοδα υποκείµενα σε φόρο εισοδήµατος, αλλά αποκλειστικά και
µόνο έσοδα που πραγµατοποιούνται κατά την επιδίωξη της εκ-
πλήρωσης του σκοπού τους, δεν υποχρεούνται σε υποβολή δή-
λωσης φορολογίας εισοδήµατος. Τα ανωτέρω ισχύουν ανάλογα
και για τις άτυπες ενώσεις ιδιοκτητών και ενοίκων πολυκατοικίας,
όταν δεν αποκτούν φορολογητέο εισόδηµα.»

7. Οι διατάξεις των προηγούµενων παραγράφων ισχύουν για
τα εισοδήµατα που αποκτώνται στα φορολογικά έτη που αρχί-
ζουν από την 1η Ιανουαρίου 2014 και µετά.

8. Στο τέλος του άρθρου 72 του Κ.Φ.Ε. προστίθεται νέα παρά-
γραφος ως εξής:

«34. Ειδικά, κατά το φορολογικό έτος 2014 για όσους απο-
κτούν εισόδηµα από ατοµική αγροτική επιχειρηµατική δραστη-
ριότητα το προς βεβαίωση ποσό φόρου της παραγράφου 1 του
άρθρου 69 περιορίζεται στο µισό.»

Οι διατάξεις του παρόντος άρθρου ισχύουν από 8.5.2015.

Άρθρo 3
Απαλλαγή από τον Ε.Ν.Φ.Ι.Α. 

των δικαιωµάτων στα ακίνητα που ανήκουν 
στον Ελληνικό Οργανισµό Τουρισµού

Στο τέλος της περίπτωσης α’ της παρ. 1 του άρθρου 3 του ν.
4223/2013 (Α’287), µετά τις λέξεις «του άρθρου 2» προστίθενται
οι εξής λέξεις: «, καθώς και στον Ελληνικό Οργανισµό Τουρισµού
(Ε.Ο.Τ.)». Η διάταξη του προηγουµένου εδαφίου ισχύει από
1.1.2014.

Άρθρο 4
Πίστωση ποσών από κατασχέσεις στα χέρια 

πιστωτικών ιδρυµάτων για την κάλυψη της πρώτης 
δόσης της ρύθµισης

1. Στο τέλος του άρθρου 13 του ν. 4321/2015 (Α’32) προστί-
θενται νέα εδάφια ως εξής:

«Κατ’ εξαίρεση, µε την υποβολή από τον οφειλέτη αιτήµατος
περί υπαγωγής στη ρύθµιση του παρόντος νόµου, τα αποδιδό-
µενα ποσά από κατασχέσεις στα χέρια Πιστωτικών Ιδρυµάτων,
λαµβάνονται υπόψη και για την κάλυψη της πρώτης δόσης της
ρύθµισης εφόσον εισπράττονται εντός της προθεσµίας του άρ-
θρου 7 του παρόντος και δεν πιστώνονται σε άλλες οφειλές, που
δεν έχουν ρυθµιστεί ή πιστώνονται διαφορετικά κατά τις κείµενες
διατάξεις. Σε περίπτωση που τα κατασχεµένα ποσά, µετά την πά-
ροδο της νόµιµης προθεσµίας του άρθρου 30α και 32 του ν.δ.
356/1974, δεν έχουν αποδοθεί, µε επιµέλεια του οφειλέτη επι-
σπεύδεται η απόδοση και εφαρµόζονται κατ’ αναλογία τα οριζό-
µενα στην περίπτωση του προηγούµενου εδαφίου. Τα ανωτέρω
ισχύουν και για την περίπτωση της παραγράφου 1 του άρθρου
15 του παρόντος νόµου. Η διάταξη ισχύει από 22.3.2015.»

Άρθρο 5

1. Η παρ. 2 του άρθρου 39 του ν. 4264/2014 αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«2. Οι υφιστάµενες άδειες του άρθρου 14 εξακολουθούν να
ισχύουν µέχρι τις 31 Οκτωβρίου 2014 και ανανεώνονται εφεξής,
σύµφωνα µε τις διατάξεις της παρούσας παραγράφου. Τα Περι-
φερειακά Συµβούλια των Περιφερειών Αττικής και Κεντρικής Μα-
κεδονίας για τις λαϊκές αγορές που λειτουργούν στην Περιφέ-
ρεια Αττικής και τη Μητροπολιτική Ενότητα Θεσσαλονίκης και τα
Δηµοτικά Συµβούλια για τις λαϊκές αγορές της υπόλοιπης
χώρας, µε απόφασή τους, που εκδίδεται τουλάχιστον δύο (2)
µήνες πριν από την καταληκτική ηµεροµηνία ανανέωσης, καθο-
ρίζουν µε αλφαβητική σειρά τα χρονικά διαστήµατα για την κα-
τάθεση των απαιτούµενων δικαιολογητικών του άρθρου 14
προκειµένου για την ανανέωση όλων των επαγγελµατικών αδειών
που υπάγονται στην αρµοδιότητά τους. Η διαδικασία αξιολόγη-
σης και ελέγχου των υποβληθέντων δικαιολογητικών ολοκληρώ-
νεται το αργότερο µέχρι την 30ή Ιουνίου 2015 και ως τότε οι
άδειες διατηρούνται σε ισχύ. Με απόφαση του Υπουργού Οικο-
νοµίας, Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, η προθεσµία του
προηγούµενου εδαφίου µπορεί να παρατείνεται έως και τέσσε-
ρις (4) µήνες.

Σε κάθε περίπτωση, όταν τα υποβληθέντα δικαιολογητικά δεν
είναι πλήρη ή δεν αιτιολογούν την ανανέωση της άδειας, η ανα-
νέωση απορρίπτεται. Οι ως άνω αποφάσεις για πρόσκληση κα-
τάθεσης δικαιολογητικών για ανανέωση τοιχοκολλούνται στα
καταστήµατα των ανωτέρω υπηρεσιών, αναρτώνται στην ιστοσε-
λίδα τους ή δηµοσιεύονται σε δύο (2) τουλάχιστον ηµερήσιες
εφηµερίδες ή σε δύο (2) ηµερήσιες ή εβδοµαδιαίες τοπικές εφη-
µερίδες, αντίστοιχα, και κοινοποιούνται µε απόδειξη στις Οµο-
σπονδίες και τους Συλλόγους των επαγγελµατιών πωλητών
προκειµένου για την ενηµέρωση των µελών τους. Μέχρι τη διε-
νέργεια της κλήρωσης του άρθρου 5 του παρόντος, οι επαγγελ-
µατίες πωλητές για τους οποίους ανανεώνεται η άδειά τους,
παραµένουν στις θέσεις που ήδη κατέχουν.»

2.  Η παρ. 2 του άρθρου 5 του ν. 4264/2014 αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«2. Οι φορείς λειτουργίας υποχρεούνται να παρέχουν κατά
προτεραιότητα στους παραγωγούς όλης της χώρας θέσεις στις
λαϊκές αγορές ευθύνης τους. Στις λαϊκές αγορές όλης της
χώρας, οι παραγωγοί τοποθετούνται εµφανώς διακριτά από τους
επαγγελµατίες και κατά την κατανοµή των θέσεων µεταξύ τους
προκρίνονται οι παραγωγοί. Οι επαγγελµατίες πωλητές, που δεν
διαθέτουν τρόφιµα γης και θάλασσας σε οποιαδήποτε µορφή ή
άνθη, τοποθετούνται στην αρχή ή στο τέλος των λαϊκών αγορών,
µε τρόπο που τους καθιστά απολύτως διακριτούς από τους υπό-
λοιπους. Οι πωλητές αλιευτικών προϊόντων τοποθετούνται χωρι-
στά από τους υπόλοιπους παραγωγούς ή επαγγελµατίες
πωλητές και σε σηµεία όπου υπάρχει αποχέτευση.»

3. Η παρ. 3 του άρθρου 5 του ν. 4264/2014 αντικαθίσταται ως
ακολούθως: 

«Τα κριτήρια για την κατανοµή των θέσεων, όπως ιδίως η πα-
λαιότητα κατοχής της άδειας, καθώς και κοινωνικά κριτήρια, και
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κάθε άλλο σχετικό θέµα που προκύπτει για την κατανοµή των θέ-
σεων, προσδιορίζονται µε απόφαση του Υπουργού Οικονοµίας,
Υποδοµών, Ναυτιλίας και Τουρισµού, η οποία θα εκδίδεται µετά
από διαβούλευση µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς και ενη-
µέρωση της Διαρκούς Επιτροπής Παραγωγής και Εµπορίου της
Βουλής.»

4. Το στοιχείο βα’ της παρ. 3 του άρθρου 7 του ν. 4264/2014
αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«βα) Για τις λαϊκές αγορές Αττικής, δικαιούχοι είναι η Πανελ-
λαδική Οµοσπονδία Συλλόγων Παραγωγών Αγροτικών Προϊόν-
των Λαϊκών Αγορών, η Πανελλήνια Οµοσπονδία Σωµατείων
Πωλητών Λαϊκών Αγορών και η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Πω-
λητών και Παραγωγών Λαϊκών Αγορών Περιφερείας Αττικής και
το ποσό εκάστης δικαιούχου καθορίζεται σε ποσοστό 5% επί του
ηµερήσιου τέλους που καταβάλλουν τα µέλη της.»

5. Η παρ. 7 του άρθρου 7 του ν. 4264/2014 αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«Με απόφαση των Περιφερειακών Συµβουλίων Αττικής και
Κεντρικής Μακεδονίας αντίστοιχα, µπορεί να διατίθεται ποσοστό
έως 25% από το ποσό του τρίτου εδαφίου της παραγράφου 4
που αποτελεί έσοδο των Περιφερειών, αποκλειστικά για την οι-
κονοµική ενίσχυση ανέργων, πολύτεκνων, απόρων, ατόµων µε
αναπηρία άνω του 67%, ατόµων τρίτης ηλικίας που έχουν εισο-
δήµατα κάτω από το όριο της φτώχειας, οικογενειών µε ανήλικα
τέκνα µε ειδικές ανάγκες και γονιών που προστατεύουν άτοµα
µε νοητική υστέρηση, αυτισµό, βαριές αναπηρίες και πολλαπλές
ανάγκες εξάρτησης. Η οικονοµική ενίσχυση αφορά αποκλειστικά
στην κάλυψη αναγκών των ανωτέρω µε είδη που πωλούνται στις
λαϊκές αγορές. Με την ίδια απόφαση καθορίζεται κάθε αναγκαία
λεπτοµέρεια για την εφαρµογή της παραγράφου αυτής.»

6. Το δεύτερο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 85 του ν. 4314/
2014 αντικαθίσταται ως ακολούθως:

«Κάθε επιτροπή αποτελείται από τον Περιφερειάρχη ή τον ορι-
ζόµενο από αυτόν Αντιπεριφερειάρχη ή εντεταλµένο Περιφερει-
ακό Σύµβουλο ως πρόεδρο, επτά (7) µέλη των αντίστοιχων
Περιφερειακών Συµβουλίων, δύο (2) εκ των οποίων εκλέγονται
από το σύνολο της µειοψηφίας και τρεις (3) εκπροσώπους των
πωλητών λαϊκών αγορών, οι οποίοι υποδεικνύονται από τους αν-
τίστοιχους φορείς, κατόπιν σχετικής πρόσκλησης του Περιφε-
ρειάρχη, ως εξής: α) προκειµένου για την Περιφέρεια Αττικής:
ένας (1) εκπρόσωπος της Πανελλήνιας Οµοσπονδίας Σωµατείων
Επαγγελµατιών Πωλητών Λαϊκών Αγορών, ένας (1) εκπρόσωπος
της Πανελλαδικής Οµοσπονδίας Συλλόγων Παραγωγών Αγροτι-
κών Προϊόντων Πωλητών Λαϊκών Αγορών και ένας (1) εκπρόσω-
πος της Οµοσπονδίας Επαγγελµατιών Πολιτών και  Παραγωγών
Λαϊκών Αγορών Περιφέρειας Αττικής που ασκεί την επαγγελµα-
τική του δραστηριότητα στην Περιφέρεια  Αττικής και β) προκει-
µένου για την Περιφέρεια Κεντρικής Μακεδονίας ένας (1)
εκπρόσωπος της Οµοσπονδίας Συλλόγων Παραγωγών Λαϊκών
Αγορών Κεντρικής και Δυτικής Μακεδονίας-Θεσσαλίας-Θράκης,
ένας (1) εκπρόσωπος της Οµοσπονδίας Σωµατείων Επαγγελµα-
τιών Παραγωγών Λαϊκών Αγορών Θεσσαλίας - Μακεδονίας -
Θράκης και ένας (1) εκπρόσωπος των Παραγωγών Αγροτικών
Προϊόντων Πωλητών Λαϊκών Αγορών που ασκεί την επαγγελµα-
τική του δραστηριότητα στη Μητροπολιτική Ενότητα Θεσσαλο-
νίκης και προτείνεται από τον αντιπροσωπευτικότερο σύλλογο
παραγωγών εντός του ανωτέρω διοικητικού ορίου.»

7. Η παρ. 2 του άρθρου 85 του ν. 4314/2014 (Α’ 265) αντικαθί-
σταται ως ακολούθως:

«Οι επιτροπές της προηγούµενης παραγράφου αποφασίζουν
για την έκδοση όλων των ατοµικών διοικητικών πράξεων που
αφορούν στη λειτουργία των λαϊκών αγορών αρµοδιότητάς τους,
όπως ιδίως για: την τοποθέτηση παραγωγών και επαγγελµατιών
πωλητών σε λαϊκές αγορές της Περιφέρειας Αττικής και Μητρο-
πολιτικής Περιφέρειας Θεσσαλονίκης, την αλλαγή λαϊκής αγο-
ράς, την έκδοση αδειών παραγωγού ή επαγγελµατία πωλητή για
λαϊκές αγορές προϊόντων βιολογικής γεωργίας, την έκδοση από-
φασης κύρωσης για τις λοιπές παραβάσεις που αναφέρονται
στην παρ. 5 του άρθρου 32 του ν. 4264/2014.

Κατ’ εξαίρεση, οι παρακάτω ατοµικές διοικητικές πράξεις εκ-
δίδονται από τον προϊστάµενο ή τον νόµιµο αναπληρωτή προ-

ϊστάµενο της Διεύθυνσης Λαϊκών Αγορών των Περιφερειών Ατ-
τικής και Κεντρικής Μακεδονίας αντίστοιχα: 

α. Η πρόσληψη υπαλλήλου από παραγωγό ή επαγγελµατία
πωλητή.

β. Η διαγραφή υπαλλήλου από παραγωγό ή επαγγελµατία πω-
λητή.

γ. Η θεώρηση της άδειας πωλητών λαϊκών αγορών (επαγγελ-
µατιών πωλητών- παραγωγών).

δ. Η προσωρινή αναπλήρωση παραγωγού ή επαγγελµατία πω-
λητή για λόγους υγείας και µέχρι ένα (1) µήνα.

ε. Η διαγραφή ηµερών προσέλευσης παραγωγού ή επαγγελ-
µατία πωλητή σε λαϊκές αγορές αρµοδιότητας των Διευθύνσεων
Λαϊκών Αγορών Αττικής και Κεντρικής Μακεδονίας.

στ. Η αναστολή ισχύος αδειών επαγγελµατιών πωλητών λαϊ-
κών αγορών λόγω µη καταβολής ηµερήσιου τέλους για χρονικό
διάστηµα πέραν των δύο (2) µηνών, καθώς και η έκδοση απόφα-
σης άρσης αναστολής αδείας σε περίπτωση µεταγενέστερης
εξόφλησης των οφειλών.»

8. Η παρ. 4 του άρθρου 14 του ν. 4264/2014 αντικαθίσταται ως
ακολούθως:

«4. Δεν δικαιούται νέας άδειας ο επαγγελµατίας πωλητής ο
οποίος µεταβιβάζει την άδειά του, καθώς και ο επαγγελµατίας
πωλητής που συνταξιοδοτείται λόγω γήρατος ή αναπηρίας. Εξαι-
ρούνται οι επαγγελµατίες πωλητές της περίπτωσης α’ της παρα-
γράφου 2 του παρόντος άρθρου, ως και όσοι κατέχουν άδεια
κατά τη διάταξη της περίπτωσης α’ της παραγράφου 1 του άρ-
θρου 22 του παρόντος νόµου,  που είχαν ήδη συνταξιοδοτηθεί
λόγω αναπηρίας ή τυφλότητας ενώ κατείχαν άδεια επαγγελµατία
πωλητή, κατά την έκδοση του παρόντος νόµου. Οι άδειες του
προηγούµενου εδαφίου διατηρούνται σε ισχύ.

Επαγγελµατίας πωλητής, ο οποίος µε αίτησή του παραιτείται
της άδειάς του, διαγράφεται οριστικά, µε απόφαση του Περιφε-
ρειακού Συµβουλίου της Περιφέρειας Αττικής ή Κεντρικής Μα-
κεδονίας για τις λαϊκές αγορές που υπάγονται στην αρµοδιότητά
τους ή των οικείων δηµοτικών συµβουλίων, για τις λαϊκές αγορές
των λοιπών περιφερειακών ενοτήτων της χώρας, και δεν δικαιού-
ται νέα άδεια.»

9. Στο εδάφιο β’ της παρ. 2 του άρθρου 6 του ν. 4242/ 2014
(Α’50), το οποίο προστέθηκε στο τέλος της περίπτωσης δ’ της
παρ. 7 του άρθρου 8 του ν. 3908/2011 (Α’8), και το οποίο τροπο-
ποιήθηκε µε την παρ. 1α του άρθρου 37 του ν. 4301/2014 (Α’223),
η φράση «εφόσον έως τις 31.3.2015» αντικαθίσταται από τη
φράση «έως τις 30.9.2015».

10.  Στην περίπτωση ε’ της παρ. 2 του άρθρου 1 του π.δ. 35/
2011 (Α’88), όπως τροποποιήθηκε µε την παρ. 1 του άρθρου 2
του π.δ. 158/2013 (Α’250), η φράση «επιστρέφεται στο Δηµόσιο»
αντικαθίσταται από τη φράση «επιστρέφεται ατόκως στο Δηµό-
σιο».

11.  Ο τίτλος του άρθρου 9 του ν. 4314/2014 (Α’265) αλλάζει
από «Κατανοµή αρµοδιοτήτων των Διαχειριστικών Αρχών» σε
«Κατανοµή αρµοδιοτήτων των Αρχών διαχείρισης και ελέγχου».

Το άρθρο 9 του ν. 4314/2014 τροποποιείται ως εξής:
α) Το κείµενο του άρθρου αυτού αριθµείται ως παράγραφος

1 και προστίθενται παράγραφοι 2, 3 και 4 ως εξής:
«2. Στις αρµοδιότητες των προϊσταµένων των λοιπών Ειδικών

Υπηρεσιών του άρθρου 4 περιλαµβάνονται οι αρµοδιότητες που
αναφέρονται στις ανωτέρω παραγράφους 1Β1β, 1Β1γ, 1Β1δ,
1Β1ε και 1Β2.

3.  Οι αρµοδιότητες που αναφέρονται στην παράγραφο 1Β
ασκούνται και για τα Επιχειρησιακά Προγράµµατα της περιόδου
2007-2013. Ειδικότερα, για τα Επιχειρησιακά Προγράµµατα της
περιόδου 2007-2013 οι αρµοδιότητες που αναφέρονται στην πα-
ράγραφο 1Β ασκούνται από τους αρµόδιους Υποδιευθυντές.

4. Με αποφάσεις του, που δηµοσιεύονται στην Εφηµερίδα της
Κυβερνήσεως, ο προϊστάµενος της Ειδικής Υπηρεσίας µπορεί να
µεταβιβάζει στους προϊσταµένους των οργανικών µονάδων της
Υπηρεσίας τις αναγκαίες αρµοδιότητες, για όσες εκ του παρόν-
τος άρθρου έχει την αρµοδιότητα, προκειµένου αυτοί να αντα-
ποκριθούν στους στόχους που τους τίθενται, όπως και να ανα-
καλεί τη µεταβίβαση αυτή των αρµοδιοτήτων, ανεξάρτητα αν
έλαβε χώρα πριν ή µετά την ανάθεση των καθηκόντων του.»
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12.α)  Η παρ. 1 του άρθρου 39 του ν. 4314/2014 αντικαθίσταται
ως εξής:

«1. Σε κάθε Ειδική Υπηρεσία Διαχείρισης, στις Επιτελικές
Δοµές, στην Αρχή Πιστοποίησης και στις Ειδικές Υπηρεσίες της
Εθνικής Αρχής Συντονισµού (ΕΑΣ), συνιστάται µία θέση προϊστα-
µένου επιπέδου Διεύθυνσης και θέσεις προϊσταµένων µονάδων
επιπέδου Τµήµατος. Ειδικότερα, στις Ειδικές Υπηρεσίες που συ-
στήθηκαν βάσει των παραγράφων 3 και 4 του άρθρου 5 συνι-
στώνται και θέσεις προϊσταµένων τοµέων, επιπέδου υποδιεύθυν-
σης. Επίσης, στην ΕΑΣ συνιστάται µία θέση προϊσταµένου επι-
πέδου Γενικής Διεύθυνσης.»

β) Η παρ. 6 του άρθρου 39 του ν. 4314/2014 αντικαθίσταται ως
εξής:

«6. Ο προϊστάµενος της Ειδικής Υπηρεσίας όταν απουσιάζει ή
κωλύεται αναπληρώνεται από τον Υποδιευθυντή και εφόσον ο τε-
λευταίος δεν υφίσταται, από τον αρχαιότερο προϊστάµενο µονά-
δας.»

13. Στην παρ. 7 του άρθρου 59 του ν. 4314/2014 προστίθεται
νέο εδάφιο ως εξής:

«Ειδικότερα, οι θέσεις προϊσταµένων τοµέων επιπέδου υποδι-
εύθυνσης των Ειδικών Υπηρεσιών που συστήθηκαν µε τις παρα-
γράφους 3 και 4 του άρθρου 5 του παρόντος και έως την έκδοση
της Απόφασης της παραγράφου 2 του άρθρου 39, λογίζονται ως
θέσεις προϊσταµένων Ειδικών Υπηρεσιών, αναφορικά µε τον κα-
θορισµό τυπικών, ουσιαστικών και πρόσθετων προσόντων.»

14. Ρυθµίσεις σχετικές µε τον Χρηµατοδοτικό Μηχανισµό Ευ-
ρωπαϊκού Οικονοµικού Χώρου (ΕΟΧ).

Έργα του Χρηµατοδοτικού Μηχανισµού του Ευρωπαϊκού Οι-
κονοµικού Χώρου της περιόδου 2004-2009, τα οποία έχουν ολο-
κληρωθεί εντός της επιλέξιµης περιόδου αλλά δεν έχουν
αποπληρωθεί, δύνανται να ενταχθούν στο Πρόγραµµα Δηµοσίων
Επενδύσεων µε έγγραφη σύµφωνη γνώµη του Αυτοτελούς Τµή-
µατος ΕΟΧ, µε δυνατότητα αποπληρωµής µέχρι το τέλος του
έτους 2016.

Άρθρο 6
Παράταση προθεσµίας υποβολής 

δήλωσης στοιχείων ακινήτων

Στο τέλος της περίπτωσης β’ της παρ. 3 του άρθρου 23 του ν.
3427/2005 (Α’312), όπως ισχύει, προστίθεται περίπτωση γ’ ως
εξής:

«γ. Ειδικά, η δήλωση για κάθε σύσταση, απόκτηση και κάθε
άλλη µεταβολή στοιχείων ακινήτων που έλαβε χώρα από την 1η
Ιανουαρίου 2014 µέχρι και την 31η Δεκεµβρίου 2014, υποβάλλε-
ται µέχρι και την 30ή Ιουνίου 2015. Στην ίδια προθεσµία υποβάλ-
λεται η δήλωση για κάθε σύσταση, απόκτηση και κάθε άλλη
µεταβολή στοιχείων ακινήτων που έλαβε χώρα από την 1η Ια-
νουαρίου 2015 µέχρι και την 31η Μαΐου 2015.

Νοµικά πρόσωπα που έχουν δηλώσει τα στοιχεία των ακινήτων
τους, της 1ης Ιανουαρίου 2011, µε την υποβολή ηλεκτρονικού
αρχείου υπολογιστικών φύλλων εφαρµογών γραφείου, υποβάλ-
λουν εµπρόθεσµα τις µεταβολές της περιουσιακής τους κατά-
στασης της 1ης Ιανουαρίου των ετών 2011, 2012, 2013 και 2014,
εφόσον η υποβολή γίνει το αργότερο εντός προθεσµίας σαράντα
πέντε (45) ηµερών από την ανάρτηση από τη Φορολογική Διοί-
κηση της προσωρινής περιουσιακής τους εικόνας, βάσει των
ανωτέρω προβληθέντων ηλεκτρονικών αρχείων, και σε κάθε πε-
ρίπτωση όχι αργότερα από την 30ή Ιουνίου 2015, ανεξάρτητα
από την ανάρτηση.»

Άρθρο 7
Αναλογική καταβολή τελών κυκλοφορίας 

σε περίπτωση άρσης ακινησίας αυτοκινήτων 
οχηµάτων, εντός του έτους 2015

Το προτελευταίο εδάφιο της παρ. 1 του άρθρου 36 του ν.
2093/1992 (Α’181), όπως ισχύει, αντικαθίσταται ως εξής:

«Εξαιρετικά, σε περίπτωση άρσης ακινησίας οχήµατος, αυτο-
κινήτου ή µοτοσυκλέτας ιδιωτικής χρήσης, του πρώτου εδαφίου
της παρούσας εντός του έτους 2015, τα τέλη κυκλοφορίας του
έτους αυτού καταβάλλονται πριν την άρση ακινησίας αναλογικά,
για τους υπόλοιπους µήνες µέχρι το τέλος του έτους, συµπερι-
λαµβανοµένου του µήνα της άρσης της ακινησίας.»

Άρθρο 8
Μη βεβαιωµένες φορολογικές και µη οφειλές 

που υπάγονται στη ρύθµιση

Στην περίπτωση 2 του άρθρου 4 του ν. 4321/2015 (Α’32) η λέξη
«φορολογικών» διαγράφεται.

Άρθρο 9

Η ισχύς του νόµου αυτού αρχίζει από τη δηµοσίευσή του στην
Εφηµερίδα της Κυβερνήσεως. 

Αθήνα,                                    2015

ΟΙ ΥΠΟΥΡΓΟΙ

1. ΕΣΩΤΕΡΙΚΩΝ 2. ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ,
ΚΑΙ ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΗΣ ΥΠΟΔΟΜΩΝ,

ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ ΚΑΙ
ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

3. ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ, 4. ΠΑΡΑΓΩΓΙΚΗΣ
ΠΑΙΔΕΙΑΣ ΚΑΙ ΑΝΑΣΥΓΚΡΟΤΗΣΗΣ,

ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ ΠΕΡΙΒΑΛΛΟΝΤΟΣ
ΚΑΙ ΕΝΕΡΓΕΙΑΣ

5. ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ 6. Η ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΡΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΙΑΣ,
ΥΠΟΔΟΜΩΝ, ΝΑΥΤΙΛΙΑΣ

ΚΑΙ ΤΟΥΡΙΣΜΟΥ

7. Ο ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΗΣ 8. Η ΑΝΑΠΛΗΡΩΤΡΙΑ
ΥΠΟΥΡΓΟΣ ΠΟΛΙΤΙΣΜΟΥ, ΥΠΟΥΡΓΟΣ 

ΠΑΙΔΕΙΑΣ ΚΑΙ ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΩΝ»
ΘΡΗΣΚΕΥΜΑΤΩΝ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Δέσποινα Χαραλαµπίδου): Πριν λύσω τη
συνεδρίαση, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανα-
κοινώσω στο Σώµα ότι σήµερα στις 18.00’ η ώρα, σε αυτήν εδώ
την Αίθουσα, η Βουλή των Ελλήνων θα υποδεχθεί τα θύµατα των
Ολοκαυτωµάτων της Χιροσίµα και του Ναγκασάκι που επιβαίνουν
στο «Πλοίο της Ειρήνης». Θεωρώ ότι πρέπει να είµαστε όλοι πα-
ρόντες και όλες παρούσες σε αυτήν εδώ την Αίθουσα. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, εννέα φοιτητές από το Πρόγραµµα «ERAS-
MUS». 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 17.20’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Πέµπτη 14 Μαΐου 2015 και ώρα 9.30’,
µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, ανακοίνωση αναφορών
και συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµερήσια
διάταξη που έχει διανεµηθεί.
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